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1700 podpisów 
przeciwko budowie Dk
w centrum Strykowa. str.  5

Oszukiwała przy 
budżecie obywatelskim
– będzie pracować społecznie. str. 2

Głowno | Galeria Bank&DM

Jutro wernisaż nowej wystawy
Jutro, tj. w piątek,  
13 kwietnia, o godzinie 18.00,  
w głowieńskiej Galerii 
Bank&DM rozpocznie się 
wernisaż wystawy pt. „Pejzaże”.

Na ekspozycji będzie można 
pastele Małgorzaty Górnej-Sani-
ternik. Artystka jest absolwent-
ką Państwowej Wyższej Szkoły 
Sztuk Plastycznych w Łodzi (dzi-
siejsza Akademia Sztuk Pięknych 

im. Władysława Strzemińskiego). 
Poza malarstwem zajmuje się też 
projektowaniem mody, współpra-
cą z teatrami przy tworzeniu sce-
nografii m.in. z Teatrem Lalek 
„Arlekin” w Łodzi. Dodajmy, że 
jej mąż Mariusz Saniternik jest 
znanym w Łodzi aktorem, wystę-
pującym na deskach Teatru Jara-
cza. Małgorzata Górna-Saniternik 
zajmuje się także organizacją ży-

cia kulturalnego, m.in. plenerów 
malarskich na Kaszubach.

Twórca Galerii Bank&DM Da-
riusz Młynarczyk wysoko oce-
nia plastyczny talent bohaterki 
najnowszej wystawy. – Jej paste-
le mają w sobie bardzo wiele so-
lidnego warsztatu realistycznego  
– opowiada. – W kolorystyce sto-
suje jednak i impresjonistyczne 
efekty. Pojawia się dużo pięknego, 
ciepłego światła (...). Generalnie, 
wystawa zapowiada się bardzo in-
teresująco. Wystawę będzie moż-
na oglądać do połowy maja.  kl

Gmina Stryków | Wielki jubileusz w małych Krycicach

Setne urodziny Józefy Trockiej
Wyjątkowa uroczystość 
miała miejsce 4 kwietnia,  
w domu państwa Trockich 
w Krucicach. Swoje 
setne urodziny obchodziła 
mama, babcia i prababcia 
wielopokoleniowej rodziny 
z łowickimi korzeniami  
– pani Józefa Trocka.

Były serdeczne życzenia, 
kwiaty, tort i lampka szampana,  
a wszystko w gronie zarówno naj-
bliższych, jak i tych, którzy z ra-
cji pełnienia swych urzędów dbają 
o to, by należycie uhonorować tak 
wyjątkowych jubilatów. 

Józefę Trocką w dniu jej set-
nych urodzin odwiedzili: bur-
mistrz Strykowa Andrzej Jankow-
ski, naczelnik Wydziału Spraw 
Obywatelskich oraz kierownik 
Urzędu Stanu Cywilnego w Stry-
kowie Radosław Zaborowski.  

W imieniu Premiera RP życzenia 
złożyli jej przedstawiciele Łódz-
kiego Urzędu Wojewódzkiego: 
Zbigniew Natkański i Bożena Fa-
biszewska. Obecna była również 
kierownik PT KRUS w Zgierzu 
– Monika Kustosik oraz sołtys Ty-
mianki, Krucic i Lipy – Jadwiga 
Fiutowska.

Jaka jest stulatka z Krucic? 
Każdy, kto zobaczy po raz pierw-
szy panią Józefę, powie, że przede 
wszystkim nie wygląda na swoje 
lata, a ten, kto z nią porozmawia 
– że metryka nie ma nic wspólne-
go z samopoczuciem i jaźnią czło-
wieka. 

Pani Józefa przeczy wszelkim 
przywarom późnej starości: mimo 
stu lat, jest ciągle „na chodzie”,  
z niewielką pomocą potrafi nadal 
dbać sama o siebie i porozmawiać 
o wszystkim – byle głośno. Nie 
najlepszy już słuch i niewydol-
ne płuca to jedyne bolączki, któ-

re przypominają, że metryka pani 
Józefy nie kłamie. Ale i z tym 
można sobie jakoś radzić. Rodzi-
na postarała się o aparat słucho-
wy i przenośny koncentrator tle-
nu. Dzięki temu ostatniemu pani 
Józefa może być leczona w domu, 
wśród swoich, a to dla niej naj-
ważniejsze, bo – jak mówi – bez 
rodziny nie ma życia. str. 4

Głowno | Legenda polskiego himalaizmu

Krzysztof Wielicki przyjedzie 
do nas na spotkanie
Żywa legenda polskiego 
himalaizmu, taternictwa, 
alpinizmu, Krzysztof 
Wielicki, pojawi się w piątek, 
20 kwietnia, o godzinie 
18.00, w Miejskim Ośrodku 
Kultury w Głownie.

Lista osiągnięć Krzysztofa Wie-
lickiego jest imponująca. Został 
on m.in. piątym człowiekiem na 
świecie, który zdobył Koronę Hi-
malajów i Karakorum (czterna-
ście głównych ośmiotysięczników 
– 10 w Himalajach i 4 w Kara-
korum). Jest pierwszym człowie-
kiem, który wspiął się zimą na 
Kanczendzongę (wraz z Jerzym 
Kukuczką) i Lhotse (samotnie). 
Samotnie zdobywał także Broad 
Peak, Dhaulagiri, Sziszapangmę, 
Gaszerbrum II oraz Nanga Parbat.

W późniejszych latach zaczął 
kierować głośnymi polskimi zi-
mowym wyprawami, m.in. na 
Broak Peak w 2013 roku (zakoń-
czoną wprawdzie zdobyciem góry 
przez Adama Bieleckiego, Artu-
ra Małka, Macieja Berbekę i To-
masza Kowalskiego, ale tragiczną, 
gdyż dwaj ostatni zginęli w czasie 
zejścia ze szczytu) i w 2018 na K2. 

Ta ostatnia nie zakończyła się 
wprawdzie zdobyciem szczytu, 
ale w trakcie jej trwania członko-
wie wyprawy uratowali ze szczy-
tu Nanga Parbat Elisabeth Revol 
(nie udało się niestety uratować 
Tomasza Mackiewicza). Akcja, 
którą również kierował Krzysztof 

Wielicki, przeszła do historii hi-
malaizmu i przez długi czas nie 
schodziła z pierwszych stron gazet  
na świecie. 

Za swoje osiągnięcia Krzysz-
tof Wielicki był nagradzany m.in. 
Krzyżem Kawalerskim Orde-
ru Odrodzenia Polski. Co cieka-
we, jego nazwisko nosi nawet... 
planetoida (nazwę zatwierdziła  
w 2017 roku Międzynarodowa 
Unia Astronomiczna.). 

Za przyjazdem znanego hima-
laisty do Głowna stoi właściciel 
firmy kamieniarskiej Adam Ja-
ros. Na co dzień interesuje się tą 
dyscypliną i chętnie bierze udział 
w różnych związanych z nią wy-
darzeniach. Jeszcze przed wy-
ruszeniem zimowej ekspedycji  
na K2 Adam Jaros zapytał Krzysz-
tofa Wielickiego po spotkaniu  
na SGGW w Warszawie, czy by-
łaby szansa na jego przyjazd do 
Głowna. Choć himalaista niczego 
wówczas nie obiecywał, temat nie 
upadł i ostatecznie udało się usta-
lić dogodny termin spotkania.

Wstęp na piątkowe spotkanie  
w Głownie jest bezpłatny.  kl

REKLAMA

Jego nazwisko 
nosi nawet... 
planetoida. 

Pani Józefa 
przeczy wszelkim 
przywarom  
późnej starości: 
mimo stu lat,  
ciągle jest 
„na chodzie”.

Głowno | Wokół przyszłości szpitala

Wszyscy chcą porozumienia, 
ale jeszcze do niego nie doszło
Gdy w środę 11 kwietnia oddawaliśmy aktualny numer 
Wieści do druku, trwała jeszcze nadzwyczajna sesja Rady 
Miejskiej w Głownie, zwołana w temacie szpitala, 
z którą wiele osób wiązało nadzieje na przełamanie impasu
w kontaktach między urzędem miejskim a właścicielem 
szpitala i inwestorem planującym jego zakup.

I rzeczywiście, od początku ob-
rad można było zaobserwować 
dobrą wolę wyrażaną przez każ-
dą ze stron i chęć porozumienia, 
aczkolwiek rysowały się też kwe-
stie sporne. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 
14.00. Z wnioskiem o jej zwoła-
nie wystąpili do przewodniczącej 
rady Magdaleny Szajder radni: 
Krzysztof Parol, Wojciech Bale-
ja, Jan Balcerski, Krzysztof Waw-
rzyn, Dariusz Młynarczyk, Elż-
bieta Kołodziej oraz Sławomir 
Stopczyński. Zrobili to po tym, 
jak przyszłość szpitala w Głow-
nie zawisła na włosku z chwilą,  
gdy inwestor oświadczył, że wy-
cofa się z planów zakupu placów-
ki, jeśli nie dojdzie do porozumie-
nia z burmistrzem. 

Gdyby tak się stało, obec-
ny właściciel szpitala ogłosiłby 

jego upadłość. A jest nim kanc-
lerz Wyższej Szkoły Informaty-
ki i Umiejętności w Łodzi Aniela 
Bednarek, która przybyła na sesję 
11 kwietnia, podobnie jak inwe-
stor zainteresowany jego zakupem 
– dr Arkadiusz Chmieliński, zało-
życiel i właściciel Grupy Zdrowie, 
który przybył z odpowiedzialnym 
za inwestycje w firmie Piotrem 

Krajewskim, mecenasem Jarosł-
wem Kamińskim oraz prezesem 
szpitala Dariuszem Wojtasikiem. 
W około 25-osobowej grupie sta-
wili się też pracownicy szpitala. 

Na łamach Wieści pisaliśmy 
wielokrotnie, że od kilku miesię-
cy zainteresowana zakupem szpi-
tala w Głownie Grupa Zdrowie 
sprawnie nim zarządzała. Dopro-
wadziła do uregulowania wielu 
zaległości finansowych, zapew-
niła terminowość wypłat wyna-
grodzeń pracownikom, uzupełni-
ła leki oraz zakupiła drogi sprzęt 
diagnostyczny (m.in. aparaturę do 
rtg, ekg i usg). 

Czyniła to działając w oparciu 
o umowę inwestycyjną z właści-
cielem, zamierzając zakupić od 
niego całą nieruchomość. W celu 
przeprowadzenia transakcji szpital 
w Głownie został wydzielony jako 
osobna spółka ze struktur spółki 
ABiS, należącej do Anieli Bedna-
rek i jej męża. Jednak do tej pory 
do zakupu nie doszło, a inwestor 
ogłosił, że gotowy jest wycofać się 
ze swoich planów, jeśli nie dojdzie 
do porozumienia z miastem pod 
kątem zmiany zapisów aktu nota-
rialnego sprzedaży nieruchomości 
szpitalnych szkole informatycznej 
z 2013 r.   str. 14

nasze rozmowy:
anna Leszczyńska
o losie podatnika. str. 20

Naczelna pielęgniarka 
Ewa Karasińska 
mówiła o ponad 
stu pracownikach 
szpitala, realizujących 
swoje obowiązki 
zawodowe z wielkim 
zaangażowaniem  
i poprosiła o dojście 
do porozumienia.

eLżbieta wOLDan 
-rOmanOwicz

ela.woldan@lowiczanin.info

E
Lż

B
IE

TA
 W

O
LD

A
N

-R
O

M
A

N
O

W
Ic

z

Środowa sesja nadzwyczajna Rady Miejskiej ws. szpitala. Przemawia 
Arkadiusz chmieliński (z lewej), założyciel i szef Grupy zdrowie. 
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Zgierz | Nielegalne głosowanie w budżecie obywatelskim

Sprawczyni zamieszania 
dobrowolnie poddała się karze
Przed Sądem Rejonowym w Zgierzu 10 kwietnia 
swój epilog miała sprawa nielegalnego wykorzystania 
danych osobowych w głosowaniu na budżet obywatelski 
Głowna. Obyło się bez prowadzenia długiego procesu, 
przesłuchiwania prawie 200 pokrzywdzonych osób. 
Odpowiedzialna za całe zamieszanie 21-letnia studentka 
dobrowolnie poddała się karze.

O tej sprawie pisaliśmy szero-
ko na naszych łamach. Przypo-
mnijmy, że w listopadzie zeszłego 
roku do głowieńskiego magistratu 
zaczęły zgłaszać się osoby, które 
nie mogły oddać głosu w elektro-
nicznym głosowaniu na projektu 
w ramach budżetu obywatelskie-
go. System informował ich, że od-
dali już głos, co mogło oznaczać, 
że ktoś posłużył się nielegalnie ich 
danymi osobowymi. 

Urząd zgłosił sprawę organom 
ścigania. Wkrótce okazało się, że 
proceder nielegalnego głosowania 
odbywał się na szeroką skalę. W 
sumie wykorzystano w nielegalny 
sposób dane prawie 200 osób. 

Niedługo później, po nagło-
śnieniu sprawy przez media, na 
policję zgłosiła się 21-letnia stu-
dentka z Głowna, która przyznała 
się do wykorzystania cudzych da-
nych. Głosy oddawała w dniach 4 
i 5 listopada z komputera stacjo-
narnego w miejscu zamieszka-

nia. Jak wyjaśniała, bardzo zale-
żało jej na poparciu dla projektu 
„powstanie parku fitness z wieżą 
kalisteniczną” (miał się on znaj-
dować na terenie przy Zespole 
Szkół nr 1 im. R. A. Cebertowi-
cza). Dane aż tylu osób, miała jej 
rzekomo przekazać dużo wcze-
śniej koleżanka.

Za podszywanie się pod inne 
osoby 21-latce mogło grozić na-
wet do 3 lat pozbawienia wolno-
ści. Wyraziła ona chęć dobrowol-
nego poddania się karze, na co 
jednak zgodę musiał wyrazić osta-
teczną zgodę sąd.

Posiedzenie
Ze wglądu na złożony wniosek 

o dobrowolne poddanie się ka-
rze, Sąd Rejonowy w Zgierzu 10 
kwietnia rozpatrywał tę sprawę 
w formie jawnego posiedzenia, a 
nie rozprawy. Na sali nie było ani 
oskarżonej, ani przedstawicieli 
prokuratury. Z licznego grona po-

krzywdzonych stawiły się jedynie 
cztery osoby.

Sędzia Adam Zieliński poinfor-
mował, że prokuratura dołączyła 
do akt sprawy wniosek o wydanie 
wyroku skazującego bez przepro-
wadzania procesu (co miało zwią-
zek z wyrażoną przez głowniankę 
wolą dobrowolnego poddania się 
karze). Po uzgodnieniu tej kwestii 
między prokuraturą a oskarżoną, 
wniesiono o wymierzenie jej kary 
łącznej 1,5 roku ograniczenia wol-
ności w formie wykonywania nie-

odpłatnej, kontrolowanej pracy na 
cele społeczne.

Sędzia dodała także, że do sądu 
wpłynęło pismo podpisane przez 
kilkadziesiąt pokrzywdzonych  
w sprawie osób, które znają pry-
watnie oskarżoną i uważają ją za 
miłą i spokojną osobę, a jej czyn 
tłumaczą młodym wiekiem i bra-
kiem doświadczenia życiowego. 
Osoby te poinformowały sąd, że 
nie wnoszą wobec 21-latki żad-
nych roszczeń i proszą o możliwie 
maksymalne złagodzenie kary.

W podobnym tonie wypowie-
działy się także cztery obecne na 
sali osoby. Sędzia Zieliński odparł, 
że oczywiście wysłuchuje ich sta-
nowiska, ale nie będzie miało ono 
większego znaczenia, bo oskarżo-
na, w uzgodnieniu z prokuraturą, 
sama zaproponowała taki wymiar 
kary. 

Sędzia zapowiedział, że wy-
rok będzie taki, jak we wniosku. 
Jego ogłoszenie nastąpiło jednak 
oficjalnie po kilku godzinach, po 
rozpatrzeniu wszystkich spraw za-
planowanycn tego dnia na wokan-
dzie. Ostatecznie 21-latka, tak jak 
wnioskowano, ma przez 1,5 roku 
świadczyć nieodpłatną, kontrolo-
waną pracę na cele społeczne 20 
godzin miesięcznie. Wyrok nie 
jest prawomocny.  kl

Do sądu wpłynęło 
pismo podpisane 
przez kilkadziesiąt 
pokrzywdzonych osób, 
które znają prywatnie 
oskarżoną i uważają 
ją za miłą i spokojną 
osobę, a jej czyn 
tłumaczą młodym 
wiekiem i brakiem 
doświadczenia 
życiowego.

Głowno i okolice
 �9 kwietnia, około godziny 13.35 

w Lubiankowie straż zabezpieczała 
zerwaną linię telefoniczną przy bu-
dynku miejscowej jednostki OSP.

Stryków i okolice
 �5 kwietnia, około godziny 

18.49, strażacy udali się do jedne-
go ze sklepów przy ul. Targowej  
w Strykowie, gdzie wyczuwalny był 
zapach palącego się plastiku. Oka-
zało się, że woń wydzielał przegrza-
ny zasilacz kasy sklepowej kasy. 

Urządzenie odłączono, lokal prze-
wietrzono. Oszacowano straty na 
kwotę 100 zł.

 �7 kwietnia, około godziny 8.58, 
strażacy zabezpieczali nadłamany 
konar nad budynkiem strażnicy 
OSP w Kiełminie.

 �9 kwietnia, około godziny 
14.06, w Koźlu jadąca Oplem Astrą 
21-latka mieszkanka powiatu zgier-
skiego potrąciła psa, który wybiegł 
jej przed samochód. Nikomu nic się 
nie stało. zwierzę również przeżyło. 
Jego właściciel ukarany został man-

datem za niedopilnowanie czworo-
noga.

 �10 kwietnia, około godziny 
8.06, na drodze krajowej nr 14  
w Sosnowcu doszło do kolizji dro-
gowej. Jadący Peugeotem 38-letni 
mieszkaniec powiatu olsztyńskie-
go, zawracając uderzył w narożnik 
skrzyni wyprzedzającego go Iveco 
Daily, prowadzonego przez 32-latka 
z powiatu zgierskiego. W skutek ko-
lizji nikt nie doznał obrażeń. Kierow-
ca Peugeota otrzymał mandat.

Sosnowiec | Niecodzienna akcja

Policjanci pomogli ciężarnej
Funkcjonariusze, którzy 5 

kwietnia, około godz. 14.00 wy-
jeżdżali z odprawy w Wydziale 
Ruchu Drogowego Komendy Wo-
jewódzkiej Policji w Łodzi, mają-
cego siedzibę w podstrykowskim 
Sosnowcu, pomogli dotrzeć do 
szpitala ciężarnej kobiecie, u któ-
rej rozpoczęła się akcja porodowa. 

Do rozpoczynających właśnie 
służbę policjantów z Sekcji Za-
bezpieczenia Autostrad KWP,  
podjechała fordem kobieta, infor-
mując, że wiezie właśnie swoją 
17-letnią, będącą w 30. tygodniu 
ciąży córkę, u której rozpoczę-
ła się przedwcześnie akcja poro-
dowa, do szpitala w Łodzi. Wie-
dząc, że liczy się każda minuta 

poprosiła funkcjonariuszy o po-
moc. Ci poinformowali dyżur-
nego, że zamierzają eskortować 
forda z rodzącą. Po pewnym cza-
sie zauważyli, że matka przyszłej 
mamy jedzie wolno i niepewnie. 
Postanowili na najbliższym par-
kingu zatrzymać się i sprawdzić 
co się dzieje. Kobieta przyznała, 
że jest bardzo zdenerwowana, nie 
bardzo zna drogę i po prostu boi 
się prowadzić. Dzielni stróże pra-
wa stwierdzili, że lepiej będzie, 
jak to oni przetransportują rodzą-
cą do szpitala radiowozem, co też 
niezwłocznie uczynili. Na miejscu 
czekał już na nich poinformowa-
ny wcześniej o całej sytuacji przez 
dyżurnego lekarz.  kl

Głowno | Wypadek drogowy

Motocyklista potrącił pieszą
Do poważnego wypadku dro-

gowego z udziałem motocyklisty 
i pieszej doszło 5 kwietnia, oko-
ło godz. 19.30 na ul. Sikorskie-
go w Głownie. Jadący motocy-
klem Honda 17-letni mieszkaniec 
powiatu zgierskiego nie udzie-
lił pierwszeństwa przechodzącej 
przez pasy 72-letniej mieszkan-
ce powiatu zgierskiego, w wyni-
ku czego uderzył w nią. Kobieta z 
podejrzeniem złamania miednicy, 

urazem kręgosłupa i głowy trafiła 
do szpitala. Hospitalizowany był 
także młody motocyklista, który 
doznał m.in. złamania obojczyka. 

Jak się okazało, 17-latek nie 
dysponował uprawnieniami upo-
ważniającymi do poruszania się 
tego typu pojazdem. Postępowa-
nie w tej sprawie prowadzą funk-
cjonariusze z Wydziału Docho-
dzeniowo-Śledczego Komendy 
Powiatowej Policji w Zgierzu.  kl

Dobra | Droga krajowa nr 71

To wyprzedzanie nie było udane
Źle wykonany manewr wy-

przedzania był przyczyną kolizji 
drogowej z udziałem motocykla 
i samochodu osobowego, do któ-
rej doszło 7 marca, około godz. 
13.00, na drodze krajowej nr 71  
w Dobrej. Jadący motocyklem 
Honda w kierunku Strykowa 
27-letni łodzianin zajechał drogę 
wyprzedzanemu Daewoo Nubi-
rze, kierowanemu przez 69-latka, 
również z Łodzi, w wyniku czego 

auto uderzyło w tył jego jednośla-
du. Nikomu nic się nie stało. Na 
jaw wyszło, że motocyklista nie 
posiadał stosownych uprawnień 
do kierowania tego rodzaju pojaz-
dem. Mężczyzna tłumaczył jesz-
cze policjantom, że gwałtowność 
manewru wynikała z tego, iż dro-
gę zaszedł mu pieszy, ale ta wer-
sja zdarzenia nie znalazła potwier-
dzenia. Ostatecznie 27-latek został 
ukarany mandatem.  kl

Głowno | Kolizja na terenie galerii

Sąd oceni kto ma rację
Policyjne czynności mają wyja-

śnić okoliczności kolizji, do której 
doszło 10 kwietnia, około godziny 
15.10, we wjeździe na teren cen-
trum handlowego przy ul. Sikor-
skiego w Głownie.

Wszystko zaczęło się od próby 
wjazdu na teren „galerii” ciężaro-
wego Mercedesa z naczepą, kiero-
wanego przez 50-latka z powiatu 
zduńskowolskiego. Wyjeżdżają-
ca akurat z centrum Nissanem X-
-Trailem 57-latka z powiatu brze-
zińskiego myślała, że dojdzie do 

kolizji z Mercedesem, odbiła więc 
w bok, w wyniku czego uderzyła 
w znak. Nieświadomy zdarzenia 
kierowca ciężarówki normalnie 
zaparkował. 

Przybyłym na miejsce policjan-
tom uczestnicy przedstawili roz-
bieżne wersje. Mężczyzna stwier-
dził, że wykonał manewr z sposób 
bezpieczny i przepisowy, kobieta 
stanęła zaś na stanowisku, iż stwo-
rzył on niebezpieczeństwo. Spra-
wę będzie musiał rozstrzygnąć, po 
policyjnych czynnościach, sąd.  kl

Dobra 
Palił się strop 
w strażnicy

Rozszczelnienie przewodu ko-
minowego było przyczyną poża-
ru drewnianego stropu w budyn-
ku strażnicy OSP w Dobrej. Do 
zdarzenia doszło 7 kwietnia, oko-
ło godziny 18.38, w trakcie trwa-
nia imprezy okolicznościowej. Sy-
tuację udało się szybko opanować. 
Straty wyceniono na 5 tys. zł (przy 
wartości uratowanego mienia w 
wysokości około 700 tys. zł).  kl

Głowno i okolice
Popili  
i pojechali

Dwóch pijanych rowerzystów 
zatrzymano w ostatnim czasie na 
drogach w Głownie i Woli Lu-
biankowskiej. Za jazdę w stanie 
nietrzeźwości ukarano ich man-
datami. 

Pierwszego nietrzeźwego ro-
werzystę zatrzymano 5 kwietnia 
o godz. 17.25 w Głownie na ul. 
Pasterskiej. 33-letni mieszkaniec 
pow. zgierskiego w chwili zatrzy-
mania miał w organizmie 0,56 
mg/litr, czyli ponad promil alko-
holu. 

Z kolei 7 kwietnia w Woli Lu-
biankowskiej skontrolowano stan 
trzeźwości 38-letniego mieszkań-
ca pow. zgierskiego. Okazało się, 
że kierował on rowerem po drodze 
publicznej mając w wydychanym 
powietrzu 1,12 mg/litr, czyli ponad 
2,2 promila alkoholu.  ewr

Kiełmina | Potrącił i odjechał

Poszukiwany sprawca potrącenia
Policja poszukuje kierowcy sa-

mochodu, który 9 kwietnia, około 
godz. 21.00 potrącił w Kiełminie 
37-letniego pieszego, po czym od-

jechał z miejsca zdarzenia. Potrą-
cony mieszkaniec Łodzi trafił do 
szpitala z urazem nogi. Postępowa-
nie prowadzi KP w Strykowie. kl

Autostrada A2 | Wyglądało groźnie, ale nikt nie odniósł obrażeń 

Dachowanie w okolicach Kalenic 
Mercedes Vito uderzył  
w tył TIR-a i później 
dachował na pasie 
autostrady A2  
w kierunku Warszawy  
w okolicach Kalenic  
w gminie Łyszkowice – 
ok. 3 km przed węzłem 
autostradowym Łowicz.

Do zdarzenia doszło w nie-
dzielę, 8 kwietnia przed godziną 6 
rano. Po uderzeniu w tył TIR-a sa-
mochód odbił się od niego, uderzył  
w bariery energochłonne oddzie-
lające pasy autostrady i zatrzymał 
się na dachu na pasie zieleni. Mer-
cedesem kierował 20-letni obywa-
tel Łotwy, zaś samochodem cięża-
rowym 33-letni Białorusin. 

Mężczyźni, którzy jechali Mer-
cedesem opuścili samochód jesz-

cze przed przyjazdem służb ra-
towniczych. Nie odnieśli obrażeń, 
które wymagałyby hospitalizacji. 
Na miejscu interweniowała straż 

pożarna z Łowicza i Łyszkowic 
oraz policja. Uczestnicy kolizji 
byli trzeźwi, sprawca został ukara-
ny mandatem.  mak 

Wypadek wyglądał groźnie, ale kierowca i pasażer wyszli z samochodu 
bez poważniejszych obrażeń. 
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Popów Głowieński | znów głośno wokół szkoły podstawowej

Czy radni będą się przyglądać sytuacji w szkole?
I komu zależy na ciągłym „hejtowaniu”?
Na marcowej sesji Rady Gminy Głowno przewodniczący Łukasz Łukasik wystąpił  
z wnioskiem, którego sam nie popiera. Chodzi o wznowienie prac zmierzających do 
wyjaśnienia kwestii dotyczących Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Popowie Głowieńskim.

Trochę to zawiłe? Tak, ale już 
na wstępnie do odczytania wnio-
sku jego autor zaznaczył, że zo-
stał on sformułowany w związku 
z sugestią innego radnego, Piotra 
Kałuży, z sesji 28 lutego, jako-
by część radnych wyciszała nie-
wygodne tematy. Już wówczas,  
o czym pisaliśmy w Wieściach, 
Łukasz Łukasik zapowiadał, że 
skoro tak zostało to przedsta-
wione, to proponuje, by sytuacji  
w placówce przyjrzano się na po-
siedzeniach gminnych komisji sta-
łych. Chodzi mu o rozprawienie 
się z zarzutem bezczynności wo-
bec trudnych spraw, jakkolwiek 
sam nie jest przekonany, że rada 
powinna się tym konkretnym te-
matem zajmować. 

Dlaczego? Łukasz Łukasik, 
jak wyjaśnił w telefonicznej roz-
mowie z nami 9 kwietnia, uwa-
ża, że problemy, jakie pojawiły się  
w placówce, dawno już powinny 
zostać rozwiązane w zamknię-
tym gronie – i to przez wójta, re-
prezentującego organ prowadzą-
cy. Uważa, że szum, jaki wokół 
szkoły powstał, nie służy jej, ale 
też dowodzi nieskuteczności dzia-
łań mediacyjnych wójta. 

W tej sytuacji radny nie godzi 
się na zarzucanie radzie wycisza-
nia niewygodnego tematu i wnio-
sek o pracę nad nim sformułował 
broniąc dobrego imienia tego or-
ganu władzy samorządowej. Za-
pewnia, że nie boi się rozmowy  
o sytuacji w szkole w Popowie. 

Wniosek, o którym mowa, zo-
stał przez Łukasza Łukasika od-
czytany na sesji 29 marca. Mowa 

w nim o potrzebie zwrócenia 
podczas prac komisji szczególnej 
uwagi na:

 rzekome pobicie dziecka, ja-
kie miało mieć miejsce podczas 
szkolnego wyjazdu na basen 
(sprawę opisywaliśmy, rodzice po 
zdarzeniu niewyjaśnionym przez 
osoby odpowiedzialne za bezpie-
czeństwo ich dziecka, przepisali 
uczennicę do innej placówki);

 wyjaśnienie, czy wójt gminy, 
reprezentujący organ prowadzący 
szkołę w Popowie, podjął wystar-
czające działania celem rozwiąza-
nia powyższej sprawy;

 wyjaśnienie, czy przyczy-
ną wypisania dzieci ze szkoły  
w 2017 r. mógł być konflikt mię-
dzy rodzicami a dyrektorem;

 wyjaśnienie, czy prawdziwe 
jest stwierdzenie dyrektora szkoły, 

jakoby przewodniczący rady gmi-
ny namawiał rodziców do wypisa-
nie dzieci ze szkoły; 

 wyjaśnienie, gdzie leży pod-
łoże konfliktu rodzice – dyrektor;

 wyjaśnienie, czy wójt podjął 
wystarczające działania, aby kon-
flikt rodzice – dyrektor został roz-
wiązany w zamkniętym gronie; 

 wyjaśnienie, dlaczego nie 
spróbowano przenieść do innej 
szkoły nauczycielki skonflikto-
wanej z rodzicami, wobec której 
padały zarzuty m.n. o posiadanie 
uprzywilejowanej pozycji w gro-
nie pedagogicznym i niemoralną 
postawę oraz wyjaśnienie, czy po-
wyższe zarzuty są prawdziwe; 

 wyjaśnienie, czy rzekome po-
bicie dziecka było następstwem 
konfliktu rodzice – dyr.  str. 10

Impreza z 19 marca. Na scenie zespół wokalno-taneczny Maraquja, a w tle dekoracja Drink Baru Mariot,  
w którym rozgrywały się scenki kabaretowe z udziałem uczniów szkoły w Popowie Głowieńskim.
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eLżbieta wOLDan 
-rOmanOwicz

ela.woldan@lowiczanin.info

Jest grupa osób, 
toczących jakąś zimną 
wojnę z zespołem 
Szkolno-Przedszkolnym, 
ze mną jako dyrektorem, 
z panem wójtem jako 
organem prowadzącym. 
Jakąś pasją chyba jest  
tworzenie atmosfery 
– przepraszam 
za wyrażenie – 
permanentnego smrodu.

dyrektor Krzysztof Fortuna

„Upić się warto”. Budzący skrajne emocje występ męskiego kwartetu 
wokalnego w składzie: Krzysztof Fortuna (dyrektor zS-P), Piotr Szymański, 
Damian Kapka i Jacek Markowicz. 

Głowno | Miejski Ośrodek Kultury

W podróż z przewodnikiem 
We wtorek, 17 kwietnia, o godz. 

18.00, w MOK w Głownie odbę-
dzie się spotkanie pt. „Kamienie 
silniejsze niż człowiek”, które po-
prowadzi Piotr Fagasiewicz z To-
warzystwa Tatrzańskiego.

Tematem prelekcji będą ludzie, 
zabytki i góry Armenii i Gruzji. 
Swoje wspomnienia z tego rejo-
nu Piotr Fagasiewicz uzupełni po-
kazem zdjęć i filmów. Wstęp bez-
płatny.  kl

DO WYNAJĘCIA
lokal gastronomiczny z ogródkiem letnim

w centrum Łowicza, ul. Pijarska 3a
(ul. Pijarska, d. kawiarnia „U Dziennikarzy”)

Informacje: tel. 531 525 347

Głowno | Pierwsze kroki ku oczekiwanej inwestycji

Budowa wakeparku zaczyna się 
od badań dna
Od prac ziemnych  
przy brzegach od strony 
drogi krajowej nr 14  
oraz sprawdzania dna 
zalewu Mrożyczka 
rozpoczęły się prace 
przygotowawcze pod 
zapowiadaną od 2016 roku 
budowę wakeparku  
w Głownie.

Dzięki pracom ziemnym ła-
twiejsze stało się zejście do je-
ziora. Sprawdzanie dna ma zaś 
pozwolić na znalezienie opty-
malnych miejsc do zamontowa-
nia masztów wyciągu do wakebo-
ardingu. Na razie prowadzone są 
prace, które nie wymagają pozwo-
lenia na budowę. O ten niezwykle 
istotny dla dalszej realizacji inwe-
stycji dokument inwestor ma wy-
stąpić do starostwa powiatowego 
w najbliższych dniach. 

Przypomnijmy, że inwestycję 
wartą szacunkowo około 5 milio-
nów złotych netto przeprowadzić 
chce w Głownie spółka Neighbors 
(pisownia oryginalna – przyp. 

red.) z Warszawy. Spółka trafiła 
nad Mrożyczkę pod koniec 2016 
roku, po fiasku prób utworzenia 
wakeparku na zbiorniku Rydwan 
w Guźni. Tam nie udało się dojść 
do porozumienia z właścicielem 
terenu, czyli Lasami Państwowy-
mi.

W Głownie przychylni inwe-
stycji byli zarówno włodarze mia-
sta, jak i radni, którzy zgodzili się 

na wydzierżawienie spółce części 
zalewu Mrożyczka (od cypla vis  
a vis Urzędu Miejskiego do mostu 
na trasie i terenu wokół niej; łącz-
na powierzchnia wydzierżawione-
go terenu to 12 ha – przyp. red.). 
W lutym tego roku podpisana zo-
stała oficjalnie umowa dzierżawy. 
Rocznie spółka będzie przelewać 
miastu z tego tytułu około 45 tys. 
zł netto.  str. 4

Prace przygotowawcze objęły m.in. prace ziemne przy linii brzegowej.
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Niesułków
Zawody w strzelaniu  
z wiatrówki

W sobotę, 14 kwietnia, o 10.00, 
Dom Kultury w Niesułkowie za-
prasza dzieci w wieku szkolnym, 
młodzież i dorosłych do udziału  
w zawodach w strzelaniu z wia-
trówki. Zapisy bezpośrednio 
przed rozpoczęciem zawodów. 
Zwycięzcy otrzymają pamiątko-
we dyplomy oraz nagrody.  ljs

Głowno 
W sobotę 
konferencja 
młodzieżowa

Głowieński Kościół Ewange-
licznych Chrześcijan w sobotę, 
14 kwietnia, zaprasza na konfe-
rencję młodzieżową pod hasłem 
„Mam do Ciebie kilka pytań”,  
w czasie której uczestnicy spróbu-
ją odpowiedzieć na pytania, które 
mógłbym im zadać Bóg. Zajęcia 
skierowane są do młodych ludzi 
w wieku od 14 do 20 lat, ale jeśli 
życzenie, by w nich uczestniczyć, 
będą miały osoby spoza tej grupy, 
taka możliwość będzie im dana. 
Konferencję poprowadzi Sławo-
mir „Slavo” Woźnicki.  str. 35
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Gmina Stryków | Termomodernizacja

Cieplej w świetlicy i remizie
Gmina Stryków kontynuuje re-

alizację wieloletniego programu 
termomodernizacji budynków 
użyteczności publicznej dotowa-
nego z funduszy unijnych. Roz-
strzygnięto dwa z czterech plano-
wanych na ten rok przetargów.

W ubiegłym tygodniu gmina 
ogłosiła wynik przetargu na wy-
konanie termomodernizacji świe-
tlicy w Bratoszewicach, który 
wygrała firma Dom-Lux z Kolu-
szek za kwotę 219.621 zł. Zakres 
termomodernizacji budynku przy 
ul. Nowości obejmuje: ocieplenie 
ścian fundamentowych, zewnętrz-
nych oraz stropodachu. Gmina za-
mówiła również wymianę 40 szt. 
opraw oświetleniowych na ener-
gooszczędne, instalacji central-
nego ogrzewania, montaż 18 szt. 
grzejników płytowych z zaworami 
termoregulacyjnymi oraz roboty 
ogólnobudowlane. 

Nieco wcześniej wybrano wy-
konawcę termomodernizacji bu-
dynku OSP Stryków. Firma 
projekt.dom z Kutna wykona zle-
cenie za 5,5 tys. zł. Tutaj zakres 

prac obejmuje: ocieplenie ścian 
fundamentowych, zewnętrznych 
oraz stropodachu oraz wymia-
nę 17 szt. opraw oświetleniowych  
na energooszczędne i 23 szt. ter-
moregulacyjnych zaworów grzej-
nikowych. W obydwu przypad-
kach na uporanie się ze zleceniem 
wykonawcy mają 100 dni. 

Inwestycje dotowane są z Eu-
ropejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego. Projekt obejmu-
je 10 budynków, które mają zo-
stać zmodernizowane do 2020 r. 
Całość oszacowano na ponad 7,4 
mln zł, z czego dotacja pokrywa 
blisko 85%. W ubiegłym roku 
skorzystały na tym: Szkoła Pod-
stawowa nr 1 w Strykowie, SP nr 
1 w Niesułkowie oraz OSP Kieł-
mina. Dotacja pokryła również 
część kosztów wykonanej wcze-
śniej termomodernizacji świetlicy 
wiejskiej w Ossem. Oszczędniej  
i bardziej ekologicznie ma być 
również w: SP Bratoszewice i SP 
2 w Strykowie, rozbudowywanej 
SP w Dobrej i w Urzędzie Miej-
skim w Strykowie.  ljs

Stryków | Ulica Legionów

Budowa kanalizacji deszczowej
Od jesieni ubiegłego roku trwa 

inwestycja przy ul. Legionów. 
Kanalizacja sanitarna z odejścia-
mi bocznymi do posesji została 
już wykonana. Odwodniono uli-
cę, wykonano kanalizację odpro-
wadzającą wodę wzdłuż zalewu. 
Obecnie trwa korytowanie wcze-
śniej nieutwardzonej części ulicy. 

Finalnie mieszkańcy i dzia-
łające tutaj firmy zyskają ulicę 
przebudowaną od podstaw. Ro-
zebraną nawierzchnię, chodniki  
i wjazdy do posesji zastąpią nowe. 
Wyrównanie dotychczasowej 
różnicy poziomów między ulicą  

a chodnikiem ma ułatwić wjazd 
na posesje. Dodatkowo przy ul. 
Legionów, która stanowi dojazd 
do cmentarza mariawickiego oraz 
terenów rekreacyjnych nad zale-
wem, powstanie parking. 

Koszt całej inwestycji to ok. 2,5 
mln zł. Generalnym wykonaw-
cą jest wybrany w przetargu Za-
kład Usług Budowlanych Budmel  
z Tymianki, który na tę chwilę 
ocenia, że inwestycja może zakoń-
czyć się o kilka miesięcy wcze-
śniej niż planowano, czyli w po-
łowie tego roku. Wiele zależy od 
warunków atmosferycznych.  ljs

Głowno | Pierwsze kroki ku oczekiwanej inwestycji

Budowa wakeparku zaczyna się od badań dna
dokończenie ze str. 3
Wakepark w Głownie ma skła-

dać się z trzech wyciągów do wa-
keboardingu, czyli sportu pole-
gającego na pływaniu na desce 
ciągniętej przez wyciąg z pręd-
kością nawet 30 km/h. Główną 
atrakcją będzie wyciąg oparty na, 
jak zapowiadał inwestor, najno-
wocześniejszej w Polsce, sześcio-
masztowej konstrukcji. Umożliwi 
on ciągnięcie na deskach jedno-
cześnie dziesięciu osób, porusza-
jących się po okręgu. Dodatko-
wym uatrakcyjnieniem przejazdu 

mają być przeszkody o zróżnico-
wanym poziomie trudności. 

Początkujący będą mieli moż-
liwość spróbowania swoich sił 
na mniej wymagających dwusłu-
powych wyciągach do jazdy tam  
i z powrotem.

Inwestycja zakłada też działa-
nia na lądzie, gdzie powstać ma 
zaplecze administracyjne i sani-
tarne ośrodka oraz infrastruktura 
rekreacyjno-turystyczna, taka jak 
punkty gastronomiczne i noclego-
we dla gości (w formie domków 
ustawionych w konstrukcji mo-

dułowej, niezwiązanych na stałe  
z gruntem).

W czasie lutowej uroczystości 
podpisania umowy między inwe-
storem a miastem, prezes spółki 
Neighbors Jarosław Wygoda za-
powiadał także utworzenie pla-
cu zabaw, siłowni zewnętrznej, 
pumptracku (toru treningowego 
do jazdy na deskorolkach lub ro-
werach, umożliwiającego poru-
szanie się bez konieczności pe-
dałowania lub odpychania), toru  
do skimboardu (jazdy na desce  
po płytkiej warstwie wody) itp. 

Inwestor zapowiadał, że za-
łożona zostanie fundacja propa-
gująca wakeboarding, wyszu-
kująca talenty w tej dyscyplinie.  
W planach jest także współpra-
ca ze szkołami, na mocy któ-
rej uczniowie mogliby korzystać  
z urządzeń w ramach lekcji wy-
chowania fizycznego. 

Wakepark w Głownie ma po-
wstać do połowy czerwca tego 
roku. Docelowo sezon korzysta-
nia z nowej atrakcji nad Mrożycz-
ką ma trwać od kwietnia do wrze-
śnia.  kl

Podwykonawca rozpoczął prace przy utwardzaniu od strony zalewu. 
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Na tyłach remizy OSP Stryków już wszystko gotowe do rozpoczęcia 
termomodernizacji.

Gmina Stryków | Wielki jubileusz w małych Krycicach

Setne urodziny Józefy Trockiej
dokończenie ze str. 1

Tym, czego stulatka obawia się 
najbardziej, jest moment, w któ-
rym w codziennych czynnościach 
całkowicie będą musieli wyręczać 
ją inni, ale i na te chwile ma swój 
plan. Jak nam powiedziała, od 
dłuższego czasu modli się o cier-
pliwość dla swoich najbliższych.

Pobożność i pielęgnowanie 
wiary w życiu codziennym to te 
cechy, którym rodzina stulatki  
w pierwszym rzędzie przypisu-
je sekret jej długowieczności. Na 
drugim miejscu najbliżsi wymie-
niają życiowy optymizm, a na 
trzecim – pracowitość. Na tych 
prostych, ale i mocnych filarach, 
udało się pani Józefie zbudować 
szanująca się i wspierającą rodzi-
nę, w której doczekała się dzieci, 
wnucząt i prawnucząt, a począt-
ki – jak mówi – nie były łatwe, bo 
naznaczone biedą i ciężka pracą. 

Józefa Trocka z domu Duda 
urodziła się 4 kwietnia 1918 roku 
w Parmie koło Łowicza. Jest naj-
młodszą i jedyną żyjącą z sze-
ściorga dzieci Piotra i Elżbiety 
Dudów. Do szkoły chodziła 3 lata. 
To były czasy, kiedy edukacja po-
legała na nauce czytania, pisania 
i ćwiczeniu rachunków. Od 10. 
roku życia pracowała na służbie  
w Zielkowicach. Pomagała rów-
nież w gospodarstwach swoich 

starszych sióstr. Następnie zajmo-
wała się domem w Jamnie, u se-
kretarza gminy. 

W 1942 roku wyszła za mąż za 
Bolesława Trockiego, a rok póź-
niej sprowadziła się do podstry-

kowskich Krucic, gdzie wspólnie  
z mężem zajęli się gospodar-
stwem. Mąż pani Józefy zmarł  
w wieku 75 lat. Ma dwie córki: 
Henrykę i Kazimierę oraz syna 
Henryka, siedmioro wnucząt: 
Włodzimierza (zginął w wypadku 
mając 21 lat), Krzysztofa, Zbignie-
wa (synowie córki Kazimiery), 
Sławomira, Tomasza (synowie 
córki Henryki) oraz Agnieszkę  
i Małgorzatę (córki syna Henry-
ka) oraz dziewięcioro prawnu-
ków: Krystiana, Ewelinę, Kata-
rzynę, Patrycję, Weronikę, Kubę, 
Majkę, Andżelikę i Kamila.

Tym, za co wszystkie trzy poko-
lenia rodziny Trockich podziwia-
ją swoją jubilatkę, jest jej religijne 
zaangażowanie. Na pierwszą swo-
ją pielgrzymkę do Częstochowy 
wybrała się mając 14 lat. Mając 
65 lat była na pieszej pielgrzym-
ce z obecnym proboszczem para-
fii św. Marcina w Strykowie Ka-
rolem Andrzejczakiem, który był 
wówczas wikarym. Przez kilkana-
ście kolejnych lat chodziła na pie-
sze pielgrzymki do Skoszew. 

Nawet mając już po 90-tce, 
pani Józefa lubiła jeszcze cho-
dzić na pieszo do pobliskiego ko-
ścioła w Koźlu, wspomina jak kil-
ka razy podwiózł ją do niego sam 

burmistrz Strykowa, dziś jeździ  
z młodszymi członkami rodziny. 

Świętowanie jej setnych uro-
dzin nie mogłoby się więc odbyć 
tylko w domu. W najbliższą nie-
dzielę, 15 kwietnia, o godz. 11.00, 
za jubilatkę odprawiona zostanie 
msza św. w kościele pw. św. Mar-
cina w Strykowie. 

My ze swej strony życzymy 
pani Józefie kolejnych pięknych, 
spędzonych w licznym wielopo-
koleniowym gronie jubileuszy,  
a na co dzień – zdrowia i nieusta-
jącej pogody ducha.  ljs

Obchodząca setne urodziny Józefa trocka z synem Henrykiem i synową Hanną, a także wnuczką Agnieszką 
Modlińską. Syn jubilatki trzyma w rękach listy gratulacyjne, jakie otrzymała z okazji 100. urodzin. 

Pobożność  
i pielęgnowanie 
wiary w życiu 
codziennym  
to te cechy, którym 
rodzina stulatki  
w pierwszym rzędzie 
przypisuje sekret jej 
długowieczności.



5www.lowiczanin.info     nr 15      12 kwietnia 2018

REKLAMA

REKLAMA

Stryków | Sztandarowa inwestycja gminna napotkała na poważny opór

Ponad 1700 podpisów przeciw 
budowie nowego Domu Kultury
w tym akurat miejscu
1719 podpisów zebrano 
pod obywatelskim 
sprzeciwem wobec 
zagospodarowania 
terenu przy zabytkowym 
kościele św. Marcina  
w Strykowie, czyli 
mówiąc w skrócie – 
protestem co do budowy 
nowego Domu Kultury 
na miejscu obecnego. 

Podpisy oraz list będący odpo-
wiedzią na wezwanie do pisemne-
go przedstawienia obaw z wiąza-
nych lokalizacją nowego obiektu 
w miejscu starego, złożył na ręce 
burmistrza Strykowa Andrze-
ja Jankowskiego w ubiegłym ty-
godniu inicjator sprzeciwu, pro-
boszcz ks. Karol Andrzejczak. 

Zapoczątkowana w lutym akcja 
zbierania podpisów była wyrazem 
dezaprobaty wobec lokalizacji no-
wego Domu Kultury w centrum 
miasta i w sąsiedztwie kościoła. 
Akcja wyszła daleko poza grani-
ce parafii obejmując niemal całą 
gminę. Władze Strykowa uznały 
ją za na tyle poważną, by wstrzy-
mać wszelkie przygotowania do 
szacowanej na ok. 40 mln zł in-
westycji, która była już na etapie 
opracowania przetargu. 

Swoją decyzję burmistrz An-
drzej Jankowski tłumaczył tym, że 
nie chce tworzyć społecznego po-
działu wokół całej sprawy, dlatego 
ma zamiar zaproponować rozwią-
zanie, które zaaprobuje większość 
społeczeństwa, ale czeka na pi-
semne przedstawienie wątpliwo-
ści wygłoszonych przez gospoda-
rza parafii z ambony. 

W jaki sposób obecnie władze 
Strykowa będą szukać rozwiąza-
nia zaistniałego problemu? Czy 
nadal pod uwagę brane są alter-
natywne rozwiązania, o których 
burmistrz Andrzej Jankowski in-
formował mieszkańców osie-
dla Wschód podczas spotkania 
w sprawie lokalizacji pomnika  
z okazji odzyskania 100-lecia nie-
podległości Polski, 12 lutego bie-
żącego roku? 

Uczestnicy spotkania usłysze-
li wówczas, o czym pisaliśmy na 
naszych łamach, że jedyna dostęp-
na w ciągu roku nowa lokalizacja 
obiektu, to teren przy ul. Ozor-
kowskiej, czyli była ferma lisów, 
którą wykupiła gmina. Innym roz-
wiązaniem może być okrojenie 
projektu Domu Kultury do takich 
rozmiarów, które mieściłyby się  
w obrysie obecnego, z posze-
rzeniem o teren zlikwidowanych 
studni. W końcu, ile czasu może 
potrwać podjęcie decyzji o tym, 
co dalej w sprawie problematycz-
nej inwestycji? Wszystkie te pyta-
nia pod nieobecność burmistrza 
Andrzeja Jankowskiego przeka-
zaliśmy wiceburmistrz Bożenie 
Motylińskiej. Z odpowiedzi, którą 
uzyskaliśmy wczoraj, 11 kwietnia, 
od naczelnik wydziału informacji 
UM Stryków Wiolety Głowac-
kiej wynika, że podejmowane są 
czynności mające na celu wypra-
cowanie rozwiązania uwzględ-
niającego interesy mieszkańców. 
– Należy mieć na uwadze, że wy-
pracowanie nowego rozwiązania, 
wymaga zaangażowania radnych 
jak i innych podmiotów. Każda 
ewentualna zmiana projektu czy 
lokalizacji wymaga uwzględ-
nienia obowiązujących regulacji 
prawnych, jak i zapisów planu za-
gospodarowania przestrzennego 
– tłumaczy szefowa wydziału in-
formacji. Przedstawicielka urzędu 
zapewnia, iż burmistrz Strykowa 

Andrzej Jankowski, nigdy nie był 
obojętny na głosy mieszkańców, 
dlatego złożony przez proboszcza 
protest będzie dokładnie przeana-
lizowany, a ostateczne stanowisko 
wypracowane wspólnie z Radą 
Miejską. 

Dla ścisłości dodać jednak na-
leży, że w czerwcu 2015 roku 
burmistrz Andrzej Jankowski od-
mówił przeciwnikom rzeczonej 
lokalizacji przeprowadzenia kon-
sultacji społecznych w formie 
otwartych spotkań z mieszkańca-
mi miasta i gminy Stryków. Bur-
mistrz uznał propozycję za spóź-
nioną i niezasadną w stosunku do 
podjętego w marcu tego same-
go roku przez połączone komisje 
oświaty i budżetu Rady Miejskiej 
wniosku o rozpoczęcie projekto-
wania nowego obiektu na terenie, 
gdzie obecnie zlokalizowana jest 
siedziba Domu Kultury. W kon-
sekwencji, kilka dni później ten 
sam wniosek przy 10 głosach za i 
4 przeciwnych przyjęła do realiza-
cji Rada Miejska. 

Podpisy trafiły do 
radnych 
Kopia pisma złożonego przez 

proboszcza na ręce burmistrza zo-
stała skierowana do biura Rady 
Miejskiej w Strykowie. Przewod-
niczący rady Paweł Kasica w roz-
mowie z nami zapowiedział, że 
sprawą zajmie się Komisja Oświa-
ty i Spraw Obywatelskich, której 

zresztą jest również członkiem. 
Termin posiedzenia został wyzna-
czony na 17 kwietnia, na godz. 11. 

Przewodniczący komisji Grze-
gorz Kozłowski zapoznał się już 
z listami podpisów. Na tę chwilę 
nie chce odpowiadać na pytanie, 
co radni powiedzą ponad 1700 
osobom, które wyraźnie nie chcą, 
by nowy Dom Kultury powstawał  
w obranym przez samorządow-
ców miejscu. 

Szef komisji oświaty podkreślił 
w rozmowie z nami, że osobiście 
od początku stoi na stanowisku, że 
wybrana lokalizacja jest właściwa 
i zdania w tej sprawie nie zmieni, 
ale nie chce się wypowiadać za 
pozostałych ośmiu członków ko-
misji. Jak zaznaczył Grzegorz Ko-
złowski, podpisy pod sprzeciwem 
zainicjowanym przez parafię skła-
dali nie tylko mieszkańcy Stryko-
wa (tu ok. 20 osób z osiedla, któ-
re reprezentuje radny), ale również 
ościennych wsi, m.in. Woli Błę-
dowej, Rokitnicy czy Tymianki. 
Zdaniem Grzegorza Kozłowskie-
go niektórzy mogli podpisać się 
na listach głównie przez wzgląd 
na autorytet, jaki stanowi dla nich 
Kościół, a niekoniecznie posia-
dając konkretną wiedzę na temat 
planowanej inwestycji. 

Na komisji ponownie moż-
na spodziewać się starcia dwóch 
spojrzeń na problem. W jej gronie 
są również radni – przeciwnicy 
wybranej lokalizacji. W zbieranie 
podpisów zaangażował się radny 
Jarosław Włodarczyk. Ugrupo-
wanie, z którego listy dostał się do 
rady, czyli PiS, również na pew-
nym etapie zbierania podpisów 
włączyło się w akcje. Poseł Marek 
Matuszewski wystosował do para-
fian list otwarty, w którym poparł 
całą inicjatywę. 

Jak nam powiedział radny Jaro-
sław Włodarczyk, w rejonie, któ-
ry reprezentuje, czyli Woli Błę-
dowej i okolicy, zebrał ponad 200 
podpisów, co podobnie, jak final-
ny wynik, uważa za bardzo dużo. 
Podczas obrad komisji, radny ma 
zamiar przekonywać burmistrza 
Strykowa, by biorąc ten fakt pod 
uwagę, rozważył inną lokalizację 
inwestycji, nawet za cenę odsunię-
cia jej w czasie. Zdaniem radne-
go miejscem wartym przemyśle-
nia raz jeszcze jest ul. Targowa lub 
tyły osiedla Kopernika.  ljs

Stryków | Inwestycje gminne 

Brzezińska nieprzejezdna
Do 30 maja na ul. Brzezińskiej 

obowiązywać będzie zastępcza or-
ganizacja ruchu związana z tego-
rocznym etapem robót kanaliza-
cyjnych. Do tego czasu kierowcy 
będą musieli korzystać z objaz-
du ul. Wschodnią. Całość inwe-
stycji zostanie zakończona do 30 
sierpnia 2019 r. W bieżącym roku 

wykonana będzie kanalizacja sa-
nitarna wraz z przykanalikami, 
kanalizacja deszczowa z wypusta-
mi oraz odtworzenie nawierzch-
ni na odcinku objętym robotami. 
Wartość inwestycji to 1.921.995 zł, 
przy czym w tym roku gm. Stry-
ków zamierza wydać na nią 393 
tys. zł.  ljs

Głowno | ŁARR

Popołudnie z biznesem
Marszałek województwa łódz-

kiego Witold Stępień oraz dwu-
krotny medalista olimpijski  
w skoku wzwyż, a obecnie mów-
ca motywacyjny Artur Partyka 
w środę, 18 kwietnia, o godzinie 
15.00, wezmą udział w spotka-
niu z przedsiębiorcami z powiatu 
zgierskiego w sali Miodowy Dom 
w Głownie. 

Będzie to kolejna odsłona cyklu 
„Popołudnie z biznesem”, którego 
organizatorami są Łódzka Agen-
cja Rozwoju Regionalnego oraz 
Urząd Marszałkowski w Łodzi. 

Tematyka będzie dotyczyła moż-
liwości skorzystania z funduszy na 
rozwój firm, dotacji i pożyczek, 
instrumentów wsparcia w zdoby-
waniu rynków zagranicznych oraz 
środków na szkolenia pracowni-
ków. Chętni do wzięcia w bezpłat-
nym spotkaniu muszą wcześniej 
się zarejestrować pod adresem: 
rejestracja@larr.lodz.pl. W tytu-
le maila należy wpisać datę spo-
tkania. Więcej informacji można 
uzyskać pod numerem 501-045-
275 lub mailowo pod adresem  
k_gloc@larr.lodz.pl.  kl

Gmina Dmosin | Przed wyborami 

Bez zmian w okręgach 
W gminie Dmosin wyborców 

nie czekają niespodzianki. Zosta-
ją jednomandatowe okręgi wy-
borcze. Mimo to Rada Gminy, tak 
jak inne samorządy, musiała speł-
nić nałożony przez nowe regula-
cje obowiązek ponownego wy-
znaczenia okręgów wyborczych 
i wskazania liczby radnych wy-
bieranych z tych okręgów. Radni 
przegłosowali nową, ale nie wno-
sząca żadnych zmian uchwałę  
w tej sprawie na sesji 22 marca. 
Dokument pozostawia te same 
granice okręgów wyborczych, 
które obowiązują dotychczas. 

Rada Gminy liczyć będzie 
nadal 15 radnych wybieranych  

w 15 okręgach. Są to kolejno: 
okręg nr 1 – Nowostawy Dolne, 
Szczecin, okręg nr 2 – Dmosin 
Pierwszy, Lubowidza, okręg nr 3 
– Osiny, okręg nr 4 – Osiny-Zarę-
bów , okręg nr 5 – Dmosin Wieś, 
okręg nr 6 – Dmosin Drugi, okręg 
nr 7 – Nagawki-Janów, okręg nr 8 
– Ząbki-Zawady, Kałęczew, Kra-
szew Wielki, Grodzisk, okręg nr 
9 – Borki, Kuźmy, Rozdzielna, 
okręg nr 10 – Nadolna Wieś, Te-
resin – Dąbrowa, okeg nr 11– Na-
dolna Kolonia, Kraszew, Kamień, 
okręg nr 12 – Kołacin 1, okręg nr 
13 Kołacinek, Koziołki, okręg nr 
14 Wola Cyrusowa Wieś, okręg nr 
15 – Wola Cyrusowa Kolonia.  ljs

lokalizacja nowego, ale znacznie większego, Domu Kultury w tym 
miejscu była przyczyną zbiórki podpisów, na którą odpowiedziało ponad 
1700 osób. 
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Głowno | Remont jazu

Widać już coraz więcej
Z każdym tygodniem zbliżamy się do końca długo 
oczekiwanego remontu jazu na Hucie Józefów.  
Prace, która prowadzi Przedsiębiorstwo Wykonawczo-
Usługowe „Melwod” ze Strykowa, trwają w najlepsze.

W ramach szeroko zakrojo-
nej przebudowy m.in. zdemon-
towana została stara drewniana 
nawierzchnia. Konstrukcja jazu 
została wzmocniona. Jej stalowe 
elementy są zabezpieczane przed 
korozją. Remont obejmuje też 
montaż nowych zamknięć i urzą-
dzeń wyciągowych do ręcznego 
sterowania zastawkami stalowymi 
na wszystkich przęsłach. Dodat-
kowo, umocniono też brzeg rzeki 
od strony dawnego WZMot. 

Prace na jazie trwają od zeszłe-
go roku. Przerywane były jedynie, 
gdy panowały mrozy. Do zrobie-
nia jeszcze trochę prac pozosta-
ło. W niedługim czasie kładziona 
będzie m.in. nowa drewniana na-
wierzchnia. Remont jazu na Hucie 
Józefów zakończy się prawdopo-
dobnie w ciągu miesiąca-dwóch. 
Całość ma kosztować ok. 845 tys. 
zł. Przypomnijmy, że na to za-
danie miastu udało się uzyskać 
685.196 zł dofinansowania w Wo-

jewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

Przebudowa jazu to jedna z in-
westycji, o które w ostatnich la-
tach pytają (także naszą redakcję) 
mieszkańcy. Przez wiele lat był 
on bowiem wykorzystywany jako 
wygodny skrót między Hutą Jó-
zefów, ul. Kopernika a ul. Norbli-
na (przy której znajduje się m.in. 
część referatów Urzędu Miej-
skiego, Miejski Ośrodek Pomocy 
Społecznej, Urząd Skarbowy czy 
też Komisariat Policji) i dalej ul. 
Sikorskiego. 

Z roku na rok stan techniczny 
się pogarszał, w wyniku czego, 
w 2011 roku, został on zamknięty 
dla ruchu. Po remoncie jaz będzie 
ponownie mógł pełnić rolę skrótu 
dla pieszych i rowerzystów (prze-
jeżdżanie przez niego samocho-
dem będzie zabronione).  kl

Stryków | Radni uchwalili

Dopłaty do wody i ścieków
Podczas ostatniej sesji Rady 

Miejskiej Strykowa, 29 mar-
ca, radni uchwalili dopłaty do 
cen wody i ścieków obowiązują-
cych gospodarstwa domowe oraz  
instytucje użyteczności publicz-
nej. 

Kwoty te pozostały na dotych-
czasowym poziomie i wynoszą: 

37 gr do 1 metra sześciennego 
wody i 1,57 zł do 1 metra sześcien-
nego ścieków. Budżet gminy, tak 
jak w poprzednich latach, prze-
każe pieniądze Zakładowi Gospo-
darki Komunalnej i Mieszkanio-
wej. Uchwała obejmuje okres od 
1 kwietnia do 31 marca przyszłe-
go roku. 

Na tę chwilę nie uległy rów-
nież zmianie taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. Do 30 
czerwca mieszkańców, instytucje  
i firmy obowiązują dotychcza-
sowe ceny. ZGKiM czeka na za-
opiniowanie nowych, skalkulo-
wanych na minimalnie wyższym 
poziomie stawek, przez Państwo-
we Gospodarstwo Wodne „Wody 
Polskie”. Do ubiegłego roku zaj-
mowały się tym rady gmin.  ljs

Stryków | Działalność edukacyjna firm 

Sonoco zaprasza młodzież
Działający pod Strykowem amerykański  
koncern Sonoco od przyszłego tygodnia 
rozpoczyna program edukacyjny. 

Przeznaczony będzie on dla 
uczniów szkół zawodowych  
i technicznych, w ramach któ-
rego odbędzie się cykl spotkań  

z inżynierami firmy. Podczas Dni 
Otwartych w Sonoco, bo tak na-
zywa się program, młodzież bę-
dzie miała okazję skorzystać  

z bezpłatnych zajęć oraz zwiedzić 
firmę. Uczestnicy otrzymają także 
praktyczne porady rekrutacyjne. 
Program rozpoczyna się 16 kwiet-
nia i potrwa do końca maja, a jego 
poszczególne spotkania organi-
zowane będą w wyznaczonych 
terminach. Chęć wzięcia udziału  
w Dniach Otwartych można zgła-
szać pod adresem: aleksandra.fra-
nas@procontent.pl, z dopiskiem 
„Dni Otwarte Sonoco Poland dla 
szkół średnich”.  opr. ljs

Konstrukcja jazu ponownie zapewni bezpieczeństwo przechodzącym.
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Głowno | O jakości powietrza

Czy warto kupić więcej czujników
Już kolejny raz w tym roku radni Rady Miejskiej w Głownie  
dyskutowali na temat instalacji czujników jakości powietrza na terenie 
miasta. Choć do Głowna nadal nie dotarł zapowiadany od dłuższego czasu 
czujnik, który miała przekazać firma Aviva, wiceprzewodniczący  
rady Krzysztof Parol optuje za tym, by już pomyśleć o zakupie kolejnych 
urządzeń tego typu.

Przypomnijmy, że Głowno zo-
stało jednym z 50 miast zakwali-
fikowanych przez komisję konkur-
sową akcji firmy Aviva „Wiem, 
czym oddycham”, w wyniku cze-
go jedno urządzenie miało trafić 
do miasta bezkosztowo. Czujnik 
miał być zainstalowany na Placu 
Wolności. Miał, ale jeszcze nie 

jest, bo przedłużyły się formalno-
ści związane z podpisaniem sto-
sownej umowy między miastem  
a Avivą. Urządzenie ma jednak 
pojawić się w najbliższym czasie.

Pod koniec lutego gośćmi po-
siedzenia komisji budżetu były 
Aleksandra Fraś-Zdeb z fir-
my Airly (czołowego produ-
centa czujników) oraz Agniesz-
ka Bulska i Agnieszka Zalewska  
z Centrum Transferu Technologii 
Uniwersytetu Łódzkiego, które 
dyskutowały z radnymi i władza-
mi miasta o zasadności badania 

powietrza za pomocą czujników  
i pomysłach na to, jak problem  
z zanieczyszczonym powietrzem 
rozwiązać.

Już na lutowym posiedze-
niu wspominano, że aby moni-
torowanie jakości powietrza było 
miarodajne, na 1 km2 powinien 
przypadać jeden czujnik, a więc  
w Głownie powinno być ich oko-
ło 20. Wiązałoby się to jednak 
z kosztami. Jeden czujnik fir-
my Airly kosztuje około 1.490 zł 
netto. Do tego dochodzi opłata 
abonamentowa (60 zł netto mie-

sięcznie), w ramach której firma 
zapewnia serwis, obsługę platfor-
my internetowej czy też konieczne 
co jakiś czas kalibrowanie sprzętu.

Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej Krzysztof Parol, od 
dawna aktywnie zajmujący 
się kwestią jakości powietrza  

w Głownie, poddał w swoim pi-
śmie skierowanym do burmi-
strza pod rozwagę pomysł zaku-
pu 8 czujników. Wnioskodawca 
uważa, że taka ilość pozwoli na 
w miarę skuteczne i miarodaj-
ne mierzenie zawartości niebez-
piecznych pyłów w powietrzu.

Obecny na posiedzeniu komi-
sji burmistrz Grzegorz Janeczek 
w odniesieniu do tej propozycji 
odparł, że jest jak najbardziej za 
badaniem jakości powietrza, ale 
uważa, że nie od razu wszyst-
ko da się załatwić i warto byłoby 
sprawdzić jak będzie działał już 
zapowiadany czujnik.

Z pewną dozą sceptycyzmu 
podszedł do pomysłu Krzyszto-
fa Parola radny Maciej Lisow-
ski, który głośno zastanawiał się, 
co tak naprawdę da świadomość 
tego, w którym rejonie jest gorsze 
powietrze.

Pomysłu Krzysztofa Parola bro-
niła przewodnicząca Rady Miej-
skiej Magdalena Szajder oraz 
radny Wojciech Baleja. Oboje 
podkreślali, że dzięki czujnikom 
i temu, że będzie można naocz-
nie (poprzez stronę internetową) 
przekonać się, czym oddycha-
my, może poprawić się świado-
mość problemu jakości powietrza  
w społeczeństwie. – Nie można 
zarządzać czymś, czego się nie da 
zmierzyć – mówił Wojciech Bale-
ja. – Można poczekać, popatrzeć 
jak będzie działał ten jeden czuj-
nik, ale trzeba by już zacząć mie-
rzyć jakość powietrza.

Sam wnioskodawca na koniec 
dyskusji w tym temacie podkre-
ślał, że nie zależy mu na tym, by 
czujniki kupować natychmiast, 
ale na tym, by ten pomysł rozwa-
żyć. Zauważał, że – nie licząc nie-
wielkiej opłaty abonamentowej 
– byłby to dla miast jednorazo-
wy wydatek, a dzięki czujnikom 
mieszkańcy mieliby zawsze świa-
domość, czy danego dnia warto 
wybrać się na spacer lub pobie-
gać, czy też może, dla własnego 
zdrowia, lepiej zostać w domu. 

Burmistrz Grzegorz 
Janeczek jest za 
badaniem jakości 
powietrza, ale uważa, 
że warto byłoby 
sprawdzić jak będzie 
działał zapowiadany 
czujnik.

Jakub
Lenart

jakub.lenart@lowiczanin.info
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Gmina Głowno | zażegnano groźbę egzekucji komorniczej

Zmiany w budżecie odrzucone, 
ale zaległości spłacone
Stosunkiem głosów 8 przeciw do 7 za  
Rada Gminy Głowno odrzuciła zaproponowane 
przez wójta zmiany w budżecie, które miały 
zabezpieczyć środki na uregulowanie zaległości  
wobec Związku Międzygminnego „Bzura”.

Ostatecznie groźbę egzekucji 
komorniczej z konta gminy zaże-
gnano spłatą należności pieniędz-
mi zabezpieczonymi na pokrycie 
kosztów zagospodarowania odpa-
dów komunalnych. 

Odrzucony przez radę pro-
jekt zmian trafił pod obrady se-
sji 5 kwietnia, zwołanej tylko  
w tym temacie, po tym, jak 29 
marca rada odrzuciła pierwszą 
propozycję wójta, by na pokrycie 
zaległości na rzecz „Bzury” prze-
znaczyć pieniądze wpływające do 
budżetu tytułem zwiększenia sub-
wencji oświatowej o 183.804 zł. 

Ogółem gmina Głowno, na 
mocy prawomocnego wyroku są-
dowego za nieuiszczone składki 
inwestycyjne w latach 2011 i 2012, 
a więc w okresie, gdy była jesz-
cze członkiem związku „Bzura”, 
miała mu do zapłacenia 212.566 
zł (w tym 136.650 zł należno-
ści głównej i 75.914 zł odsetek). 
Przypominamy, że gmina Głowno  
do „Bzury” nie należy od 2013 r., 
a zaległych składek inwestycyj-
nych nie zapłaciła o czasie, argu-
mentując, że nie była w okresie jej 
członkostwa realizowana żadna 
inwestycja. Sprawa trafiła do sądu 
z powództwa związku. 

Kwoty na poczet ewentualnej 
przegranej sądowej nie zabezpie-
czono w tegorocznym budżecie 
gminy, gdyż samorządowcy nie 
liczyli się z przegraną. Ta jed-
nak, po wyczerpaniu przez gmi-
nę wszystkich możliwości odwo-
ławczych, stała się faktem i gmina 
Głowno powinna wykonać po-
stanowienie z wyroku do końca 
marca. Po tym jak rada na sesji 29 
marca odrzuciła pierwotną pro-
pozycję wójta, by na spłatę należ-
ności przeznaczyć środki z pod-
wyższonej subwencji oświatowej, 
Marek Jóźwiak wynegocjował  
z szefem związku Ryszardem No-
wakowskim, by ten do końca po-
świątecznego tygodnia (czyli do 
piątku, 6 kwietnia) nie uruchamiał 
egzekucji komorniczej. 

W opinii Rady Gminy Głow-
no, wyrażonej w głosowaniu jesz-

cze 29 marca, najlepiej byłoby 
na wykonanie wyroku przezna-
czyć pieniądze z rezerw celowych  
i rezerwy ogólnej. Wójt nie postą-
pił zgodnie z tą opinią i liczył, że 
na sesji 5 kwietnia rada przychy-
li się do jego propozycji, by należ-
ne „Bzurze” 212.566 zł pożyczyć 
z takich działów budżetu jak: bie-
żące utrzymanie dróg (60 tys. zł), 
działalność usługowa (30 tys. zł), 
administracja publiczna (10 tys. 
zł), pomoc społeczna (40 tys. zł), 
gospodarka komunalna (50 tys. zł) 
oraz kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego (22.566 zł). Mimo iż 
skarbnik gminy Cezara Stokow-
ska przekonywała, że byłaby to 
jedynie pożyczka, a środki zosta-
łyby zwrócone do tych działów  
w tej samej wysokości, większość 
radnych zagłosowała przeciw ta-
kiemu projektowi uchwały. 

W dyskusji raz jeszcze powró-
cił wątek sięgnięcia do rezerw. 
Wnioskodawca takiego rozwiąza-
nia, Jarosław Chałubiec, postulo-
wał, żeby choć połowę należności 

wziąć z rezerw, nie uszczuplając 
tak znacznie wydatków budżetu. 
Dopytywał, co stoi temu na prze-
szkodzie? Skarbnik Cezara Sto-
kowska przekonywała, że wójt, 
który dysponuje rezerwami, nie 
może pieniędzy z rezerw celo-
wych (na ochronę przeciwpoża-
rową i promocję gminy) wydać 
na cele inne niż są im przypisane. 
Przewodniczący rady Łukasz Łu-
kasik mówił, że w takim razie rada 
może dokonać przeniesienia środ-
ków z rezerw celowych na ogólną 
lub nawet do działu „Gospodarka 
odpadami”, z którego zaległości 
na ZM „Bzura” miały zostać ure-
gulowane. 

Ruszaniu rezerw, a zwłaszcza 
rezerwy ogólnej, przeciwny był  
w dyskusji radny Piotr Kierus, 
który argumentował, że gmina 
musi mieć zabezpieczone środki 
na wypadek klęsk żywiołowych  
i zdarzeń losowych, w których 
trzeba spieszyć z pomocą miesz-
kańcom, poza środkami w kwocie 
40 tys. zł zabezpieczonymi na za-
rządzenie kryzysowe. 

Opozycyjni wobec wójta radni 
wskazywali z kolei, że w 2016 r.  
z rezerwy ogólnej były przeno-
szone środki na potrzeby szkoły  
w Mąkolicach i nic wówczas nie 
stało temu na przeszkodzie. 

Wójt Marek Jóźwiak wyraził 
opinię, że spór nie jest meryto-
ryczny, a jego oponentom chodzi 
o „sprawy propagandowe”. Prze-
konywał, że nie zamierza robić 
kampanii za pieniądze z rezerw, 

ale na zaległości można było prze-
znaczyć środki ze zwiększenia 
subwencji oświatowej, ponieważ 
wydatki szkół (czyt. całego dzia-
łu oświata) były w pełni zabezpie-
czone kwotą 5.2 mln zł, jeszcze 
przed otrzymaniem dodatkowych 
183 tysięcy. 

Ostatecznie projekt uchwa-
ły ws. zmian w budżecie został 
odrzucony głosami 7 radnych  
z klubu „Radni dla Gminy Głow-
no” oraz radnego niezrzeszonego 
Władysława Mikołajczyka, które-
mu najbardziej nie podobało się 

sięganie po środki zabezpieczone 
w dziale pomoc społeczna na wy-
nagrodzenia pracowników GOPS. 
Po odrzuceniu projektu uchwa-
ły, radny ten przekonywał wójta, 
że nadal dysponuje on środkami 
z rezerw, które może uruchomić 
na wykonanie wyroku sądowego, 
by uniknąć egzekucji komorniczej 
i jej dodatkowych kosztów. O tym, 
że takie było zagrożenie, ostrzega-
ła radnych radca prawny urzędu 
Iwona Urban. 

Na szczęście niebezpieczeń-
stwo to udało się zażegnać jeszcze 
tego samego dnia. 

Jak poinformowała nas skarb-
nik Cezara Stokowska, już po sesji 
należności na rzecz ZM „Bzura” 
pokryto środkami z działu 900 bu-
dżetu gminy (na zagospodarowa-
nie odpadów), w którym plan do-
chodów na ten rok wynosi 469 tys. 
zł. Rada w niedalekiej przyszłości 
będzie więc musiała zmierzyć się 
z koniecznością znalezienia środ-
ków na rachunki za odbiór śmieci 
z posesji, ale nie jest to sprawa tak 
bardzo pilna jak wykonanie wy-
roku. Tego, co w dziale pozosta-
ło, wystarczy jeszcze na 2-3 mie-
siące. 

***
Najważniejsze, że udało się od-

dalić od gminy Głowno widmo 
komornika. Wójt i radni mogą 
odetchnąć z ulgą. Wydaje się jed-
nak, że krok ten urząd mógł zrobić 
od razu po uprawomocnieniu się 
wyroku i zamieszanie z napręd-
ce przygotowanymi propozycjami 
przeniesień i pożyczek z innych 
działów było niepotrzebne. Środ-
ki na wykonanie wyroku sądowe-
go na rzecz „Bzury” i tak musiały-
by zejść z tego, a nie innego działu 
budżetu (nr 900, czyli „Gospodar-

ka odpadami”), a braki będą mo-
gły być uzupełnione np. wolnymi 
środkami, którymi gmina będzie 
dysponowała po bilansie. 

Elżbieta Woldan-Romanowicz

łukaSz łukaSik
przewodniczący  
Rady Gminy Głowno

Uchwała dotycząca zmian 
w wydatkach budżetu 
powinna wpłynąć na 8 dni 
przed sesją do biura rady, 
ale już zaopiniowana przez 
odpowiednią komisję. Tak 
mówi statut gminy. Nigdy 
tak się nie dzieje, dlatego 
że te uchwały trafiają do 
nas później. Dzisiaj też jest 
wyjątkowa sytuacja, bo 
została ta sesja ogłoszona 
na tamtej (...). Nie wiem, 
czy to dzisiaj przejdzie 
w głosowaniu, czy nie 
przejdzie, ale jeżeli nie 
przejdzie, to następnej 
sesji nie będziemy 
zwoływać za tydzień. 
Będziemy dochowywać  
tej procedury, która jest  
w statucie, czyli 8 dni 
przed, a wcześniej komisja, 
bo w ten sposób to my się 
możemy spotykać tutaj 
kolejne dwa miesiące  
i nic to nie da.

RZUt OKIEM | ŁATANIE UByTKóW

Od 4 do 6 kwietnia na drodze gminnej Karnków – Pludwiny w gm. Głowno trwały prace naprawcze, 
które wiązały się z utrudnieniami w ruchu. Remont, jak informował Urząd Gminy Głowno, polegał  
na uzupełnianiu ubytków w asfaltowej nawierzchni drogi, a prace realizowała firma Andro z Koluszek, 
z którą gmina ma podpisaną umowę na bieżące prace naprawcze. ewr

Jarosław chałubiec, 
postulował, żeby choć 
połowę należności 
wziąć z rezerw,  
nie uszczuplając  
tak znacznie wydatków 
budżetu. Skarbnik 
cezara Stokowska 
przekonywała,  
że pieniędzy z rezerw 
celowych (na ochronę 
przeciwpożarową 
i promocję gminy)   
nie można wydać  
na cele inne  
niż są im przypisane.

Władysław Mikołajczyk zaprotestował przeciwko braniu pożyczki  
na poczet uregulowania zaległości wobec związku międzygminnego  
ze środków na wynagrodzenia pracowników GOPS. 
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Głowno | zespół Szkół Nr 1 

„Cebertowicz” szkoli fachowców,  
na których czeka rynek pracy
24 marca dziesięciu 
uczestników kursu 
spawania, rekrutujących się 
z grona uczniów Technikum 
Mechanicznego  
w Głownie, zdało egzamin 
państwowy i już może 
poszczycić się konkretnymi 
kwalifikacjami.

Egzamin, obejmujący część 
teoretyczną i praktyczną, ucznio-
wie zdawali przed Urzędem Do-
zoru Technicznego. Zdali go 
wszyscy uczestnicy kursu, któ-
ry odbywał się na zajęciach wy-
jazdowych. Uczniowie mogli go 
odbyć zupełnie bezpłatnie, dzię-
ki temu, że Zespół Szkół Nr 1 im. 
Prof. R.A. Cebertowicza w Głow-
nie, w strukturze którego znajduje 
się Technikum Mechaniczne, re-
alizuje dofinansowany ze środków 
unijnych projekt „Dobry zawód  
– dobry start”. O projekcie tym 
mieliśmy już okazję co nieco pisać 
przy okazji jego pierwszej edycji, 
w roku szkolnym 2016/2017. 

Teraz trwa druga edycja, która 
rozpoczęła się we wrześniu 2017  
i będzie realizowana do 31 grudnia 
2018 r. W ramach projektu, dodat-
kowe zajęcia z logistyki, mecha-
troniki, różnych dziedzin informa-
tyki oraz doradztwa zawodowego 
zaproponowano uczniom różnych 
klas. Ogółem wsparciem objętych 
jest 45 osób, w tym uczniowie 
klas II, III i IV trzech typów tech-
ników: mechanicznego, logistycz-
nego i informatycznego. 

Przyszłym mechanikom, 
oprócz udziału w kursie spawania, 
zaproponowano kurs obrabiarek 
sterowanych numerycznie CNC, 
który również zakończy się egza-
minem państwowym i wydaniem 
certyfikatu, honorowanego w Pol-
sce oraz Niemczech. 

– Myślę, że to był bardzo dobry 
pomysł, bo w tej chwili na rynku 
tacy specjaliści są mocno poszuki-
wani. Już w tej chwili zgłosiła się 
do nas zewnętrzna firma, która do-
wiedziała się o naszym projekcie  
i poinformowała, że bardzo chęt-
nie zatrudni najlepszych absol-
wentów takiego kursu, dając im 
dobre wynagrodzenie już w okre-
sie próbnym – opowiada dyrektor 
ZS nr 1 Elżbieta Kołodziej. 

nie tylko w szkole
Zajęcia kursowe i praktyczne  

z mechatroniki, pneumatyki i au-
tomatyki realizowane są poza sie-
dzibą „Cebertowicza”, w ośrod-
kach szkoleniowych w Łodzi  
i Kutnie, po godzinach lekcyj-
nych. Z kolei na potrzeby zajęć re-
alizowanych w ramach projektu 
w szkole zakupiono nowoczesne 
pomoce naukowe i sprzęt, m.in. 
zestawy komputerowe z oprogra-
mowaniem czy 5 drogich stołów 
mechatronicznych. 

W komputery (15 laptopów  
z oprogramowaniem dla uczniów 
+ szafy samoładujące), a także  
w makiety terminali i magazy-
nów, doposażono z kolei Techni-
kum Logistyczne. Jego uczniom 
zaproponowano udział w kursach 
obsługi wózków widłowych oraz 
obsługi podestów ruchomych. Ich 
uczestnicy czekają już na egzami-
ny państwowe przed UDT. 

Trzecia grupa uczniów, korzy-
stających z dobrodziejstw projek-
tu, czyli przyszli technicy infor-
matycy, szkolą się w tworzeniu 
serwisów internetowych oraz  
w obsłudze programu Photoshop. 

Ich świeżo nabywane umiejętno-
ści są wykorzystywane do przygo-
towywania materiałów promocyj-
nych szkoły, w tym np. firmowego 

papieru do korespondencji, kopert 
czy wizytówek. Do Technikum 
Informatycznego zakupiono m.in. 
ploter (urządzenie do drukowania 

grawerowania i wycinania) oraz 
tablicę multimedialną z projek-
torem. Wszystkie cenne nabytki 
sprzętowe oraz ich wykorzystanie 
w praktyce zostaną zaprezentowa-
ne kandydatom do podjęcia nauki 
w „Cebertowiczu” podczas dnia 
otwartych drzwi 24 kwietnia.

Do tej pory, w ramach obsłu-
gi plotera i innych urządzeń pe-
ryferyjnych w szkole, uczniowie 
przygotowali np. kartki świątecz-
ne przed Wielkanocą. Dużym za-
interesowaniem cieszą się także 
zajęcia z grafiki komputerowej, 
prowadzone przez nauczycielkę, 
która w ramach pierwszej edycji 
projektu „Dobry zawód, dobry 
start” ukończyła studia podyplo-
mowe w tym zakresie i teraz zdo-
bytą na nich wiedzę szerzy dalej.

unijne pieniądze  
także na stypendia  
dla uczniów
Finansowa wartość projektu 

jest bardzo duża, bo wynosi aż 
925.973 zł, a 10% z tej kwoty sta-
nowi udział własny szkoły, czyli 
de facto organu ją prowadzącego, 
jakim jest Starostwo powiatowe 
w Zgierzu. 90% stanowi dotacja 
z EFS, pozyskana w ramach Re-
gionalnego Programu Operacyj-
nego Województwa Łódzkiego. 

Nic dziwnego, że dyrektor Elż-
bieta Kołodziej ma powody do za-
dowolenia, że placówce udało się 
po raz kolejny sięgnąć po fundu-
sze unijne. 

Wisienką na torcie będą mie-
sięczne płatne staże zawodowe dla 
uczniów, odbywane w firmach, 
które szkoła pozyskała do współ-
pracy. Każdy stażysta za przepra-
cowane 150 godzin otrzyma wy-
nagrodzenie w formie stypendium 
stażowego w kwocie 1.800 zł na 
rękę. Staże mają być tak zorgani-
zowane, by odbywały się w pierw-
szej części wakacji i młodzież mo-
gła w ten sposób np. zarobić sobie 
na wypoczynek w drugiej poło-
wie. 90% firm, które przyjmują 
stażystów z „Cebertowicza”, ma 
siedziby w Głownie, Strykowie  
i okolicach, a jedna duża firma lo-
gistyczna oferuje staże w Łodzi. 
To, a także propozycje pracy, jakie 
składane są przez te firmy absol-
wentom ZS nr 1, pokazuje, że za-
potrzebowanie na fachowców tak-
że w naszym regionie jest duże. 

Wychodząc temu zapotrzebo-
waniu naprzeciw, „Cebertowicz” 
napisał jeszcze jeden projekt, któ-
ry przeszedł już pozytywnie za-
równo ocenę formalną, jak i me-
rytoryczną, i został skierowany 
do realizacji. To projekt pod na-
zwą „Lepszy start w zawodową 
przyszłość” , który wystartuje we 
wrześniu br., a przewiduje m.in. 
utworzenie w szkole pracowni 
językowych, organizację kursów 
zawodowych (m.in. cięcia gazo-
wego) i językowych oraz 2-tygo-
dniowych staży zagranicznych, 
realizowanych w Portugalii, w ra-
mach międzynarodowego progra-
mu Erasmus+.  ewr

RZUt OKIEM | WIOSENNA SAŁATKA I WySTęPy

Dzieci z IV grupy Miejskiego 
Przedszkola nr 3 w Głownie 
wraz z wychowawczyniami 22 
marca zaprosiły rodziców na 
przedświąteczne spotkanie. 
W programie był występ 
artystyczny na temat Wielkanocy 
i budzącej się wiosną do życia 
przyrody, a także rodzinne 
warsztaty kulinarne, podczas 
których przygotowano kilka 
rodzajów sałatek warzywnych. 
Przedszkolaki otrzymały też 
drobne upominki „od zająca”: 
słodycze i śmigusówki. ewrE
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Ostatnie zajęcia przed egzaminem. Doskonalenie umiejętności spawania w Kutnie pod okiem Henryka 
Staniszewskiego.
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Głowno | W poszukiwaniu zaginionego dokumentu

Krzysztof Laszkiewicz odnalazł
przywilej renowacyjny dla Łodzi
Przez ponad 90 lat 
ten dokument był 
uznawany za zaginiony. 
Potwierdzający  
i rozszerzający 
nadane Łodzi prawa 
miejskie tzw. przywilej 
renowacyjny – bo o nim 
mowa – odnalazł się 
dzięki kilkumiesięcznej, 
żmudnej pracy badawczej 
głowieńskiego miłośnika 
historii Krzysztofa 
Laszkiewicza.

Historią, zwłaszcza dotyczącą 
Głowna, Laszkiewicz interesuje 
się od młodości. Jak sam podkre-
śla, nie jest zawodowym history-
kiem. Dzięki trwającej 8-9 miesię-
cy pracy badawczej, wertowaniu, 
w czasie wolnym od pracy za-
wodowej, archiwów, Krzysztofo-
wi Laszkiewiczowi udało się jed-
nak odtworzyć, krok po kroku, to, 
co działo się przez lata z uznawa-
nym za zaginiony aktem renowa-
cyjnym dla Łodzi. Nie ukrywa, że 
odkrywanie dokumentu było dla 
niego zarówno wielkim wyzwa-
niem, jak i dobrą zabawą. 

Zacznijmy od podstaw, czyli od 
tego, z jakim dokumentem mamy 

do czynienia. Odnaleziony przez 
Krzysztofa Laszkiewicza przywi-
lej został wydany 25 czerwca 1433 
r. na zjeździe rycerskim w Kole 
przez króla Władysława Jagiełłę. 
Potwierdzał on i rozszerzał pra-
wa miejskie nadane Łodzi przez 
tego samego władcę dziesięć lat 

wcześniej (jednocześnie potwier-
dzał on, że miasto będzie funkcjo-
nowało na podstawie tzw. prawa 
magdeburskiego).

Co do powodów, dla których 
Jagiełło wydał akt dla Łodzi, 
Krzysztof Laszkiewicz nie chce 
się wypowiadać i pozostawia 

rozstrzygnięcie tej kwestii histo-
rykom. Jednakowoż, tego same-
go dnia i w tym samym miejscu 
król wydał taki sam dokument 
dla Wolborza. Nadanie go tłuma-
czono tym, że miasto ucierpia-
ło znacznie wskutek przemarszu 
przez jego tereny wojsk ciągną-

cych na wojnę z Krzyżakami.  
W przypadku przywileju dla Ło-
dzi, przyczyna nadania nie jest  
w nim podana, ale istnieje teza, że 
również mogło to mieć związek  
z wojnami krzyżackimi.

Przywilej renowacyjny dla Ło-
dzi został odnaleziony w 1918 
roku przez miłośnika historii ks. 
Stanisława Muznerowskiego. Zaj-
mował się on przybliżaniem dzie-
jów m.in. parafii w Lubrańcu.  
W 1910 roku został przeniesiony 
do Tuszyna. Najpierw opisał hi-
storię tej miejscowości, a około 
1918 roku zaczął zbierać materiały 
do książki pt. „Przyczynki do mo-
nografii Łodzi”. 

Ksiądz Muznerowski dokład-
nie wertował archiwa diecezji 
włocławskiej (Łódź długo nale-
żała do biskupów włocławskich). 
W wyniku tej pracy odnalazł m.in. 
przywilej renowacyjny dla Łodzi. 
Było to bardzo ważne odkrycie, 
gdyż długo uważano, że historia 
praw miejskich sięga połowy XV 
wieku, a więc czasów panowania 
Kazimierza Jagiellończyka. Od-
krycie ks. Muznerowskiego „cof-
nęło” historię miasta o kilkadzie-
siąt lat. 

Jak wspomina Krzysztof Lasz-
kiewicz, to m.in. dzięki umiesz-

czeniu w „Przyczynkach...” tre-
ści aktu w łacińskim oryginale 
oraz jego częściowego tłumacze-
nia (znalazł się tam także krótki 
wygląd dokumentu, wraz z infor-
macją o tym, że został znaleziony  
w archiwach diecezji włocław-
skiej) upewnił się on, że ma do 
czynienia z oryginałem doku-
mentu.

„Przyczynki...” zostały wydane 
przez Wyższe Seminarium Du-
chowne w Łodzi w 1922 roku. 
Wkrótce potem, choć nie wiado-
mo konkretnie kiedy, przecho-
wywany w Archiwum Kapituły 
Katedralnej we Włocławku doku-
ment zaginął w niewyjaśnionych 
okolicznościach i był uznany za 
zaginiony. Podejrzewano, że mógł 
on, wraz z innymi dokumentami, 
zostać wywieziony do Rzeszy lub 
Związku Radzieckiego.

O tym jednak, jak wygląda-
ły okoliczności niezwykłego od-
krycia, dotyczącego jednego  
z największych miast w Pol-
sce, Krzysztof Laszkiewicz nie 
chce, na razie, mówić. Opisze je 
w przygotowywanej przez siebie 
publikacji, która powinna ujrzeć 
światło dzienne w najbliższych 
miesiącach. Musimy więc uzbroić 
się w cierpliwość.  kl

REKLAMA

REKLAMA

Bratoszewice | Inicjatywa mieszkańców

Przygotowania do wzniesienia obelisku
Finalizują się snute od 2 lat plany wzniesienia obelisku ku czci ks. Idziego 
Radziszewskiego (1871-1922) w Bratoszewicach. Obrany na lokalizację pokaźnego 
głazu centralny punkt miejscowości został już uporządkowany. W pracowni 
odlewniczej trwają ostatnie prace nad tablicą z pamiątkowym napisem.

Inicjatywa wzniesienia obeli-
sku należy do Alicji Król-Kamiń-
skiej, emerytowanej nauczycielki, 
autorki książek o Bratoszewicach, 
członka Stowarzyszenia Przyja-
ciół Bratoszewic, które od począt-
ku wsparło jej pomysł i któremu 
udało się zgromadzić wokół nie-
go liczną grupę osób. Koncep-
cji na złożenie hołdu pochodzą-
cemu z Bratoszewic wybitnemu 
uczonemu i założycielowi Kato-
lickiego Uniwersytetu Lubelskie-

go ks. Idziemu Radziszewskiemu 
w setną rocznice powstania KUL 
i odzyskania niepodległości przez 
Polskę było kilka. Ostatecznie wy-
brano obelisk z głazu kamiennego 
z tablicą pamiątkową. Pilotowa-
niem inicjatywy na forum stry-
kowskiego samorządu zajął się 
radny Damian Drzewiecki. Reali-
zacja przedsięwzięcia stała się fak-
tem jesienią ubiegłego roku, kiedy 
to Rada Miejska Strykowa wyrazi-
ła zgodę na budowę. 

Jak dokładnie będzie wyglą-
dał obelisk, który wzniesiony 
zostanie u zbiegu Placu Staszica  
z ulicą Szkolną? Na uporządko-
wanym już obecnie trójkątnym 
skwerze, z którego usunięto sta-
re nasadzenia (przekazano je do 
szkoły podstawowej) oraz rekla-
mę ŁODR-u, pojawi się kostka 
granitowa oraz żelbetowy postu-
ment. Na postumencie zostanie 
postawiony w pozycji pionowej 
głaz o przybliżonych wymiarach 

180 x 160 x 170 cm oraz wadze 
ok. 10 ton. 

Na głazie umieszczona będzie 
tablica z napisem o treści: Ksiądz 
Idzi Radziszewski/ urodzony  
1 kwietnia 1871 roku/ w Brato-
szewicach/ zmarł 22 lutego 1922 
roku w Lublinie/ Wybitny uczo-
ny Założyciel i pierwszy rektor 
Katolickiego Uniwersytetu Lu-
belskiego/ W setną rocznicę po-
wstania KUL/ i odzyskania przez 
Polskę niepodległości/ Rodacy. 
Wokół mają pojawić się nowe 
nasadzenia niskiej zieleni oraz 
ogrodzenie łańcuchowe. Podej-
ście pod obelisk zaplanowano  
od strony ośrodka zdrowia. 

Na tę chwilę termin odsłonięcia 
to 21 września. Uroczystość będzie 
częścią trwających już od począt-

ku roku strykowskich obchodów 
jubileuszu 100-lecia odzyskania 
niepodległości przez Polskę. ljs

Obelisk wzniesiony zostanie u zbiegu Placu Staszica z ulicą 
Szkolną, więc powinien być widoczny również z trasy krajowej nr 14 
przebiegającej przez Bratoszewice.
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Krzysztof laszkiewicz prezentuje znaleziony dokument łódzkim dziennikarzom.
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Punkt zapalny
Popów Głowieński | znów głośno wokół szkoły podstawowej

Czy radni będą się przyglądać sytuacji w szkole?
I komu zależy na ciągłym „hejtowaniu”?

dokończenie ze str. 3

W Radzie Gminy Głowno 
wnioskodawca widzi rolę me-
diatora, sugerując, że może prze-
analizowanie poszczególnych 
wątków zakończy lawinę wza-
jemnych oskarżeń, a to z kolei 
pozwoli zainicjować wspólne od-
budowywanie wizerunku szkoły. 

– Rada podejmie decyzję, czy 
wznowić te tematy, czy nie. Pod-
kreślam, że ja jestem za tym, żeby 
tego nie robić, ale jeżeli jest taka 
sugestia, to składam taki wnio-
sek i myślę, że państwo powinni-
ście podjąć decyzje na komisjach 
i ewentualnie skierować póź-
niej jakieś wnioski na sesję (...). 
Taką moc, żeby złożyć wniosek, 
ma każdy z radnych, więc jeżeli 
uważacie, że jakiś temat jest wy-
ciszany, to wystarczy złożyć taki 
wniosek do Rady Gminy Głow-
no, podpisać się i temat zostanie 
wznowiony. Zarzut, że ktoś wyci-
sza niewygodne tematy, jest nie-
zasadny – mówił na sesji Łukasz 
Łukasik. 

Wniosek nie był głosowany, bo 
nie było takiego wymogu. Komi-
sje stałe ustosunkują się do niego 
na własnych posiedzeniach. 

Propagowanie 
alkoholizmu czy 
„robienie smrodu” 
wokół szkoły?
W późniejszej części obrad, ko-

rzystając z obecności na sesji dy-
rektora ZS-P w Popowie Gło-
wieńskim Krzysztofa Fortuny, 

przewodniczący Łukasz Łukasik 
poprosił jego oraz wójta gminy 
o odniesienie się do komentarzy 
po Gminnym Święcie Pań i Pa-
nów, jakie 19 marca odbyło się  
w Popowie. Bardzo krytyczne ko-
mentarze, zarzucające dyrekto-
rowi propagowanie alkoholizmu 
(wystąpił w kwartecie śpiewają-
cym satyryczną piosenkę „Upić 
się warto”) i pokazywanie dzie-
ci w roli pijaków (chłopcy w pro-
gramie artystycznym grali scenkę 
spotkania kumpli z wojska przy 
kuflach z napojem sugerującym, 
że jest to piwo) pojawiły się pod 
naszą fotorelacją z imprezy w ser-
wisie www.lowiczanin.info. 

Występy uczniów, jak i wo-
kalny popis dorosłych mężczyzn 
(dyrektora, nauczyciela wf, kon-
serwatora i pana z grona rodzi-
ców), były elementami programu 
wieczoru, którego główną atrak-
cją były koncerty solistów Teatru 
Wielkiego oraz zespołu Maraqu-
ja. Zdaniem 15 na 17 internau-
tów, którzy relację z gminnego 
święta skomentowali, źle się sta-
ło, że dzieci wciągnięto w wy-
stęp o takiej, a nie innej tematyce.  
W tym kontekście komentujący 
piszą o skandalu i tym, że autorzy 
scenariusza powinni się wstydzić 
(patrz ramka). 

Wywołany do odpowiedzi dy-
rektor Krzysztof Fortuna odpo-
wiedział serią pytań: – Kto z pań-
stwa był na imprezie? Czy ktoś 
widział nauczyciela, innego pra-
cownika, ucznia, pijanego? Czy 
ktoś z nauczycieli, pracowników, 

uczniów częstował kogokolwiek 
alkoholem?

Jest grupa osób, toczących ja-
kąś zimną wojnę z Zespołem 
Szkolno-Przedszkolnym, ze mną 
jako dyrektorem, z panem wój-

tem jako organem prowadzącym. 
Jakąś pasją chyba jest tworzenie 
takiej atmosfery – przepraszam 
za wyrażenie – permanentne-
go smrodu. Jeśli państwo w tym 
smrodzie uwielbiacie tak się pła-
wić, to pewnie dalej będziecie się 
pławić – mówił wzburzony dy-
rektor Fortuna, by w dalszej czę-
ści swojej wypowiedzi bronić 
swobody przekazu satyrycznego, 
adresowanego przede wszystkim 
do dorosłych gości imprezy. 

Nawiązał do dzieł kinema-
tografii, które ukazywały dzie-
ci i młodzież w daleko bardziej 
niemoralnych sytuacjach (np. 
„Cześć Tereska”), a wszak nie 
można im zarzucić celowego de-
moralizowania. Wspomniał o se-
rialu „Rodzinka.pl”, w którym 
dzieci rozmawiają z rodzicami  
o wszystkim, także o alkoho-
lu, seksie, prezerwatywach itp.: 
– Tam matka z ojcem piją wino 
przy kolacji, przy dzieciach. Czy 
ktoś zarzuca serialowi propago-
wanie alkoholizmu? Czy to jest 
patologia? I teraz, wracając do 
sytuacji owej imprezy: nikt niko-
go nie widział pijanego, nikt ni-
kogo nie częstował alkoholem. 
Jest fragment przedstawienia  
w konwencji kabaretowo-saty-
rycznej, odnoszącej się do pew-
nych scenek rodzajowych i mó-
wienie, że to jest propagowanie 
alkoholizmu, niemoralności  
i czegoś tam jeszcze, to jest czy-
nienie tylko i wyłącznie owego 
smrodu, któremu nadaje się wy-
miar kolosalnego problemu. 

Dyrektor wspomniał także  
o realizowanych w Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym w Po-
powie Głowieńskim spektaklach 
profilaktycznych, o współpracy 
z Gminną Komisją Rozwiązywa-
nia Problemów Alkoholowych 
i klubami abstynenckimi, o lek-
cjach wychowawczych. Mówił 
również o niespójności w posta-
wie radnego Łukasika, między 
deklarowaną przez niego chęcią 
wyciągnięcia ręki do niego, ce-
lem poznania jego stanowiska,  
a składaniem wyżej omówionego 
wniosku w sprawie wznowienia 
na komisjach prac nad sytuacją 
szkoły w Popowie, który radni 
punkt po punkcie będą analizo-
wać: – Mówienie, że nie chciał-
bym dyskutować, a jednocześnie 
wygłaszanie tych ośmiu czy dzie-
więciu punktów, według mnie, 
rodzi pewną kolizję – twierdził. 

W dyskusji zabrał głos radny 
Jarosław Chałubiec. Mówił, że 
dobrze jest pewne sprawy wyja-
śnić publicznie. Jego zdaniem, 
jako nauczyciela, szkoła to jed-
nak nie to samo, co plan filmowy. 

Wójt Marek Jóźwiak, jako or-
ganizator imprezy z 19 marca, 
przede wszystkim skomplemen-
tował wszystkich zaangażowa-
nych w jej przygotowanie i mówił 
o wysokim poziomie występu 
zaproszonych artystów. Nato-
miast o programie kabaretowym 
z udziałem dyrektora i uczniów 
wypowiadał się wymijająco – nie 
wnikał w scenariusz imprezy, po-
zostawiając ludziom pole do wy-
kazania się kreatywnością. 

Podkreślił, że Gminne Świę-
to Pań i Panów jest być może 
jedną imprezą w województwie, 
na którą nie zaprasza się osob-
no VIP-ów, bo zaproszony jest 
każdy mieszkaniec i każdy jest 
traktowany tak samo, a dzięki ol-
brzymiemu zaangażowaniu spo-
łeczności lokalnej, każdy może 
liczyć na herbatę i poczęstunek. 

Szerzej w kontekście szkoły  
w Popowie i odczytanego wnio-
sku Łukasza Łukasika, wójt mó-

wił: – Naprawdę, rozmawiam  
z dyrektorem bardzo często na te-
mat sytuacji, ponieważ to mnie 
niepokoi. Rozmawiam także z ro-
dzicami – co się dzieje, dlaczego 
tak się dzieje, że na zewnątrz szko-
ła jest „zhejtowana” całkowicie 
(...) Ja patrzę na to, jaki jest plan 
pracy szkoły, jakie są przydzielo-
ne godziny poszczególnym na-
uczycielom i naprawdę nie widzę 
tutaj dyskryminacji. Po kontro-
lach kuratoryjnych wręcz rozma-
wiam z wizytatorami – nie widzą 
błędów! Jest błąd tego typu, któ-
ry ciężko będzie zabliźnić – to jest 
grupka nauczycieli nieprzychyl-
nych dyrektorowi, część rodziców 
wprowadzonych w to, ale kończ-
my, naprawdę, żeby nauczyciele,  
a szczególnie uczniowie mieli 
spokój, bo oni są najważniejsi.  ewr

REKLAMA

internauci naPiSaLi
Publikujemy niektóre 
komentarze po imprezie 
19 marca, jakie 
zamieszczono pod 
fotorelacją z niej w serwisie 
www.lowiczanin.info:
Kunegunda: Dno. żenada. 
Szczyt głupoty. Niech  
do roboty weźmie się 
gminna komisja do walki  
z alkoholizmem
Łucja: To jest skandal!  
co się dzieje z tą szkołą...
Wisia: Wstyd i żenada, 
czegoś takiego jeszcze  
w wykonaniu dyrektora szkoły 
i uczniów na terenie placówki 
oświatowej nie widziałam!!!
Ja rozumiem, że salę można 
wynająć na jakąś imprezę, 
czasami 18+, ale, że dyrektor 
i uczniowie!!! Brak słów!!!

Jan: pomysłodawcy tego 
scenariusza powinni się 
wstydzić!!!! Mariot, wódka, 
seksrozmowy o kobietach!!!!!!
Piotr: Dla kogo ta impreza 
miała być? Bo chyba więcej 
było ludzi z Głowna niż  
z naszej gminy. Może warto 
Panie Wójcie pomyśleć nad 
innym rodzajem rozrywki 
dla mieszkańców? Do tego 
przedstawienie w wykonaniu 
uczniów w roli pijaków  
w drink barze! Szok! ciekawe 
co na to kuratorium?!
aga aga: zgadzam się  
z Piotrem, a do tego jeszcze 
Pan Dyrektor śpiewający 
utwór pt. „Upić się warto” 
przed dużą publicznością 
dziecięcą. No, niezły 
przykład daje szkoła!

JarOSław 
chałubiec
radny Rady Gminy 
Głowno

Pan dyrektor nawiązuje 
do filmów, do wydarzeń 
na skalę masową, 
gdzie tak naprawdę 
są to aktorzy. (...) Ja 
osobiście jestem za 
robieniem imprez, ale 
z pedagogicznego 
punktu widzenia 
dekoracja w stylu baru 
(Drink Baru Mariot  
– dop. red.) była foux 
pas. Ja, jako pedagog, 
nie wyobrażam sobie 
u siebie w szkole, żeby 
taka dekoracja była. 
Na pewno ludzie się 
świetnie bawili, ale dla 
mnie taka dekoracja nie 
jest trafnym pomysłem. 
Filmy są nagrywane 
w studiach, a to jest 
szkoła.

krzySztOf 
fOrtuna
dyrektor  
Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego  
w Popowie  
Głowieńskim

Wycinek przedstawienia 
o charakterze 
kabaretowo-satyrycznym 
jest uważany za jakiś 
kolosalny problem 
szerzenia alkoholizmu. 
Gdyby zajmować się 
tematyką tą, która jest 
w hejcie pod różnymi 
artykułami, na różnych 
portalach internetowych, 
to właściwie Polska 
jednym wielkim 
nierządem stoi, jedną 
wielką patologią, a chyba 
tak nie jest? (...) Impreza 
była poza godzinami 
pracy szkoły. 
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Piaski Bankowe | co dalej z tak potrzebną inwestycją?

Nadal nie znaleziono 
wykonawcy zakładu 
przeróbki odpadów
Nie udało się Związkowi Międzygminnemu 
„Bzura” wyłonić wykonawcy zakładu 
zagospodarowania odpadów komunalnych  
w Piaskach Bankowych w trybie negocjacji  
bez ogłoszenia. Złożona oferta przewyższała 
budżet zadania o 7 mln złotych. 

Jak powiedział nam prezes ZM 
„Bzura” Ryszard Nowakowski, 
warunkiem przeprowadzenia ne-
gocjacji bez ogłoszenia – który zo-
stał spełniony – jest przystąpienie 
do nich co najmniej trzech firm. 
Związkowcy spotkali się z kierow-
nictwem każdej z nich i prowadzi-
li rozmowy ws. określenia warun-
ków realizacji inwestycji. Prezes 
przyznaje, że taka forma była dla 
firm korzystna, bo mogły one ne-
gocjować warunki np. w kwestii 
zapisów o ewentualnych karach 
umownych, na które Związek był 
gotów przystać. 

Ostatecznie tylko firma Mo-
lewski z Włocławka zdecydowa-
ła się na złożenie oferty na kwotę 
67 mln złotych, czyli o 7 mln wię-
cej niż przewiduje budżet zadania. 
W międzyczasie Związek wystą-
pił do WFOŚiGW o zwiększenie 
kwoty pożyczki i dotacji, jednak 

decyzji w tej sprawie jeszcze nie 
otrzymał, dlatego postępowanie 
musiało zostać unieważnione. 

W bieżącym tygodniu ZM 
„Bzura” zamierza przygotować 
przetarg w trybie przyspieszonym, 
licząc, że zgłosi się do niego wię-
cej firm. Prezes Nowakowski jest 
jednak bardzo ostrożny w poda-
waniu przypuszczalnego terminu 
wyłonienia wykonawcy, ponie-
waż bierze on pod uwagę ewen-
tualne środki odwoławcze, które 
były stosowane przez firmy w po-
przednich przetargach. Ma jednak 
nadzieję na podpisanie umowy 
najpóźniej do końca maja. 

Przypomnijmy, że cała spra-
wa jest pokłosiem decyzji wo-
jewody o uchyleniu pozwolenia 
na budowę zakładu w Piaskach 
Bankowych. Do czasu wydania 
nowego pozwolenia przez staro-
stę łowickiego (co i tak odbyło 

się w tempie ekspresowym), na 
okres ponad dwóch miesięcy pra-
ce budowlane zostały wstrzyma-
ne, a poprzedni wykonawca, fir-
ma Strabag, odstąpił od umowy, 
tłumacząc swoją decyzję tym, że 
nie zostało mu przedłożone waż-
ne pozwolenie na budowę zakła-
du. 

Prezes Nowakowski przyznaje, 
że „zawirowania” z pozwoleniem 
mają swoje daleko idące konse-
kwencje. W czerwcu zakład miał 
być gotowy, tymczasem mamy 
kwiecień, a Związek nie ma na-
wet wyłonionego wykonawcy.  
A właśnie wkraczamy w ciepłe 
miesiące, kiedy budowa mogła-
by być prowadzona. Co więcej, 
niszczeją już wbudowane elemen-
ty konstrukcji, jak fundamenty  
i zbrojenia. 

Nierozwiązana pozostaje też 
kwestia obustronnych roszczeń 
pomiędzy ZM „Bzura” i firmą 
Strabag. Powołując się na zapis  
o wypłaceniu 10% kwoty tytułem 
winy za zerwanie umowy, obie 
strony żądają od siebie wypłace-
nia po 5 mln zł. Na razie trwa wy-
miana pism, ale wiele wskazuje, 
że o sprawie będzie musiał roz-
strzygać sąd.  aa 

REKLAMA

Edukacja | Szkoły policealne

Koniec kształcenia 
techników farmaceutycznych
To już pewne – od września z oferty edukacyjnej  
Zespołu Szkół i Placówek Oświatowych Województwa 
Łódzkiego w Łowiczu zniknie popularny do tej pory 
kierunek technik farmaceutyczny. Pracownia z bogatym 
wyposażeniem i zapleczem ma być wykorzystywana  
na innych kierunkach i kursach.

Na decyzję o likwidacji popu-
larnego kierunku nie miał żad-
nego wypływu Tadeusz Żaczek, 
dyrektor placówki przy ul. Ułań-
skiej. Zapadła ona na szczeblu mi-
nisterialnym. Od roku szkolnego 
2018/19 roku, zgodnie z rozporzą-
dzeniem MEN, w Polsce zostaje 
wygaszone kształcenie nowych 
techników farmaceutycznych. Ci, 
którzy do tego czasu zdobyli za-
wód technika farmaceutyczne-
go, nadal zachowują uprawnienia,  
a zatem będą mogli pracować  
w aptekach, punktach aptecznych 
oraz przemyśle farmaceutycz-
nym, wykonywać prace technicz-
ne, analityczne i administracyj-

ne związane z produkcją leków, 
analizą i kontrolą ich jakości oraz 
obrotem środkami farmaceutycz-
nymi, artykułami sanitarnymi  
i sprzętem medycznym.

Od wielu lat o zlikwidowanie 
tego zawodu zabiegała Naczelna 
Izba Aptekarska, powołując się  
na standardy Unii Europejskiej, 
gdzie do pracy w farmacji dopusz-
czani są tylko absolwenci studiów 
wyższych. Do tego zdania przy-
chylił się w sierpniu 2014 roku po-
przedni rząd – już wtedy ustalo-
no, że wygaszenie nastąpi od roku 
szkolnego 2018/2019. 

Zwolennicy kształcenia tech-
ników farmaceutycznych w szko-

łach policealnych mieli nadzieję, 
że nowy rząd zmieni decyzję po-
przedników. Już w ubiegłym roku 
technicy farmaceutyczni prote-
stowali przeciwko planowanym 
zmianom, podnosząc obawy, że 
spowodują one niedobory kadro-
we w aptekach i wyższe koszty 
zatrudnienia. MEN pozostaje jed-
nak w tej kwestii nieugięty.

Dyrektor Żaczek ubolewa, 
że tak się stało, tym bardziej, że  
w województwie łódzkim branża 
farmaceutyczna zmaga się z nie-
doborem pracowników. Pracow-
nia farmaceutyczna w tej szko-
le nie będzie wykorzystywana  
w 100%, ale dyrektor zapewnia, 
że przyda się na kierunkach ta-
kich jak technik masażysta, tech-
nik usług kosmetycznych, opie-
kun medyczny czy opiekun osoby 
niepełnosprawnej. 

W związku z coraz większą 
popularnością ziołolecznictwa  
w Polsce, dyrektor rozważa utwo-
rzenie krótkich kursów z tej dzie-
dziny, które również pozwoliłyby 
na wykorzystanie pracowni far-
maceutycznej. Nie wyklucza też, 
że w razie potrzeby może ją udo-
stępnić II LO. tm

Powiat łowicki | Wypalanie traw i nieużytków jest karalne 

Nawet kilka wyjazdów każdego dnia 
Jak co roku wiosną dochodzi do pożarów związanych 
z wypalaniem traw. W ostatnich dniach strażacy gaszą 
takie pożary nawet kilka razy dziennie. Nie są to 
bardzo groźne zdarzenia, czy też pożary wymagające 
znacznych sił i środków, ale jest ich dużo.

Tylko w ostatnią niedzielę,  
8 kwietnia, strażacy z powiatu ło-
wickiego pięć razy interwenio-
wali w związku z pożarami traw, 
trzcin i nieużytków. Ugasili też 
dwa ogniska rozpalone w pobliżu 
kąpieliska na Guźni. – Dopóki się 
nie dobrze nie zazieleni, to tak bę-
dziemy jeździli. Podobnie jest co 
roku, w całym kraju – przyznaje 
nam asp. Roman Perzyński, dy-
żurny z łowickiej PSP. 

O godz. 11.47 strażacy z OSP 
Bielawy gasili trawy palące się 
przy drodze w miejscowości He-
lin w gminie Bielawy. Godzinę 
później paliły się trawy i trzcina 
w okolicy stawów w Mysłakowie. 
Pożar przeniósł się też na poszycie 
lasu. Objął ok. 1 ha. Ponieważ do-
jazd bezpośrednio na miejsce po-
żaru był utrudniony z uwagi na 
podmokły teren, strażacy użyli 
tłumic oraz motopompy. W okoli-
cach stawów interweniowały trzy 
zastępy straży, w tym ze straży za-
wodowej z Łowicza, OSP Łowicz 
oraz OSP Nieborów. 

O godz. 14.08 straż została po-
wiadomiona o zadymieniu w oko-
licach Guźni. Na miejscu okaza-
ło się, że przy zbiorniku wodnym 
osoby korzystające z ładnej po-
gody rozpaliły dwa ogniska. Co 
prawda były one dozorowane, 
ale na terenie przy lesie obowią-
zuje zakaz palenia ognisk. Oso-
by, które je rozpaliły, zostały po-
uczone, a ogniska ugaszono wodą 
i piachem. Interweniował zastęp  
z OSP Bocheń. 

O godz. 16.27 przy Bzurze  
w okolicach Klewkowa paliło się 

na nieużytkach. Pożar objął ok. 30 
arów. 

O godz. 16.39 strażacy z Bie-
law, Waliszewa oraz Bąkowa Gór-
nego gasili pożar traw w miejsco-
wości Seligi w gm. Bielawy. Tam 
paliło się na pow. ok. 3 ha. 

Ok. godz. 18.30 w Zabosto-
wie Dużym palące się trawy gasi-
li strażacy z dwóch zastępów JRG 
PSP Łowicz. Pożar objął ok. 1 ha. 

Przypominamy, że podpala-
nie suchych traw czy nieużytków 
rolnych jest nie tylko karalne, ale 
przede wszystkim niebezpiecz-
ne, ponieważ może doprowadzić 
do pożaru lasów, zabudowań lub 
stworzyć zagrożenie w ruchu dro-
gowym. 

O tym, że wypalanie traw jest 
karalne, przypomina też Komen-
da Wojewódzka Policji w Łodzi, 
przypominając konsekwencje 
karne, jakie grożą za wypalanie 
traw. 

Kodeks wykroczeń stanowi  
o tym aż w pięciu paragrafach! 
– jeśli natomiast wypalanie traw 
spowoduje pożar lub stworzy bez-
pośrednie niebezpieczeństwo dla 
ludzi, zwierząt czy roślinności, 
wtedy czyn traktowany jest jako 
przestępstwo, za które grozi kara 
od roku nawet do 10 lat pozbawie-
nia wolności.  mak 

Przy silnym wietrze pożary suchych traw mogą szybko się rozprzestrzeniać.
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Podpalanie suchych 
traw czy nieużytków 
rolnych jest  
nie tylko karalne,  
ale przede wszystkim 
niebezpieczne.
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REKLAMA

Łowicz | Pierwsze zawody wędkarskie

Brały jazie, płotki i okonie,  
a także leszcze i wzdręgi
Wędkarze zrzeszeni w łowickim kole Polskiego 
Związku Wędkarskiego spotkali się w drugą niedzielę 
kwietnia nad zalewem za laskiem miejskim  
w Łowiczu na pierwszych w tym sezonie zawodach  
w wędkarstwie spławikowym.

Na porannej zbiórce stawiło się 
44 wędkarzy, w tym dwie panie. 
Frekwencja była wysoka, w po-
równaniu do lat ubiegłych, pew-
nie również dlatego, że dopisała 
pogoda. 

Przed rozpoczęciem zawodów 
prezes koła Tomasz Stolarczyk 
omówił regulamin i przypomniał 
wymiary ochronne ryb. Przed 
8.00 zawodnicy przystąpili do lo-
sowania stanowisk. Później mie-

li godzinę na rozłożenie wędek  
i przygotowanie zanęty. O go-
dzinie 8.50 rozległ się pierw-
szy sygnał trąbki, który zezwalał  
na pierwsze nęcenie tzw. zanętą 
ciężką, a punktualnie o godz. 9.00 
drugi sygnał trąbki – rozpoczyna-
jący czterogodzinną rywalizację. 

Tego dnia wędkarze złowili 
głównie jazie, płotki, okonie, tra-
fiały się także leszcze i wzdręgi. 
O godzinie 13.00 zawody się za-

kończyły i sędziowie przystąpili 
do ważenia złowionych ryb i ob-
liczania wyników. 

Zwycięzcą zawodów został Pa-
weł Godos – z wynikiem 5.610 kg 
ryb, II miejsce zajął Tomasz Sto-
larczyk – z wynikiem 5.560 kg,  
a III był Mateusz Bujała – wynik 
4.345 kg. Kolejne miejsca zajęli: 
Józef Kołaczyński – IV miejsce 
(4.325 kg ryb), Witold Kuciński  
– V miejsce (3.700 kg ryb), a VI  
– Stanisław Kapusta (3.605 kg 
ryb). Pierwsza trójka została na-
grodzona statuetkami, a pierwsza 
szóstka upominkami wędkarski-
mi. Po zakończeniu zawodów roz-
palono ognisko. 

Kolejne zawody odbędą się 
22 kwietnia, będą to Mistrzostwa 
Koła w wędkarstwie spławiko-
wym, z podziałem na kategorie 
wiekowe: kadet – do lat 15, junior 
do lat 20, junior starszy do lat 25, 
kobiety i seniorzy.  opr. mak 

Mateusz Bujała podczas zawodów złowił 4.345 kg ryb i zajął trzecie miejsce. 
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Money, money, money!
Miniony wtorek był wyjątko-

wo refleksyjny, a to ze względu na 
ósmą już rocznicę katastrofy pre-
zydenckiego samolotu pod Smo-
leńskiem. Odsłonięcie tak długo 
oczekiwanego pomnika ofiar tej 
wielkiej tragedii, największego 
dramatu Polski po II wojnie świa-
towej i towarzyszące temu uro-
czystości musiały pobudzić do re-
fleksji. Wiadomo od początku, że 
Rosjanie kpią sobie z nas w żywe 
oczy, nie mieli za grosz szacunku 
dla ciał poległych osób, stworzy-
li wygodną dla siebie teorię przy-
czyn owej katastrofy, której przy-
klasnęła komisja powołana przez 
ministra obrony narodowej Bog-
dana Klicha, a podległa bezpo-
średnio premierowi Donaldowi 
Tuskowi. Rosjanie na dodatek nie 
chcą oddać naszej własności, czy-
li szczątków rozbitego samolotu 
i czarnych skrzynek twierdząc, że 
nadal prowadzą śledztwo, choć 
komisja Anodiny wedle Rosjan 
niby wszystko wyjaśniła. Wcze-
śniej przez wiele lat utrzymywa-
li, że mord kilku tysięcy polskich 
oficerów w Katyniu był sprawą 
Niemców i dopiero Gorbaczow 
przyznał, że to sprawka Stalina 
i jego ekipy. Choć w Rosji są na-
dal ludzie, którzy wierzą w to, że 
tę bezprzykładną zbrodnię popeł-
nili Niemcy. Ciekawe ile jeszcze lat 
musi minąć, by przyznali się, że 
przyłożyli rękę do tego, co wyda-
rzyło się 10 kwietnia 2010 roku 
pod Smoleńskiem. Podobnie, jak 
wielu Rosjan wierzy w „niemiec-
ki Katyń”, tak wielu Polaków 
(i wcale nie tak mało) uważa, że 
potężny Tu 154 rozbił się o brzo-
zę, wywrócił się kilka metrów nad 

ziemią do góry kołami i rozleciał 
na dziesiątki tysięcy drobnych ka-
wałków. Coraz częściej słychać 
głosy, że była to zemsta Putina 
na Lechu Kaczyńskim, choć w sa-
molocie mieli być obaj Kaczyńscy,  
o czym wywiad rosyjski zapewne 
wiedział. Tyle, że dwa dni przed 
wylotem Jarosław Kaczyński zde-
cydował zostać z chorą matką  
i swoje miejsce w samolocie odstą-
pił Zbigniewowi Wassermannowi. 
A zemsta, czego dowodzą liczne 
przypadki, była immanentną ce-
chą sowieckich władz i pozosta-
ła taką w rękach samej już tylko 
Rosji. Zresztą zbrodnia katyńska 
była ponoć zemstą za porażkę 
bolszewików w wojnie 1920 roku.  
Do tej pory nie mogą ścierpieć, że 
Polacy byli jedynymi, którzy zdo-
byli Kreml. Choć było to 400 lat 
temu. Zemsty doświadczył choć-
by pułkownik Kukliński, które-
go dwaj synowie zginęli w podej-
rzanych okolicznościach w USA,  
a ostatnimi laty ci z Rosjan, którzy 
Putina zdradzili.

Dobrze się dzieje, że w wielu 
miejscach Polski, także w Łowi-
czu, znalazły się tablice upamięt-
niające tragedię sprzed ośmiu lat, 
choć oczywiście przeciwników 
nie brak. Biedny to jednak na-
ród, który nie dba o swą historię.  
A troglodyci i nikczemnicy znajdą 
się zawsze. Trudno mi było uwie-
rzyć w to, co mówili do kamer te-
lewizyjnych niektórzy z przedsta-
wicieli PO czy tzw. Nowoczesnej, 
którą to partię europosłanka Ja-
dwiga Wiśniewska celnie nazwa-
ła „kropka N” (za chwilę może 
nastąpić: koniec, kropka i skończo-
na szopka). A mówili mianowicie, 

że gdy tylko dojdą do władzy, to 
każą pomnik ofiar katastrofy smo-
leńskiej rozebrać. Aż strach pomy-
śleć, co nas może czekać, gdyby 
faktycznie do władzy doszli. 

Na razie totalna opozycja pró-
buje zohydzić narodowi obec-
nie rządzących jeżdżąc po kraju  
z billboardami, na których wid-
nieją niebotyczne rzekomo kwo-
ty premii przyznanych przez pre-
mier Beatę Szydło, które notabene  
Jarosław Kaczyński nakazał prze-
kazać na Caritas. Osobiście uwa-
żam, że te nagrody nie były akurat 
czymś nadzwyczajnym, bowiem 
pensje ministrów i podległych im 
pracowników, na tle choćby spół-
ek skarbu państwa, są mizerne. 
Poza tym – jak słusznie zauważył 
w programie telewizyjnym poseł 
Kukiz’15, kutnowianin w dużym 
stopniu związany też z Łowiczem, 
Tomasz Rzymkowski – pensje 
funkcjonariuszy publicznych po-
stawione są na głowie. Bo jakże 
inaczej nazwać to, że wójt 3-ty-
sięcznej gminy, powiedzmy takie-
go Chąśna, ma pensję porówny-
walną z ministrem. A burmistrz 
niespełna 30-tysięcznego Łowi-
cza z prezydentem ponad 700-ty- 
sięcznej Łodzi, co plastycznie pre-
zentował Jerzy Borecki na plan-
szach w witrynie swojego zakła-
du fotograficznego na Zduńskiej.  
Ale money, money, money! Pie-
niądze często odbierają ludziom 
rozum i jak widać są też elemen-
tem politycznych gierek. Nie takie 
znów duże. Bo te naprawdę wiel-
kie przepadły Polakom podczas 
ośmiu lat rządów PO-PSL w licz-
nych aferach, o których tak teraz 
głośno. 
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Łowicz | 100. urodziny pani Marianny Kosiorek

Ludzka życzliwość  
czyni życie lekkim
Jedna z najstarszych mieszkanek Łowicza – Marianna Kosiorek, zamieszkała 
przy ul. Warszawskiej, 6 kwietnia obchodziła 100. urodziny.  
Wśród odwiedzających ją gości były m.in. delegacje Urzędu Miejskiego  
z burmistrzem Krzysztofem Janem Kalińskim i kierownik USC Ewą Rześną-
Kukiełą oraz łowickiego oddziału Zakładu Ubezpieczeń Społecznych.

Jest już jedną z nielicznych 
osób, które rodziły się na ziemiach 
polskich pod zaborami, w rodzinie 
Rutkowskich. Dzieciństwo i mło-
dość spędziła w Niedźwiadzie,  
w Łowiczu mieszka od 1946 roku. 
Jej mąż Jan pochodził z Popowa. 
Poznali się chodząc na nieszpory 
do łowickiej kolegiaty – on przy-
chodził z grupą kolegów, ona  
z koleżankami. Pani Marianna do 
dziś pamięta, że chłopcy przyglą-
dali im się, uśmiechali i mówili 
coś między sobą, ale trochę czasu 
musiało upłynąć, nim ośmielili się 
podejść i zaproponować poznanie. 
– Od początku najbardziej spodo-
bał mi się mój Janek – mówi dziś 
100-latka.

Mąż zmarł w wieku 48 lat, kie-
dy najmłodsze z ich siedmiorga 
dzieci miało 2 lata. Pani Marian-
na dobrze pamięta ten dramatycz-
ny moment w ich życiu, potrafi 
nawet wymienić nazwiska leka-
rzy, którzy zajmowali się Janem 
w szpitalu.

„Siódemka” to ważna liczba  
w życiu pani Marianny – doczeka-
ła się także 7 wnucząt i 7 prawnu-
cząt. Bardzo dobrze wspomina 
też rodzinę Wegnerów, u których  
w młodości pełniła służbę, zajmo-
wała się ich dziećmi, ale też miło 
spędzała czas – nawet po krótkiej 
rozmowie nietrudno zauważyć, że 
ten wątek z życia pamięta szcze-
gólnie.

Choć zapewne wiele przeszła, 
sama uważa, że ma lekkie życie, 
ponieważ otaczający ją ludzie od-
nosili się do niej zawsze z szacun-
kiem i życzliwością. Cieszy się, że 
dane jej było dożyć tak pięknego 
wieku, przede wszystkim jest za to 
wdzięczna Matce Bożej, o której 
mówi „moja kochana Pani Bozia”. 
Na długowieczność podaje prostą 
receptę – nie denerwować się nie-
potrzebnie.

Pani Mariana mieszka w domu 
przy ul. Warszawskiej, przez 
większość czasu jest pod opieką 
jednego z synów – Waldemara, 
a także innych bliskich z rodziny. 
Delegacje, które złożyły jej wizy-
tę w dniu setnych urodzin, przyjęła  
z niezwykłą serdecznością, czuj-
nym okiem dbając o najmniejsze 
szczegóły – czy nie brakuje ser-
wetek, czy wszyscy mają ciasto? 
– co chwilę pytała. Na pożegnanie 
każdemu osobiście życzyła zdro-
wia i wszystkiego dobrego, mó-
wiąc – do zobaczenia za rok!  tm

ZSP 4 | Dzień Otwarty 

Czym żyje szkoła?
5 kwietnia od godz. 15.00 
rozpoczął się Dzień Otwarty 
w ZSP nr 4 w Łowiczu, 
w ramach którego w auli 
odbył się m.in. pokaz 
szkolnych talentów.

Przybyłych uczniów klas gim-
nazjalnych przywitała najpierw 
dyrektor Ewa Bury, po czym sce-
ną zawładnęli uczniowie „Eko-
nomika”. Zaprezentowane zo-
stały m.in. taniec ludowy, popisy 
bboyów i występ wokalny Agaty 
Wolff. Uczniowie przygotowali 
też kabaret, w którym pokazali jak 
wyglądałby nabór do szkoły, gdy-
by był przeprowadzany w formie 
castingu. 

Tego dnia uczniowie robi-
li wszystko, by przedstawić szko-
łę z jak najlepszej strony i zachę-

cić swoich młodszych kolegów do 
składania tu dokumentów. Po za-
kończeniu wstępów zaprosili swo-
ich gości do zwiedzania szkoły. Na 
korytarzu stanęła tablica korkowa, 
na której każdy uczeń „Ekonomi-
ka” mógł przyczepić karteczkę, na 
której napisał, za co kocha szkołę. 

– Rozważamy wybór klasy 
kształcącej w zawodzie technik 
ekonomista, ponieważ to przy-
szłościowy kierunek – mówiły 
nam Paulina i dwie Weroniki z SP 
Błędów. 

W roku szkolnym 2018/2019  
w liceum ogólnokształcącym 
mają powstać klasy humanistycz-
no-językowa (z językiem angiel-
skim) i matematyczno-przyrod-
nicza, zaś w technikum będzie 
można kształcić się w zawodzie 
technik ekonomista, handlowiec 
lub spedytor.  aa 

Kraj 
Paszport  
w jubileuszowej 
oprawie

Od tego roku obowiązuje nowy 
wzór paszportów – dokument  
w oprawie graficznej z motywami 
niepodległościowymi i lepszymi 
niż dotąd zabezpieczeniami. Jeże-
li ktoś kończy w tym roku 18 lat  
i wniosek o paszport składa po raz 
pierwszy – otrzyma wraz z nim 
„Pakiet niepodległościowy”.

Nowe wzory paszportów to 
akcja MSWiA, mająca podkre-
ślić obchodzoną w tym roku set-
ną rocznicę odzyskania niepod-
ległości. Zastąpią wzór z 2006 r., 
ale nie ma obowiązku wymienia-
nia starych paszportów na nowe.  
W pakiecie dla 18-latków znaj-
dziemy flagę, znaczek z logoty-
pem Niepodległej oraz mini prze-
wodnik, który przypomni jak 
należy okazywać szacunek sym-
bolom narodowym. Zapakowany 
będzie w biało-czerwoną koper-
tę. Na górze znajdują się portre-
ty współczesnych młodych ludzi, 
na dole głównych architektów od-
zyskania niepodległości i II RP:  
J. Piłsudskiego, E. Kwiatkowskie-
go, R. Dmowskiego, G. Narutowi-
cza, J. Hallera, I. Paderewskiego, 
W. Witosa, W. Korfantego, I. Mo-
ścickiego i S. Wojciechowskiego. 

Wniosek o paszport można 
złożyć w wydziale paszporto-
wym urzędu wojewódzkiego lub 
punkcie paszportowym. Według 
szacunków MSWiA w tym roku 
może być wydanych ok. 18.000 
paszportów dla 18-latków z pakie-
tami niepodległościowymi.  tm

Łowicz | Ogólnopolskie Targi Pszczelarskie

Kolejna „Wiosna w pasiece”
Mazowiecki Związek Pszczelarzy zaprasza  
15 kwietnia wszystkich zainteresowanych  
do Łowicza na Ogólnopolskie Targi Pszczelarskie 
„Wiosna w pasiecie” w niedzielę. 

W tym roku targi mają wy-
jątkową oprawę, są bowiem po-
łączone z jubileuszem 80-lecia 
Regionalnego Koła Pszczelarzy  
w Łowiczu. 

Targi rozpoczną się o godzi-
nie 8.00. Wstęp na nie jest wolny. 
Obecność już teraz zapowiedzia-
ła rekordowa liczba wystawców  

– 48, każdy z osobnym stoiskiem. 
Będzie można oglądać i kupować 
ule, sprzęt pszczelarski i odzież,  
a także miody, miody pitne i inne 
produkty pszczelarskie. 

Najpierw, na godzinę 9.30, 
planowany jest wykład inż. Cze-
sława Korpysy „Matka pszczela 
jako alternatywa rodziny pszcze-

lej” w restauracji „Szkiełka”.  
O 11.45 poczty sztandarowe  
w asyście orkiestry miejskiej 
wmaszerują do bazyliki kate-
dralnej. O 12.00 mszę świętą od-
prawi ks. bp Andrzej F. Dziuba. 
Po mszy poczty ponownie prze-
maszerują na teren wystawowy  
na Błoniach, gdzie nastąpi ofi-
cjalne powitanie gości. 

Na targach pojawią się m.in. 
prezydent Polskiego Związku 
Pszczelarskiego Waldemar Kudła 
oraz prezydent senior Tadeusz Sa-
bat. tm

choć zapewne wiele 
przeszła, sama uważa, 
że ma lekkie życie, 
ponieważ otaczający  
ją ludzie odnosili się 
do niej zawsze  
z szacunkiem  
i życzliwością.

– Jestem szczęśliwa, że dożyłam takiego wieku – mówiła nam pani Marianna Kosiorek.

Uczniowie klas gimnazjalnych licznie wzięli udział  
w Dniu Otwartym w zSP 4. 
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Głowno | Wokół przyszłości szpitala

Wszyscy chcą porozumienia, ale jeszcze do niego nie doszło
dokończenie ze str. 1

Chodziło o dostosowanie do 
możliwości, jakie właścicielowi 
szpitala w zakresie jego prowa-
dzenia daje Narodowy Fundusz 
Zdrowia, a także o wstrzymanie 
egzekucji komorniczej należno-
ści, jakie obecny właściciel szpita-
la winien jest miastu z tytułu pra-
womocnego wyroku sądowego 
(ok. 2,1 mln zł). Ważnym aspek-
tem sprawy są także pieniądze, 
jakie uczelnia powinna zapłacić 
miastu za nieprowadzenie ZOL 
(ok. 2,3 mln zł). Burmistrz nie 
widział możliwości aneksowania 
aktu notarialnego w taki sposób, 
jaki zaproponował mu prawnik 
Grupy Zdrowie, gdyż uważał że 
doprowadziłoby to do zrzeczenia 
się jakichkolwiek roszczeń miasta 
wobec właściciela szpitala i utra-
ty gwarancji, że obiekt pozostanie 
szpitalem, a to byłoby już złama-
niem postanowień przetargu, na 
mocy którego szpitalne nierucho-
mości zostały sprzedane. 

Na sesji 11 kwietnia można 
było odczuć pewne zbliżenie mię-
dzy stronami. Zarówno kanclerz 
Bednarek, jak i burmistrz Jane-
czek oraz przedstawiciele Grupy 
Zdrowie deklarowali chęć porozu-
mienia. Aniela Bednarek mówi-
ła, że rozmawia z Grupą Zdrowie 
od października i choć do tej pory 
nie udało się sfinalizować trans-
akcji kupna-sprzedaży szpitala, to 
wyraziła przekonanie, że jednak 
wkrótce do tego dojdzie: – Znala-
złam ludzi fantastycznych, którzy 
chcą pociągnąć to, co ja prowadzi-
łam 8-9 lat. Macie szansę żebyście 
mieli profesjonalny szpital z ludź-
mi, którzy potrafią to robić – mó-
wiła, przyznając, że sama nie była 
w tej branży profesjonalistką. 

Ze strony Grupy Zdrowie jako 
pierwszy zabrał głos prawnik, 
mec. Jarosław Kamiński, któ-
ry mówił o piśmie burmistrza  
z 9 kwietnia, w którym ten za-
proponował rozwiązania, mogą-
ce, po pewnych modyfikacjach, 
doprowadzić do aneksowania 
przez burmistrza kanclerz WSInf 
umowy z 2013 r. w taki sposób, 
by zabezpieczyć funkcjonowa-
nie szpitala, a równocześnie nie 
nakładać na jego nabywcę zobo-
wiązań, których ten mógłby nie 
udźwignąć – w tym kar umow-
nych nawet za niezawinione,  
a więc zależne od czynników ze-
wnętrznych, jak polityka państwa 
czy NFZ, ograniczenia w działal-
ności leczniczej. 

Jarosław Kamiński powiedział, 
że do zakupu szpitala nie doszło 
do tej pory, ponieważ 8 grudnia 
z nieruchomości została wszczę-
ta egzekucja komornicza na rzecz 
miasta dawnych długów, które nie 
są zobowiązaniami Grupy Zdro-
wie. Powtórzył to, co mówił na 
komisji 27 marca, czyli że nabyw-
ca jest gotów zapłacić nie swój 
dług, prosząc jednak o zaufanie 
i wstrzymanie egzekucji. Prze-
konywał, że korzystne dla miasta 
będzie odzyskanie tych pieniędzy 
bez jakiegokolwiek przymusu, 
a dla drugiej strony – unikniecie 
kosztów komorniczych. 

Druga prośba dotyczyła norma-
lizacji zapisów umowy tak, by nie 
zobowiązywały one nabywcy do 
prowadzenia w zakresie działalno-
ści szpitala czegoś, na co nie mają 
pewności co do możliwości, jakie 
da im NFZ. Zadeklarował, że gru-
pa prawdopodobnie zgodzi się na 
prowadzenie szpitala w takim za-
kresie, w jakim jest prowadzony 
obecnie na mocy obowiązującego 
kontraktu. 

Chcą go rozwijać, ale proble-
matyczne jest dla nich zagwaran-
towanie, pod rygorem kary, kon-
kretnego zakresu działalności na 
okres kilkuletni. Proszą więc, by 
w tej trudnej sytuacji miasto było 
dla nich partnerem i okazało im 
zaufanie, doprowadzając w anek-
sie do zmiany zasad naliczania 
kar umownych, w tym zwolnienia  
z nich w okolicznościach, które 
nie wynikają z zawinienia właści-
ciela szpitala. 

– Jeśli nie było zbrodni, nie po-
winno być kary – przekonywał 
mecenas, który zwrócił też uwa-
gę na to, że to nie burmistrz jed-
noosobowo powinien decydować  
o nakładaniu kary, tylko rada miej-
ska. W tym zakresie burmistrz 
Grzegorz Janeczek, który osobi-
ście chciałby, żeby nie ciążyła na 
nim ta odpowiedzialność, stwier-
dził że zmiana może być proble-
matyczna, bo wojewoda mógł-
by to uznać za wchodzenie rady 
w jego kompetencje. Podobnego 
zdania był radny Krzysztof Parol. 

Mec. Kamiński prosił też o wy-
dłużenie czasu na dokonanie przy-
najmniej 2-milionowych inwesty-
cji w szpitalu z okresu 5 do 6 lat, 
licząc od 2013 r., czemu burmistrz 
był przychylny. 

Grzegorz Janeczek podniósł 
sporną dla stron kwestię 2-mi-
lionowej kary za ZOL. O dobrej 
woli miasta świadczyła niechęć 
do ściągania tej należności, ale  

w momencie, gdy ma dojść do 
transakcji, trzeba to formalnie ure-
gulować. 

Arkadiusz Chmieliński, szef 
Grupy Zdrowie powiedział, że 
szpital w Głownie był chory już 
20 lat temu, ze względu na złe fi-
nansowanie opieki zdrowotnej. 
On chciałby ten chory organizm 
uleczyć. 

Z pracowników głos zabra-
ła naczelna pielęgniarka szpitala  
w Głownie Ewa Karasińska. Mó-
wiła o ponad stu pracownikach 
szpitala, realizujących swoje obo-
wiązki zawodowe z wielkim zaan-
gażowaniem i poprosiła o dojście 
do porozumienia.

Zgodnie wyrażające wolę zna-
lezienia kompromisu strony dały 
sobie na to czas do końca przy-
szłego tygodnia – zgodnie z ży-
czeniem przedstawicieli Grupy 
Zdrowie.

Dni pełne napięcia
Przed sesją, zgodnie z wcze-

śniejszymi zapowiedziami Gru-
py Zdrowie, proces inwestycyj-
ny w głowieńskim szpitalu został 
wstrzymany, a zakupiony dotąd 
sprzęt zinwentaryzowano. Ekipa 
remontowa opuściła oddział gi-
nekologiczno-położniczy, a inwe-
stor gotowy był do wyjścia. Choć 
bieżąca praca szpitala toczyła się 
nieprzerwanie, to dni pełnego na-
pięcia oczekiwania na „ostateczne 
rozstrzygnięcie” były dla pracow-
ników bardzo trudne. We wto-
rek 10 kwietnia mówiono nam  
o ogólnym przygnębieniu. Ordy-
nator neonatologii dr Małgorzata 
Bralewska i jej zastępczyni stara-
ły się dodawać zespołowi otuchy, 
ale same nie wiedziały, czy można 
jeszcze mieć nadzieję. 

Wieloletni pracownicy gło-
wieńskiego szpitala, lekarze i pie-
lęgniarki, na pewno znaleźliby za-
trudnienie w innych ośrodkach, 
ale po prostu woleliby nadal móc 

pracować w Głownie i nie być 
raptownie zmuszonymi do doko-
nywania zmian i przenoszenia się 
w inne miejsce. 

Największymi jednak poszko-
dowanymi w przypadku likwi-
dacji szpitala byliby mieszkańcy 
miasta i okolic, którzy nie wy-
obrażają sobie, że tak ważna pla-
cówka miałaby zniknąć. W ciągu 
tygodnia odebraliśmy w redakcji 
wiele telefonów od naszych czy-
telników, dopytujących o środową 
sesję i możliwość udziału w niej. 
Na pewno wybierali się na nią tak-
że pracownicy szpitala, zarówno 
lekarze, jak i pielęgniarki. 

burmistrz miał nadzieję 
na happy end
Z burmistrzem Głowna Grze-

gorzem Janeczkiem skontakto-
waliśmy się we wtorek 10 kwiet-
nia. Tym razem nie usłyszeliśmy 
już ani słowa o „szantażu dwóch 
firm”, nastrój złagodniał. Teraz 
Grzegorz Janeczek powiedział 
nam, że przedstawił szkole infor-
matycznej, czyli właścicielowi 
szpitala swoje stanowisko, o któ-
rym również poinformowany zo-
stał inwestor, czyli Grupa Zdro-
wie. Burmistrz oczekiwał na nie 
odpowiedzi na piśmie, ale będąc 
po rozmowach z partnerami, wy-
raził nadzieję na to, że sprawa „po-
winna zakończyć się dobrze”. 

Co to oznacza dla burmistrza? 
Otóż, argumentował, że stoi na 
straży interesów miasta i jego 
główną ideą jest uregulowanie 
kwestii prowadzenia szpitala od 
dziś do przodu, w okresie, o ja-
kim jest mowa w obowiązującej 
umowie z WSInf (czyli do roku 
2023), a także uregulowanie za-
płaty należności dla miasta „do 
tyłu”, czyli powstałych w okresie 
prowadzenia szpitala przez uczel-
nię informatyczną. W okresie tym 
łączne zobowiązania powstałe 
na rzecz miasta wraz z odsetka-

mi dają kwotę około 5 mln zł (!). 
Część stanowią pieniądze za za-
legły czynsz za okres, gdy WSInf 
była dzierżawcą szpitala, a naka-
zane do spłaty prawomocnym wy-
rokiem sądowym (odzyskano do 
tej pory ok. 600 tys., do spłaty jest 
jeszcze 2,1 mln zł). Druga część to 
kara umowna (2,3 mln zł) za nie-
prowadzenie ZOL, do czego wła-
ściciel nieruchomości szpitalnych 
zobowiązał się w akcie notarial-
nym z ich zakupu. Miasto wcze-
śniej nie występowało o te pienią-
dze, ale jeżeli miałoby dojść do 
zmiany właściciela obiektu, to za-
sadne jest rozliczenie się z umowy. 

Zagrożone wysoką karą było 
też niewywiązanie się przez wła-
ściciela nieruchomości z zapisu 
umowy mówiącego o dokonaniu 
w ciągu 5 lat od podpisania umo-
wy inwestycji w szpitalu na kwo-
tę przynajmniej 2 milionów zł. 
Ten okres kończy się w 2018 r., 
ale w tym przypadku, jeżeli teraz 
doszłoby do zmiany właściciela, 
burmistrz byłby za wydłużeniem 
tego okresu o rok. Zatem WSInf, 
która takich inwestycji nie poczy-
niła, uniknęłaby kary, a nowy pod-
miot (który zresztą od październi-
ka zdążył już sporo zainwestować 
w szpital, nie będąc jego właści-
cielem) zyskałby rok na przemy-
ślane, strategiczne działania. 

Zapytany o odczuwalne zła-
godzenie atmosfery w rozmowie 
o szpitalu, burmistrz Głowna po-
wiedział nam, że wcześniej nie 
odpowiadało mu takie stawianie 
sprawy, z którego wynikało, że 
miasto miałoby wyzbyć się wszel-
kich swoich roszczeń, co było nie 
do zaakceptowania. Jeżeli jednak 
interesy miasta i mieszkańców zo-
staną zabezpieczone, to „nikt ni-
komu nie będzie robił dziwnych 
schodów” – jak to ujął Grzegorz 
Janeczek. 

– Od początku mam nadzieję, 
że ostatecznie dojdzie do pozy-
tywnego rozwiązania. Dobra wola 
była zawsze, by porozumieć się 
w ramach obowiązującej umowy 
i z poszanowaniem interesu mia-
sta, do którego pilnowania jestem 
zobowiązany – zapewniał nas 10 
kwietnia burmistrz, dodając też, 
że od początku był przychylnie 
nastawiony do Grupy Zdrowie. 

Jednak po tym, jak zakończyło 
się jego spotkanie z przedstawicie-
lami grupy na posiedzeniu miej-
skiej Komisji Oświaty Zdrowia  
i Kultury 27 marca, można wy-
snuć wnioski zgoła odmienne. 
Wracając jeszcze do stanowisk 

przedstawionych przez radnych 
owej komisji, to Grzegorz Jane-
czek pragnąłby, żeby radni zro-
zumieli, iż nie są w sprawie ze-
wnętrznymi recenzentami, tylko 
radnymi tego samego miasta, któ-
rego on jest burmistrzem i tak jak 
on ślubowali, że będą działali dla 
jego dobra. 

Uważa, że mylą się ci, którzy 
twierdzą, że umowa podpisana  
w 2013 r. z nabywcą nieruchomo-
ści szpitalnych była zła, bo gdyby 
nie takie jej sformułowanie, to być 
może szpital w Głownie już by nie 
istniał. Jego zdaniem stanowi ona 
dobre zabezpieczenie interesów 
miasta, jakkolwiek burmistrz ro-
zumie, że w prowadzeniu szpitala 
należy zważać na działania zwią-
zane z polityką państwa i Narodo-
wego Funduszu Zdrowia. 

Dr Sobczyński: 
Społeczeństwo  
nie wybaczy likwidacji 
szpitala! 
Na środową sesję wybierał się, 

i rzeczywiście przyszedł, dok-
tor Leszek Sobczyński, emery-
towany lekarz ginekolog-położ-
nik z 54-letnim stażem pracy  
w głowieńskim szpitalu, wielolet-
ni szef oddziału ginekologicznego. 
Zapytany przez nas dzień wcze-
śniej o to, co chciałby powiedzieć 
pokoleniu, które dziś decyduje  
o losach szpitala, odpowiedział: 
– Jeżeli w takiej sytuacji jaka jest 
dziś dojdzie do likwidacji szpitala  
w Głownie, to społeczeństwo nie 
daruje tego ani burmistrzowi, ani 
radzie. Ten szpital powstał w cza-
sie okupacji, został otwarty 15 
czerwca 1942 r. Nie wyobrażam 
sobie żeby teraz, w czasach do-
brobytu, miał przestać istnieć. Ja 
przepracowałem w nim 54 lata, 
a będąc radnym wojewódzkim  
w Komisji Zdrowia doprowadzi-
łem do wyjazdowego posiedzenia 
w Głownie, podczas którego wi-
zytowaliśmy obiekty służby zdro-
wia. Po wizycie w szpitalu, który 
mieścił się wówczas w niewielkim 
budynku, sformułowane zostało 
pismo do wojewody o rozbudowę. 
Ruszyła rozbudowa, a ja cały czas 
przy tym byłem. 

Teraz też pan doktor czasem 
odwiedza szpital i widział, jakie 
zmiany wprowadziła Grupa Zdro-
wie: pomalowała pomieszcze-
nia, uregulowała wypłaty, zaku-
piła nowy sprzęt, co napawało go 
optymizmem. Dlatego uważa, że 
należy zrobić wszystko, żeby szpi-
tal w Głownie nadal istniał.  ewr

REKLAMA

Szpital w Głownie, stan na 10 kwietnia. 
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Łowicz | Jarosław Śmigiera krytykuje decyzję Rady Miejskiej ws. kupna terenu pod parking przy ul. Koziej

Irracjonalne i niegospodarne
Przed Świętami Wielkanocnymi pojawiła się  
w lokalnych mediach informacja o planowanym 
zakupie przez Miasto Łowicz działki  
przy ul. Koziej, gdzie funkcjonuje obecnie 
„błotnisty” parking, w celu zorganizowania tam 
parkingu miejskiego, a nawet budowy parkingu 
wielopoziomowego. 

W pierwszej chwili sądziłem, 
że może to być prima apriliso-
wy żart z okazji zbliżającego się 
dnia pierwszego kwietnia. Nieste-
ty, wkrótce okazało się, że to nie 
tylko nie jest żart, ale nawet Rada 
Miejska poparła uchwałą działa-
nia Burmistrza w tym kierunku.  
I to już przestało być śmieszne.

W mieście, w którym defi-
cyt terenu pod zabudowę jest 
tak duży, że sprzedano i zabudo-
wano nawet wątpliwej wartości 
działki po kotłowniach osiedlo-
wych, w mieście, w którym ceny 
za metr kwadratowy gruntu się-
gają stawek centrum Łodzi, czy 
„biedniejszych” dzielnic Warsza-
wy, ktoś wpada na absurdalny 
pomysł zakupu tak cennej dział-
ki z przeznaczeniem jej na… par-
king? Czy nadchodzące wybory 
całkiem odebrały rozum nie tyl-
ko Burmistrzowi, ale nawet Ra-
dzie Miejskiej? Czy pomysł ten 
ma uratować Pana Kalińskiego 
przed zarzutami o całkowite za-
niedbanie centrum miasta i osta-
teczne wykończenie konającego 
tam handlu, przez doprowadzenie 
do budowy dużego centrum han-
dlowego na terenie po byłej jedno-
stce wojskowej?

teren po jednostce
Może jeszcze nie wszyscy wie-

dzą, że do powstania parku han-
dlowego prawie w centrum miasta 
Burmistrz dołożył wiele zasług, 
przez zaniechanie nie tylko zaku-
pu tego strategicznego obszaru, ale 
przede wszystkim przez umożli-
wienie jego sprzedaży bez planu 
miejscowego, a nawet bez studium 
uwarunkowań i kierunków zago-
spodarowania przestrzennego, któ-
rego nie udało się stworzyć przez 

dwanaście lat, a które to dokumen-
ty dałyby kontrolę tego co i jak się 
tam buduje? Czyje interesy zabez-
pieczył Burmistrz Kaliński?

Zamiast czterokondygnacyjnej 
zabudowy mieszkalnej z funk-
cją handlową, która powinna być 
tam realizowana, powstanie ze-
spół parterowych obiektów han-
dlowych o wątpliwej jakość ar-
chitektonicznej, pobudowanych  
w najtańszym systemie dla mak-
symalizacji zysków. O ile mniej 
podatków z tego tytułu wpłynie 
do kasy miejskiej?

Tak oto Łowicz bezpowrotnie 
stracił ostatni tak duży obszar, na 
którym mógłby powstać nowo-
czesny kwartał miejski z miesz-
kaniami i handlem, połączony  
z budowanymi właśnie miejskimi 
arteriami komunikacyjnymi pro-
wadzącymi do dworca, wprost 
przez budowany właśnie wiadukt.

kaliska 5
Zamiast zakupu wspomnia-

nego kwartału, Miasto bez więk-
szych targów nabyło budynek po 
dawnym hotelu przy ul. Kaliskiej. 
Budynek został zakupiony bez 
konkretnego celu, a nawet bez ja-
kiejkolwiek kalkulacji kosztów 
i możliwości jego adaptacji, a to 
właśnie te koszty i niefunkcjonal-
ność budynku zmusiły poprzed-
niego właściciela do sprzedaży 
tej nierentownej nieruchomości. 
Cztery lata po zakupie nadal nie 
wiadomo co z tym obiektem zro-
bić, a podnoszone są tylko coraz 
bardziej absurdalne pomysły. 

Parking 
Wróćmy do parkingu na ul. 

Koziej. Dlaczego parking ów jest 
tak oblegany i popularny? Jaka 

„magia” tego miejsca przycią-
ga kierowców do pozostawienia 
w błocie po kostki swojego auta? 
Odpowiedź jest brutalna i prosta 
– bo jest ZA DARMO. Postawie-
nie tam parkometru spowoduje 
natychmiastowy odwrót i parking 
będzie prawie pusty, tak jak ten  
na Starym Rynku. Czy to tak trud-
no dostrzec i zrozumieć?

Kto w Łowiczu wjedzie na par-
king wielopoziomowy za 5 zł, 
gdy sto metrów dalej na Błoniach 
są darmowe wolne miejsca? Więc 

może warto rozbudować tamten 
parking, bo w trakcie organizowa-
nych na Muszli imprez nie starcza 
miejsc do parkowania.

Nie sądzę również, żeby wła-
ściciel działki przy ul. Koziej 
okazał się altruistą i sprzedał nie-
ruchomość poniżej jej wartości, 
uwzględniającej ceny kreowane 
przez samo Miasto, które próbuje 
sprzedać o prawie połowę mniej-
szą działkę przy Nowym Ryn-
ku za milion złotych. W obliczu 
takich cen za działki w centrum 
miasta przeznaczanie ich na cele 
parkingowe wydaje się irracjonal-
ne i niegospodarne. 

Wisienką na torcie jest budo-
wa w tym miejscu parkingu wie-
lopoziomowego, gdzie, pomijając 
aspekty estetyczne, niezgodność  
z planem miejscowym i wątpliwą 
zgodę Konserwatora Zabytków, 
działka ta jest zwyczajnie na coś 
takiego za mała. Dwukierunko-
wy podjazd na kondygnację zaj-
mie sporą jej część, a po odjęciu 
przejazdów zmieści się tam oko-
ło około 50 miejsc na kondygna-
cji, co przy maksymalnie czterech,  
w tym jednej podziemnej, daje 
tylko 200 miejsc. Koszt budowy 

z pozyskaniem nieruchomości to 
może nawet cztery miliony zło-
tych, a potem jeszcze utrzymanie 
obiektu, który w większości bę-
dzie stał pusty. 

Czy został przygotowany jaki-
kolwiek plan funkcjonalno-użyt-
kowy takiej inwestycji, czy na 
zasadzie zakupu budynku przy 
Kaliskiej oparto się jedynie na 
„nieomylności” Burmistrza Ka-
lińskiego? Czy ludzie suto opła-
cani z naszych podatków i dys-
ponujący naszą wspólną kasą są 
w stanie po gospodarsku nią dys-
ponować? A może powinni iść po 
naukę do prawdziwego przedsię-
biorcy, robiącego właśnie dobry 
biznes na terenach po jednostce?

Stare miasto 
A może parking za cztery mi-

liony ma wpłynąć na poprawę 
sytuacji Starego Miasta po za-
niechaniu ubiegania się o środki  
w wielkim programie rewitaliza-
cji, który właśnie z rozmachem 
będzie realizowany w czterdzie-
stu pięciu miejscowościach nasze-
go województwa, m.in. w Łodzi, 
Skierniewicach, Łęczycy, Kut-
nie, Rawie Mazowieckiej, a nawet  

w Kocierzewie Południowym? 
Zaprzepaszczona została moż-
liwość pozyskania funduszy  
na przebudowę całego Starego 
Miasta, nie tylko w przestrzeni 
publicznej, ale również prywatnej. 
We wspólnym programie moż-
na było pozyskać pieniądze na re-
monty kamienic, a nawet otwar-
cie, bądź rozwinięcie działalności 
gospodarczej. 

Ratusz zlecił nawet plan rewi-
talizacji, który został wykonany 
z licznymi nieprawidłowościa-
mi i nie został ostatecznie po-
prawiony i złożony w Urzędzie 
Marszałkowskim, a za który zapła-
cono kilkadziesiąt tysięcy złotych,  
a następnie nie zrobiono NIC, ku 
ogólnemu zdziwieniu wojewódz-
kich urzędników i Konserwatora 
Zabytków. 

Czy właśnie w ramach takiej re-
witalizacji nie powinien powstać 
podziemny parking pod Starym 
czy Nowym Rynkiem, na terenie 
nie przeznaczonym pod zabudowę 
i którego miasto jest właścicielem? 
Czy powinniśmy dalej tolerować 
tak absurdalną politykę przestrzen-
ną? Czy „wymarzony” przez Bur-
mistrza Kalińskiego wiadukt bę-
dzie panaceum na popadające  
w ruinę centrum miasta? 

O autorze: Jarosław Śmigiera jest 
architektem, kandydował na bur-
mistrza w poprzednich wyborach, 
zapowiada start także w tym roku.
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Pomijając aspekty 
estetyczne, 
niezgodność  
z planem miejscowym 
i wątpliwą zgodę 
Konserwatora 
zabytków, działka ta 
jest zwyczajnie na coś 
takiego za mała.
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Łowicz | FoodTrucki parkowały przez dwa dni na Nowym Rynku 

Można było smacznie zjeść 
– i jeszcze będzie można
20 mobilnych restauracji 
parkowało w ostatnią 
sobotę i niedzielę na 
Nowym Rynku w ramach 
I Zlotu FoodTrucków 
w Łowiczu. Zapachem 
przygotowywanych  
na bieżąco potraw kusiły 
mieszkańców do zakupu  
i skosztowania 
smakołyków z różnych 
stron świata.

Impreza przyciągnęła wielu 
mieszkańców Łowicza i okolic,  
a dla tych, którzy rozsmakowa-
li się w tego rodzaju jedzeniu, 
mamy dobrą wiadomość. Food-
Trucki przyjadą do Łowicza po-
nownie – na zakończenie sezonu, 
w drugiej połowie września. 

– Oprócz tego zlot wejdzie do 
kanonu imprez stałych w mieście 
– zapowiada Michał Zalewski  
z UM w Łowiczu. Mówi też, że 
będzie z organizatorami impre-
zy, a jest nią Liga FoodTrucków, 
negocjował, by we wrześniu do 
Łowicza przyjechały mobilne re-
stauracje serwujące, przynajmniej  
w części, jeszcze inne potrawy. Na 
miejscu można było spróbować 

m.in. kuchni włoskiej, meksykań-
skiej, jamajskiej, tybetańskiej i in-
nych. Dla osób, które nie zamie-
rzały próbować niczego nowego, 
były np. różnego rodzaju pizze  
i hamburgery. 

Co można było m.in. zjeść? 
Na przykład mobilna restaura-
cja Chilli Chilli Bang Bang pro-
mowała się hasłem „Chilli to nie 
zawsze znaczy ostro, ale zawsze 
znaczy smacznie!” i serwowała 
kuchnię z Jamajki, np. kurczaka  
i żeberka w marynacie Jerk lub 
jamajskie patties, czyli pieczone 

pierogi z nadzieniem wołowym 
lub z batatem i kokosem. 

Obsługa foodtrucka Para Puff 
gotowała na parze chińskie pieroż-
ki dim sum. Można było ich spró-
bować m.in. z kurczakiem teriy-
aki, wołowiną, wieprzowiną bbq, 
szpinakiem czy też z kaczką i żu-
rawiną. 

Dos Sombreros serwowała np. 
meksykańskie pieczone piero-
gi empanadas, z różnymi salsami  
do wyboru. 

Rebel Toast z hasłem „Zbun-
tuj się i wybierz tosty” serwowa-
ła tosty robione z żytniego chleba 
na zakwasie, podawane na gorą-
co, np. tost Rubens podawany był 
z wołowym pastrami, kapustą ki-
szoną i sosem rosyjskim. 

Fabryka Frytek – fries & fin-
gerfood proponowała np. frytki 
rodem z Belgii – duże, chrupiące 
na zewnątrz i mięsiste w środku. 
Podane były w rożkach lub pudeł-
kach z sosami lub po prostu ma-
jonezem. 

La Rosa serwowała np. węgier-
skie kurtosze – drożdżowe ciastka 
nawinięte na specjalny wałek. Ser-
wuje się je głównie na słodko. Po-

dobnie jak hiszpański przysmak, 
złote paluchy churros. Było też 
meksykańskie burritos, tacos i qu-
esadilla. Były też świeżo wyciska-
ne soki, piwa regionalne i robione 
na miejscu tajskie lody. Oczywi-
ście za wszystko trzeba zapłacić. 

Ceny były różne, nie zabrakło 
też i malkontentów, którzy na nie 
narzekali. Hamburger za 23 zło-
te? – zastanawiał się głośno jeden  
z uczestników. – Dwie dychy za 
dobrego „hambiksa” to wcale nie 
jest dużo – odparł mu kolega koń-
czący właśnie swoją porcję. 

Byli też i tacy, którzy chcieli-
by spróbować wszystkich potraw. 
Wybór był jednak na tyle duży, że 
byłoby to pewnie niemożliwe do 
wykonania nawet i w ciągu dwóch 
dni. Ponadto pewnie trzeba byłoby 
zostawić w FoodTruckach i kilka-
set złotych. 

Liga FoodTrucków porozumia-
ła się też z Maspexem i np. do go-
frów czy innych słodkich potraw 
podawany był dżem marki „Ło-
wicz”. Firma była też sponsorem 
nagrody dla najlepszego food-
trucka. Głosować można było po 
zjedzeniu dania. Najlepszym Fo-
odTruckiem zlotu została ekipa 
Złote Paluchy Churros.

W czasie trwania imprezy od-
bywał się również konkurs na naj-
smaczniejsze danie z FoodTrucka. 
Atrakcją dla dzieci był samochód 
z kinem 7D. 

Impreza odbyła się pod patro-
natem miasta, które nieodpłatnie 
udostępniło teren, pomogło pro-
mować wydarzenie oraz zapewni-
ło wywóz nieczystości i posprzą-
tanie terenu po zlocie. Foodtrucki 
zajęły mniej więcej jedną czwar-
tą Nowego Rynku. Szkoda, że tuż 
obok „straszyła” swoim wyglą-
dem płyta po zdemontowanym lo-
dowisku, na co zwrócili nam uwa-
gę czytelnicy.  mak 

Łowicz | Ruszyły wyprzedaże 

Okazja do sprzedania 
niepotrzebnych rzeczy
Pierwsza po zimowej 
przerwie „Łowicka 
Wyprzedaż Garażowa” 
odbyła się w sobotę,  
7 kwietnia,  
na niezagospodarowanym 
placu przy ul. Miodowej  
na Górkach koło Biedronki. 
Przyjechało kilkunastu 
sprzedających,  
dopisali też kupujący.

Podczas wyprzedaży każdy 
może bezpłatnie rozłożyć swo-
je stoisko na placu przy ul. Mio-
dowej i spróbować sprzedać nie-
potrzebne przedmioty – najlepiej 
po okazyjnej cenie. Organizato-
rzy sugerują, by było to nie wię-
cej niż 30 złotych. – To pierwsza 
wyprzedaż w tym roku i jesteśmy 
zadowoleni z zainteresowania. 
Będziemy organizować kolejne 
– powiedziała na inicjatorka or-
ganizowania wyprzedaży Renata 
Karpińska. Kolejna wyprzedaż na 
placu przy ul. Miodowej jest pla-
nowana 12 maja. 

Na stoiskach najwięcej było 
ubrań i zabawek dziecięcych, ksią-

żek, przedmiotów z wyposażenia 
gospodarstwa domowego, a nawet 
biżuterii. – Lubię tutaj przycho-
dzić z wnukami. Przed wyjściem 
ustalamy budżet, a później dzieci 
zawsze coś wypatrzą – powiedzia-
ła nam mieszkanka osiedla Górki. 

– Ruch był do 12.00, ja nie na-
rzekam, coś sprzedałam, moje ko-
leżanki też, ale myślę że 12 maja 
będzie lepiej, bo za dużo w Ło-
wiczu się działo w tę sobotę: był  
i turniej tańca i jedzenie na No-
wym Rynku (zlot foodtrucków 
– przyp. red.) – powiedziała nam 
Małgorzata Wysocka z Bratko-
wic, której w transporcie rzeczy 
oraz sprzedaży pomagał ojciec, 
Stanisław Kapusta. 

– Pożyczyłem od kolegi, który 
sprzedaje na targowisku, rozkła-
dany stolik, żeby lepiej to wyglą-
dało. Jesteśmy pierwszy raz, ale 
pewnie nie ostatni – mówił. Dla 
niego oraz córki była to okazja do 
odsprzedania głównie nieużywa-
nych ubrań, które tylko zajmowały 
miejsce w szafkach. 

Piąty „sezon wyprzedażowy”, 
ja co roku, rozpoczął się grillem. 
Kiełbaski trzeba było przynieść 
we własnym zakresie.  mak 

REKLAMA

Kolejna wyprzedaż garażowa na Górkach zaplanowana jest 12 maja.
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Na przygotowanie tajskich lodów trzeba było poczekać co najmniej 
kilkanaście minut. 

Jeden hamburger odpowiedniej wielkości mógł zastąpić obiad. 
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Łowicz | I Otwarty Turniej Tańca Towarzyskiego 

Blisko 400 tancerzy  
z różnych zakątków Polski 
W I Otwartym Turnieju 
Tańca Towarzyskiego 
o Puchar Burmistrza 
Miasta Łowicza, który 
odbywał się przez całą 
sobotę w hali OSiR I 
przy ul. Jana Pawła II 
rywalizowało ze sobą 
blisko 400 tancerzy  
z różnych zakątków 
Polski. Reprezentowali  
27 klubów i szkół tańca. 

Turniej zorganizował Rafał 
Karbowiak z Sochaczewa, prowa-
dzący również m.in. w Łowiczu 
Szkołę Tańca Pasjonat. – Będą 
kolejne turnieje – zapowiedział 
w rozmowie z NŁ. Do Łowi-
cza przyjechali tancerze w róż-
nym wieku. Rywalizowali ze sobą  
w 26 kategoriach w zależności  
od wieku oraz klasy tanecznej. 
Oceniało ich 11-osobowe jury 
składające się z byłych tance-
rzy, reprezentantów szkół tańca – 
ogólnie rzecz ujmując tanecznych 
fachowców z różnych miast. 

Specjalną atrakcją popołudnia 
był pokaz pary Mistrzów Świata 
w Tańcu Towarzyskim w katego-
rii U21 (do 21 lat) Mateusza Brzo-
zowskiego i Justyny Możdżonek. 
Para zaprezentowała walca, rum-
bę i foxtrota. Na ten pokaz czeka-
ło wiele osób. Wszakże nieczęsto 
widuje się tancerzy tej klasy i to 
nie tylko w Łowiczu, ale również  
i w Polsce. – To bardzo zajęci, roz-
chwytywani tancerze, którzy jeż-
dżą po całym świecie – mówił 
Karbowiak. 

Trzeba przyznać, że taniec  
w ich wykonaniu oglądało się  
z wielką przyjemnością. – Klasa 
sama w sobie. Ja bym sobie prę-

dzej nogi zawiązała na supeł niż 
tak zatańczyła. I te stroje, i ten 
uśmiech na twarzy, i ta klasa, i ten 
szyk – zachwycała się Jadwiga 
Kurczak z Bratkowic. 

Łowiczanie doceniali nie tyl-
ko profesjonalnych tancerzy, go-
rąco oklaskiwane były dosłownie 

wszystkie występy, niezależnie 
od tego skąd i w jakim wieku 
byli tancerze. Do Łowicza przy-
jechali tancerze nawet z odległych 
miast, np. ze Szczecina, Bydgosz-
czy, Olsztyna, Poznania, Łodzi 
czy Warszawy. Z łowickiej szko-
ły tańca zaprezentowało się ponad  
20 tancerzy, a z wszystkich od-
działów szkoły Pasjonat ponad 
100 osób. – Wnusia zaraz będzie 
tańczyć... – pochwalił się nam 
dumny dziadek Janusz Lewan-
dowski. 

Niektórzy z tancerzy, którzy 
mieszkają „u nas” pobierają nauki 
tańca w szkołach „po sąsiedzku”, 
np. w Studio Tańca Paso a Paso, 
które działa przy Centrum Kultury 
i Sztuki w Skierniewicach. Przy-
kładem niech będzie piątokla-
sistka ze szkoły na Bratkowicach 
Małgorzata Karda oraz jej part-
ner do tańca Konrad Zagajewski, 
również piątoklasista z Bobrow-
nik w gminie Nieborów. Z tego, 
że treningi tańca doskonalą mię-
dzy innymi koordynację ruchów, 

Konrad korzysta również grając  
w piłkę nożną w Pelikanie. 

Które treningi są cięższe i bar-
dziej męczące? Otóż zdarza się 
i tak, że z treningu tańca Konrad 
wraca tak zmęczony, że nie po-
zostaje mu nic innego, jak kąpiel  
i sen, by wstać następnego dnia do 
szkoły. Podobnie jak i piłka noż-
na, nie jest to sport, który da się 
uprawiać bez ponoszenia kosztów. 
Grając w piłkę trzeba liczyć się  
z zakupem strojów, innych butów 
na trawę, innych na halę, ochrania-
czy na piszczele itp. Tymczasem 
by występować w turniejach tańca 
trzeba zainwestować w odpowied-
nie buty i stroje. Im wyższa klasa 
taneczna, tym są one droższe i do 
różnych tańców trzeba mieć inne. 

Między innymi dlatego, że tak 
dużo trzeba włożyć siły i chęci,  
by móc później brać udział w za-
wodach tanecznych, organizatorzy 
postanowili, że w najmłodszych 
kategoriach wiekowych do 13 lat, 
każdy z tancerzy zajmie jedno  
z trzech miejsc na podium.  
– To też rodzaj motywacji do dal-
szych treningów – wyjaśniał Rafał 
Karbowiak. 

Zawodnicy startujący w konku-
rencjach standardowych mieli do 
zatańczenia walca wiedeńskiego, 
tango, walca angielskiego, quick-
stepa oraz foxtrota. W konkuren-
cjach latynoamerykańskich: sam-
bę, cha-chę, rumbę, pasodoble 
oraz jive. – Z całego serca dzię-
kuję wszystkim razem i każdemu 
z osobna za wkład w organizację 
zawodów. Kto nie organizował ten 
pewnie nie zdaje sobie sprawy jak 
wiele czynników musi zaistnieć, 
jak wiele pracy trzeba włożyć  
i jak wiele osób musi zostać zaan-
gażowanych aby impreza się uda-
ła – podsumowuje Rafał Karbo-
wiak.  mak 

RZUt OKIEM | SPŁyW KAJAKOWy

Korzystając z wiosennej pogody Szkolny Klub Kajakowy w Zespole 
Szkół w Zduńskiej Dąbrowie przy współpracy Stowarzyszenia Przyjaciół 
Szkoły 5 kwietnia zorganizował pierwszy w tym sezonie spływ kajakowy. 
10 uczniów popłynęło Bzurą na odcinku Urzecze – Strugienice.  
W tym tygodniu – 11 i 12 kwietnia klub organizuje kolejne spływy. mwk 

PttK | Dobra inicjatywa

Odnowili mogiłę 
bojowników PPS

Członkowie oddziału PTTK 
w Łowiczu korzystając ze sło-
necznej pogody odnowili mogiłę 
trzech działaczy PPS-Frakcja Re-
wolucyjna, który w styczniu 1907 
roku wzięli udział w napadzie na 
urzędnika carskiego na dzisiejszej 
ul. 3 Maja w Łowiczu. 

Mogiła położona jest w cieniu 
drzew, w centrum Lasu Miejskie-
go, jej elementy z piaskowca i be-
tonu należało oczyścić z mchów, 

porostów oraz starej farby i za-
malować nową farbą odporną na 
czynniki zewnętrzne. Posprzątano 
także otoczenie pomnika. 

Prezes koła przewodników 
PTTK Zdzisław Kryściak chciał-
by aby w przyszłości stanęły przy 
nim tablice objaśniające historię 
miejsca oraz tabliczki, które spa-
cerowiczów skierują do mogiły. 
Inicjatorem akcji był Marian Sia-
noszek.  tb

Członkowie łowickiego PttK oczyszczają mogiłę bojowników PPS.
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Po czym m.in. można poznać tancerza? Ma zawsze wyprostowane plecy.

Małgorzata Karda oraz  
jej partner do tańca Konrad 
zagajewski. 
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Kino Fenix 
Spotkanie  
z byłym dowódcą 
GROM 
W piątek, 27 kwietnia, 
o godz. 16.00 w sali 
kina Fenix w Łowiczu 
zaplanowane zostało 
niebiletowane spotkanie 
„Tajne/Poufne” z byłym 
dowódcą Jednostki 
Wojskowej GROM, 
pułkownikiem Piotrem 
Gąstałem.

To wieloletni żołnierz rozpo-
znania, pionu operacyjnego i ze-
społów bojowych Jednostki Woj-
skowej GROM, uczestnik wielu 
misji zagranicznych. Spotkanie  
z jego udziałem będzie miało for-
mę wykładu o tematyce wojsko-
wej, ze szczególnym uwzględ-
nieniem wojsk specjalnych  
i Jednostki Wojskowej GROM. 

Przygotowała je organizacja 
Semper Fidelis przy wsparciu Ło-
wickiego Ośrodka Kultury. Do 
udziału w nim szczególnie zapro-
szeni są uczniowie klas munduro-
wych z powiatu łowickiego – ale 
wstęp jest wolny dla wszystkich.

Szczególnie, że organizatorzy 
zapowiadają, że będzie się można 
na nim dowiedzieć o tym, jak się 
zachować kiedy komandosi będą 
odbijali naszą szkołę, zakład pra-
cy, autobus lub metro. 

Może to być też przydatne dla 
tych, którzy myślą o wstąpieniu 
do JW GROM lub chociażby 
chcą się dowiedzieć tego, jak tam 
jest.  aa 

Łowicz | Miasto dopłaciło do policji

Dodatkowe patrole na ulicach
Od 1 kwietnia ruszyły dodatkowe patrole policji, finansowane przez łowicki ratusz.  
Patroli w tym roku ma być więcej, bo i miasto przekazało policji więcej pieniędzy niż w ubiegłych 
latach. Na jednej z ostatnich sesji przedstawiono sprawozdanie z tych ponadnormatywnych służb  
za 2017 rok – w czasie ich pełnienia funkcjonariusze ujawnili 620 wykroczeń.

Umowę w sprawie dodatko-
wych patroli podpisali 21 mar-
ca burmistrz miasta Łowicza 
Krzysztof Kaliński i komendant 
powiatowy Policji w Łowiczu, 
podinsp. Grzegorz Radzikowski. 
Zgodnie z nim ratusz przekaże ło-
wickiej policji na ten cel 65 tys. zł  
– to o 25 tys. zł więcej niż w roku 
minionym. Przypomnijmy, że  
w 2017 roku miasto także przeka-
zało 65 tys. zł, ale 25 tys. zł stano-
wiło dotację na zakup nowego sa-
mochodu.

Dodatkowe służby patrolowe 
odbywają się w porozumieniu  
z miastem. Policjanci zgłaszają 
swój w nich udział dobrowolnie, 
w ramach ponadnormatywne-
go czasu pracy, gdy po 6 godzi-
nach przysługuje im czas wolny. 
Wszystkie patrole odbywają się  
w parach. Są wykorzystywane 
także z myślą o dodatkowym za-
bezpieczeniu miejskich imprez  
i targowiska w dni handlowe. Po-
licjanci z dodatkowych patroli to-
warzyszą też miejskim urzędni-

kom w prowadzonych przez nich 
kontrolach, np. stanu czystości 
na posesjach. Czas realizacji do-
towanych przez miasto służb po-
trwa do końca roku. Po upływie 
okresu objętego porozumieniem 
burmistrz otrzyma końcowe roz-
liczenie wykorzystanych środków 
finansowych, niewykorzystane 
zostaną zwrócone miastu.

Na sesji Rady Miejskiej w lu-
tym tego roku radni pytali naczel-
nika Wydziału Prewencji i Ruchu 
Drogowego Komendy Powiato-
wej Policji w Łowiczu podinsp. 
Mariusz Boczka m.in. o efek-
tywność dodatkowych patroli. 
Na pytanie w tej sprawie radnego 
Krzysztof Igielskiego, naczelnik 
opowiedział statystyką. W 2017 
roku odbyło się 331 dodatkowych 
służb patrolowych, w trakcie ich 

trwania policjanci wylegitymo-
wali około tysiąca osób, ujawni-
li 620 wykroczeń, zatrzymali 4 
sprawców przestępstw i 4 osoby 
poszukiwane, skontrolowali tak-
że 150 pojazdów oraz przepro-
wadzili ponad 2 tys. kontroli pla-
cówek i punktów handlowych, 
przeprowadzili także 500 kontro-
li miejsc wytypowanych jako za-
grożone pod względem bezpie-
czeństwa. 

Naczelnik odpowiedział też na 
pytanie, czy wobec braków kadro-
wych w policji na ulicach nie po-
jawią się patrole z psami. Jak się 
okazuje zakup i przygotowanie 
do służby psa policyjnego to wy-
datek około 7 tys. zł, przy czym 
nie ma pewności, że pies, który 
rozpocznie kurs przygotowawczy, 
go ukończy, dodatkowo psy cho-
rują, ulegają kontuzji, a pieniądze 
na ich przygotowanie do służby są  

w gestii komendanta wojewódz-
kiego policji. 

Poza tym, nie stosuje się patroli, 
w skład których wchodzi pies oraz 
jego przewodnik. Policjantów po-
winno być dwóch, a najlepiej, aby 
było to dwóch przewodników.  
A to podwaja wspomniane koszty.

W odpowiedzi na pytanie rad-
nego Jerzego Stobnickiego, na-
czelnik powiedział, że służba pa-
trolowa odbywa się w sektorach 
patrolowych, często są to większe 
miejskie osiedla, jak Bratkowi-
ce, Dąbrowskiego, Starzyńskiego, 
Zatorze. Przejście pomiędzy jed-
nym sektorem a drugim odbywa 
się pieszo i nie ma potrzeby, aby 
policjanci poruszali się pojazdem, 
bo odległości są zbyt małe.

Radni Grzegorz Durka i Jakub 
Wolski dopytywali się o działa-
nie monitoringu wizyjnego – czy 
policjanci z niego korzystają i czy 
wszystkie urządzenia wchodzą-
ce w jego skład są sprawne. Na-
czelnik Boczek powiedział, że 
dyżurny oficer w KPP ma stały 
podgląd na obraz z kamer i ma 
możliwość użycia ich w celu do-
kładnego skontrolowana jakiegoś 
fragmentu miasta. System dzia-
ła i mniej poważne awarie są usu-
wane na bieżąco. Monitoring jest, 
jego zdaniem, bardzo przydatnym 
narzędziem w pracy policjantów. 
Naczelnik Mariusz Boczek zdra-
dził, że trwa dyskusja na temat 
zwiększenia ilości kamer na tere-
nie miasta. 

tOmaSz 
bartOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Ratusz przekaże 
łowickiej policji  
na ten cel 65 tys. zł  
– to o 25 tys. zł więcej 
niż w roku minionym.

Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego  
podinsp. Mariusz Boczek na sesji Rady Miejskiej w lutym tego roku.
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1918-2018
100 lat odzyskania Niepodległości

Przez rOk, cO tyDzień, O POLSce
Na rok przed 100. rocznicą  
odzyskania niepodległości 
przez Polskę 
zainaugurowaliśmy 
cykl cotygodniowych 
rozmów z ludźmi różnych 
zawodów, zaangażowań, 
odpowiedzialności, zamiłowań, 
których pytamy o to, jaka jest 
nasza niepodległa Polska. 
Wyróżnikiem jest to,  
że każda z osób, którą 

prosimy o rozmowę, jest albo 
mieszkańcem naszego miasta 
lub okolicy, albo stąd pochodzi, 
tu rozpoczynała naukę, 
emocjonalnie bądź rodzinnie 
czy towarzysko jest nadal z tą 
ziemią związana.
Nasze wywiady – obecny 
jest kolejnym – mają na 
celu pokazać nam Polskę 
taką jaką jest: jej korzenie, 
doświadczenia historyczne, ale 

przede wszystkim stan obecny: 
miasto, wieś, szkołę, biznes, 
rodzinę, zdrowie, rozrywkę, 
nasze nawyki, tworzące się 
zwyczaje, sukcesy i porażki,  
normalność i patologie. 
Każdego z naszych 
rozmówców pytamy o inny 
wycinek naszej rzeczywistości, 
ale chcemy, by całość 
stworzyła ciekawy kalejdoskop, 
obraz naszego kraju. Redakcja

Przed 100-leciem odzyskania Niepodległości | Rozmowy Nowego Łowiczanina – odcinek 23

Podatnik w gąszczu przepisów
Z dr Anną Leszczyńską, doradcą podatkowym, 
właścicielką Kancelarii Podatkowej Aneks  
w Łowiczu rozmawia Wojciech Waligórski.

 Czy Polska jest obecnie kra-
jem przyjaznym dla drobnego 
prywatnego przedsiębiorcy?

– Niestety rzeczywistość praw-
na, stworzona dla przedsiębior-
ców przez naszych decyden-
tów, jest bardzo skomplikowana. 
Oczywiście są też podejmowane 
przez rząd i parlament działania, 
które należy ocenić pozytywnie, 
mam na myśli przede wszystkim 
uchwaloną niedawno Konstytu-
cję dla Biznesu. Nie wszystkie 
rozwiązania w niej zawarte są sa-
tysfakcjonujące dla przedsiębior-
ców, ale na pewno są korzystne. 
Choćby wprowadzenie instytu-
cji działalności nierejestrowanej,  
dla podatników osiągających mie-
sięczny przychód nieprzekra-
czający 50 proc. minimalnego 
wynagrodzenia, nie będą oni mu-
sieli rejestrować swojej działalno-
ści, jak również płacić składek na 
ZUS.

Pozytywnie należy ocenić rów-
nież możliwość bezterminowego 
zawieszenia działalności gospo-
darczej oraz możliwość zawie-
szenia działalności w przypad-
ku zatrudniania pracowników, 
gdy pracownik przebywa na urlo-
pie macierzyńskim lub wycho-
wawczym. Do tej pory nie było 
to możliwe. Pozytywnie oce-
niam też tzw. „ulgę na start”, czy-
li zwolnienie z opłacania składek 
na ubezpieczenie społeczne przez 
okres pierwszych sześciu miesię-
cy dla osób fizycznych otwierają-
cych nowe firmy, a potem umoż-
liwienie im płacenia składek ZUS  
w wysokości obniżonej przez na-
stępne dwa lata. 

 Te dwa lata obniżonego 
ZUS już wcześniej funkcjono-
wały.

– Tak, ale teraz jest dodatko-
wo pół roku na zgłoszenie się do 
opłacania składek społecznych. 
Czyli ci podatnicy, którzy otwie-
rają działalność, podejmują mniej-
sze ryzyko.

 Muszą jedynie opłacić 
składkę na ubezpieczenie zdro-
wotne?

– Tak, obowiązek ten pozo-
stał, ale od strony ekonomicznej 
nie kreuje on dużych obciążeń,  
bo wydatek ten możemy w znacz-
nej części odliczyć od podatku do-
chodowego.

Na pewno należy uznać za po-
zytywną regulację wprowadzenie 
do Konstytucji dla Biznesu do-
mniemania uczciwości przedsię-
biorcy. Choć w polskim systemie 
prawnym była już wprowadzo-
na zasada, że wszystkie niedają-
ce się usunąć wątpliwości, co do 
treści przepisów prawa podatko-
wego, winny być rozstrzygane na 
korzyść podatnika, to teraz jest to 
wprost zapisane jako domniema-
nie uczciwości – co oznacza, że 
wszystkie niejasności co do stanu 
faktycznego lub wątpliwości co 
do okoliczności konkretnej spra-

wy winny być rozstrzygane na ko-
rzyść przedsiębiorcy.

 W sytuacji, gdy dochodzi 
do procesu sądowego?

– Nie tylko. Niejasne przepisy 
winny być na każdym etapie po-
stępowania interpretowane na ko-
rzyść przedsiębiorcy. Powołany 
w tej konstytucji Rzecznik Ma-
łych i Średnich Przedsiębiorców 
będzie mógł wnioskować do mi-
nistra o wydanie objaśnień naj-
bardziej skomplikowanych prze-
pisów prawnych i interweniować  
w sprawie łamania prawa przed-
siębiorców. To też jest z jednej 
strony bardzo korzystne, z drugiej 
smutne, że sam ustawodawca za-
kłada, iż akty prawne są aż tak za-
wiłe i skomplikowane.

 Wspomniała Pani na po-
czątku, że otoczenie prawne jest 
bardzo skomplikowane. Ja kil-
ka razy spotkałem się z takim 
nostalgicznym wspomnieniem,  
że słynna ustawa Wilczka  
z 1988 roku była prosta, czy-
telna i dlatego umożliwiła start 
prywatnego biznesu w Polsce 
na dużą skalę. Skąd się więc 
bierze to, że skomplikowanie  
materii prawnej narasta? Czy 
to jest nieuchronne?

– Myślę, że jest nieuchronne 
dlatego, że z jednej strony zmie-
nia się otoczenie gospodarcze, 
jest coraz większa globalizacja, 
weszliśmy do Unii Europejskiej,  
z drugiej strony częste zmiany 
przepisów są próbą nadążenia  
za zmieniająca się rzeczywisto-
ścią. Ustawa o podatku docho-
dowym od osób fizycznych jest  

z 1991 roku, ustawa o podatku od 
osób prawnych z 1992 roku, usta-
wa o swobodzie działalności go-
spodarczej z 2004 roku, ustawa  
o VAT z 2004 roku, ustawy te były 
wielokrotnie nowelizowane, więc 
trudność w czytaniu tych prze-
pisów wynika przede wszystkim  
z faktu, że są one ciągle poprawia-
ne i aktualizowane. Czasem też 
ustawy są zmieniane innymi usta-
wami. Do tego dochodzi wiele 
rozporządzeń wydawanych w celu 
wykonania danej ustawy. I tym to 
sposobem wchodzimy w gąszcz 
przepisów podatkowych.

Łącznie przepisów tych jest 
bardzo dużo. Każdy przedsiębior-
ca, który chce rozpocząć działal-
ność gospodarczą, musi poznać 
ustawę o swobodzie działalno-
ści gospodarczej, by wiedzieć, co  
w ogóle jest uznawane przez usta-
wodawcę za działalność gospo-
darczą, w jaki sposób ją zareje-
strować, potem ustawę o podatku 
dochodowym, by wiedzieć jakie 
ma dostępne formy opodatko-
wania i jakie ma obowiązki ewi-
dencyjne w tym zakresie, ustawę  
o VAT też niestety musi poznać, 
by dowiedzieć się, czy przysłu-
guje mu zwolnienie podmiotowe 
czy może przedmiotowe, czy też 
obligatoryjnie musi płacić VAT. 
A jeżeli zatrudnia pracowników 
– musi też znać Kodeks Pracy. Do 
tego musi opłacać składki ZUS, 
chyba, że przedsiębiorca im nie 
podlega – ale o tym też musi wie-

dzieć. Każdy przedsiębiorca po-
winien również znać przepisy or-
dynacji podatkowej, by wiedzieć 
jakie prawa przysługują mu w re-
lacjach z organami podatkowymi. 
Czyli każda osoba, która chce pro-
wadzić działalność gospodarczą 
i rozliczać swoje podatki samo-
dzielnie, musi poznać tych prze-
pisów bardzo dużo, a te z kolei są 
bardzo często aktualizowane na-
wet w trakcie roku podatkowego. 
Dodam jeszcze, że w 2017 roku 
miała miejsce potężna reforma 
administracji podatkowej – i zno-
wu podatnicy znaleźli się w nowej 
rzeczywistości.

 I odczuli to?
– Niektórzy tak, bo zwiększyły 

się uprawnienia dla urzędów cel-
no-skarbowych. 

 Wymienia Pani co ten 
biedny podatnik musi umieć,  
co musi znać – widzę, że w Pani 
ocenie to jest trudne?

– Jest trudne. Przepisy podat-
kowe są pisane skomplikowanym 
językiem prawnym. Wiele jest w 
nich odesłań do innych przepisów, 
co powoduje trudności interpreta-
cyjne, a przecież prawo powinno 
być pisane dla zwykłego Kowal-
skiego i powinno być dla niego 
zrozumiałe. A tak najwyraźniej 
nie jest, skoro nawet w ordyna-
cji podatkowej mamy możliwość 
wystąpienia z wnioskiem o wy-
danie indywidualnej interpretacji 

podatkowej – rozwiązanie umoż-
liwiające uzyskanie przez podat-
nika interpretacji niezrozumiałych 
przepisów . Tych indywidualnych 
interpretacji jest wydawanych bar-
dzo dużo, co świadczy o tym, jak 
bardzo niejasne są przepisy podat-
kowe.

 Czy skomplikowanie mate-
rii prawnej jest podstawowym 
problemem, na który narzeka 
przedsiębiorca, który przycho-
dzi do Pani po poradę, czy też 
narzekają oni na inne rzeczy?

– Niezrozumiałość przepisów 
jest z pewnością podstawową ba-
rierą – ale też wielość tych prze-
pisów, czyli wielość obowiązków, 
jakim muszą podołać. Często 
zwracają się do nas podatnicy  
z pytaniami, jakie mają obowiąz-
ki – bo chcieliby je wypełniać su-
miennie i rzetelnie, ale jest w nich 
lęk przed niewiedzą, obawa, że są 
obowiązki, o których nie doczyta-
li, nie wiedzieli, boją się zagubie-
nia w gąszczu tych przepisów. 

Dużą barierą jest też fakt,  
że większość obowiązków obec-
nie nakładanych na podatników 
jest związana z koniecznością 
posługiwania się Internetem. Na 
przykład od stycznia tego roku 
wszyscy podatnicy, którzy rozli-
czają VAT, mają obowiązek prze-
syłania do ministerstwa finansów 
co miesiąc Jednolite Pliki Kontro-
lne, co wiąże się z koniecznością 

posiadania dostępu do Internetu 
i posługiwania się nim w sposób 
permanentny. 

 I spotyka się Pani z uwaga-
mi, że to jest dla nich problem?

– Tak, dlatego też podatnicy 
bardzo chętnie nam zlecają ob-
sługę swoich firmy w obawie,  
że pójdzie im coś nie tak, że zro-
bią coś źle i w związku z tym po-
niosą tego konsekwencje. Teraz 
są też zapowiadane obowiązko-
we elektroniczne zwolnienia le-
karskie, obecny termin wejścia  
w życie nowych przepisów to  
1 lipca tego roku. ZUS nie chce 
więcej przekładać tego terminu bo 
e-zwolnienia łatwiej będzie ZUS 
-owi kontrolować. Jak widać jest 
to kierunek nieunikniony. 

 A czy nie jest tak, że strach 
ma wielkie oczy, że jak już ktoś 
w to wkroczy, zacznie się tego 
uczyć, to po pewnym czasie 
przekona się, że nie jest to aż tak 
trudne?

– Pewnie po jakimś czasie tak 
będzie, że podatnicy też do tego 
przywykną i stanie się to czynno-
ścią powszechną, codzienną, po-
wtarzalną, niemniej jednak oso-
by, które działalność prowadzą 
od wielu lat, często mają tę barie-
rę jeszcze większą, nie czują się  
w Internecie pewnie, mają lęk 
przed e-dekleracjami, e-zwolo-
nieniami, e-pułapami czy też Jed-
nolitymi Plikami Kontrolnymi. 
Młodzi ludzie podchodzą do tego  
w sposób bardziej otwarty, bo się 
wychowali w dobie Internetu. Po-
datnicy, którzy mają wątpliwość 
co do prawidłowości swoich dzia-
łań w Internecie chętnie zlecają 
nam te usługi.

 Czy zgodne z rzeczywi-
stością jest wyrażane często 
w rozmowach zdanie, że pań-
stwo gnębi właśnie drobnych 
przedsiębiorców, np. właści-
ciela warsztatu samochodowe-
go, który ma dwóch uczniów,  
a do niego przychodzą na kon-
trolę – a nie wielkich biznesme-
nów, dokonujących miliardo-
wych przekrętów? W ostatnich 
dwóch, trzech latach jednak 
wiele się zmieniło i uszczelnie-
nie systemu właśnie dla tych 
wielkich skończyło złote cza-
sy – do budżetu wychwycono  
po kilkanaście miliardów zło-
tych więcej, co roku. Czy więc 
to odczucie „maluczkich” jest 
uprawnione?

– Na pewno uszczelnienie sys-
temu podatkowego należy ocenić 
bardzo pozytywnie. Wprowadze-
nie Jednolitych Plików Kontrol-
nych jest uciążliwe dla podatnika, 
ale weryfikuje tych, którzy nie są 
zarejestrowani, a wystawiają fak-
tury VAT, jak również tych, któ-
rzy wbrew obowiązkowi, nie roz-
liczają się z urzędem skarbowym. 
Przepisy podatkowe są jednakowe 
dla małych i dużych podatników, 
a to oznacza, że na pewno trud-
niej jest małemu podatnikowi od-
naleźć się w gąszczu tych prze-
pisów, niż podatnikom dużym, 
którzy mają swoje rozbudowane 

Dr Anna leszczyńska, doradca podatkowy, w swym biurze Aneks w Łowiczu.

Na pewno 
należy uznać 
za pozytywną regulację 
wprowadzenie  
do Konstytucji  
dla Biznesu 
domniemania 
uczciwości 
przedsiębiorcy.

Przepisy podatkowe 
są pisane 
skomplikowanym 
językiem prawniczym, 
a przecież prawo 
powinno być pisane 
dla zwykłego 
Kowalskiego i powinno 
być zrozumiałe. 
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DO teJ POry rOzmawiaLiśmy z:
 burmistrzem Krzysztofem 
Kalińskim, historykiem, 
o dorobku i klęsce 
międzywojennego XX-lecia;
 Krzysztofem Górskim,  
byłym naczelnikiem miasta,  
o obchodach 11 Listopada 
w roku 1988 i – w kolejnym 
odcinku – o schyłkowym 
okresie PRL w Łowiczu;
 Januszem Kukiełą  
ze związku Dużych Rodzin 
3plus o dużych rodzinach  
i o tym, co wnoszą  
do społeczeństwa;
 położną Małgorzatą 
Grzegorczyk o tym,  
co się zmieniło na oddziałach 
położniczych i o cudzie 
narodzin nowego życia;
 ginekologiem Adamem 
Skonecznym o tym, 
dlaczego tyle kobiet rodzi 
przez cesarskie cięcie  
i, że to nie jest panaceum  
na wszystko;
 biskupem seniorem 
Józefem Zawitkowskim  
o świętach Bożego 
Narodzenia w Łowiczu;

 dziennikarzem  
Krzysztofem Miklasem  
o specyfice polskich świąt  
Bożego Narodzenia na tle 
innych krajów;
 archiwistą Markiem 
Wojtylakiem o tym, jak Polacy 
poszukują swoich korzeni;
 wolontariuszką  
Agnieszką Kołaczek o tym, 
dlaczego warto angażować się  
w pomaganie innym;
 Cezarym Gawrońskim  
z miejskiej komisji trzeźwoś-
ciowej o tym, jak Polacy piją 
i co robić, by pili mniej;
 psychologiem, terapeutą 
Hanną Wojciechowską  
o uzależnieniu od narkotyków;
 Wojciechem Czubatką  
o emigracji z Polski i jak 
można się odnaleźć – lub nie  
– na obczyźnie;
 Adamem Rogowskim-
tylman, ordynatorem 
oddziału chirurgicznego 
szpitala w Łowiczu, specjalistą 
onkologiem o tym, kto nas 
będzie leczył na raka i jak ta 
choroba przestaje być tabu;

 Jakubem Petelewiczem, 
pracownikiem naukowym 
centrum Badań nad zagładą 
żydów o uwikłaniu Polaków 
w zagładę polskich żydów 
i ich zaangażowaniu  
w ich ratowanie;
 podinspektorem 
Grzegorzem Radzikowskim, 
Komendantem Powiatowym 
Policji w Łowiczu, o kondycji 
polskiej policji;
 Beatą Jeziorowską, 
polonistką w Pijarskim Liceum 
Ogólnokształcącym  
w Łowiczu, o tym, jakim 
językiem mówią licealiści;
 ks. Romanem Batorskim, 
proboszczem w parafii 
w Słubicach k. Sannik, 
wykładowcą biblistyki i greki 
w Wyższym Seminarium 
Duchownym w Łowiczu  
o wierze Polaków;
 Justyną tufalską,  
autorką pracy licencjackiej  
pt. „Od obyczaju do mody  
– przemiany wesel łowickich”, 
o tym jak Polacy organizują 
wesela i jak się na nich bawią.

służby ekonomiczne, podatkowe 
i prawne. 

 Czy nadal funkcjonuje  
w języku, jakim operują drobni 
przedsiębiorcy, to pojęcie „oni” 
– urzędnicy, państwo, obce im, 
wrogo do nich nastawione?  
Czy też podejście urzędu do lu-
dzi jednak się zmienia i nie daje 
powodu do takich ocen?

– W mojej ocenie wiele się 
zmieniło, na przestrzeni lat w kon-
taktach z urzędem skarbowym. 
Podatnicy mają większą świado-
mość swoich praw, a i urzędni-
cy mają większą świadomość, że 
negatywne konsekwencje swoich 
działań powinni ponosić ci po-
datnicy, którzy rzeczywiście ła-
mią prawo, a nie ci, którzy działa-
li z należytą starannością w dobrej 
wierze, zgodnie z obowiązujący-
mi przepisami. Generalny pro-
blem VAT-u polega na tym, że 
podatnicy odpowiadają za swo-
ich kontrahentów, często nieuczci-
wych – bo na przykład przy we-
wnątrzwspólnotowej dostawie 
towarów dla zastosowania staw-
ki 0% VAT, pomimo posiadania 
przez podatnika stosownych do-
kumentów, urzędnicy wymaga-
ją, aby polski przedsiębiorca udo-
wodnił, że towar opuścił granicę 
kraju i nie wrócił ponownie. A to 
jest często trudne. 

Niestety, niejasne przepisy po-
datkowe, częste zmiany interpre-
tacji przepisów, nie dają podat-
nikom w tym zakresie poczucia 
bezpieczeństwa. 

 Gdyby taki JPK był w każ-
dym kraju Unii, byłoby łatwiej 
śledzić drogę towaru?

– Gdyby był inny mechanizm 
rozliczania wewnątrzwspólnoto-
wej dostawy i wewnątrzwspól-
notowego nabycia towarów, to 
na pewno wzrosło by poczucie 
bezpieczeństwa tych transakcji, 
a to z kolei przełożyłoby się na 
wzrost transakcji gospodarczych 
w ramach Unii Europejskiej. W 
tej chwili, przy wywozie za grani-
cę Polski stawka VAT jest zerowa, 
ale nabywca powinien rozliczyć 
się z VAT w innym kraju unijnym. 
W rezultacie polski przedsiębior-
ca ponosi negatywne konsekwen-
cje tego, że inny podatnik unijny 
może okazać się nierzetelny.

 Spotyka się Pani z wieloma 
takimi przypadkami?

– Tak, w ustawie o VAT jest 
duży problem granicy odpowie-
dzialności sprzedawcy za nie-
uczciwe postępowanie nabywcy. 
Mało tego: podatnik nawet może 
się nie dowiedzieć, że nabywca 
zachował się w sposób niezgod-
ny z prawem, ale negatywnymi 
konsekwencjami aparat skarbowy 
może obciążyć podatnika. 

 Dotyczy to wielu przedsię-
biorców, bo wielu kooperuje  
z zagranicą?

– Mówimy o transakcjach unij-
nych, nie transakcjach z krajami 
spoza Unii. Wewnątrz Unii mamy 
wolny handel, nie ma odpraw cel-
nych, celników którzy potwier-
dzają wywóz towaru poza granicę 
kraju – ale obecne regulacje stwa-
rzają problem dla naszych pol-
skich przedsiębiorców, gdy natra-
fią na nieuczciwego kontrahenta. 

  Takiego, który na przykład 
kupi jabłka z Zabostowa...

– ...jak również z każdego in-
nego miejsca w Polsce i zawiezie 
je np. na Słowację, a potem z nimi 
wróci. Albo sprzeda kontrahen-
towi unijnemu, który nie dokona 
wywozu za granicę. One zostaną 
w Polsce, dokumentację wywo-
zu przekaże sprzedawcy, a tak na-
prawdę skieruje te jabłka te jabłka 
na rodzimy rynek. Skarb państwa 
straci należny podatek VAT, któ-
rym ta sprzedaż byłyby opodat-
kowana, gdyby od razu trafiły 
np. na rynek hurtowy w Warsza-
wie. Konsekwencje takich dzia-
łań może ponieść także sprzedaw-

ca, jeżeli nie wykaże, że działał  
w dobrej wierze i że dołożył nale-
żytej staranności przy zawarciu tej 
transakcji.

 A inne problemy o szero-
kim zasięgu?

– Odliczenia podatku naliczo-
nego od podatników, którzy nie 
są zarejestrowanymi podatnika-
mi VAT. Skala tego procederu zo-
stała uwidoczniona dopiero przy 
Jednolitym Pliku Kontrolnym. 
Okazuje się, że podatnicy, któ-
rzy kupowali towary od klientów 
od wielu lat, teraz dowiadują się, 
że nie byli oni zarejestrowanymi 
podatnikami VAT. Jednolite Pliki 
Kontrolne pokazały, jak wiele nie-
uprawnionych podmiotów wysta-
wiało faktury VAT. Teraz na bie-
żąco faktury są sprawdzane, czy 
zostały wystawione przez zareje-
strowany podmiot.

 Wspomniała Pani o lep-
szym już ostatnio stosunku 
urzędników skarbowych do po-
datników. Czy ci ostatni to do-
strzegają?

– Widoczna jest na pewno pró-
ba ocieplenia wizerunku admi-
nistracji skarbowej przez sam jej 
aparat, choćby poprzez przyjazne 
spoty reklamowe w telewizji do-
tyczące JPK . Są też organizowa-
ne konkursy na przyjazny urząd, 
czy też otwarte drzwi w urzędach 
skarbowych i inne działania wize-
runkowe, by podatnicy widzieli  
w urzędniku partnera. 

 Czy to działa? A jeśli tak, 
to czy nie bardziej na mło-
dych? Czy nie jest tak, że starzy, 
doświadczeni przez lata i los 
przedsiębiorcy, już nie wyzbędą 
się nieufności?

– Podatnicy generalnie pod-
chodzą z ograniczonym zaufa-
niem do urzędu ze względu na to,  
że widzą i tą drugą stronę medalu: 
wiele niesłusznych kontroli, koń-
czących się wysokimi ustaleniami  
w sytuacji, gdy materiał dowodo-
wy nie uprawniał do dokonania 
takich ustaleń. Aparat skarbowy 
ma dość dużą swobodę interpreta-
cyjną stanu faktycznego i prawne-
go – i to na tę nieufność wpływa. 
Przepisy podatkowe są nieprecy-
zyjne i niejasne, dlatego zdarza się,  
że urzędnik zinterpretuje daną sy-
tuację inaczej niż podatnik – a na-
wet inaczej niż ten sam urząd jakiś 
czas temu.   str. 26
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Węzeł polityczny
Dziś 14. odcinek naszego cyklu „Nieskończenie 
Niepodległa”, realizowanego przy współpracy 
z niezależnym ośrodkiem dokumentacji  
i najnowszych dziejów Polski „Karta”.  
Opisujemy w nim jak doszło do tragicznego  
zamachu majowego.

Rok 1925 kończy się ponow-
nym krachem ekonomicznym  
– reforma walutowa sprzed ponad 
roku nie wystarcza dla zabezpie-
czenia gospodarki. Rywalizują-
ce ze sobą ugrupowania parla-
mentarne nie potrafią zbudować 
konsensusu wobec drastyczne-
go alarmu. Brutalna polityka cel-
na Niemiec wobec Polski staje się 
skuteczna, gdy brakuje obok mię-
dzynarodowego wsparcia sojusz-
ników. Marszałek Piłsudski, spoza 
Parlamentu, grozi polityczną akty-
wizacją oddanych mu żołnierzy.

Przewrót wojskowy, 12-14 maja 
1926, łamie reguły Konstytucji, 
stanowi dyktatorskie przecięcie 
kadencji prezydenckiej i rządowej. 
Znacząca liczba ofiar zamachu nie 
tylko naznacza krwią władze po-
majowe, ale też wzmacnia podział 
wewnętrzny. Ta walka, postawio-
nych sztucznie po dwóch stronach 
barykady oddziałów Wojska Pol-
skiego, dzieli głębiej społeczeń-
stwo, wzmacniając w nim zara-
zem nienawiść ideologiczną.

 14 listopada 1925 – ustą-
pienie rządu Władysława Grab-
skiego. Kolejny gabinet (Aleksan-
dra Skrzyńskiego) utrzymuje się 
tylko pół roku, po czym następu-
je kilka nieudanych (wobec braku 
porozumienia między klubami) 
prób utworzenia rządu.

Wincenty Witos (były pre-
mier, przywódca PSl „Piast”)

Przesilenie trwało bardzo długo. 
Towarzyszyły mu chaos, zamiesza-
nie wzmagające się z każdym dniem 
coraz bardziej. Z całego kraju docho-
dziły coraz gorsze i coraz bardziej 
niepokojące wiadomości Atmosfera 
zaczęła się robić niezwykle gorąca. 
Wszystko się niemal w oczach za-

częło rozłazić. […] Odbywające się 
prawie bez przerwy obrady stron-
nictw nie zdołały sprawy ani na krok 
posunąć naprzód. Społeczeństwo 
wrzało gniewem przeciw Sejmowi  
i politykom. 
Warszawa, pierwsze dni maja 1926

 12-15 maja 1926 – prze-
wrót majowy, czyli zbrojny za-
mach stanu dokonany przez Jó-
zefa Piłsudskiego przeciwko 
utworzonemu 10 maja rządowi 
Wincentego Witosa. W czasie 
walk ginie niemal 400 osób. Pre-
zydent Stanisław Wojciechowski, 
premier Wincenty Witos i mini-
strowie podają się do dymisji. No-
wym prezydentem zostaje Igna-
cy Mościcki, nowym premierem 
– Kazimierz Bartel. Zaczynają się 
rządy sanacyjne (od łacińskiego 
sanatio: „uzdrowienie”).

Herman lieberman (poseł 
PPS)

13 i 14 maja na ulicach wrza-
ła walka. Wojska Piłsudskiego, po 

zaciętym oporze szkoły podcho-
rążych, zajęły Belweder opuszczo-
ny przez prezydenta i rząd [któ-
rzy wycofali się do Wilanowa], po 
czym Witos ze swoimi kolegami za-
niechali dalszego oporu i rozszerze-
nia wojny na całą Polskę. 

Warszawa, 14 maja 1926

Premier Wincenty Witos
Marszałek Rataj przybył do Wi-

lanowa już późną nocą. W rozmo-
wie z nami oświadczył, że nie nale-
ga na naszą decyzję, jednak widzi 
beznadziejność dalszej walki, któ-
ra, w warunkach wytworzonych, 
poza rozlewem krwi nic przynieść 
nie może. Jeśliby prezydent i rząd 
zdecydowali się na ustąpienie, to 
on mógłby się podjąć pośrednictwa 
między rządem i Piłsudskim, mimo 
że dla niego będzie to sprawa bar-
dzo ciężka i przykra. Po złożeniu 
tego oświadczenia wyszedł, zosta-
wiając nas w pokoju samych. Po 
jego wyjściu rozpoczęła się ożywio-
na i szeroka narada. [...] Prezydent 
Wojciechowski zdecydował się bez 
namysłu na swoje ustąpienie i dora-
dzał rządowi, ażeby zrobił to samo.

Wilanów, 14 maja 1926

Warszawa, 11 maja 1926. Gabinet Wincentego Witosa (stoi na najniższym stopniu, drugi z prawej).
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Warszawa, 12 maja 1926. Marszałek Józef Piłsudski w otoczeniu 
oficerów udaje się na spotkanie z prezydentem Stanisławem 
Wojciechowskim na moście Poniatowskiego. 

Warszawa, maj 1926. Pogrzeb 
ofiar przewrotu majowego.

Warszawa, 12-15 maja 1926. Wojsko w okopach podczas przewrotu 
majowego. 

Podatnicy, którzy 
kupowali towary  
od klientów od wielu 
lat, teraz dowiadują 
się, że nie byli oni 
zarejestrowanymi 
podatnikami VAT.  
Jednolite Pliki 
Kontrolne pokazały,  
jak wiele 
nieuprawnionych 
podmiotów wystawiało 
faktury VAT. 
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  26 marca:  
Ireneusz Kozłowski, l 46. 

  27 marca:  
Tadeusz Teleman, l. 83; 
Janina Straszyńska, l.86. 

  28 marca:  
zdzisław Piotrowski, l.81; 
Mirosław Ścibor, l.70;  
Mariusz Jarlachowicz, l.39.

  29 marca:  
zofia czekaj, l.61;  
Sławomir Wójcik, l.56, Łowicz.

  30 marca:  
zenon Rudnicki, l.87, Głowno; 
Ewa Jastrzębska, l.57.

  31 marca:  
Genowefa Jagielska, l.93;  
Jan Staniszewski, l.77.

  2 kwietnia: Tadeusz 
Borowiec, l.66.

  3 kwietnia:  
Mieczysław Frątczak, l.72.

  4 kwietnia:  
Władysława Serwach, l.99;  
Irena Szwarocka, l.62;  
Albin Florczak, l.48;  
Irena Wiankowska, l.81.

  5 kwietnia:  
Marianna Sobińska, l.85;  
Kazimiera Domańska, l.91;  
Helena Malewska, l.89.

  6 kwietnia: 
Marianna  Koza, l.91.

  9 kwietnia:  
Alicja zaborska, l.63;  
Bożena Krysiak, l.71; 
Wiesława Łukawska, 
l.67.

  10 kwietnia:  
Michał Górski, l. 93.

U pani Heleny byliśmy w grud-
niu 2015 roku, gdy obchodziła 
swoje 100. urodziny. Odwiedziła 
ją wówczas delegacja z Urzędu 
Gminy w Bolimowie i skiernie-
wickiego oddziału KRUS, sąsie-
dzi i rodzina, otrzymała kwiaty, 
dyplom i upominki. Wcześniej 
proboszcz parafii w Bolimowie 
ks. Krzysztof Chojnacki udzielił 
jej Komunii Świętej. 

Była wtedy bardzo zadowolo-
na z wizyty gości. Jak przyzna-
wała, większość czasu spędzała 
w samotności, bo ze względu na 
wiek nie wychodziła zbyt często 
z domu. Chwaliła się jednak, że 
ma opiekę, że odwiedza ją regu-
larnie sąsiadka Danuta Cergiel, 
że bratanek z żoną dba o to, aby 
miała co jeść, dowożąc posiłki. 
Była uśmiechnięta i wesoła.

Namówiliśmy ją wówczas na 
wspomnienia. Zachwyciła ze-
branych, mimo wieku, trzeźwo-
ścią umysłu. Ożywiona, chęt-
nie opowiadała o swoim życiu, 
szczególnie o swoim dzieciń-
stwie. Pani Helena urodziła się 
4 grudnia 1915 roku w Sapach 
w gminie Domaniewice. Była 
jednym z sześciorga dzieci, wy-
chowywała się w towarzystwie 
trzech braci i dwóch sióstr. Jej 
całe życie było zupełnie normal-
ne, usiane troskami i radościa-
mi. Opowiadała m.in. o tym, że 
kiedyś, razem z innymi dziećmi 
z Sap, znalazła pieniądze, które 
zgubili pijący alkohol mężczyź-
ni, cała gromada pobiegła więc  
z Sap do Głowna, gdzie w sklepie 
kupili sobie kiełbasę i bułki, które 
zaraz zjedli. 

Z uśmiechem na twarzy wspo-
minała, że gdy była małą dziew-

czynką, rwała z rówieśnikami 
owoce, zawijała je w fartuch i za-
nosiła je do domu. Mocno w jej 
pamięci utkwił obraz odpustów 
odbywających się w domanie-
wickiej parafii, tłum kolorowych 
ludzi, stragany. Z lubością wspo-
minała słodycze, które można 
było wówczas kupić – i zabawki.

W 1924 roku rodzice pani He-
leny zdecydowali się przeprowa-
dzić do Kolonii Bolimowskiej 
Wsi, gdzie nabyli nieduże z go-
spodarstwo. Miała wówczas 9 
lat, a już 10 lat później bawiła się  
na swoim ślubie i weselu. Jej mę-
żem został Bronisław Cichy. Jak 
przyznała, żyło im się zgodnie, 
ale z trwogą wspominała wybuch 
II wojny światowej, na ich po-
dwórku wybuchł pocisk, uszko-
dził dom i zabudowania gospo-
darcze, musieli uciekać, przez 
pewien czas mieszkali u rodziny 
w Kurdwanowie, gdy się uspoko-
iło wrócili, dokonali napraw i da-
lej gospodarowali.

Z mężem gospodarowała  
na 11 hektarach. Jak wspomi-
nała, w gospodarstwie hodowa-
ne były świnie, krowy, cały czas 
były kury. – Bardzo się w życiu 
napracowałam, w gospodarstwie 
było nam ciężko, ale dawaliśmy 
radę, nie mieliśmy ciągnika, ani 
maszyn, wszystko robiliśmy  
w konie – opowiadała nam  
w 2015 roku. – Czas ciągników 
na wsi nadszedł, gdy mąż już nie 
żył – dodała. Bronisław Cichy 
zmarł w 1975 roku. 

Została wówczas sama w go-
spodarstwie, przez kilka lat jesz-
cze je prowadziła, ale ostatecznie 
zrezygnowała, przeszła na eme-
ryturę z KRUS. Ale ciężko było 

jej rozstawać się z ziemią, do któ-
rej była przywiązana. Zostawiła 
sobie 50 arów i krowę, aby mieć 
własne mleko, jeszcze w ostat-
nich latach życia miała kury.

Dalszy sąsiad pani Heleny, Sta-
nisław Olęcki, powiedział nam, 
że całe życie była ona życzliwa 
dla innych ludzi. Mimo wielu 
trudności, jakie ją spotykały, po-
zostawała pogodna. On osobiście 
darzył ją ogromnym szacunkiem, 
także za ogromną pracowitość  
i niezłomność. Odwiedził ją 
przed śmiercią, rozmawiali dość 
długo, zbliżała się wówczas do 
103. urodzin, a wypowiadała 
się jasno i konkretnie. – Pamię-
tam, że powiedziała mi wtedy, że  
w związku ze swoim wiekiem 
najbardziej obawia się, że po-
miesza się jej się w głowie, że 
przestanie kojarzyć to, co ją ota-
cza, straci wspomnienia i stanie 
się ciężarem dla osób, które się 
nią opiekują. Przy czym nawet  
w tym wieku tryskała humorem  
– wspominał Stanisław Olęcki.

Sąsiadka przez miedzę pani 
Haliny, Danuta Cergiel, która 
opiekowała się nią, opowiadała 
nam, że pani Helena zawsze była 
bardzo dobrym człowiekiem, mi-
łym i nie odmawiającym pomocy 
w biedzie. W 2015 roku mówiła: 
– Wieczorem wpadam do niej na 
dłużej, posiedzimy sobie razem, 
pooglądamy telewizję, porozma-
wiamy. Staram się, aby nie czu-
ła się samotna. Choć nie powiem, 
czasami miewa swoje humory, 
jak każdy.

Pani Halina Cicha zmarła 19 
stycznia w szpitalu w Skiernie-
wicach, w wyniku powikłań  
po przeziębieniu.  tb

REKLAMA

Helena Cicha (1915-2018)

 Helena Cicha 
(1915-2018)

Helena cicha całe swoje 
życie spędziła w Kolonii 
Bolimowska Wieś, gdzie 
wiodła proste życie, 
przepełnione wspólną  
z mężem Bronisławem,  
a później samotną pracą 
na gospodarstwie.  
Nie doczekali się dzieci. 
Ostatnie lata spędziła  
w swoim domu, będąc  
pod opieką sąsiadów, 
dalszej rodziny  
i pracowników Gminnego 
Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Bolimowie. 
Dożyła sędziwego wieku 
103 lat.
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Boczki Chełmońskie | Msza święta chorągwiarzy 

Dzięki tej tradycji Święta 
Wielkanocne są dłuższe
3 kwietnia, we wtorek po Wielkanocy, w kościele 
pw. św. Rocha w Boczkach Chełmońskich 
odprawiona została msza święta chorągwiarzy.

Wzięli w niej udział kawalero-
wie ze wsi Sierżniki I i II, Bocz-
ki Chełmońskie, Łaguszew i Błę-
dów, którzy kultywują obrzęd 
chodzenia po polach, święcąc je, 
prosząc o łaski dla swoich sołectw 
i śpiewając pieśni o Zmartwych-
wstałym.

Także we wtorek przeszli w or-
szakach wokół kościoła, głośnym 
śpiewem i bębnieniem, a nawet 
wystrzałem petard, głosząc tajem-
nicę naszego Zbawienia. 

Ks. proboszcz Mariusz Szmaj-
dziński mówił w kazaniu, że dzię-
ki kultywowaniu tego zwyczaju 
Święta Wielkanocne w boczkow-
skiej parafii trwają o jeden dzień 
dłużej. Przypomniał też, że cho-
dzenie z chorągwią to znak wiary, 
ale też siły – i to nie tylko fizycz-
nej, ale i duchowej, którą daje nam 
Jezus Zmartwychwstały. 

Docenił też, że młodzi męż-
czyźni chcą kultywować zwycza-
je swoich przodków. Przypomniał, 
że według tradycji z chorągwią 
chodzą tylko kawalerowie, a po-
nieważ niektórzy są już po zapo-
wiedziach, za rok grono pomniej-
szy się, ale ksiądz ma nadzieję,  
że zasilą je nowi chłopcy. 

Parafianie, zapytani przez ks. 
proboszcza o to, jak długo obrzęd 

ten jest kultywowany w parafii  
w Boczkach, odpowiedzieli, że 
odkąd tylko pamiętają. Nam jed-
na z parafianek powiedziała, że jej 

dziadek, Antoni Bury z Błędowa, 
opowiadał, że jeszcze przez I woj-
ną światową chorągwiarze cho-
dzili święcić pola. 

śmigus Dyngus  
we wtorek 
Chorągwiarze z Boczek opo-

wiedzieli nam, że w ich parafii ob-

rzęd święcenia pól i domostw ma 
szczególny charakter. Zaraz po 
rezurekcji kawalerowie odprowa-
dzają chorągiew do sołtysa Miro-
sława Rześnego, ale już o półno-
cy spotykają się na początku wsi 
(przy nr 1), skąd wyruszają do 
czterech krańców wsi, umownie 
nazywanych kopcami. Przy nich 
odmawiana jest modlitwa w inten-
cji sołectwa. 

Natomiast we wtorek wcze-
snym rankiem kawalerowie ze 
wsi spotykają się ponownie, by 
tym razem przejść po wsi, święcąc 
domy i ich mieszkańców na Śmi-
gusa Dyngusa. 

Następnie idą na mszę chorą-
gwiarzy do kościoła.  aa 

Łowicz | Już tylko koło związku 

Inwalidów wojennych 
coraz mniej

Związek Inwalidów Wojennych 
Rzeczypospolitej Polskiej – ogól-
nopolskie stowarzyszenie komba-
tanckie – zlikwidowało z dniem 
27 marca swój oddział w Łowi-
czu. Zamiast niego będzie działa-
ło koło ZIW RP, które będzie pod-
legało bezpośrednio pod struktury 
stowarzyszenia w Łodzi. 

Powód zlikwidowania oddziału 
był jeden – zbyt mała liczba człon-
ków, by struktura oddziału mo-
gła być utrzymana. W tym roku 
składki (48 zł rocznie) w łowic-
kim oddziale odprowadzało bo-
wiem tylko 6 osób, w tym dwaj 
członkowie zarządu oraz wdowy 
po inwalidach wojennych. Nie 
można było wybrać np. komisji 
rewizyjnej, przeprowadzić walne-
go zebrania itp. 

Prezesem przez ostatnie 10 lat 
był Jan Kuryś (rocznik 1945), wi-
ceprezesem Stanisław Mrozowicz 
(rocznik 1954). Panowie byli też 
najmłodszymi członkami oddzia-
łu w Łowiczu. Nie są co prawda 
inwalidami wojennymi, ale mają 
status inwalidów wojskowych,  
a uszczerbku na zdrowiu doznali 
w czasie służby wojskowej. Śred-
nia wieku wszystkich 6 członków 
oddziału wynosi 89 lat. 

– Pamiętam czasy, kiedy do na-
szego oddziału związku należa-

ło i ponad 40 osób, później szyb-
ko nas ubywało i coraz trudniej 
było utrzymać strukturę oddzia-
łu. W podobnej sytuacji jest wie-
le innych oddziałów – wspominał 
Jan Kuryś. Struktury oddziałowe 
przestały istnieć np. w Głownie, 
Kutnie, Zduńskiej Woli, Sieradzu 
czy Pabianicach. 

W Łowiczu ZIW miał swoją 
siedzibę w budynku Klubu Spor-
towego „Pelikan”, który to klub 
użyczał bezpłatnie jedno z po-
mieszczeń, gdzie przechowywana 
była m.in. dokumentacja. Stowa-
rzyszenie przekazało swój sztan-
dar do łowickiego muzeum już  
w 1995 roku. Nie było bowiem 
funduszy na to, by go dostosować 
do obecnych wymogów, np. by 
orzeł na nim był w koronie. 

W ostatnich latach działalność 
łowickiego oddziału polegała 
głównie na pomocy w kompleto-
waniu dokumentów oraz pomocy 
w składaniu wniosków na zapo-
mogi, czy też dofinansowania do 
zakupu np. aparatów słuchowych 
dla członków związku, dopłat do 
lekarstw, czy też kosztów węgla  
z funduszy kombatanckich. Ko-
łem nadal będzie kierować Jan 
Kuryś i nadal zamierza pomagać 
członkom w sprawach związa-
nych z zapomogami.  mak 

Łowicz | Problemy niepełnosprawnych

85-latek bez szans na kartę parkingową
26 marca Komisja Rewizyjna Rady Powiatu 
Łowickiego, a dwa dni później cała rada, 
zdecydowały, że skargę na Powiatowy Zespół  
ds. Orzekania o Niepełnosprawności rozstrzygnąć 
ma starosta – bo jemu ten zespół podlega.

Dla skarżącego nie ma to du-
żego znaczenia, bo wydaje się, 
że jego problem i tak nie zostanie 
rozwiązany. 

85-letni Piotr P. z Łowicza 
zwrócił się do Powiatowego Ze-
społu ds. Orzekania o Niepeł-
nosprawności o wydanie karty 
parkingowej, która uprawnia do 
korzystania z oznakowanych 
miejsc dla niepełnosprawnych. 
Karty tej nie otrzymał, dlatego 
zwrócił się z pismem o interwen-
cję do przewodniczącego Rady 

Powiatu Łowickiego Krzyszto-
fa Górskiego. Jego pismo zosta-
ło potraktowane jako skarga, stąd 
taki jego obrót. Radni powiatowi 
nie zajmowali się zresztą treścią 
sprawy, a jedynie formalnym jej 
obiegiem. 

Sprawa jednak na pewno jest 
ciekawsza niż same formalno-
ści. Mężczyzna ma bowiem orze-
czenie o niepełnosprawności, ale  
w stopniu lekkim – tzw. III grupę 
inwalidzką. Uskarża się jednak na 
problemy z chodzeniem i dlatego 

chciał korzystać z miejsc dla nie-
pełnosprawnych, które są lokowa-
ne w dogodnych lokalizacjach.

Karty parkingowej nie otrzy-
mał, ponieważ zgodnie z obowią-
zującymi przepisami przysługuje 
ona jedynie osobom posiadają-
cym orzeczenie o niepełnospraw-
ności w stopniu znacznym – czyli 
tzw. I grupę inwalidzką lub umiar-
kowanym – czyli II grupę, ale 
mającym ograniczone możliwo-
ści samodzielnego poruszania się  
i konkretne kody orzeczeń, przy-
pisane chorobom narządu wzro-
ku, ruchu lub chorobom neurolo-
gicznym. 

Mimo to skarżący ocenił, że 
odmową – którą odebrał jako wy-
raz braku empatii dla niego – zo-
stał obrażony. Członkowie Ko-

misji Rewizyjnej byli skłonni 
85-latkowi współczuć i ową em-
patię wykazać, do momentu, gdy 
zrozumieli, że oni też pomóc nie 
mogą, bo przepisy w tej sprawie są 
precyzyjne. Krzysztof Górski wy-
jaśnił radnym, że jeśli stan zdro-
wia skarżącego będzie uprawniał 
go do innej grupy inwalidzkiej, to 
wtedy kartę parkingową dostanie. 

Przewodniczący tejże komisji, 
Stanisław Olęcki, przytoczył przy-
kład osoby, którą zna prywatnie, 
która starając się o kartę parkingo-
wą straciła prawo jazdy, ponieważ 
okazało się, że jej stan zdrowia nie 
pozwala już na to, aby kierowała 
pojazdem. 

Warto jednak dodać, że karta 
parkingowa nie jest dokumentem 
dla pojazdu, a jedynie dla osoby, 
która nie musi mieć prawa jazdy. 
Może korzystać z pojazdu jako 
pasażer. Skarżący 85-latek posia-
da prawo jazdy.  mwk

Łowicz | Komitet „Veritas”

Kolejna pikieta przed sądem
Kilkanaście osób zgromadziło się 23 marca  
przed Sądem Rejonowym w Łowiczu na kolejnej 
pikiecie zorganizowanej przez Społeczny Komitet 
Obrony Praw i Wolności Obywatelskich „Veritas”.

Tym razem protestujący chcieli 
zwrócić uwagę na sprawę starsze-
go, ubezwłasnowolnionego Eu-
geniusza Milczarka z Klewkowa,  
o którym wielokrotnie pisaliśmy 
na naszych łamach. 

Sprzedał on swoje gospodar-
stwo sąsiadowi, ale jego rodzi-
na od początku miała wątpliwo-
ści, czy otrzymał za nie pieniądze  
i czy mógł tym majątkiem rozpo-

rządzać. Akt notarialny sprzedaży 
został unieważniony i mężczyzna 
został przez sąd zobowiązany do 
zwrotu 75 tys. zł. Zdaniem prote-
stujących – niesłusznie. 

Prezes „Veritasu” Daniel Bo-
gusz w rozmowie z nami podkre-
ślał, że marcowy protest jest dzie-
wiątym przedsięwzięciem tego 
typu, zorganizowanym przez sto-
warzyszenie. Z wyjątkiem lutego, 

pikiety odbywały się co miesiąc 
od czerwca ubiegłego roku. Po-
czątkowo pod sądem spotykało się 
kilka osób, grono systematycznie 
powiększa się o osoby z różnych 
stron Polski. Sympatycy ruchu są 
też za granicą, np. w Kanadzie. 

Wszystkim pikietom towarzy-
szą te same postulaty: protest prze-
ciwko układom, przyspieszenie 
reformy sądownictwa, rozliczenie 
osób łamiących prawo, odwołanie 
prezes łowickiego sądu Magdale-
ny Piwowarczyk i rozliczenie jej. 

Sprawy, w których protestuje 
Veritas, miały jednak swoją ścież-
kę odwoławczą, a sądy wyższych 
instancji podtrzymywały wyroki 
łowickiego Sądu Rejonowego, nie 
dopatrując się w nich nieprawidło-
wości.  mwkZ miesiąca na miesiąc rośnie grupa osób, które biorą udział w protestach pod Sądem Rejonowym w Łowiczu. 
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Msza święta chorągwiarzy w kościele pw. św. Rocha w Boczkach chełmońskich.

Prezesem ZIW RP przez ostatnie 10 lat był Jan Kuryś (z lewej), 
wiceprezesem Stanisław Mrozowicz.
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Sprostowanie
W numerze 12 Nowego Łowi-

czanina z 29 marca w tekście pt. 
„Pierwsza w okręgu, szósta w fi-
nale” podałem błędną informację. 
Laureatkę XX Olimpiady Wie-
dzy o Żywności, uczennicę ZSP 
na Blichu Joannę Guzek, przygo-

towywała do startu nauczycielka 
przedmiotów zawodowych Olga 
Kwapisz-Wojda, a nie, jak błęd-
nie podałem, inna nauczycielka tej 
szkoły Iwona Bogusiewicz-Kuś. 

Wszystkich zainteresowanych 
przepraszam.  tomasz Bartos
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Łowicz | Majówka Melomana 2018

W tym roku trzy koncerty
Znamy już pełny 
program tegorocznej 
„Majówki Melomana”, 
organizowanej przez  
Urząd Miejski w Łowiczu 
i Galerię Browarna.  
W tym roku czekają nas 
aż trzy dni z muzyką. 
Będą nawiązania do setnej 
rocznicy odzyskania przez 
Polskę niepodległości  
i utwory wielu polskich 
kompozytorów,  
m.in. S. I. Paderewskiego.

Majówka rozpocznie się 1 maja 
w Parku Saskim przy Restaura-
cji „Polonia” na Starym Rynku 
o godzinie 17. Zagra tam kwartet 
saksofonowy muzyków związa-
nych z Orkiestrą Miasta Łowicza.  
W repertuarze znajdą się zarówno 
utwory typowo rozrywkowe, jak  
i poważne, szczególnie zaś te, któ-
re stwarzają pole do wykorzysta-
nia saksofonu.

3 maja o godz. 17 w Gale-
rii Browarna na fortepianie zagra 
Piotr Banasik – po raz pierwszy na 
„Majówce Melomana”. To uzna-
ny pianista, który ma w dorobku 
nagrody i wyróżnienia na konkur-
sach i festiwalach krajowych i za-

granicznych. W 2006 roku ukoń-
czył z wyróżnieniem Akademię 
Muzyczną w Katowicach w klasie 
prof. Andrzeja Jasińskiego, wy-
chowawcy wielu wybitnych szo-
penistów. Później doskonalił swo-
ją grę pod okiem innych mistrzów, 
wśród których można wymienić 
chociażby Werę Gornostajewą, 
Arie Vardiego, Dang Thai Sona, 
Alexisa Weissenberga czy Kry-
stiana Zimermana. 

W programie koncertu domino-
wać będą kompozycje Fryderyka 
Chopina, ale znajdą się też poje-
dyncze utwory Feliksa Mendels-
sona-Bartholdy’ego i Franciszka 
Schuberta.

5 maja, również o 17, na forte-
pianach zagrają Karolina i Piotr 
Sałajczykowie. Piotra bywal-
com łowickiej majówki przedsta-
wiać nie trzeba – grał w niej już 
jako 18-latek (obecnie ma 36 lat, 
jest rówieśnikiem Piotra Banasi-
ka, muzykiem uznanym w kraju 
i za granicami), występował też 
w ubiegłym roku. Niedawno był 
nominowany do nagrody „Pasz-
portu Polityki” oraz w trzech ka-
tegoriach do „Fryderyków”. Jego 
żona Karolina Sałajczyk również 
jest pianistką.

W programie ich koncertu znaj-
dą się utwory polskich kompozy-
torów, co ma podkreślać niepod-
ległościową oprawę. Usłyszymy 
Chopina, Juliusza Zarębskiego 
i Ignacego Jana Paderewskiego. 
Dwie kompozycje mają zostać za-
grane przez małżonków na cztery 
ręce.     tm

żelazowa Wola | Dom Urodzenia chopina 

Kwadrans dla młodych 
Trwających kwadrans prezen-

tacji młodych, utalentowanych 
pianistów – uczniów szkół mu-
zycznych, laureatów prestiżowych 
konkursów można słuchać od 
kwietnia do końca października  
w czwartki i piątki, o godz. 12 oraz 
14, w Domu Urodzenia Fryderyka 
Chopina w Żelazowej Woli. 

Młodzi artyści wykonywać 
będą dzieła Chopina, a także 
utwory grane przez twórcę i po-
pularne w jego epoce. Wstęp na 

kwadranse, połączony z oprowa-
dzaniem po wystawie, jest moż-
liwy w ramach biletu upraw-
niającego do zwiedzania Domu 
Urodzenia Fryderyka Chopina. 
W ramach biletu wstępu do parku, 
goście będą mogli wysłuchać wy-
stępów wyłącznie w plenerze. 

W kwietniu wystąpią: 12.04.  
i 13.04 – Elżbieta Ziarnik, 19.04  
i 20.04 – Jakub Leżohupski, 26.04 
i 27.04 – Mateusz Krzyżowski.  
 opr. mak 

Łowicz | Warsztaty w muzeum

Dekupaż na dzień Ziemi
Zawsze dużą popularnością 

cieszyły się organizowane przez 
Muzeum w Łowiczu warsztaty 
dekupażu. Być może kolejne tak-
że zainteresują mieszkańców Ło-
wicza i okolic – muzeum zaprasza 
na nie w niedzielę 22 kwietnia. 
Warsztaty nawiązują do obcho-

dzonego wówczas Międzynarodo-
wego Dnia Ziemi, mają więc też 
przesłanie ekologiczne. Prowa-
dzący pokazać jak twórczo wyko-
rzystać szklane, metalowe czy tek-
turowe opakowania, które zwykle 
są po prostu wyrzucane. Organi-
zatorzy zapewniają materiały, ta-

kie jak: specjalny papier do de-
coupage (firmy ITD Collection), 
farby czy lakiery. Uczestnicy są 
natomiast proszeni o przyniesie-
nie na zajęcia przedmiotu, który 
chcieliby ozdobić.

Przypomnijmy, że dekupaż 
(franc. decoupage) to technika 
zdobienia, polegająca na pokryciu 
przedmiotu wzorem wyciętym  
z papieru lub serwetki, który po-
tem zostaje pokryty lakierem.

Warsztaty odbędą się w dwóch 
turach, każda trwać będzie przez 
około 2 godziny. Pierwsze zajęcia 
rozpoczną się o godzinie 11, dru-
gie o 13. Przeznaczone są dla mło-
dzieży i dorosłych.

Na warsztaty obowiązują wcze-
śniejsze rezerwacje miejsc po-
przez muzeum, a ich liczba jest 
ograniczona. Koszt uczestnictwa 
w warsztatach to 12 zł od osoby.    
  tm

RZUt OKIEM | BOBBy THE UNIcORN
Około 30-40 osób wysłuchało 
w sobotę, 7 kwietnia koncertu 
Bobby the Unicorn – projektu 

Dariusza Dąbrowskiego – 
pochodzącego z Podlasia 

mieszkańca Warszawy. zespół  
w dwuosobowym składzie 

wystąpił w klubie HopKultura 
przy ul. Podrzecznej. Bobby The 

Unicorn promował w Łowiczu  
drugą płytę, na której brzmienie 
gitary połączone jest z brzmie-

niami syntezatorów z lat 90.  
Muzyk celowo wykorzystuje 

brzmienia sprzętu starego 
i niedoskonałego i nagrywa w pry-

watnym domowym studiu. mak H
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Łowicz | Szkoły pijarskie

Będą nowe książki dla licealistów
Biblioteka Pijarskich 
Szkół Królowej Pokoju 
w Łowiczu wzbogaci 
się o nowe pozycje.

Zakup tradycyjnych książek 
papierowych, ale też audio- i e-

-booków został wsparty ze środ-
ków MKiDN w ramach Na-
rodowego Programu Rozwoju 
Czytelnictwa.

Pijarskie Liceum Ogólnokształ-
cące otrzymało dofinansowanie  
w wysokości 12 tys. zł, a pozosta-
łe 3 tys. zł stanowi wkład własny 

Kolegium Zakonu Ojców Pijarów 
w Łowiczu (które jest dla szko-
ły organem prowadzącym). Cała 
kwota zostanie przeznaczona na 
nowości, a zakupy mają być kon-
sultowane z nauczycielami, rodzi-
cami i przede wszystkim ucznia-
mi. Znaczną część mają stanowić 

pozycje przygotowujące do ma-
tury i olimpiad przedmiotowych. 
Licealiście nieraz potrzebowali 
trudno dostępnych książek na po-
ziomie akademickim. Poza dota-
cją, szkoła ma też kupić czytnik e-
-booków.

W ramach programu będą też 
prowadzone w szkole akcje ma-
jące zachęcać do czytania. Wcze-
śniej z podobnej pomocy skorzy-
stała już szkoła podstawowa.  tm

HopKultura | Koncert 

Dla fanów mocnych brzmień 
Klubokawiarnia HopKultura 

zaprasza w piątek, 13 kwietnia, 
od godz. 19.00, na koncerty roc-
kowe zespołów Infernal Bizarre, 
Unborn Suffer i Traces to Nowhe-
re. Gospodarzem będzie łowic-
ki zespół Infernal Bizarre, który  
na gościnne występy zaprosił war-

szawski kwartet, który czerpie  
z post metalu i post rocka, czy in-
dustrialu, ale też z szeroko pojętej 
alternatywy, zahaczającej o trip-
-hop, a także bydgoską formację 
Unborn Suffer, grającą deathgrind 
metal. Wstęp na koncerty jest wol-
ny. aa

Łowicz | 63. Ogólnopolski Konkurs Recytatorski

Młodzież recytowała poezję i prozę
Zaledwie 11 uczniów łowickich liceów 
i techników wzięło udział tegorocznych 
powiatowych eliminacjach 63. Ogólnopolskiego 
Konkursu Recytatorskiego.  
Zostały one rozegrane 4 kwietnia w Powiatowej 
Bibliotece Publicznej w Łowiczu. 

Młodzież prezentowała dwa 
wybrane przez siebie dowolne 
teksty – wiersz i fragment prozy. 
Oceniało ją jury pod przewod-
nictwem aktora Macieja Wartal-
skiego, które tego samego dnia 
ogłosiło werdykt. Miejsce I zajęła 
Kornelia Kostrzewska z ZSP nr 4, 
która recytowała wiersz Wisławy 
Szymborskiej „Urodziny” i frag-
ment utworu Natalii Fiedorczuk 
„Jak pokonać centra handlowe”. 
Miejsce II zajęła Aleksandra Jur-
kiewicz z I LO, która wybrała do 
recytacji „Topielice” Marii Paw-
likowskiej-Jasnorzewskiej oraz 
fragment „Pamiętnika narkoman-
ki” Barbary Rosiak. Miejsce III 
zajął Michał Golis z I LO, któ-
ry recytował „Czerwoną zarazę” 
oraz rozkaz Józefa Piłsudskie-
go na pierwszą rocznicę wybu-
chu wojny. Cała trójka laureatów 
awansowała do etapu okręgowe-

go, który odbywa się dzisiaj, 12 
kwietnia, w Skierniewicach. 

Wyróżnienie, ale już bez awan-
su, otrzymali: Agata Szymajda  
z I LO, która prezentowała wiersz 
„Morietur stella” Tadeusza Mi-
cińskiego i fragment „Pętli” Mar-
ka Hłaski oraz Zuzanna Angela 
Kotyńska z ZSP nr 2 w Łowiczu, 
która recytowała „ Ofiarowanie” 
Juliusza Słowackiego oraz frag-
ment biograficznej książki au-
torstwa McDonald Bernadette  
o polskim himalaiście Wojcie-
chu Kurtyce pt. „Kurtyka. Sztuka 
wolności”. 

Spotkajcie się  
i zróbcie teatr
Przed ogłoszeniem werdyk-

tu aktor mówił uczestnikom, co  
w ich występach mu się podoba-
ło, a co nie. Udzielił im też – każ-
demu z osobna, ale w obecno-
ści pozostałych – ciekawych rad, 
dotyczących nie tylko występu 
na scenie, ale też prezentowania 
się podczas publicznych wystę-
pów. Niektórym osobom radził, 
aby mówiły głośniej, zachęcał 

do ćwiczeń recytowania przed 
lustrem, które pomagają uświa-
domić sobie, jak patrzeć na wi-
downię, aby mieć z nią kontakt. 
Odradzał zasłanianie się splecio-
nymi rękami – mówiąc, że robiąc 
tak występujący blokuje siebie,  
a także chodzenia w czasie re-
cytacji, bo w taki sposób można 
„zadeptać tekst” – to polega na 

tym, że osłabia się siłę słownego 
przekazu. 

Zwracał też uwagę, żeby recy-
tując, nie akcentować wszystkich 
przecinków w tekście, bo to czy-
ni interpretację nienaturalną. Przy-
znał, że on zorientował się, kto  
i kiedy zapomniał tekstu i nie 
ukrywał, że każdemu aktorowi to 
też się wcześniej czy później zda-

rzy. Pochwalił uczestników za to, 
że sobie z tym poradzili. To tak-
że – jego zdaniem – umiejętność, 
która może się przydać w życiu. 

Ocena aktora była bardzo wy-
ważona. Dziękował uczestnikom 
za występ, mówił, że mają przy-
jemne głosy i są fajną grupą mło-
dych ludzi, która być może powin-
na się spotkać i założyć teatr. 

Lubią recytować  
i występować
W oczekiwaniu na werdykt 

jury Julia Szuflińska, uczennica 
klasy I matematyczno-fizycznej 
w I LO w Łowiczu, powiedzia-
ła nam, że lubi recytować i wcze-
śniej brała udział w konkursach 
recytatorskich w Głownie, skąd 
pochodzi. Ponieważ bardzo lubi 
twórczość Juliusza Słowackiego, 
to na konkurs wybrała wiersz „Te-
stament mój”, choć zainspirowała 
ją do tego powieść „Kamienie na 
szaniec”, której bohaterowie wy-
pełniali przesłanie Słowackiego. 

Z kolei fragment prozy miał zu-
pełnie innych charakter, ponieważ 
postawiła na „Chłopów” Reymon-
ta, co dało jej możliwość recyto-
wania gwarą. 

Natalia Imiołek z klasy I LO 
biologiczno-chemicznej rów-
nież wybrała poważny repertuar  
– wiersz Karola Wojtyły „Medy-
tacje nad Księgą Rodzaju na progu 
Kaplicy Sykstyńskiej” oraz frag-
ment „Cienia wiatru” Carlosa Ru-
iza Zafona. W rozmowie z nami 
przyznała, że nie miała tremy, choć 
tekstów uczyła się tylko cztery 
dni, a jej „widownią” była mama. 

Michał Golis, również pierw-
szoklasista z I LO, który zajął III 
miejsce w eliminacjach, wybrał 
patriotyczne teksty. Jak przyznał 
w rozmowie z nami, chciał nawią-
zać w ten sposób do obchodów 
100-lecia niepodległości. Pytany 
o to, czy chciał wygrać odpowie-
dział: – A kto by nie chciał? Za-
raz jednak dodał, że jest pod wra-
żeniem poziomu konkursu, który 
naprawdę był wysoki. Szczerze bił 
pozostałym uczestnikom brawa.  

laureaci powiatowych eliminacji do 63. Ogólnopolskiego Konkursu Recytatorskiego.  
Pierwsza z lewej Kornelia Kostrzewska, która zajęła miejsce pierwsze. 

mirka wOLSka
-kObierecka

mirka.wolska@lowiczanin.info
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dokończenie ze str. 21

Dla podatnika wiąże się to z od-
powiedzialnością karną, gdyż na-
ruszenie przepisów podatkowych 
może być wykroczeniem albo 
przestępstwem skarbowym. Za te 
pierwsze grożą grzywny, za dru-
gie nawet ograniczenie albo po-
zbawienie wolności.

 Czy więc zapisy w Kon-
stytucji dla Biznesu coś w tym 
względzie naprawiają czy nie?

– Z pewnością systematyzuje 
pewne kwestie. Podatnik nie bę-
dzie już musiał udowadniać swo-
ją uczciwość, a wątpliwości mają 
być rozstrzygane na korzyść po-
datnika. Wprowadzona jest też za-
sada, co nie jest prawem zabronio-
ne, jest dozwolone. 

Chociaż instytucja indywidu-
alnej interpretacji podatkowej ist-
nieje w ordynacji podatkowej już 
od dłuższego czasu i podatnicy  
z niej chętnie korzystają, to dodat-
kowo ministrowie i organy cen-
tralne będą wydawać objaśnienia 
prawne, jak stosować najtrudniej-
sze przepisy. Zastosowanie się do 
tych objaśnień będzie chroniło po-
datnika w razie kontroli jego fir-
my. Do wydania tych objaśnień 

będzie mógł zobowiązać Rzecz-
nik Małych i Średnich Przedsię-
biorców. Dlatego Konstytucję dla 
Biznesu trzeba ocenić pozytyw-
nie. Pytanie jak ona będzie reali-
zowana, ale założenia są słuszne. 

 Dochodzimy w Polsce do 
momentu, w którym duża część 
biznesów, właśnie tych drob-
nych, prowadzonych w oparciu 
o zgłoszenie działalności gospo-
darczej, może nie mieć następ-
ców. Bo są to biznesy zakładane 
przez ludzi, którzy w tej chwili 
mają 60 lat i więcej, mogą po-
ciągnąć jeszcze 5 lat, może 10, 
ale już widać granicę. Czy pro-
blem sukcesji pojawia się w roz-
mowach z przedsiębiorcami? 
Czy Polska nie stoi przed kryzy-
sem z tym związanym: że duża 
część drobnego biznesu będzie 
się po prostu zwijać?

– Wielu podatników interesuje 
się zagadnieniem sukcesji, jest to 
problem z którym przyjdzie im się 
zmierzyć. W tej chwili w Polsce 
jest bardzo dużo małych firm ro-
dzinnych, stanowią one trzon na-
szej przedsiębiorczości. Te firmy 
najlepiej odnalazły się w kryzysie 
światowym w 2008 roku, są one 
najbardziej elastyczne i najbar-

dziej godne zaufania, także w oce-
nie banków…

 No tak, zabezpieczenie kre-
dytu jest pełne…

– Tak, te osoby ryzykują 
wszystkim, całym swym mająt-
kiem. A sukcesja? Jest ona na 
pewno ważnym elementem zmia-
ny pokoleniowej, która jest przed 
nami. Do 31 grudnia ubiegłego 
roku przepisy w tym zakresie były 
korzystne: jeżeli rodzice chcieli 
przekazać całe przedsiębiorstwo 
swojemu następcy, to korzystał on 
ze zwolnienia od podatku od da-
rowizn, przekazanie przedsiębior-
stwa było poza VAT-tem, a obda-
rowany mógł dokonywać odpisów 
amortyzacyjnych od otrzymanych 
w ramach tego przedsiębiorstwa 
środków trwałych. Odpisy te były 
kosztem uzyskania przychodu  
u obdarowanego. Wycena przed-
siębiorstwa dokonywana była  
w wartości rynkowej. Niestety,  
od początku 2018 roku ustawo-
dawca zlikwidował możliwość 
zaliczania do kosztów uzyskania 
przychodu odpisów amortyza-
cyjnych u obdarowanego. Jest to  
niekorzystny zapis, na dodatek  
tak sformułowany, że ci, którzy 
wcześniej dokonali tej darowi-
zny, nie mogą od początku tego  
roku zaliczać do kosztów podat-
kowych tych odpisów i nie mają 
możliwości skorzystania z zasady 
praw nabytych. Są czynione sta-
rania, by naprawić ten błąd, przy-
najmniej w stosunku do tych po-
datników, którzy tej darowizny 
dokonali przed 1 stycznia 2018 
roku.

 Ma też wejść w życie insty-
tucja zarządcy sukcesyjnego.

 Problem sukcesji przedsię-
biorstw prowadzonych przez 
osoby fizyczne został już za-
uważony przez rząd. W obec-
nym stanie prawnym wraz  
ze śmiercią przedsiębiorcy de 
facto kończy się byt prawny pro-
wadzonej firmy i powoduje to 
wiele problemów dla następ-
ców prawnych przedsiębiorcy. 
Wprowadzenie instytucji zarzą-
du sukcesyjnego ma na celu uła-
twienie kontynuacji działalności 
gospodarczej przedsiębiorstwa 
zmarłego podatnika.

– Projekt zakłada również 
wprowadzenie do ustawy o podat-
ku od spadków i darowizn nowe-
go zwolnienia dla innych nabyw-
ców przedsiębiorstwa w ramach 
spadku i darowizny. Podatku nie 
trzeba będzie płacić w przypadku 
odziedziczenia przedsiębiorstwa  
lub otrzymania go w darowiźnie, 
pod warunkiem zgłoszenia naby-
cia w ciągu 6 miesięcy oraz kon-
tynuowania działalności przed-
siębiorstwa przez 5 lat od dnia 
nabycia.

Po wprowadzeniu tych przepi-
sów możliwe będzie przekazanie 
bez opodatkowania przedsiębior-
stwa nie tylko osobom najbliż-
szym, ale i osobom niespokrew-
nionym, bo nie zawsze mamy 
wokół siebie takie osoby najbliż-
sze, które mogą przedsiębiorstwo 
to prowadzić dalej. 

 Ocenia Pani, że to jest po-
trzebne?

– Uważam, że jest bardzo po-
trzebne, ze względu na fakt,  
że regulacje te umożliwią oso-
bie prowadzącej przedsiębior-
stwo podjęcie decyzji, komu je 
przekazać, tak aby dorobek życia  
mógł dalej funkcjonować i się roz-
wijać, a przekazanie nie było obar-
czone dużymi kosztami podatko-
wymi.

Rozmawiał Wojciech Waligórski

REKLAMA

REKLAMA

Przed 100-leciem odzyskania Niepodległości 

Podatnik w gąszczu przepisów

Aktualności

Łowicz | 110-lecie PTTK

Wykład, publikacja i odznaczenia
Oddział PTTK w Łowiczu zo-

stał powołany w 1908 roku, jako 
piąty w granicach dawnej Polski. 
21 kwietnia, o godz. 10.30, w sali 
barokowej łowickiego muzeum 
odbędzie się uroczystość 110. 
rocznicy jego powstania.

Zorganizowany ruch turystycz-
ny w Łowiczu zaczął funkcjono-
wać jako oddział Polskiego To-
warzystwa Krajoznawczego, za 
zgodą władz zaborczych. Pierw-
szym jego prezesem był Karol Ry-
backi. Od 1953 r. funkcjonuje jako 
łowicki oddział PTTK. Obecnie 
skupia on około 150 członków.

Uroczystości jubileuszowe  
w sobotę rozpoczną się od wy-
kładów: prezes Adam Szymański 

przedstawi historię łowickiego od-
działu PTTK, dyrektor Muzeum 
w Łowiczu Marzena Kozanecka-
-Zwierz przybliży historię fresków 
Michała Anioła Palloniego, a dr 
Katarzyna Piotrkiewicz, autorka 
pracy o Stanisławie Rotstadzie, 
przybliży jego życie i działalność.

Zostanie też zaprezentowana 
wystawa pt. „110 lat Krajoznaw-
stwa Polskiego”, będzie można 
także nabyć wydawnictwo przed-
stawiające działalność oddziału  
i tworzących go klubów w latach 
2013-2017. W planie jest też wrę-
czenie zasłużonym działaczom 
PTTK w Łowiczu odznaczeń.

Uroczystość jest otwarta dla 
wszystkich zainteresowanych.  tb

RZUt OKIEM | ABy PAMIęć TRWAŁA

Czterech członków Stowarzyszenia Historycznego im. 10 Pułku 
Piechoty z Łowicza: prezes Piotr Marciniak oraz Daniel Pałyga, Łukasz 
Podrażka i Konrad Hojer, wzięło udział 8 kwietnia, w 10. Katyńskim 
Marszu cieni w Warszawie, który jest częścią obchodów Dnia Pamięci 
Ofiar zbrodni Katyńskiej, przypadającym na 13 kwietnia. Łowickie 
stowarzyszenie w tym roku wydało 250 pamiątkowych kart poświęconych 
osobie ppor. Mariana Szulborskiego, który został zamordowany w Katyniu 
(nie służył w 10 pp, ale pochodził spod Łowicza). tb
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informacje
 � Informacja PKP 22-194-36 
 � Informacja PKS 46-837-38-13
 �Krajowe Biuro Numerów 118-913
 �Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
 �Rozmowy krajowe – zamawianie 

19050 (koszt 1,07 zł z VAT)
 �Rozmowy międzynarodowe – zama-

wianie 19051 (koszt 1,07 zł z VAT)
 �Awarie tel. stacjonarnych – zgłoszenia: 

801 505 505
 �Biuro zleceń 19497 (zamawianie budze-

nia, przypominanie o terminie załatwienia 
sprawy, przekazywanie życzeń itp.).

telefony
 �  taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 

46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308; 
Dworcowa: 602-774-552

 �taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 �Powiatowy Urząd Pracy: 46-837-04-20
 �Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat 46 837-59-02
 �Urząd Miejski: sekretariat 46-830-91-51 
 �Urząd Skarbowy: centrala 46 837-43-

58, 46-837-32-38, sekretariat 46-837-80-28 
 �ZUS 46-830-17-12
 �Łowickie Stowarzyszenie Abstynenc-

kie „Pasiaczek” Łowicz, ul. św. Floriana 7, 
tel. 46-837-66-92, pon.-pt. godz. 16.-20.00.

 �Grupa AA „Łowiczanka” spotkania  
przy Klubie Pasiaczek czw. godz. 19.00. 

 �Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie (siedziba Stowarzyszenia 
„Nadzieja” ul. Podrzeczna 3a),  
tel. 46-830-03-63, czynny: 16.00-19.00.

 �Gminna Grupa Abstynencka  
w Bielawach, spotkania w czwartki 
w godz. 10-11. Informacji udziela UG Biela-
wy w czwartki w godz. 8.00-10.00.

 �Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach, (problem przemocy)  
czynny: pt. 16-18 tel. 46-838-33-11.

 �Samopomocowa Grupa Abstynencka 
„Nie ma mocnych” w Zdunach 
(siedziba GOK), czw. godz. 18.00.

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h). 

 �Poradnia leczenia Uzależnień,  
ul. Ułańska 28, tel.46-837-37-07

 �Poradnia Zdrowia Psychicznego  
ul. 3 Maja, tel. 46-837-33-07

pogotowia
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
 �Policja 997 alarmowy
 �Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym, czynna od pon.-pt. godz. 
14.00-22.00 pod bezpłatnym numerem 
telefonu 116 123; www.116123.edu.pl

 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16

 �Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 �Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 �Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 �Warsztat konserwatorski  

ŁSM 46-837-65-58
 �Gaz butlowy: 516-053-554, 697-

649-492, 46-837-84-40, 46-837-16-16, 
46-837-66-08, 46-837-41-02, 46-837-30-30, 
46-837-20-37, 46-838-36-36, 509-887-080; 
46-837-47-77, 46-837-44-44

 �Zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85, 
46-837-07-10, 46-837-20-22, 46-837-26-74, 
46-838-72-62, 602-131-698

 �lecznice dla zwierząt:  
ul. Starościńska 5, tel. 46-837-52-48, 
ul. chełmońskiego 31, tel. 46-837-35-24, 
ul. Krakowska 28, tel. 46-830-22-86,  
Łyszkowice, tel. 46-838-87-19 
Bielawy, tel. 46-839-20-95

 �Wojewódzkie Centrum Zarządzania 
Kryzysowego w Łodzi 9287; 42 664-14-09, 
42 664-14-10, 26 144-44-05

apteki
 �Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 �Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 �Chąśno 64, tel. 838-18-25
 �Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 �Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66

 �Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 �Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 �Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 �Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 �Sobota, Pl. zawiszy czarnego 20,  

tel. 46-838-22-81
 �Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 �Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze święte  
w niedziele i święta

 �Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 

 �Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8.00, 10.00 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci), 12.30, 17.00. 

 �Bazylika Katedralna: 7.00, 9.00, 10.30, 
12.00; 18.00. 

 �Kościół o.o. Pijarów: 8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00. 

 �Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 �Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8:00, 10:00, 12:30, 18:00.
 �Kaplica seminaryjna: 10.00.
 �Kościół św. leonarda: 11.30.

basen w Łowiczu 
ul. Kaliska 5, tel. 46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiadają-
cych karnety i kupujących bilety  
(grafik orientacyjny, dokładne informacje na 
miejscu); pon.-pt. ostatnie wejście o 21.00; 
sob.-ndz. ostatnie wejście o 19.00:

 �Poniedziałek – 14.00-17.00 (1 tor); 
20.00-21.45 (3 tory);

 �Wtorek – 12.30-13.00 (5 torów);  
15.00-16.00 (3 tory), 16.00-16.45 (1 tor); 
19.30-21.45 (3 tory)

 �Środa – 14.00-14.45 (3 tory); 15.45-16.45 
(2 tory); 20.15-21.45 (3 tory); 

 �Czwartek – 15.00-16.45 (3 tory); 
19.30-21.45 (3 tory);

 �Piątek – 12.00-13.00 (2 tory);  
14.45-15.45 (1 tory); 17.30-18.30 (3 tory); 
19.30-21.45 (3 tory);

 �Sobota – 10.00-11.00 (2 tory);  
11.00-19.45 (3 tory);

 �Niedziela – 10.00-19.45 (4 tory).
Grota solna – w godzinach wejść na 
pływalnię (pon.-pt. 8.00-22.00, sob.-ndz.  
10.00-20.00). Sauna – pon.-pt. w godz. 
16.00-22.00, sob.-niedz. w godz. 13.-20.00.

boiska i hale 
sportowe

 �Boiska Orlik ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel. 735-048-951

 �Boiska Orlik ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu tel. 516-031-268; czynne: pon.-
-sob. 12.00-20.00, ndz. 12.00-18.00;

 �Stadion piłkarski w Łowiczu ul. Starzyń-
skiego 6/8, tel. 46-837-62-08

 �Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu  
ul. Jana Pawła II nr 3, tel. 46-837-51-06

 �Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3 
w Łowiczu, tel. 46-837-51-06, czynne: pon., 
śr., czw., pt. 7.00-15.00, wt. 7.00-20.00;

 �Hala OSiR nr 2 ul. topolowa 2  
w Łowiczu, tel. 46-837-09-04; pon., wt., śr., 
pt. 8.00-16.00; czw. 8.00-20.00; 

 �Boiska Orlik przy SP nr 1 w Łowiczu 
tel. 519-130-551, czynne: pon.-pt. 12.00-
20.00, sob.-ndz. 12.00-20.00;

 �Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu –  
tel. 46 837-36-94

 �Boisko przy lO im. Chełmońskiego  
w Łowiczu – 46 837-42-00

 �Boisko Orlik w Popowie tel. 46 895-15-36
 �SP Bąków Górny – 46 838-79-66
 �SP Bednary – 46 8386576
 �SP Kocierzew Płn. – 46 838-48-26
 �SP Stachlew – 46 838-67-29  

(tylko dla mieszkańców gminy Łyszkowice)
 �SP Mysłaków – 46 838-59-25
 �SP Nieborów – 46 838-56-94
 �Gimnazjum Bolimów – 46 838-03-99
 �Kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny od 8.00 do zmroku
 �Gimnazjum Łaguszew – 46 838-43-93
 �ZSP Błędów – 46 838-14-76ś

muzea i wystawy
 �Muzeum w Łowiczu ul. Stary Rynek 5/7 

– czynne codziennie oprócz poniedziałków  
w godz. 10.00-16.00 (ostatnie wejście  
do muzeum na pół godziny przed zamknię-
ciem). Bilety: normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, 
wystawy czasowe 3 zł, rodzinny (2 dorośli + 
2 dzieci do 18 r. ż.) 30 zł; bezpłatny – środa. 

„Sztuka Baroku” – stała wystawa 
rzemiosła artystycznego (meble, tkaniny, 
szkło, porcelana), malarstwa i rzeźby; 
„Historia miasta i regionu” – stała 
wystawa zabytków archeologicznych, mili-
tariów, portretów trumiennych, pamiątek 
powstańczych, gabinet kolekcjonera; 
„Etnografia Księstwa Łowickiego” 
– stała wystawa strojów ludowych, wycina-
nek, rzeźby, ceramiki, tkanin i eksponatów 
z dziedziny papiero-plastyki; 
„Piękno w drewnie ukryte – konserwa-
cja zabytków etnograficznych  
XIX – pocz. XX w. z kolekcji Muzeum  
w Łowiczu” – eksponaty można oglądać 
na stałej ekspozycji etnograficznej  
w budynku muzeum, na ekspozycji 
plenerowej w skansenie przy muzeum 
oraz w skansenie w Maurzycach.
Izba Pamięci Łowickich żydów – wy-
stawa stała, ukazuje dzieje społecz-
ności żydowskiej w Łowiczu, od chwili 
pojawienia się starozakonnych w mieście, 
poprzez powstanie i intensywny rozwój 
Gminy żydowskiej, aktywny udział  
w społeczno-gospodarczym życiu miasta  
w XIX i XX w., wybuch II wojny światowej, 
aż do ostatecznej jej zagłady;
„Ale o co chodzi” – wystawa malarska 
członków grup plastycznych: Fascynacja 
oraz Nowa Fala, działających w ramach 
Łowickiego Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku; czynna do 15 kwietnia.
 �Skansen przy Muzeum w Łowiczu –  

czynny codziennie oprócz poniedziałków 
w godz. 10.00-16.00. Bilety: normalny 6 zł, 
ulgowy 4 zł, spacerowy 2 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r. ż.) 15 zł;  
dzień bezpłatny – piątek.

 �Łowicki Park Etnograficzny – Skansen 
w Maurzycach – do 13 kwietnia nieczynny 
dla zwiedzających. Od 14 kwietnia czynny 
codziennie w godz. 9.00-16.00, od godz. 
16.00 do 19.00 zwiedzanie obiektów tylko 
z zewnątrz (obowiązuje bilet spacerowy).  
Bilety: normalny 10 zł, ulgowy 6 zł, spacero-
wy 4 zł, rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci  
do 18 r. ż.) 28 zł.

 �Muzeum Diecezjalne w Łowiczu, 
Stary Rynek 20 – zwiedzanie katedry wraz 
z eksponatami znajdującymi się w wieży; 
możliwość oglądania panoramy miasta z 
tarasu – czynne pon.-czw. w godz. 10-16; 
pt. i sob. w godz. 10-14; w niedz. i święta – 
nieczynne.  

 �  Galeria Browarna w Łowiczu, 
ul. Podrzeczna 17 – w celu zwiedzania nale-
ży umówić się telefonicznie: 691-979-262. 

 �Foto Art. Galeria „Ekspozycja 34”: 
„Sny zakazane” autorstwa Natalii Nowac-
kiej tworzącej pod pseudonimem Sacrif  

i Michała Kwiatkowskiego tworzącego pod 
pseudonimem „Virago”. Galeria Łowicka 
(wejście od strony ul. Stanisławskiego).

 �Muzeum Guzików w Łowiczu – eks-
pozycja 500 guzików, w tym ok. 200 sztuk 
guzików personalnych; Galeria Łowicka,  
I piętro, ul. Stanisławskiego; czynna pon.-pt. 
w godz. 10.-19., sob. 9.-15. Wstęp wolny.

 � Izba Pamięci Stanisława Klickiego 
w Łowiczu – wystawa urządzona przez 
Grupę Historyczną „Kampinos” na I piętrze 
Baszty im. gen. Klickiego; czynna w niedzie-
le, w godz. 16.00-18.00. Wstęp wolny.

 �„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 
95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 PP” – wystawa zdjęć  w dużym forma-
cie; zespół Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1, 
ul. Podrzeczna 30.

 �Łowicz: „Rocznice 2018 roku”  
– wystawa upamiętniająca osoby, które 
miały wpływ w kształtowanie kultury  
oraz wydarzenia z historii Polski; hol Powia-
towej Biblioteki Publicznej, Stary Rynek 5/7.

 �Muzeum Motoryzacji w Nieborowie, 
Nieborów 231a – czynne: pt., sb., ndz. 
godz. 10.-18.00 (lub po uzgodnieniu tel. 46 
838-50-68, 501-945-960); bilety: normalny 
10 zł, ulgowy (dzieci i młodzież do lat 15,  
emeryci, renciści) 7 zł, do lat 7 bezpłatnie.

 �Nieborów i Arkadia:  
Pałac i Wystawa Majoliki Nieborow-
skiej – czynne do 30 kwietnia: wtorek 
– niedziela w godz. 10.00-16.00. 
Ogrody: do 30 kwietnia kasy czynne: 
środa – niedziela w godz. 10.00-16.00 
(Świątynia Diany w Arkadii czynna  
od 15 kwietnia ostatnie wejście 15.30); 
wtorek – wstęp wolny. Po zamknięciu kas 
ogrody czynne do zmierzchu.
 �Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy 

– czynny od pn.-pt. w godz. 8.00-22.00; 
opieka przewodnika od pn.-pt. w godz. 
8.00-15.30. Bilety do pałacu –10 zł (normal-
ny), 3 zł (ulgowy), dzieci do lat 6 – gratis. 
Na teren parku – wstęp wolny.

„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” – wystawa stała 
dotycząca historii kolejnych właścicieli 
dóbr sannickich;
„Cena wolności” – wystawa artystów 
niezależnych oraz z kręgu grupy Rota 
i Okręgu Warszawskiego związku 
Polskich Artystów Plastyków; czynna do 
11 maja.
„Nie rzucim ziemi skąd nasz ród...” 
– wystawa plenerowa w 110. rocznicę 
druku „Roty” Marii Konopnickiej oraz 127. 
rocznicę pobytu poetki w Sannikach, 
czynna do końca kwietnia.
 �Sromów: Muzeum ludowe rodziny 

Brzozowskich – czynne: pon.-pt. 9.-17.00, 
ndz. i święta 12.00-17.00. Sromów 11, 
gmina Kocierzew; tel. 46-838-44-72.

 �Walewice: w kompleksie można 
zobaczyć m.in. Apartament Napoleoński, 
kaplicę pałacową, poznać historię hodowli 
koni rasy półkrwi angloarabskiej. 

Pałac – zwiedzanie pon.-pt. w godz. 
9.00-20.00; w weekendy do końca 
października w godz. 11.00-17.00;   
Stadnina koni – zwiedzanie pon.-pt.  
w godz. 8.-14.00, po rezerwacji;  
bilety: ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.
Majówka w Walewicach: w dniach 1-4 
maja w godz. 10-17 – zwiedzanie zabytko-
wych wnętrz (Apartament Napoleoński, 
salonik kawowy, salonik fortepianowy, 
kaplicę pałacową i zabytkowe piwnice) 
i przejazdy bryczką; zwiedzanie pałacu 
o każdej pełnej godzinie: 11:00, 12:00, 
13:00, 14:00, 15:00, 16:00. Bilety: ulgowy 
(uczniowie, studenci do 26 lat, emeryci) – 
10,00 zł, normalny (dorośli) – 15,00 zł.
 �Złaków Kościelny: obrazy Matki 

Boskiej Częstochowskiej w wykonaniu 
dzieci ze Szkoły Podstawowej w Mastkach; 
wystawa w kościele pw. Wszystkich Świę-
tych, czynna do odwołania.

 �Dom Urodzenia Fryderyka Chopina  
w żelazowej Woli – czynny: do 30 
września: 9.00-19.00 (ostatni zwiedzający 
wpuszczani są o 18.15). Wstęp wolny: 
środa. W pozostałe dni bilety: normalny: 
park i muzeum 23 zł, park 7 zł.

„Nowoczesność i tradycja. Park – 
pomnik w żelazowej Woli” – wystawa 
czasowa w pawilonie recepcyjnym „Pre-
ludium” podsumowująca kolejny etap 
badań nad historią parku. Materiały  

związane m.in. z zakładaniem parku 
zostały zestawione z fotografiami  
z czasów powstania parku.
 �Wystawa on-line: „Gloria Victis  

1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycznio-
wego na Ziemi Łowickiej” – wystawa 
przygotowana na podstawie materiałów 
archiwalnych prezentowanych w 2013 r.  
w siedzibie Oddziału w Łowiczu Archiwum 
Państwowego m.st. Warszawy; www. 
warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

Kino Fenix 
Łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Czwartek, 12 kwietnia:
godz. 11.00 – X Muza – Na Wschód 
od Polski: „Opiekun” – film prod. Gru-
zja, 2012 r.; reżyseria: zazy Urushadze, 
czas trwania: 88 min. Wstęp wolny.
godz. 16.00 – luis i obcy /2D, dubbing 
– film animowany, familijny prod. Dania/
Luksemburg/Niemcy; reżyseria: Wol-
fgang Lauenstein, christoph Lauenstein; 
czas trwania: 1 godz. 20 min.
godz. 17.30 – tomb Raider /dubbing 
– film przygodowy prod. USA/Wielka 
Brytania; reżyseria: Roar Uthaug; czas 
trwania: 1 godz. 58 min.
godz. 18.00 – Pasmo Kina Europejskie-
go: Piękna i bestie /sala II – film prod. 
Francja/Norwegia/Szwajcaria/Szwecja/
Tunezja/Liban/Katar; reżyseria: Khaled 
Walid Barsaoui, Kaouther Ben Hania; 
czas trwania: 1 godz. 40 min.
 �Piątek, 13 kwietnia:
kino nieczynne
 �Sobota – niedziela, 14-15 kwietnia:
godz. 16.00 – luis i obcy / 2D dubbing
godz. 17.30 – tomb Raider /dubbing
godz. 18.00 –  Piękna i bestie / sala II
godz. 20.00 – twarz – dramat; prod. Pol-
ska; reżyseria: Małgorzata Szumowska; 
czas trwania: 1 godz. 31 min.
 �Poniedziałek, 16 kwietnia:
godz. 17.00 – tomb Raider /napisy
godz. 18.00 – Piękna i bestie / sala II
godz. 19.30 – twarz
 �Wtorek – czwartek, 17-19 kwietnia:
godz. 17.00 – tomb Raider /napisy
godz. 18.00 – Ja, Godard/sala II – film 
biograficzny/komedia/romans; prod. 
Francja/Włochy/Birma; reż.: Michel Ha-
zanavicius; czas trwania: 1 godz. 42 min.
godz. 19.30 – twarz

Bilety: filmy HD normalny 16 zł, ulgowy 14 zł, 
tanie poniedziałki 12 zł; filmy 3D normalny 
18 zł, ulgowy 15, tanie poniedziałki 15 zł

koncerty
 �Piątek, 13 kwietnia:
godz. 19.00 – Infernal Bizarre / Unborn 
Suffer / traces to Nowhere – Klub Hop 
Kultura w Łowiczu, ul. Podrzeczna 20. 
Wstęp wolny.
 �Czwartek, 19 kwietnia:
godz. 20.00 – Rogucki Solo – koncert 
Piotra Roguckiego. Klub HopKultura  
w Łowiczu, ul. Podrzeczna 20.  
Bilety: 50 zł (do 10 kwietnia) / 55 zł / 
60 zł (w dniu koncertu).
 �Piątek, 27 kwietnia:
godz. 19.00 – lux Perpetua / SteelFire 
/ Crimson Valley – koncert zespołów 
power i heavy metalowych z Warszawy 
i Wrocławia. Klub HopKultura w Łowiczu, 
ul. Podrzeczna 20. Bilety: 15 zł.

inne
 �Sobota, 14 kwietnia: 
godz. 11.30-18.00 – Mistrzostwa Łowi-
cza w Wyciskaniu Sztangi leżąc; 
Hala sportowa OSiR nr 1 w Łowiczu,  
ul. Jana Pawła II 3. Ważenie zawodników 
od godz. 9.00.
 �Niedziela, 15 kwietnia:
godz. 8.00 – „Wiosna w pasiece” Ogól-
nopolskie targi Pszczelarskie i 80-le-
cie Regionalnego Koła Pszczelarzy  
w Łowiczu oraz – muszla koncertowa  
w Łowiczu, ul. św. Floriana. Wstęp wolny

telefony
 � Informacja: PKS 42-631-97-06
 �Policja 997 alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �taxi w Głownie 42-719-10-14
 �Filia PUP w Głownie 42-719-20-76
 �Filia Powiatowego Urzędu Pracy  

w Strykowie 42-719-84-22
 �Urząd Gminy Głowo 42-719-12-91
 �Urząd Miejski w Głownie 42-719-11-51
 �Urząd Mista-Gminy Stryków  

42-719-80-02
 �KRUS 42-719-95-15
 �Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych, teren zGKiM w Strykowie 
ul. Batorego 25, czynny: wt.–pt. w godz. 
10.00-18.00 oraz w soboty 7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997 alarmowy;  

w Głownie 42-719-20-20; 
 w Strykowie: 42-719-80-07

 �Straż pożarna: 998 alarmowy 
w Głownie 42-719-10-08  
w Strykowie 42-719-82-95;

 �Pogotowie ratunkowe  999 alarmowy
 �lecznica dla zwierząt  

w Głownie: 42-719-14-40, 887-894-942;  
w Strykowie: 42-719-80-24 

 �Zakład pogrzebowy  
w Głownie: 42-710-71-90, 42-719-30-24;  
w Strykowie: 42-719-86-16

 �Pogotowie wodociągowe  
w Głownie 42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;  
w Zgierzu 42-675-10-00.

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie: 
czwartek, 12 kwietnia:
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733 
piątek, 13 kwietnia:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
sobota, 14 kwietnia:
ul. Swoboda 17, tel. 607-680-286
niedziela, 15 kwietnia: 
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
poniedziałek, 16 kwietnia:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
wtorek, 17 kwietnia:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
środa, 18 kwietnia:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99 
Apteki pełnią dyżury: w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do godz. 
8.00 dnia następnego; w sob. w godz. 
20.00-8.00 dnia następnego; w niedz. w 
godz. 18.00-8.00 dnia następnego; w świę-
ta w godz. 8.00-8.00 dnia następnego.
 �Dyżury aptek w Strykowie
niedziela, 15 kwietnia:  
pl. Łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85 
w godz. 9.00-14.00
 �Punkt apteczny w Popowie  
Głowieńskim nr 35:  tel. 42 719-57-57, 
czynny: pon.-pt. w godz. 8.00-15.00.

 �Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14, tel. 42 719-65-25,  
czynny: pon., śr., pt. 8-16, wt., czw. 8-17.

dyżury
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00.
 �Przychodnie w Strykowie: 
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15; 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30.
 �Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień
i Przemocy w Rodzinie: ul. Kilińskiego 
2 pok. nr 2;  czynny do 6.12.2017 r. w 1. 
i 3. środę miesiąca, godz. 15.30-18.30. 
Informacje w GOPS: 42-719-26-46.
 �Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul. Norblina 1: pon.-pt. 8.-12.00; 
Stryków, ul. Kościuszki 29, pon.-pt. 12-16

msze święte  
w niedziele i święta

 �Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00

 �Parafia św. Maksymiliana  
w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00

 �Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00, 9.00, 11.00, 17.00

 �Parafia Św. Marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

 �Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00

wystawy
 �„Pejzaże” – pastele Małgorzaty Górnej-

-Saniternik. Wernisaż: piątek 13 kwietnia, 
godz. 18.00. Wystawa będzie czynna do 
18 maja. Galeria Sztuki Współczesnej Ban-
k&DM w Głownie, ul. Młynarska 5/13, 
I piętro (budynek Banku Spółdzielczego).

koncerty
 �Wtorek, 24 kwietnia:
godz. 17.00 – „Artyści dzieciom” – kon-
cert na 50-lecie zSS w Głownie; wystą-
pią: Trzeci Oddech Kaczuchy, Billie Jean 
oraz Jacek Bedyniak i Jarosław „Sapcio” 
Sapieja; Sala Bankietowa Miodowy Dom 
w Głownie, ul. ul. Dąbrowskiego 6a. 
Wstęp wolny.

inne
 �Czwartek, 12 kwietnia:
godz. 11.00 – „Wyzwolisz społeczną 
energię” – spotkanie informacyjne  
dot. możliwości finansowania projektów, 
zgodnymi z celami LGD Polcentrum; 
sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w 
Głownie, ul. L. Norblina 1. Wstęp wolny.
 �Sobota, 14 kwietnia:
godz. 10.00 – Zawody w strzelaniu 
z wiatrówki; Dom Kultury w Niesułkowie.

godz. 11.00-17.15 – „Mam do Ciebie 
kilka pytań” – konferencja dla młodzieży 
w wieku od 14 do 20 lat; Kościół  
Ewangelicznych chrześcijan w Głownie,  
Plac Wolności 11/13.
 �Poniedziałek, 16 kwietnia:
godz. 16.00 – „Najbardziej niepraw-
dopodobna historia” – rozstrzygnięcie 
konkursu literackiego z okazji prima 
aprilis; Dom Kultury w Niesułkowie.
 �Wtorek, 17 kwietnia:
godz. 18.00 – „Kamienie silniejsze  
niż człowiek” – prelekcja Piotra Fagasie-
wicza o wyprawie do Armenii i Gruzji;  
Miejski Ośrodek Kultury w Głownie, 
ul. Kopernika 45. Wstęp wolny.
 �Środa, 18 kwietnia:
godz. 15.00 – „Gdzie szukać motywa-
cji? Wysoko, wyżej, najwyżej !!!” – spo-
tkanie informacyjne dotyczące funduszy 
na rozwój dla firm. Gościem specjalnym 
spotkania będzie Artur Partyka – dwu-
krotny medalista olimpijski, sportowiec, 
mówca motywacyjny. Sala Miodowy Dom 
w Głownie, ul. Dąbrowskiego 6. Wstęp 
bezpłatny po rejestracji
 �Piątek, 20 kwietnia:
godz. 18.00 – „Zimowa wyprawa na 
K2” – spotkanie z Krzysztofem Wielickim, 
drugim Polakiem i piątym człowiekiem 
na ziemi, który zdobył Koronę Himalajów 
i Karakorum; Miejski Ośrodek Kultury w 
Głownie, ul. Kopernika 45. Wstęp wolny.
 �Sobota-niedziela, 21-22 kwietnia:
XXVI targi Rolne „Agrotechnika”; 
Łódzki Ośrodek Doradztwa Rolniczego  
zs. w Bratoszewicach, ul. Nowości 32. 
Wstęp wolny dla oglądających.

 INFORMAtOR GŁOWIEńSKI I STRyKOWSKI 

OFERtY PRACY
POWIATOWy URząD PRAcy W ŁOWIczU
(oferty z dnia 10.04.2018 r.)

 � Kasjer-Sprzedawca
 � Monter sieci wodnych 
i kanalizacyjnych

 � Pracownik laboratorium pomiarowego
 � Doradca klienta - refundacja części 
kosztów poniesionych na wynagrodze-
nia do 30. roku życia

 � Mechanik pojazdów samochodowych
 � Opiekun klienta
 � Kelner
 � Dyrektor zakładu
 � Przedstawiciel handlowy
 � Pracownik budowlany

godz. 13.00 – Spotkanie z Adamem 
lipińskim – wiceprezesem PiS,  
dot. obecnej sytuacji w kraju  
oraz przygotowaniach do wyborów 
samorządowych; Kino Fenix w Łowiczu, 
ul. Podrzeczna 20. Wstęp wolny.
 �Wtorek, 17 kwietnia:
godz. 9.30 – VI Festiwal Piosenki An-
glojęzycznej; Gminny Ośrodek Kultury 
w Bolimowie, ul. Łowicka 9.
 �Środa, 18 kwietnia:
godz. 15.00 – Przygoda z Książką – 
zajęcia dla dzieci wraz z opiekunami; 
Biblioteka w zdunach; wstęp wolny.
 �Czwartek, 19 kwietnia:
godzina 19.00 – Spotkaniu Projektu 
Łowicz dot. sytuacji przestrzennej 
Łowicza. Restauracja Polonia w Łowiczu, 
Stary Rynek 4. Wstęp wolny.
 �Piątek, 20 kwietnia:
Dzień Otwarty w Wyższym Semi-
narium Duchownym w Łowiczu, ul. 
Seminaryjna 4. / Dla chętnej młodzieży 
męskiej – pobyt 24-godzinny. Pytania, 
informacje i zapisy w WSD. 
 �Sobota, 21 kwietnia:
godz. 8.00-15.00 – „Ocalić od zapo-
mnienia” – warsztaty konserwacji ekspo-
natów prowadzone przez przedstawicieli 
Muzeum Wojska Polskiego. zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 1 w Łowiczu, ul. 
Podrzeczna. Obowiązują zapisy. Ilość 
miejsc ograniczona.  
godz. 10.30 – Jubileusz 110-lecia 
PtK-PttK Oddział w Łowiczu; w 
programie: wykład o Łowickim Symbolu 
Niepodległości Stanisławie Rotstadzie, 
wystawa „110 lat Krajoznawstwa Polskie-
go”, promocja Biuletynu PTTK o/Łowicz 
– Muzeum w Łowiczu, Stary Rynek 5/7. 

 � Katarzyna Gajda z Pilaszkowa 
i Robert Sukiennik z Wrzeczka

KRONIKA WYPADKÓW 
MIŁOSNYCH

SKARB ROlNIKA 
NOTOWANIA z TARGOWISKA MIEJSKIEGO 
(ceny z dnia 10.04.2018 r.)

  w Łowiczu w Głownie
brokuły szt. 3,00 3,00
buraki czerwone kg 1,50 2,00
cebula  kg 1,50 1,50
czosnek szt. 0,50-2,00 0,50-1,00
gruszki kg 4,00-5,00 5,00-6,00
jabłka kg 1,50-4,00 2,00-3,50
jaja fermowe 15 szt. 8,00-10,00- 7,00-10,50
jaja wiejskie 15 szt. 9,00-11,00 12,00
kapusta biała  szt. 3,50 1,00-2,00
kapusta kiszona kg 4,00 4,00
kapusta pekińska szt. 2,00 1,50-2,00
koperek pęczek 1,50 1,00
miód 0,9 litra 30,00-35,00 30,00
marchew  kg 1,50 2,00
natka pietruszki pęczek 1,50 1,00
ogórki kiszone kg 6,00 5,00
ogórek zielony kg 3,00-6,50 6,00
papryka czerwona kg 12,00 9,00-10,00
pieczarki kg 4,00-10,00 3,00
pietruszka kg 2,00 4,00
pomidor malinowy kg 12,50 -
pomidor szklarniowy kg 8,00-11,00 10,00
por szt. 2,00 1,50-2,00
rzodkiewka pęczek 1,50-2,00 2,50
sałata szt. 0,50-2,00 3,00
seler szt. 3,00/kg 2,50-3,00
szczypiorek pęczek 1,50-2,00 1,50
włoszczyzna  pęczek 1,00-2,50 1,50-2,00
ziemniaki  kg 1,00 1,00
ziemniaki młode kg - 3,80-4,00

ROlNIK SPRZEDAJE 
(ceny z dnia 10.04.2018 r.)

żywiec wieprzowy:

 � Różyce: 4,10 zł/kg+VAT

 � Domaniewice: 4,10 zł/kg+VAT

 � chąśno: 4,10 zł/kg+VAT

 � Kiernozia: 4,10 zł/kg+VAT

 � Skowroda Płd.: 4,40 zł/kg+VAT

 � Karnków: 4,30 zł/kg+VAT

żywiec wołowy:

 � Skowroda Płd.: jałówki 7,00 zł/kg+VAT,  
krowy 6,00 zł/kg+VAT; byki 8,00 zł/kg+VAT;

 � Różyce: jałówki 7,00 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 8,00 zł/kg+VAT.

 � Domaniewice: jałówki 7,00 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 8,00 zł/kg+VAT.
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Ogłoszenia

 PUNKtY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNYCH DO „NŁ”: BIURO OGŁOSZEń ŁOWICZ, UL. PIJARSKA 3A; BEDNARY, SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BOBROWNIKI 27, SKLEP P. PAcLER; BOlIMÓW, UL. RyNEK KOŚcIUSzKI 17, SKLEP „EWA”, 
P. PAPIERNIK; DOMANIEWICE, UL. GŁóWNA 26, SKLEP P. JAKUBIAK; GąGOlIN POŁUDNIOWY, SKLEP „KOS”; IŁÓW: PL. RyNEK STAROMIEJSKI 21; SKLEP P. PAPIEROWSKIEGO; KIERNOZIA, RyNEK KOPERNIKA, KIOSK P. WESOŁOWSKIEJ;  
KOCIERZEW PÓŁNOCNY 37A, SKLEP P. KRyGIER; KURABKA 17A, SKLEP P. TOPOLSKIEJ; ŁOWICZ, OS. BRATKOWIcE, KIOSK LOTTO; ŁYSZKOWICE, SKLEP „DUET”, UL. GMINNA 6; NIEBORÓW, AL. LEGIONóW POLSKIcH 18, SKLEP 
P. FIGATA; NOWA SUCHA 22, SKLEP P. SIEWIERy; OStRÓW 20, SKLEP P. BEJDy; OSMOlIN: UL. RyNEK 2, SKLEP P. SERWAcH; UL. RyNEK 19, SKLEP SPOżyWczO-PRzEMySŁOWy; PSZCZONÓW 147, SKLEP P. LIPIńSKIEGO;  
SANNIKI, UL. WARSzAWSKA 183, SKLEP P. OLKOWIcz; SOBOtA, PL. zAWISzy czARNEGO 12, SKLEP P. BIńczAK; SOKOŁÓW 19, SKLEP P. GŁOWAcKIEGO; StACHlEW 113A, SKLEP P. WIERzBIcKIEJ; StARY DęBSK 6A, SKLEP SPOżyWczO-PRzEMySŁOWy,  
ŚlESZYN, UL. GóRNA 5, SKLEP P. MączyńSKIEJ;  ZABOStÓW DUżY, SKLEP P. SzALENIEc; ZAWADY 67, SKLEP P. SOKALSKIEJ; ZŁAKÓW BOROWY 139A, SKLEP P. PIEcKI.

PUNKtY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNYCH DO „WIEŚCI”: BIURO OGŁOSZEń GŁOWNO, UL. ŁOWIcKA 40; DMOSIN 1, BOżENA KRzESzEWSKA, PIEKARNIA:  StRYKÓW: STARy RyNEK 1; UL. cMENTARNA 12.

PUNKtY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNYCH DO „NŁ DlA żYCHlINA I OKOlIC”: BEDlNO 28, SKLEP MINI-MAG; DOBRZElIN, UL. WŁ. JAGIEŁŁy, SKLEP MAGDA; PACYNA, UL. TOWAROWA 4, SKLEP P. M. DURKI;  
PlECKA DąBROWA, SKLEP „MONIKA”; PODCZACHY 16, SKLEP SPOżyWczO-PRzEMySŁOWy; ŚlESZYN, UL. GóRNA 5, SKLEP P. MączyńSKIEJ; żYCHlIN, UL. ŁąKOWA 9A, SKLEP „MAGDA”; UL. NARUTOWIczA 85F,  
SKLEP „MAGDA”; UL. 29 LISTOPADA 28, SKLEP SPOżyWczO-PRzEMySŁOWy.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZą ODPOWIEDZIAlNOŚCI ZA tREŚć OGŁOSZEń I REKlAM OPUBlIKOWANYCH ZGODNIE Z ARt. 36 UStAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

samochodowe

kupno
 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 

sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 �Auto skup całe i uszkodzone, 
wszystkie marki, najlepsze ceny, 
zadzwoń!, tel. 604-191-186.

 �Kupię każde auto!!!,  
tel. 690-694-705.

 �Skup aut, tel. 690-694-705.

 �Skup aut najlepsze ceny, tel. 
500-308-011.

 �Skup aut rozbitych, skolizjowanych, 
stan obojętny, tel. 510-100-449.

 �Skup aut za gotówkę. Szybki 
dojazd i wycena na miejscu, tel. 
536-266-926.

 �złomowanie Pojazdów– 
zaświadczenia, auto-skup: uszkodzone, 
rozbite, wyeksploatowane, Rząśno 13, 
tel. 602-123-360.

sprzedaż
 �AUDI A3, 1.6, 2003 rok, (w rozliczeniu 

przyjmę mniejszy), tel. 604-706-309.

 �AUDI A3, 1.8 Turbo benzyna, 2000 
rok, 5-drzwiowy, tel. 509-837-633.

 �AUDI A3, 1.9 TDI 150 KM, 2000/2001 
rok, czarny, tel. 509-561-093.

 �AUDI A3, 1.4 TSI Turbo, 2009 rok, 
granatowy metalik, tel. 513-329-718.

 �AUDI A4 B6, 1.9 TDI, 2002 rok, tel. 
667-313-400.

 �AUDI A4 kombi, 1.9 TDI 130 KM, 
2002 rok, tel. 509-837-633.

 �AUDI A4, 1,9 TDI, 2002 rok, kombi, 
tel. 507-275-624.

 �AUDI A6, 2.0 TDI, 2005 rok, tel. 
600-822-089.

 �BMW Serii 1, 1.6 benzyna, 2005rok, 
tel. 665-147-505.

 �cITROËN Berlingo, 1.9 diesel, 2004 
rok, 8.800 zł, tel. 511-381-992.

 �cITROËN Berlingo, 1.6 benzyna, 
2003 rok, stan dobry, tel. 501-031-455.

 �cITROËN c3, 1.4 TDI, 2007 rok, 
stan techniczny i wizualny bdb, tel. 
510-327-408.

 �DAEWOO Lanos, 1.5 benzyna/gaz, 
2001 rok, tel. 694-053-701.

 �FIAT 126p, 1997 rok, tel. 607-731-826.

 �FIAT cc 700, 1996 rok, tel. 
532-872-356.

 �FIAT Panda Van Pb+LPG, 2004 rok, 
żółty, bezwypadkowy, koła lato-zima, 
3.300 zł, tel. 668-252-954.

 �FIAT Punto, 1.2, 1999 rok, tel. 
723-762-135.

 �FIAT Punto Evo, 1.4, 2012 rok, Salon 
Polska, tel. 600-944-728.

 �FIAT Punto II benzyna/gaz, 2003 rok, 
tel. 609-875-230.

 �FIAT Punto, 1997 rok, 121.000 km, I 
właściciel, przyczepka samochodowa 
Sam 600 zł, tel. 667-133-737.

 �FIAT Seicento, 900, 2002 rok, 
149.000 km, pomarańczowy, stan 
dobry, wieczorem, tel. 790-614-653.

 �FIAT Uno, 1.0 benzyna/gaz, 1999 rok, 
tel. 693-126-270.

 �FORD Focus MK2, 100 KM 1.6 TDI, 
2009 rok, granatowy, tel. 880-442-511.

 �FORD Focus, 1.6 benzyna+gaz, 1999 
rok, kombi, 3.000 zł, tel. 505-809-449.

 �FORD Mondeo MK4 benzyna/gaz, 
2008 rok, tel. 727-512-857.

 �HONDA HRV, 1.6 benzyna, 2002 rok, 
tel. 509-837-633.

 �HyUNDAI i20, 2016 rok, tel. 
604-169-278.

 �MERcEDES, 2.4 diesel, 1988 rok, 
Kaczka, tel. 602-584-266.

 �MERcEDES A klasa, 1.4, 2002 rok, 
170.000 km, bogate wyposażenie, tel. 
513-375-786.

 �MERcEDES W 124, 200D, XII.1994 
rok, elegant, tel. 500-294-425.

 �NISSAN Almera, 1.5, 2005 rok, 7.200 
zł, tel. 604-706-309.

 �NISSAN Micra K13, 1.2, 2010 rok, 
111.000 km, 2 komplety kół, full opcja, 
tel. 692-483-650.

 �NISSAN Qashai, 1.5 diesel, 2007 rok, 
tel. 509-837-633.

 �OPEL Astra 3, 2007 rok, 1.6 benzyna 
z rocznym gazem, czarny met., 5 drzwi, 
salon Polska, bezwypadkowa, cena 
17.900 zł, tel. 694-54-72-04.

 �OPEL Astra II, 2008 rok, tel. 
790-351-091.

 �OPEL Astra III, 1.6 GTc, 2008 rok, 
144.495 km, tel. 692-607-174, po 18:00.

 �OPEL Astra kombi Diesel, 2012 rok, 
tel. 604-403-654, 507-150-766.

 �OPEL Astra, 1.4, 1994 rok, Opel 
Astra 1.6 benzyna/gaz, 1996 rok, tel. 
665-220-411.

 �OPEL Astra, 1.2, 2005 rok, 
5-drzwiowa, tel. (46) 831-02-44, tel. 
513-375-786.

 �OPEL Astra, 1.4 LPG, 2000 rok, 
2.000 zł, tel. 602-584-266.

 �OPEL combo benzyna/gaz, hak, tel. 
602-537-502.

 �OPEL corsa, 1.3 cDTI, 2004 rok, 
207.466 km, tel. 692-607-174,  
po 18:00.

 �OPEL corsa, tel. 576-175-722.

 �OPEL corsa B, 1997 rok, tel. 
694-716-968.

 �OPEL corsa c, 998, 2004 rok, 
oglądać Łowicz, ul. Poznańska 98.

 �OPEL corsa D, 1.3 cDTI, 2007 rok, 
stan bdb., tel. 693-788-086.

 �OPEL corsa, 1.2 benzyna, 2010 
rok, salon Polska, czerwona, 5 drzwi, 
zadbana, bezwypadkowa, cena 
17900zł., tel.kom. 666-57-41-89.

 �OPEL Omega BFL benzyna, 2000 
rok, tel. 721-201-419.

 �OPEL Vectra, 1.6 benzyna/gaz, 1998 
rok, tel. 797-318-666.

 �OPEL Vectra c Lift, 1.9 cDTI, 2005 
rok, kombi, 150 KM, tel. 660-809-398.

 �OPEL zafira, 1.8, gaz, 2003 rok, 
10.400 zł, tel. 511-381-992.

 �PEUGEOT 206, 1.4, 2003 rok, 
bordowy metalik, tel. 513-375-786, tel. 
537-200-181.

 �PEUGEOT 206, 1.9 D, 1999 rok, 
klimatyzacja, ABS, elektryczne szyby, 
opony letnie i zimowe, tel. 663-647-082.

 �PEUGEOT 207, 1.6 HDI, 2007 rok, 
121.000 km, 12.200 zł, tel. 513-375-786.

 �PEUGEOT 307, 1.6, 2004 rok, tel. 
790-351-091.

 �PEUGEOT 307, 1.6 benzyna, 2004 
rok, kombi, tel. 509-837-633.

 �Passat, 1.6 LPG sekwencja, 1999 rok, 
4.600 zł, tel. 602-584-266.

 �POLONEz ATU+, 1.6 GLI, 1998 rok, 
tel. 887-313-399.

 �POLONEz caro, 1.6 benzyna/gaz, 
1996 rok, tel. 502-751-126.

 �RENAULT Kangoo, 1.5 diesel, 
2003 rok, jasno-zielony metalik, tel. 
606-702-148.

 �RENAULT Laguna, tel. 576-175-722.

 �RENAULT Megane Diesel, 2014 rok, 
tel. 579-522-445.

 �RENAULT Megane, 1.6,  
1998 rok, cena do uzgodnienia, tel. 
531-387-144.

 �RENAULT Megane, 1.5 DcI, 2004 
rok, kombi, tel. 508-107-655.

 �RENAULT Scenic, 1.6 benzyna/
gaz, lub zamiana na Seicento, tel. 
512-124-832.

 �SEAT cordoba, 1.4 LPG, 1999 rok, 
2.600 zł, tel. 602-584-266.

 �SEAT Ibiza, 1.4 TDI, 2008 rok, tel. 
509-837-633.

 �SEAT Leon, 1.6 16V + LPG, 2001 rok, 
tel. 501-536-727.

 �SEAT Leon I, 1.6 benzyna/gaz, 2005 
rok, tel. 509-837-633.

 �SEAT Leon, 2005 rok, 150 KM, tel. 
608-487-685.

 �SKODA Fabia, 1.4, 2006 rok,  
tel. 604-403-654, 507-150-766.

 �SKODA Fabia, 1.6 cDTI-cR,  
180.000 km, bezwypadkowa,  
salon polska, serwisowana,  
16.500 zł, tel. 784-440-092, 
504-011-161.

 �SKODA Fabia, kombi 1,2 tdi,  
2011 rok, 121.000 km przebiegu. 
Pierwszy właściciel, bezawaryjna, 
zadbana, 16.000 zł,  
tel. 692-879-684.

 �SKODA Fabia, 1.2 kombi, 2009 
rok, stan bdb., tel. 604-403-654, 
507-150-766.

 �SKODA Octavia, 1.9 TDI,  
2006 rok, tel. 660-225-185.

 �SKODA Octavia II, 1.9 TDI, 
2007/2008 rok, 14.800 zł, w rozliczeniu 
mogę przyjąć tańszy, tel. 604-706-309.

 �SKODA Octavia II, 1.9 TDI, 
2007/2008 rok, 14.800 zł, w rozliczeniu 
mogę przyjąć tańszy, tel. 604-706-309.

 �TOyOTA Siena, 2011 rok, van, 
7-osobowy, tel. 508-912-732.

 �TOyOTA yaris, 1.4 diesel, 2006 rok, 
tel. 727-512-857.

 �TOyOTA yaris, 1.0, 2007 rok, 
5-drzwiowy, 13.800 zł, tel. 513-375-786.

 �TOyOTA yaris, 1.0, 2005 rok, 
5-drzwiowy, stan bdb., tel. 604-706-309.

 �VOLVO S60, diesel, 2007 rok, 185 
KM, tel. 607-325-906.

 �VW T5 LONG, 1,9 TDI, 105 KM, 2004 
r., 331.000 km, krajowy, 19.900 zł, tel. 
511-060-461.

 �VW Bora, 1.9 TDI, tel. 515-236-142.

 �VW Bora, 1.6 16V benzyna/gaz, 2001 
rok, stan bdb., tel. 604-825-723.

 �VW Golf, kombi TDI, 1999 rok, tel. 
509-208-502.

 �VW Golf III, tel. 798-628-817.

 �VW Golf IV, 1.4 16V, 2001 rok, 
rzeczywisty przebieg 63.000 km, stan 
rewelacyjny, tel. (46) 831-02-44, tel. 
513-375-786.

 �VW Golf Plus, 1.9 TDI, 2007 rok, tel. 
509-020-872.

 �VW Golf VII benzyna, 2015 rok, 
niebieski metalik, 23.000 km, stan: jak 
nowy, tel. 608-420-169.

 �VW Golf, 1.9 TDI, 2008 rok, kombi, 
granatowy metalik, 198.000 km, tel. 
500-262-460.

 �VW Passat B4, 1.9 TDI 90.000 
km, kombi, 1994 rok, po 16.00, tel. 
665-737-443.

 �VW Passat B4, 1.9 TDI 90.000 
km, kombi, 1994 rok, po 16.00, tel. 
665-737-443.

 �VW Passat, 1.9 TDI, 2001 rok, 7.500 
zł, tel. 502-646-540.

 �VW Polo, 2006 rok, tel. 790-351-091.

 �VW Polo, 2006 rok, 5-drzwiowy, 
sprowadzony, opłacony, gotowy 
do rejestracji, tel. 604-403-654, 
507-150-766.

 �VW Sharan, 1.9 TDI, 2008 rok, 
7-osobowy, w rozliczeniu mogę przyjąć 
mniejszy, tel. 604-706-309.

 �VW Tiguan, 2.0 TSI, 2012 rok, SUV, 
full opcja, skóra, automat, sprowadzony 
z Ameryki, czarny, FVAT, cena do 
uzgodnienia, tel. 603-653-030.

 �VW Touran, 1.9 TDI BKc, 2005 rok, 
tel. 796-610-154.

 �VW Touran, 1.4 benzyna/gaz, 2007 
rok, nowy model, tel. 509-837-633.

inne
 �Klucze, piloty, immobiliser, stacyjki, 

kodowanie. Głowno Strażacka 2,  
tel. 606-319-335.

 �Usługi auto-lawetą, tel. 667-133-737.

 �Opony używane: letnie, zimowe; 13’-
16’, tel. 667-133-737.

 �Sprzedam opony używane letnie 
235/65/R17, 2013 rok, stan bdb., tel. 
601-360-267.

 �Golf IV 2002 rok części: chłodnice, 
lampy przed., skrzynia, maska, zdeżak, 
drzwi, wieczorem, tel. 790-614-653.

 �Auto holowanie, tel. 533-176-542.

 �Sprzedam 2 opony letnie 195/70/15 
do VW T4, tel. 519-446-955.

 �Sprzedam letnie opony używane 
Bridestone Turanza 215/55/16, nową 
nawigację Lark 4,3 cala, dobrze 
prowadzi nie gubi sygnału, okolice 
Bratoszewic, tel. 518-558-410.

 �cztery koła letnie do Seicento; 4 felgi 
15 Toyota 200 zł, tel. 602-584-266.

 �Opony letnie 175/65R14 na 
alufelgach, stan bdb, tel. 606-687-756.

 �Sprzedam opony 15, tel. 
669-482-486.

 �Koła 14”, alufelgi citroen Xsara, 
opona Kleber, tel. 503-746-892.

 �złomowanie pojazdów, najwyższe 
ceny, tel. 786-263-059.

motorowe

kupno
 �Stare motocykle, motorowery, części 

kupię, tel. 513-185-357.

 �Kupię stare motocykle oraz części, 
tel. 603-444-431.

sprzedaż
 �Jawa Robby 50, 72 cm3, rok 2008, 

stan bdb., tel. 889-971-723.

 �Honda Magna VF500c, 1985 rok, 
stan bdb., tel. 889-971-723.

 �Quad, tel. 600-820-374.

 �Sprzedam skuter, tel. 573-229-510.

 �Skuter Peugot 2001 rok, 50 
pojemność, 900 zł, tel. 602-584-266.

 �Sprzedam skuter Jonway, 2013 rok, 
4.300 km, 2.300 zł (do negocjacji), tel. 
660-676-226.

 �Honda Swing 125, 2008 rok, tel. 
669-482-486.

garaże

wynajem
 �Do wynajęcia garaż: ul. 

Starzyńskiego, rejon bloków 6,7,8,9, tel. 
604-192-784.
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nieruchomości

kupno
 �Kupię/przyjmę w dzierżawę ziemię, 

tel. 696-736-701.

 �Kupię ziemię, gm. Łyszkowice, 
okolice, tel. 502-602-463.

 �Przyjmę w dzierżawę ziemię, łąki. 
Świeryż +15 km, tel. 534-936-733.

 �Kupię działkę rekreacyjną,  
tel. 660-926-837.

 �Kupię kawalerkę od ręki,  
za gotówkę w centrum Łowicza, 
najlepiej osiedle Tkaczew, 
Starzyńskiego, Noakowskiego, 
Broniewskiego, Dabrowskiego. Może 
być do remontu, tel. 535-328-529.

sprzedaż
 �Sprzedam 1 ha ziemi ornej,  

1 ha łąk i las, Strugienice,  
tel. 668-380-714.

 �Działka budowlana, Mysłaków, tel. 
692-363-474.

 �Działki budowlane, Nieborów, tel. 
607-328-032.

 �Działka budowlana 2.400 mkw., 
Głowno, ul. Plażowa, tel. 508-397-201.

 �Sprzedam 1/6 udziału w domu, tel. 
531-217-794.

 �Sprzedam działkę w Łyszkowicach 
1,09 ha przy drodze 703, tel. 
782-161-047.

 �Działka budowlana Konarzew k. 
Głowna, 0,45 ha, plan prostokąta, tel. 
505-903-293.

 �Sprzedam ziemię 1,40 ha, Dąbkowice 
Dolne, tel. 660-755-925.

 �Działki przy ul. Małszyce, tel. 
604-282-998.

 �Budowlano-rolna, 9.400 mkw., 
Polesie, rzeka, możliwość wykopania 
stawu, tel. 603-878-783.

 �Sprzedam działkę, ogródki działkowe 
Niedźwiada, tel. 609-150-111.

 �Dom + obiekt pod działalność, tel. 
881-087-040.

 �Mieszkanie 58,9 mkw., IV p.,  
ul. ciemna 1, tanio, tel. 665-744-061.

 �Sprzedam działki budowlane 
uzbrojone, ogrodzone, Łowicz, ul. 
Wschodnia przy Bolimowskiej: 800 
mkw., 1.600 mkw., tel. 602-615-399.

 �Działka budowlana, Głowno,  
ul. Graniczna 17, tel. 694-903-240.

 �Sprzedam działkę budowlaną  
w Łowiczu, tel. (46) 837-67-49.

 �Działki budowlane 1500 mkw.,  
1400 mkw., Nieborów Wschodni,  
tel. 781-192-860.

 �Działka rolno-budowlana 1,01 ha  
w Mysłakowie, częściowo zalesiona,  
tel. 503-935-863.

 �Sprzedam działkę z budynkami  
w Stugienicach, tel. (46) 897-14-12.

 �Dom, budynki gospodarcze, 2 ha  
w tym las 0,33 ha, Bednary Kolonia,  
tel. 603-615-480.

 �Gospodarstwo 1,4 ha, budynki, 
Sypień 14 k./Nieborowa,  
tel. 518-443-192.

 �Działka z wydanymi warunkami 
zabudowy, 2.000 m2, czatolin, tel. 
664-549-480.

 � Inwestycyjno-budowlana  
8.700 mkw. Osiny, ul. Fabryczna,  
tel. 517-160-370.

 �Domek 60 mkw., działka 6.000 mkw., 
budowlano-usługowa, narożna, Łowicz, 
tel. 603-878-783.

 �Sprzedam dwie działki budowlane, 
Otolice, tel. 727-424-468.

 �Sprzedam działkę w Łowiczu, 
8.500 mkw, tel. 669-220-360.

 �Os.Bratkowice, parter, 3-pokojowe, 
tel. 698-581-666.

 �Sprzedam działki budowlane  
w Nieborowie, tel. 662-128-508.

 �Sprzedam 2 ha rolno-budowlanej, 
okolice chełmońskiego, prąd,  
woda, tel. 692-093-555.

 �Sprzedam działkę 4.000 mkw., 
media, Głowno, ul. Polna, tel. 
661-104-540.

 �Dom na działce 12.100 m2, tel. 
601-804-743.

 �Atrakcyjne działki budowlane 
1000 m2, centrum Bełchowa,  
blisko stacji, media, tel. 
667-520-080.

 �Dom, Łowicz, tel. 880-651-700.

 �Sprzedam dom +1 ha działki, Świeryż 
I, tel. 504-501-038.

 �ziemia rolna z możliwością zabudowy 
2,4 ha, gmina Domaniewice, tel. 
794-944-434.

 �Dwie działki budowlane po 1.000 
mkw, na granicy Bednary-Sypień lub 
całość 86 arów, tel. 694-804-682.

 �Mieszkanie 3-pokojowe, Bratkowice. 
Dobra cena, tel. 504-110-469.

 �Działki budowlane (kilometr od 
granic Łowicza), jedna: 1.300 mkw., trzy 
po 850 mkw., możliwość dowolnego 
scalania, tel. 501-213-061.

 �Sprzedam działki: 0,30 ha 
z zabudowaniami, 0,15 ha, tel. 
693-172-904.

 �Łąka 1,40 ha, gmina zduny, tel. 
576-948-177.

 �Budowlana 40x80, 50 zł/mkw, 
zielkowice-czajki, tel. 502-778-128.

 �Sprzedam dom wolnostojący  
w Łowiczu oraz 1,23 ha ziemi  
wraz z budynkami w zielkowicach,  
tel. 784-279-632.

 �Sprzedam ziemię w okolicy 
zabostowa Dużego,  
tel. 516-955-490.

 �Mieszkanie 3-pokojowe 48 mkw.,  
os. Kopernika, Głowno,  
tel. 503-173-312, 662-152-881.

 �Mieszkanie 48 mkw., IV piętro, tel. 
664-752-643.

 �Sprzedam ziemię 3,40 ha, Karnków, 
tel. 669-452-029.

 �Sprzedam dom, gm. zduny, tel. 
797-537-158.

 �Działkę rekreacyjną na 
Sochaczewskiej, tel. 797-537-158.

 �Dom 293 mkw, stan surowy otwarty, 
działka 1900 mkw, wszystkie media, 
Łowicz, ul. Grunwaldzka,  
tel. 501-932-818.

 �Sprzedam gospodarstwo rolne z 
zabudowaniami o pow. 2,93 ha lub 
zabudowania osobno, tel. 602-756-975.

 �Sprzedam: działka rolno-budowlana 
(z budynkami) pow. 3,60 ha, 
 szer. 78 m, 1 km od dworca PKP,  
ok. 5 km od autostrady A2,  
Bednary Kolonia 72, gmina Nieborów, 
tel. 668-153-367.

 �Działka rekreacyjna 316 m2, Łódzka, 
tel. 502-084-059.

 �Sprzedam ziemię 1,24 ha, Piaski, tel. 
505-566-595.

 �Działka rekreacyjna w ROD 
„Jutrzenka”, Głowno, pięknie 
położona, ogrodzona siatką, prąd, tel. 
784-093-131.

 �Sprzedam 3 ha ziemi z zabudową, 
Plecka Dąbrowa, tel. 511-684-640.

 �Sprzedam mieszkanie 75 mkw, os. 
Baczyńskiego, tel. 601-338-870.

 �Działka rekreacyjna 200 m2 w 
ogrodach przy ul. Bolimowskiej, tel. 
501-250-479.

 �Działka budowlana 3.336 mkw., 
Strzelcew, tel. 721-152-385.

 �Sprzedam działkę 4,22 ha, ul. 
Targowa 74, tel. 693-341-566.

 �Sprzedam działkę 3.200 mkw., tel. 
606-682-993.

 �Działka 6.600 mkw. z domem 
drewnianym, Bąków Górny, tel. 
607-517-238.

 �Sprzedam posesję Łowicz, 
Katarzynów 42, tel. 603-879-720.

 �Sprzedam działkę budowlaną, 
okolice Bielaw, tel. 784-843-470.

 �Pilnie sprzedam działkę budowlaną 
z 3 budynkami gospodarczymi, 1.437 
mkw. w Głownie, 145.000 zł,  
tel. 501-280-825, 796-568-682.

 �Bratkowice 60 mkw., blok 34,  
tel. 691-961-280.

 �Sprzedam działkę budowlano-rolną 
1,58 ha, Mysłaków, tel. 508-869-006.

 �Działka rolno-budowlana 4.600 mkw., 
Bobrowniki, tel. 606-369-338.

 �Działki budowlane Otolice,  
tel. 512-490-910.

wynajem
 �Do wynajęcia mieszkanie  

w centrum Łowicza, tel. 602-574-891.

 �Pokój, tel. 692-101-989.

 �Na działalność gospodarczą 
400+500 mkw. z dużym placem, 
Łowicz, Bolimowska 63,  
tel. (46) 837-42-46, tel. 605-578-502.

 �Róg Warszawskiej i Dworcowej 
w Łowiczu 40 mkw. na działalność, 
tel. (46) 837-42-46, tel. 605-578-502.

 �Przyjmę ziemię w dzierżawę,  
tel. 606-569-727, 608-022-624.

 �Dam w dzierżawę łąkę,  
tel. 603-878-783.

 �Dam w dzierżawę łąkę 4 ha,  
tel. 693-172-904.

 �Wynajmę lokal (handel, usługi, 
opieka medyczna), Pacyna,  
ul. Towarowa 4, tel. 696-399-890.

 �Wydzierżawię lub sprzedam  
5,80 ha w jednym kawałku  
przy drodze, tel. 793-808-920.

 �Do wynajęcia mieszkanie w Krępie 
przy trasie, osobne wejście, tel. 
508-912-732.

 �Wynajmę lokal 50 mkw, 
Stanisławskiego 18, Łowicz, przy 
żabce, tel. 608-353-067.

zamiana
 �zamienię 3-pokojowe, 

wyremontowane mieszkanie na 
Bratkowicach (III piętro) na 2-pokojowe, 
parter, najlepiej Bratkowice, tel. 
577-254-715.

 �zamienię 48 mkw na mniejsze 
(parter, I piętro), tel. 608-460-939.

kupno różne
 �Monety, medale, zdjęcia, pocztówki, 

starocie, tel. 606-941-752.

 �Kupię złom, tel. 504-350-641.

 �Kupię topolę lub inne drzewo 
opałowe, tel. 665-373-897.

 �Przyjmę ziemię, gruz, tel. 
504-493-465.

sprzedaż różne
 �Dwa zlewozmywaki stalowe, kuchnię 

gazowo-elektryczną, pralkę, krzesła, tel. 
698-398-871, 604-236-417.

 �Drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalne. 
Trociny., tel. 501-658-261.

 �Palety 1.200x1.000, tel. 502-919-192.

 �zbiorniki plastikowe, 1.000-litrowe,  
tel. 502-919-192.

 �Wyprzedaż płytek chodnikowych. 
Kręgi, pokrywy, przepusty. Betoniarka 
150 l, tel. 531-467-981.

 �Pianina, fortepiany, tel. 
604-443-118.

 �Drewno kominkowe, opałowe, tel. 
504-257-615.

 �Sprzedam wersalkę i dwa fotele, 
kanapę rozkładaną,  
tel. 609-365-975.

 �Pellet drzewny 6 milimetrów,  
worki 15 kilogramów. Producent,  
tel. 693-729-472.

 �Sprzedam stoły, ławy drewniane, 
tel. 609-365-975.

 �Basen do mleka 550 litrów,  
tel. 665-486-605.

 �Świerk srebrny, sadzonki 50-100 cm, 
tel. 517-160-370.

 �Dwa zlewozmywaki stalowe, 
kuchnię gazowo-elektryczną, pralkę, 
krzesła, tel. 698-398-871,  
604-236-417.

 �Sprzedam segment młodzieżowy  
z biurkiem, szer. 2,70, tel. 784-269-956.

 �Sprzedam rower elektryczny, tel. 
699-939-986.

 �Sprzedam drzewo opałowe, tel. 
509-343-660.

 �Podkłady kolejowe długość 3,5-4 m, 
tel. 605-896-130.

 �Drewno opałowe, odpady tartaczne, 
tel. 605-896-130.

 �Drewno topola połupana na 
kominkowe 90 zł/m, tel. 605-896-130.

 �Oddam gruz za darmo, tel. 
505-991-350, zduny.

 �Wózek paleciak, tel. 693-830-160.

 �Sprzedam meble dziecinne, łóżeczko 
białe, krzesełko do karmienia  
– nowe, tel. 789-027-021.

 �Szlaka 10 m3 500zł, tel. 785-240-260.

 �zrzyny z tartaku ok. 3,5 m 220 zł,  
tel. 785-240-260.

 �Sprzedam huśtawkę ogrodową,  
tel. 601-831-647.

 �Sprzedam motopompę,  
tel. 504-221-009.

 �Sprzedam namiot handlowy,  
tel. 504-221-009.

 �Kontener na działkę, metalowy; 
brama wjazdowa, nowa,  
tel. 606-357-786.

 �Sprzedam bramę 3 metrową, furtka, 
drut 6 mm w kręgach, okno metalowe 
dł. 2,4 wys. 1,50, tel. 513-980-439.

 �Oddam ziemię z gruzem, tel. 
726-531-606.

 �Sprzedam olchy na pniu oraz około 
0,5 tony drobnego koksu oraz wóz 
furmański duże koła do ciągnika i 
konia, tel. 796-280-418, 603-156-770.

 �Sprzedam tanio biurko, stan bdb, tel. 
691-599-043.

 �Sprzedam szklany stolik pod TV, stan 
dobry, tel. 691-599-043.

 �Sprzedam rower góral, koła 24, tel. 
608-613-658.

 �Sprzedam rower dziecięcy, tel. 
608-613-658.

 �Stoły, regały, maszyny cukiernicze,  
2 żeliwne wanny, tel. 506-198-717.

 �Bloczek łańcuchowy 3 t, podnośnik 
mechaniczny, tel. 506-198-171.

 �Tuja szmaragd 0,60 zł ,  
tel. 518-518-835.

 �Sprzedam pszczoły, tel. 603-190-190.

 �Betoniarki: sprzedaż, remonty, części. 
Rusztowania warszawskie,  
tel. 603-072-751.

 �Sprzedam Suporex cały i połówki, 
 tel. 607-469-872.

 �Budy ocieplane dla psów,  
tel. 885-459-698.

 �Silnik z pompą do studni, tel. 
782-865-398.

 �Stemple budowlane,  
tel. 518-560-797.

 �Krajzega z silnikiem, tel. 570-980-770.

 �Sprzedam tuje kolumnowe 20 szt 
3,5m wysokie do wykopania 50 zł/szt, 
tel. 664-751-631.

 �Sprzedam budę i altankę,  
tel. 511-311-145.

 �Sprzedam domek holenderski,  
tel. 691-320-043.

 �Sprzedam koncentrator tlenu <35 dB, 
800 zł, tel. 737-885-532.

 �Łubianki drewniane nowe, tel. 
792-902-783.

 �Rower kolarski, tel. 660-667-464.

 �Silnik 7,5 kW, sprężarka  
3JW60, łuparka do drzewa,  
tel. 601-297-797.

 �Nożyce do blachy, podnośnik 12 t,  
tel. 785-266-409.

 �Drzwi garażowe 2,5x2,25,  
ocynk, przeszklone, ocieplone. 
Używane, tel. 500-368-222.

 �Rusztowania warszawskie,  
tel. 500-262-573.

 �Sprzedam narzędzia i maszyny 
stolarskie, tel. 505-381-017.

 �Sprzedam ramę łóżka Lonset, 
materac piankowy Malfors 90x200 cm, 
tel. 690-050-570.

 �Nożyce do żywopłotu,  
tel. 669-482-486.

 �Oddam gruz, tel. 692-744-802.

 �Akulumatory 12 V, 230 W, 2 szt.,  
tel. 787-367-433.

praca

dam pracę
 �zespół poszukuje wokalisty: wesela, 

tel. 663-973-945.

 �Pracowników do maszynowego 
układania kostki brukowej  
z Łowicza i okolic, siedziba Gągolin, 
tel. 695-384-425.

 �zatrudnię, praca fizyczna, drogi 
kolejowe, ogrodzenia, odwodnienia, 
wysokie wynagrodzenie, tel. 606-774-310.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E 
w ruchu międzynarodowym, tel. 
601-720-805.

 �zatrudnię sprzedawcę artykułów 
hydraulicznych, farb, chemii 
budowlanej, tel. 602-587-341.

 �zatrudnię sprzedawców drzwi, 
podłogi oraz artykuły metalowe i 
elektronarzędzia. Umowa o pracę,  
tel. 602-587-341.

 �Firma zatrudni spawacza, ślusarza, 
mechanika, tel. (46) 838-88-70.

 �Przyjmę brukarza lub pomocnika, tel. 
786-263-355.

 �Zatrudnię dziewiarzy na maszyny 
skarpetkowe – możliwość 
przyuczenia. Łowicz– Strzelcew,  
tel. 668-479-265.

 �Zatrudnię do szycia skarpetek  
na Rosso, tel. 668-479-265.

 �zatrudnię cukiernika/ osobę 
z umiejętnościami składania i 
dekorowania tortów. Praca od 
poniedziałku do piątku, cukiernia 
Milczarek, Dmosin Drugi, tel. 
606-799-177.

 �zatrudnię pracownika do montażu 
ogrodzeń, spawacza, malarza-
lakiernika, tel. 509-877-072.

 �Kierowca maszyn rolniczych  
17-40 zł/h, tel. 607-275-723.

 �zatrudnię kierowcę c+E, Polska-
Niemcy, tel. 605-993-107.

 �Przyjmę do pracy na koparkę, może 
być również na 1/2 etatu,  
tel. 601-239-804.

 �zatrudnię cieślę-dekarza,  
tel. 727-424-468.

 �zatrudnię kierowców kat. c i E, 
Głowno, weekendy w domu,  
tel. 501-152-370.

 �zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
pieczywa, tel. 603-610-512.
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 �Księgowych oraz osoby  
do przyuczenia do prowadzenia 
ksiąg handlowych i PKPiR 
zatrudni biuro rachunkowe, CV: 
sekretariat18@onet.pl, tel.  
604-988-647, w godz. 17.00-18.00.

 �Przyjmę pracownika do dociepleń, 
tel. 502-646-548.

 �Firma ogólnobudowlana zatrudni 
pracownika, tel. 604-403-654, 
507-150-766.

 �tonsmeier Centrum zatrudni 
osobę na stanowisko kierowca-
ładowacz, wymagana kat. C  
i ładowacz (bez kwalifikacji), praca 
na terenie Łowicza, żyrardowa  
i okolic, tel. (46) 830-35-25.

 �PPHU Victor zatrudni na 
stanowiska: szwacz/ka, krojczy/
cza, prasowacz/ka. Zapewniamy 
atrakcyjne warunki pracy i płacy,  
tel. 605-041-785.

 �zatrudnię murarza i na wykończenia, 
Stryków, tel. 603-872-901.

 �Przyjmę pracownika do wykończeń  
i do dociepleń, tel. 606-737-576.

 �Firma produkcyjna zatrudni malarza 
proszkowego. Praca w Łowiczu,  
tel. 793-331-201.

 �Firma produkcyjna zatrudni operatora 
plotera cNc z doświadczeniem  
i/lub do przyuczenia, praca  
w środowisku Windows.  
Praca w Łowiczu, tel. 793-331-201.

 �Firma produkcyjna zatrudni montera 
urządzeń zabawowych (dozbrajanie 
lekkich konstrukcji stalowych) praca  
na miejscu w Łowiczu w hali 
produkcyjnej, tel. 793-331-201.

 �Firma produkcyjna zajmująca się 
produkcją lekkich konstrukcji stalowych 
poszukuje pracowników do obsługi 
urządzeń czyszczących: śrutowanie / 
piaskowanie. Praca w hali produkcyjnej 
w Łowiczu., tel. 793-331-201.

 �Firma zatrudni grafika do działu 
projektowego, wymagana bardzo 
dobra znajomość programu SketchUp, 
mile widziana znajomość również 
programów : AutocAD /SolidWorks /
corel /Photoshop, praca w Łowiczu, 
cv na adres: iza@babycam.pl, tel. 
793-331-201.

 �Firma zatrudni informatyka 
do kompleksowej obsługi firmy: 
wsparcia technicznego pracowników, 
zarządzania infrastrukturą sprzętu 
administrowania oraz zarządzania 
urządzeniami elektronicznymi, także 
dostępem do Internetu. Praca w 
Łowiczu, cV na adres: iza@babycam.pl, 
tel. 793-331-201.

 �Przyjmę do pracy dekarzy, 
pomocników budowlanych, tel. 
698-586-639.

 �zatrudnię kierowcę c+E, kraj, tel. 
603-993-039.

 �Przyjmiemy do pracy kelnerki na 
weekendy i pełen etat do „Oberży Pod 
złotym Prosiakiem” w Nieborowie, tel. 
530-319-063.

 �zatrudnię kierowcę kat. B, kontener z 
windą, jazda po kraju pod spedycją, tel. 
600-918-875, po 16:00.

 �Zatrudnię dziewiarza, tel. 
601-332-896.

 �zatrudnię murarzy i pomocników z 
okolic Głowna, tel. 515-697-643.

 �Zatrudnię elektryka, pomocnika 
elektryka, tel. 508-382-347.

 �zatrudnię kierowcę c+E na trasach 
Włochy-Finlandia (przez Polskę), 
wyjazdy tygodniowe, tel. 793-500-433.

 �zatrudnię do pomocy w 
gospodarstwie z możliwością 
przekazania. Wykształcenie rolnicze 
mile widziane, może być małżeństwo, 
tel. 789-027-021.

 �zatrudnię murarza do klinkieru 
(ogrodzenia), tel. 603-444-431.

 �zatrudnimy Inkasenta Elektrycznego, 
tel. 698-301-203.

 �Przyjmę pracowników do dociepleń, 
tel. 607-612-176.

 �zatrudnię murarzy, tynkarzy, tel. 
536-515-460.

 �Przyjmę kierowcę kat. c na 
zastępstwa kierowców, praca 
dodatkowa, dobrze płatna, tel. 516-489-
137, 511-723-229.

 �Zatrudnię kobiety do pracy w 
pieczarkarni, praca na stałe, umowa, 
kontakt, tel. 605-081-709, 503-
158-403, Dąbkowice Dolne 41, gm. 
Łowicz.

 �zatrudnię kierowcę c+E Stryków, tel. 
504-985-644.

 �Wspólnota mieszkaniowa 
poszukuje mężczyznę lub kobietę 
do sprzątania budynków i terenu, tel. 
662-180-632, 604-528-169.

 �zlecę przeszycie chałupniczo bluzek, 
tel. 505-639-421.

 �zatrudnię kierowcę kat. B do 
rozwożenia gazu w butlach 11-kg, tel. 
600-237-175, Łowicz.

 �zatrudnię kierowcę kat. B do 
rozwożenia gazu w butlach 11-kg, tel. 
600-237-175, Głowno.

 �zatrudnię przedstawiciela/-kę 
handlowego, tel. 600-237-175, Łowicz/
Głowno.

 �Firma zatrudni pracownika na 
stanowisko produkcyjne. zgłoszenia 
w siedzibie firmy R.Sadowski, Norblina 
26B Głowno, tel. 602-234-128.

 �zatrudnię pomocnika mechanika 
samochodów ciężarowych, tel. 
600-357-428.

 �zatrudnimy od zaraz do pracy 
MOP Nowostawy-Niesułków, tel. 
502-464-563.

 �zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowo-remontowych, tel. 
607-343-338.

 �Zatrudnię szwaczki, również do 
przyuczenia, tel. 518-862-229.

 �zatrudnię pomoc kuriera z okolic 
Głowna, Strykowa, tel. 698-643-446, 
608-350-073.

 �zatrudnię piekarza piecowego/
ciastowego w Głownie, tel. 
603-610-512.

 �Mężczyznę do sprzedaży 
w warzywniaku Głowno, tel. 
506-502-522.

 �Przyjmę kierowcę c+E, Podlasie, 
firanka, tel. 727-512-857.

 �Kierowca kat. c+E, transport 
międzynarodowy i krajowy, mile 
widziane doświadczenie, tel. 
691-200-608.

 �zatrudnię ślusarza, spawacza – 
możliwość przyuczenia. Betoniarza 
do produkcji elementów betonowych 
ogrodzeniowych, tel. 508-382-120.

 �zatrudnię dekarzy, pomocników, 
Kiernozia, tel. 724-848-661.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E, 
w ruchu międzynarodowym, 
naczepa typu coilmulda, stałe 
trasy, tel. 501-250-633.

 �Przyjmę brukarzy, pomocników. 
Mile widziane prawo jazdy kat. B, tel. 
508-286-519.

 �zatrudnię do pracy w barze Payda, 
Łowicz zduńska 5b, wiadomość na 
miejscu lub, tel. 501-074-014.

 �zatrudnię kierowcę kat. c, tel. 
601-297-797.

 �zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowych, tel. 509-299-676.

 �zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych, tel. 
783-997-688.

 �Firma produkcyjna zatrudni Panią 
35-50 lat do pracy przy kompletacji 
i pakowaniu na dziale śrub. Praca 
w Łowiczu, w hali produkcyjnej, tel. 
793-331-201.

 �Dam pracę przy układaniu 
kostki, możliwość przyuczenia, tel. 
608-089-517.

 �zatrudnię osobę do pracy w małej 
gastronomii w centrum Łowicza, tel. 
kom: 661-937-389.

 �Firma zatrudni brukarzy oraz 
pomocników, tel. 789-116-316.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E 
w ruchu krajowym, naczepa-
chłodnia, tel. 516-054-266.

 �zatrudnię operatorów koparek i 
kierowców z kat. c. Praca na miejscu, 
tel. 604-278-466.

 �Zatrudnię do układania kostki 
brukowej, tel. 697-778-557.

 �Tynkarzy na agregat, tel. 603-912-998.

 �zatrudnię kierowcą kat. B plandeka 
UE, tel. 607-539-008.

 �Szwaczki, dzianina, Głowno, tel. 
607-539-008.

 �Praca na produkcji 3 zmiany, Stryków, 
bezpłatny dojazd z Łodzi i okolic, tel. 
512-098-539.

 �Praca szuka monterów, atrakcyjna 
stawka + premie, bezpłatny transport 
do Strykowa, dofinansowanie do 
posiłków, tel. 514-954-310.

 �zatrudnię szwaczki do szycia strojów 
kąpielowych, praca cały rok, jedna 
zmiana, Głowno, tel. 602-457-089.

 �zatrudnię krojczego na szwalnię, 
może być do przyuczenia, praca 
cały rok, jedna zmiana, Głowno, tel. 
602-457-089.

 �zatrudnię kierowcę c+E w ruch 
międzynarodowym, tel. 501-038-542.

 �zatrudnię osoby do pakowania 
strojów kąpielowych, praca cały 
rok, jedna zmiana, Głowno, tel. 
602-457-089.

 �zatrudnię kierowcę c+E w 
transporcie krajowym, tel. 790-710-533, 
lub 603-387-474.

 �zlecę chałupniczo proste przeszycia 
topów damskich, tel. 509-399-178.

 �zatrudnię mechanika samochodów 
ciężarowych, tel. 605-094-165.

 �zatrudnię kierowcę c+E, chłodnia, 
weekendy wolne, tel. 605-094-166.

 �Firma remontowo-budowlana zatrudni 
pracownika od zaraz wykończenia 
wnętrz, tel. 667-447-351.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E 
w ruchu międzynarodowym, tel. 
601-720-805.

szukam pracy
 �Rencista II grupy, pracy fizycznej, tel. 

506-905-057.

 �Szukam pracy dorywczej 3-4 dni w 
tygodniu, tel. 607-760-119.

 �Młoda, energiczna studentka lubiąca 
dzieci zaopiekuje się dzieckiem. 
Pomoże w odrabianiu lekcji, udzieli 
korepetycji z matematyki lub chemii,  
tel. 668-951-239.

 �Opieka nad dziećmi połączona  
z nauką gry w piłkę nożną,  
tel. 602-757-874.

 �Szukam pracy jako prasowaczka,  
tel. 607-065-145.

 �czterdziestolatek bez nałogów  
z okolic Łyszkowic szuka stałej pracy  
na budowie z możliwością dowozu,  
tel. 609-914-152.

usługi wideo
 �Wideofilmowanie HD,  

fotografowanie, tel. (46) 837-94-85, tel. 
608-484-079.

 �Wideofilmowanie HD, tel. 
606-852-557.

 �Www.studiokadr.cdx.pl.

 �NAK Studio Films: firma  
z długoletnią tradycją, z nowymi 
technologiami HD, ujęcia dronem,  
tel. 889-910-129.

 �Wideofilmowanie, fotografowanie, 
www.fotowideo.webt.pl,  
tel. (46) 837-79-81, tel. 606-302-466.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. 

698-480-048.

 �Tynki maszynowe, wylewki, tanio, 
solidnie, tel. 604-144-668.

 �cyklinowanie, polerowanie, układanie 
parkietu, tel. 501-249-461.

 �Układanie kostki brukowej, tel. 
667-837-817.

 �Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, balustrady,  
tel. 506-771-822.

 �Dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. 609-846-316.

 �Usługi koparko-ładowarką, 
młotem hydraulicznym; koparką 
gąsienicową, tel. 790-606-451.

 �Usługi koparko-ładowarką JcB, tel. 
604-411-266.

 �Texbud budowy, przebudowy, tel. 
606-428-162.

 �Bramy przesuwne, ogrodzenia, 
siatka, panele ogrodzeniowe, montaż, 
producent, tel. 503-572-046.

 �Usługi minikoparką, tel. 
608-612-013.

 �Kruszywa, piasek, żwir, ziemia 
ogrodowa. Roboty ziemne, 
wyburzeniowe, transport maszyn 
budowlanych, rolniczych, usługi 
kruszarką, tel. 693-565-564.

 �Układanie kostki brukowej, krótkie 
terminy, tel. 883-215-523.

 �Usługi koparko-ładowarką JcB, 
transport Kamaz 15 t.,  
tel. 784-464-959.

 �Gładź, malowanie, glazura, terakota, 
wykańczanie wnętrz, malowanie 
elewacji., tel. (46) 837-10-33, tel. 
609-541-373.

 �Tynki ręczne, tel. 575-661-940.

 �Łazienki od podstaw, tel. 
533-076-850.

 �Kompleksowe remonty, tel. 
511-568-525.

 �Montaż pokryć dachowych, 
blachodachówka termozgrzewalna, tel. 
792-831-940.

 �Malowanie, tapetowanie, gładź, 
płyty k/g, glazura. Wieloletnie 
doświadczenie, tel. 608-685-867.

 �Płytki, gładzie, malowanie, remonty, 
tel. 729-403-698.

 �Docieplenia budynków, elewacje, 
glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz. 
FVAT, tel. 606-737-576.

 �Kompleksowe malowanie 
natryskowe mieszkań, domów, 
budynków gospodarczych, hal, tel. 
571-272-033.

 �Malowanie mieszkań, domów, tel. 
531-980-252.

 �Malowanie elewacji, tel. 
607-168-196.

 �Usługi koparko-ładowarką, roboty 
ziemne, niwelacje gruntu, wykopy 
pod fundamenty, szamba itp., tel. 
503-115-145.

 �Łazienki, kompleksowo, tel. 
733-788-522.

 �Malowanie pomieszczeń, tel. 
733-788-522.

 �Remonty kompleksowo, tel. 
733-788-522.

 �Docieplenia, wykończenia 
wnętrz. budowa od podstaw, 10 lat 
doświadczenia, tel. 605-051-991.

 �Brukarstwo, tel. 791-306-104.

 �Ogrodzenia, wiaty – montaż, tel. 
606-303-471.

 �Sprzedaż, transport sypkich 
materiałów budowlanych. żwir, piach 
02, pospółka, kamień, tłuczeń, destrukt, 
kamień polny, tel. 604-634-249.

 �Podłogi drewniane, parkiety: 
układanie, cyklinowanie, polerowanie, 
lakierowanie, olejowanie. Schody: 
renowacja. Profesjonalnie, solidnie, tel. 
733-552-113, 601-378-677.

 �Docieplanie budynków, wykańczanie 
wnętrz, poddasza, gipsy, www.remonty-
lowicz.pl, tel. 511-735-802.

 �Malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta G/K, glazura, terakota, 
wykańczanie poddaszy, tel. 
535-466-501.
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 �Glazura, terakota, gipsy, panele, 
hydraulika, itp., wolne terminy, tel. 
508-313-799.

 �Malowanie, gładź, hydraulika, tel. 
515-830-969.

 �cyklinowanie bezpyłowe, tel. 
504-960-515.

 �Przyjmę pracownika do dociepleń, 
tel. 511-735-802.

 �Wykończenia wnętrz, remonty, tel. 
532-115-111.

 �Docieplenia budynków, tel. 
666-152-315.

 �Budowa budynków, ocieplenia, 
tynki maszynowe, instalacje 
elektryczne, tel. 513-985-412.

 �Krycie papą, tanio, solidnie!, tel. 
608-677-525.

 �Docieplanie budynków,  
elewacje, struktury: agregatem.  
Tanio, szybko, solidnie, tel.  
607-612-176.

 �cyklinowanie, montaż podłóg, VAT, 
tel. 697-634-138.

 �Remo-Bruk układanie kostki 
brukowej, tel. 537-821-392.

 �Usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. 668-591-725.

 �Usługi minikoparką,  
tel. 697-725-830.

 �Kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. 
693-184-322.

 �Budowa domów, budynków 
gospodarczych, tel. 730-723-823.

 �Budowa, przeróbki domów, 
budynków gospodarczych, szybko, 
tanio, solidnie. Tynki tradycyjne., tel. 
609-497-778.

 �Malowanie, gipsowanie, gładzie, 
sufity podwieszane, glazura, terakota, 
przystępne ceny, tel. 695-263-945.

 �Układanie glazury, terakoty, gładź, 
malowanie, tel. 696-344-737.

 �Tynki, remonty, docieplenia, tanio, 
tel. (46) 838-66-82.

 �Gładzie gipsowe, malowanie, tel. 
796-689-987.

 �Murowanie, kominy, klinkier, 
malowanie, tel. 505-225-425.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. 
609-135-411.

 �Układanie kostki brukowej 
kompleksowo, tel. 661-027-590.

 �Dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. 609-227-348.

sprzedaż
 �Tanie blachy trapezowe, dostępne 

od ręki, różne kolory, przystępna 
cena, Łowicz ul. Klickiego 70, tel. 
501-543-057.

 �Producent siatki ogrodzeniowej, 
Mysłaków, tel. 886-562-223.

 �Drewniane parkiety, drzwi, okna 
oferuje producent, Łowicz, tel. 
602-587-434.

 �Stemple, okna, tel. 600-820-374.

 �Stemple budowlane, tel. 696-894-187.

 �Rusztowania warszawskie, tel. 
500-262-573.

usługi 
instalacyjne

 �Hydraulika kompleksowo,  
tel. 601-818-310.

 �Anteny: montaż, instalacje,  
tel. 601-306-566.

 �Hydraulik, także awarie,  
tel. 733-788-522.

 �Usługi elektryczne,  
tel. 506-522-852.

 �Alarmy, monitoring, domofony,  
tel. 576-613-350.

 �Drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
535-466-501.

 �Usługi hydrauliczne,  
tel. 785-543-610.

 �Instalacje elektryczne, pomiary, 
tel. 513-985-412.

 �Profesjonalne instalacje sygnalizacji 
włamania, pożaru, kontroli dostępu, 
nadzoru wizyjnego (monitoring),  
tel. 601-207-689.

 �Anteny, ustawianie wtyczka.za.pl,  
tel. 728-188-127.

 � Instalacje, usługi elektryczne, tel. 
509-838-364.

usługi inne
 �Masz problem z komputerem: 

zadzwoń. Fachowo. Szybko.  
Tanio, tel. 504-070-837.

 �Malowanie obór, dezynsekcja 
(muchy, wołek zbożowy),  
deratyzacja, dezynfekcja,  
tel. (44) 725-02-95, tel. 504-171-191.

 �Zespół, wokalistka, deejay,  
tel. 503-746-892.

 �Dekoracja sal weselnych  
(pokrowce, obrusy w komplecie), 
tel. 693-776-474.

 �Rozdrabnianie gałęzi  
rębakiem, wycinka drzew,  
zakrzaczeń, tel. 667-732-751.

 �Wycinka trudno dostępnych drzew 
www.wycinkaskierniewice.pl, tel. 
506-660-095.

 �Usługi gastronomiczne,  
organizacja wesel, komuni,  
chrzcin, imprez okolicznościowych,  
tel. 789-022-469.

 �Manicure, pedicure, makijaż, 
kosmetyka. Facebook: Planeta  
Piękna Studio Pielęgnacji Urody.

 �Wypożyczę stół wiejski, nalewak 
piwny, ławeczki, parasol, dowóz, tel. 
889-994-992.

 �Usługi koparko-ładowarką, tel. 
607-168-196.

 �Transport wywrotką – piach, żwir, 
ziemia, pospółka, podsypka itp., tel. 
503-115-145.

 �Proponuję wynajem (do ślubu) 
samochodu Opel Insignia lift 
z kierowcą, kolor mokka, tel. 
669-960-718.

 �Sprzedaż, transport sypkich 
materiałów budowlanych. żwir, piach 
02, pospółka, kamień, tłuczeń, destrukt, 
kamień polny, tel. 604-634-249.

 �Usługi, łupanie drewna, cięcie na 
klocki, tel. 605-896-130.

 �Piasek, żwir, kamień ogrodowy, 
dowóz małym samochodem 5 ton, tel. 
605-896-130.

 �Specjalistyczna diagnostyka 
drzew. Ekspertyzy, rekomendacje, 
inwentaryzacje, zabiegi, tel. 
508-789-750.

 �Profesjonalne cięcie drzew 
niebezpiecznych, pielęgnacja zieleni i 
ogrodów, tel. 782-718-483.

 �DJ, oprawa muzyczna imprez, 18-stki, 
dyskoteki, itp, tel. 782-718-483.

 �Mycie i czyszczenie kostki brukowej, 
tel. 607-612-176.

 �Naprawa telewizorów, Łowicz, 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, tel. 
728-227-030.

 �PU BARTEK: Wycinka drzew, 
pielęgnacja drzewostanu, koszenie i 
usługi związane z utrzymaniem zieleni 
w ogrodach, tel. 665-463-008.

 �Wycinka drzew, usługi podnośnikami 
koszowymi 27-metrowymi, tel. 
668-591-725.

 �Kamaz: przewóz piasku, żwiru, ziemi, 
tel. 601-630-882.

 �Domofony: tradycyjne i cyfrowe. 
Instalacje i centralki telefoniczne, tel. 
601-207-689.

 �Pożyczki do 25.000 dla osób 
zadłużonych, pożyczki na zakup auta i 
pod zabezpieczenie, nie sprawdzamy 
żadnych baz , tel. 696-222-731.

 � Internet – poprawianie zasięgu, tel. 
728-188-127.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. 
609-135-411.

matrymonialne
 �Przystojny średniolatek pozna w celu 

towarzyskim miłą i sympatyczną Panią, 
tel. 728-321-731.

 �Wolna, 54 l, 1,62 cm, niezależna 
finansowo, pozna pana mobilnego 
na dobre i na złe, niepalący, niepijący. 
Stały związek, tel. 733-928-091.

 �Poznam panią, tel. 793-443-068.

 �Wdowiec 68 lat 170/70 pozna 
młodszą wdowę, cel towarzysko-
matrymonialny, tel. 609-423-139.

nauka
 �Matematyka, tel. 791-802-482.

 �Matematyka, tel. 601-303-279.

 �Nauczyciel języka niemieckiego, 
lekcje, tel. 505-256-528.

 �Korepetycje język rosyjski, tel. 
607-058-593.

 �Matematyka, tel. 607-440-582.

 �Nauka Języka Angielskiego Jacek 
Romanowski, tel. 607-440-582.

 �Matematyka, Angielski, tel. 
515-459-141.

 �chemia, tel. 509-231-953.

 �Matematyka (szkoła podstawowa, 
gimnazjum), tel. 696-740-690.

 �Język angielski, tel. 663-684-178.

 �Język niemiecki, tel. 668-963-922.

 �zagubiono legitymację nr 130355, 
tel. 530-544-241.

 �Korepetycje matematyka, tel. 
798-356-247.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 

transportem, tel. 783-112-512.

 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. 607-202-732.

 �Skup zboża, tel. 508-471-814.

 �Kupię zboże paszowe, tel. 
668-478-617.

 �Kupię zboże, tel. 693-157-117.

 �Kupię zboże, tel. 667-566-276.

 �zboże, tel. 603-945-983.

hodowlane
 �Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, tel. 
603-711-760.

 �Kupię byczki mięsne, waga min. 100 
kg, tel. 667-373-504.

 �Kupię małe byczki, tel. 502-646-540.

maszyny
 �Kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 

c-380, MTz, MF-255, T-25 Władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. 
502-939-200.

 �Kupię prasę kostkującą: Sipma 
z-224/1, Welger, claas, Famarol, 
John Deere; kombajn: Anna, 
Bolko; kopaczkę; sadzarkę; ciągnik 
Władimirec T-25 MTz-82, Pronar; prasę 
rolującą: claas Rollant, Arobale, Welger, 
John Deere, Krone, tel. 518-857-308.

 �Kopaczka Motyl, kosiarka, 
glebogryzarka, tel. 797-513-264.

 �Kombajn Bolko, ładowacz Troll, 
talerzówka, owijarka do bel, tel. 
515-710-848.

 �ciągnik, maszyny, tel. 792-703-272.

 �Kupię każdego Bizona oraz inne 
maszyny mogą być do remontu,  
tel. 602-522-478.

 �Kupię kombajn Anna powyżej  
1990 roku, tel. (24) 260-77-82.

 �Kupię rozrzutnik obornika  
1-osiowy w bardzo dobrym stanie,  
tel. 789-101-800.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
 �Pszenżyto, słoma, Boczki, tel. 

693-960-636.

 �Zboża jare, sadzeniaki ziemniaka, 
kukurydza, trawy i inne nasiona. 
Firma Nasienna Granum Oddział 
Łowicz , tel. (46) 837-23-05, (46) 
837-23-01, dowóz od 1 tony.

 �Sprzedam owies 60 ton, tel. 
695-441-197.

 �Sprzedam bób Bachus, tel. 
692-228-062.

 �Siano pogodne, 500 zł/t. 
Łowicz, Armii Krajowej 100, tel. 
601-257-098.

 �Sprzedam mieszankę zbożową: 
owies z pszenicą, ok. Rybna, tel. 
694-227-489.

 �Pasa owsiana, orkiszowa, 
granulowana, 6 milimetrów, ekościółka. 
Producent, tel. 693-729-472.

 �Owies po centrali, mieszanka, 
jęczmień, łubin, tel. 667-988-983.

 �Sprzedam zboże paszowe, tel. 
726-721-037.

 �Sprzedam otręby pszenne 
i jęczmienne workowane, tel. 
726-721-037.

 �Sprzedam zboże paszowe, tel. 
668-478-617.

 �Nawóz 8-20-30 (5) dawne 
Opticomplex Ultra 8, big-bag,  
worek 50 kg, najlepiej rozpuszczalny 
fosfor na świecie, nawozy 
wieloskładnikowe,  
azotowe, fosforowe, potasowe, 
dolistne OSD, wapno kredowe, 
PHU „SUtPOl” Skaratki 10A, tel. 
607-992-213.

 �Jęczmień jary, pszenica jara, 
odczyszczone, po wymianie, Ostrów, tel. 
794-226-261.

 �Sprzedam owies Komfort do siewu, 
tel. 669-299-585.

 �Słoma 40 zł/szt ze stogu, tel. 
697-638-898.

 �Siano w kostkach, słoma, Bednary, 
tel. 667-380-523.

 �Sprzedam słomę i siano w małych 
kostkach ze stodoły, tel. 787-436-230.

 �Sprzedam siano, okrągłe bele, tel. 
662-237-808.

 �Sprzedam owies, pszenzyto, słomę, 
tel. 506-103-998.

 �Siano w kostkach, tel. 570-980-770.

 �Sprzedam owies, pszenżyto, tel. 
694-075-080.

 �Owies, tel. 515-236-142.

 �Sprzedam 3 tony mieszanki 
(jęczmień, pszenica),  
tel. 791-466-793.

 �Sprzedam owies, tel. 505-928-735.

 �Siano duże bele, tel. 665-486-605.

 �Siano, słoma, Bocheń,  
tel. 509-500-335.

 �Sianokiszonka, baloty,  
tel. 507-429-601.

 �Słoma, siano, pszenżyto, kukurydza, 
tel. 726-811-028.

 �Sprzedam siano w dużych belach 
z sianej trawy i łąkowej, owies, łubin 
gorzki, Wygoda, tel. 799-712-559.

 �Owies Bingo, Nawigator  
po wymianie, czyszczony, możliwy 
dowóz, tel. 603-877-390.

 �Sprzedam pszenżyto ok. 5 ton 65zł, 
jęczmień ok. 2 tony 70zł, okolice 
Kiernozi, tel. 790-614-653, wieczorem.

 �Siano, Łowicz, tel. 695-608-817.

 �Sprzedam siano w kostkach, tel. 
787-647-087.

 �Pszenica jara, jęczmień jary, 
Kiernozia, tel. 605-278-719.

 �Sianokiszonka i słoma, tel. 
505-371-658.

 �Sianokiszonka w balotach, tel. 
693-116-346.

 �Sianokiszonka 120x130, dobrze zbite, 
tel. 604-463-486.

 �Sprzedam sianokiszonkę, tanio, tel. 
571-266-810.

 �Sianokiszonka baloty, tel. 
697-892-925.

 �Sprzedam słomę w balotach, tel. 
600-655-973.

 �Słoma, chruślin, tel. 601-940-877.

 �Łubin żółty, słodki, szerokolistny, tel. 
662-628-256.

 �Mieszanka zbożowa 1,5 tony, Bielawy, 
tel. 725-132-080.

 �Sprzedam groch, pszenicą jara 
oraz dużą talerzówkę na kołach, tel. 
665-103-042.

 �Pszenżyto jare po odmowie 750zł/
tona, tel. 608-861-854.

 �Słoma, siano, tel. 880-646-919.

 �Sprzedam ziemniaki paszowe Irga, 
tel. 606-461-989.

 �Sprzedam pszenicę, tel. 889-013-143.

 �Sprzedam mieszankę do siewu 
(jęczmień z pszenicą), tel. 605-679-209.

 �Siano, kostka, tel. 792-878-658, 
zawady.

 �Sprzedam sianokiszonkę, słomę, tel. 
602-179-230.

 �Pszenica, słoma bele, okolice 
Gągolina Pd., tel. 669-419-342.

 �Łubin żółty, tel. (46) 838-93-03, tel. 
516-071-950.

 �Mieszanka zbożowa z odnowy, owies, 
pszenica, tel. 693-830-160.

 �Owies Bingo, słoma, tel. 603-609-674.

 �Sprzedam słomę, tel. 516-755-701.

 �Seradela do siewu, słoma duże bele 
ze stodoły, żyto 5 t, tel. 721-737-369, 
chąśno.

 �Sianokiszonka w balotach, siano 
suche w balotach. Możliwość 
transportu, tel. 601-303-235.

 �Łubin gorzki, tel. 605-052-065.

 �Sprzedam pszenicę jarą, jęczmień 
jary, tel. (46) 838-46-40.

 �Sprzedam zboże, słomę  
w kostkach, tel. 503-949-866.

 �Sprzedam baloty sianokiszonki  
50 szt, tel. 607-889-775.

 �Sprzedam baloty, tanio,  
tel. 535-765-857.

 �Sprzedam mieszankę zbożową 
pszenicę, jęczmień około 10 ton, 
jęczmień 5 ton, tel. 792-320-050.

 �Owies, pszenżyto, pszenicę jarą, 
słomę 30 balotów, tel. 606-519-851.
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 �Sprzedam owies i łubin, tel. 
605-120-638.

 �Owies Bingo, pszenica Nawra 
po centrali, okolice Głowna, tel. 
662-018-566.

 �Mieszanka zbożowa, tel. 794-440-740.

 �Sprzedam pszenżyto ozime, tel. 
668-298-933.

 �Sianokiszonka, tel. 603-741-484.

 �Siano, tel. 601-052-026.

 �Sprzedam siano, tel. 
607-409-355.

 �Sprzedam żyto, pszenicę po 
odnowie, tel. 728-329-771.

 �ziemniaki sadzeniaki Lord z 
oryginału, łubin biały słodki, tel. 
501-695-922.

 �Sadzonki truskawek Rumba, tel. 
506-560-993.

 �Sprzedam kukurydzę, ziemniaki Irga, 
tel. 724-474-345.

 �Sprzedam owies Bingo, tel. 
692-199-767.

 �Sianokiszonka i słoma, tel. 
693-574-400.

 �Sprzedam słomę małe kostki, tel. 
692-199-767.

 �Sprzedam siano w belach 120x120, 
tel. 666-041-832.

 �Siano duże bele, pszenżyto, 
mieszanka, okolice Łyszkowic, tel. 
513-184-091.

 �Sprzedam słomę w balotach 
120x120, tel. 726-531-606.

 �Mieszanka, pszenica jara, jęczmień 
jary, tel. 511-679-231.

 �Sprzedam słomę i zboże, tel. 
662-089-395.

 �Mieszanka zbożowa, ok. 3 t, Łowicz, 
tel. 609-353-426.

 �Pszenica jara, tel. 723-296-983.

 �Słoma ze stodoły, duże baloty, tel. 
887-313-399.

 �Sianokiszonka baloty, okolice 
Strykowa, tel. 663-491-197.

 �Słoma kostka, okolice Strykowa, tel. 
663-491-197.

 �Owies, tel. 504-985-644.

 �Sprzedam siano, Wygoda, tel. 
663-819-401.

 �Jęczmień „Podarek” do siewu 
sprzedam, tel. 667-721-956.

 �Słoma jęczmienna, groch, tel. 
726-390-515.

 �Owies, jęczmień, żyto, kora sosnowa 
łupana, tel. 692-121-669.

 �Słoma w balotach 40 zł, tel. 
723-528-039.

 �Sianokiszonka, słoma baloty, 
mieszanka, obornik, tel. 728-468-577.

 �Sprzedam saladerę siewną, 
Niedzwiada, tel. 511-320-599.

 �Sprzedam bób, tel. 608-613-658.

 �Sprzedam pszenicę jarą, tel. 
608-613-658.

 �Sprzedam pszenicę jarą, tel. 
666-490-950.

 �zboże paszowe sprzedam, Sapy, tel. 
606-168-857.

 �Sprzedam tonę mieszanki zbożowej, 
tel. 510-516-101.

 �Pszenżyto jare, żyto, sadzeniaki, tel. 
695-027-515.

 �Siano kostka, żyto 2 t, jęczmień jary 
(tona), tel. 724-472-332, Mysłaków.

 �Pszenica, pszenżyto, mieszanka zbóż 
jarych, tel. 606-901-931.

 �Sprzedam zboże paszowe i siano w 
belotach, tel. 724-041-546.

 �Sprzedam mieszankę, owies, 
chąśno, tel. 692-916-507.

 �Sianokiszonka bele, duże ilości, tel. 
512-831-125.

 �Sprzedam siano w kostkach, tel. 
724-551-616.

 �Słoma 120x130, Wierznowice 20, tel. 
693-286-129.

 �Sprzedam owies i łubin, tel. 
603-064-775.

 �Siano 25 bel, Piotrowice, tel. 
886-394-976.

 �Sprzedam pszenicę jarą do siewu, tel. 
660-260-127.

 �Łubin wąskolistny, niebieski 80 zł/m, 
tel. 664-157-305.

 �Pszenica, pszenżyto ozime, jęczmień 
jary, słoma w kostkach, Nieborów, tel. 
607-403-261.

 �Sprzedam sadzeniaki Tajfun, tel. 
602-648-497.

 �Sprzedam słomę ze stodoły, 
Goleńsko, tel. 782-233-997.

 �Słoma, siano belki 120x120, owies, 
tel. 889-951-089.

 �Sprzedam sianokiszonkę i słomę w 
balotach, tel. 601-320-604.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. 
784-566-635.

 �Sprzedam pszenżyto, owies, tel. 
604-910-799.

 �Sprzedam słomę, tel. 606-569-727.

 �Słoma w balotach, z mieszanki, 
sucha, tel. 660-266-355.

 �Sprzedam słomę i sianokiszonkę 
w balotach, możliwość transportu, tel. 
601-662-955.

 �Sprzedam mieszankę zbożową 
pszenica jęczmień 50/50, około 10 ton 
i jęczmień 5 ton, tel. 792-320-050.

 �Sprzedam owies i łubin, tel. 
605-120-638.

 �Sprzedam 6 szt. sianokiszonki w 
cenie słomy, tel. 606-357-786.

 �Sprzedam mieszankę zbożową, tel. 
605-679-209.

 �Sianokiszonka, tel. 721-502-525.

 �Słoma, tel. 721-502-525.

 �Siano, tel. 721-502-525.

 �Pszenżyto, mieszanka, tel. 
504-629-438.

 �Sprzedam słomę, siano, tel. 
784-843-470.

 � Irga sadzeniaki, tel. 693-445-670.

 �Buraczek czerwony w workach, 
tel. 600-485-110.

 �Nasiona lucerny, tel. 604-702-961.

 �Jęczmień jary, tel. 665-036-995.

 �Pszenżyto jare Brzezia, tel. 
691-721-493.

 �Słoma, sianokiszonka, tel. 
607-809-703.

 �Słoma, tel. 730-602-302.

 �Słoma baloty, złaków,  
tel. 507-659-615.

 �Sianokiszonkę w belach, Mąkolice, 
tel. 725-657-607.

 �Sprzedam sianokiszonkę, tel. 
505-614-149.

 �Siano w kostkach, słoma, owies, 
kultywator; Klewków 30.

 �Słoma, mieszanka, pszenżyto, tel. 
607-385-861.

 �żyto, pszenżyto, tel. 504-181-655.

 �Baloty sianokiszonki, tel. 663-127-473.

 �Łubin słodki Dalbor,  
tel. 668-423-381.

 �Sprzedam siano, tel. 602-711-706.

 �Baloty mieszanki poplonowej, tel. 
693-829-615.

 �żyto jare, baloty sianokiszonki, tel. 
604-281-093.

 �Siano w balotach, tel. 782-443-725.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. 
692-365-635.

 �Sprzedam siano w balotach, złaków, 
tel. 885-228-682.

 �Sprzedam ładny owies, 
tel. (46) 838-84-54.

 �Siano, słoma małe belki oraz 
pszenżyto, tel. 698-244-821.

 �Siano duże bele, tel. 787-152-449.

 �Pszenżyto, tel. 665-437-013.

 �Sprzedam kukurydzę, 
tel. (46) 837-14-61.

 �Sianokiszonka, baloty, tel. 
693-048-552.

 �Mieszanka zbożowa (jęczmień, 
owies), tel. 663-875-635.

 �Siano baloty, 14 sztuk, tel. 
500-368-222.

 �Sianokiszonka w balotach, tel. 
781-301-248.

 �Słoma w balotach ze stodoły, tel. 
781-301-248.

 �Sianokiszonka w balotach, siano, 
Bednary, tel. 661-037-030.

 �Sprzedam burak czerwony drobny 
może być na paszę, Kiernozia, tel. 
665-358-991.

 �Sprzedam sadzeniaki Irga, tel. 
724-219-532.

 �Sprzedam pszenicę jarkę Tybalt, 
Piotrowice, tel. 668-826-789.

 �Pszenżyto, tel. 515-291-402.

 �Porzeczki Tisel, Gofert, tel. 
788-512-788.

 �Sprzedam siano, tel. 788-807-646.

 �Owies Bingo, tel. 504-672-586.

 �Słoma w balotach 120x120, 
garażowana, siano w balotach 
120x120, tel. 607-231-803.

 �Sprzedam saladerę 110 kg, pług 
3-skibowy, tel. 668-424-376.

 �Sprzedam owies baloty, 
sianokiszonka, Skaratki, tel. 
667-539-954.

 �Sprzedam sianokiszonkę, siano w 
kostkach, tel. 607-902-516.

 �Sprzedam owies, Stryków, tel. 
536-542-727.

 �Sprzedam słomę duże bele 50 sztuk, 
tel. 724-145-005.

 �Słoma okrągłe baloty, z mieszanki, 
Lenartów, tel. 885-795-428.

 �Kukurydza, owies, pszenica, 
jęczmień, pszenżyto, łubin gorzki i 
słodki, seradela, tel. 506-115-015.

 �Sprzedam słomę bale 120x120, tel. 
509-425-237.

hodowlane
 �Byczki i jałóweczki, tel. 609-874-395.

 �Dojenie krów, tel. 726-811-028.

 �Jałówka, 6-mies., cielna, z pod oceny, 
tel. 503-419-805.

 �Prosiaki, tel. 601-962-832.

 �Prosiaki, tel. 600-106-821.

 �Jałówka hodowlana, stado pod 
oceną, tel. 607-244-368.

 �Sprzedam prosięta, tel. 725-368-799.

 �Byczek, tel. 728-894-563.

 �Jałówki żarłaki, tel. 601-052-026.

 �Sprzedam prosiaki, tel. 724-847-366.

 �cielaki do dalszego chowu, tel. 
609-562-159.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, tel. 
600-182-410.

 �Prosiaki, tel. 515-291-402.

 �Jałówki cielne maj, czerwiec i pod 
zacielenie, tel. 503-163-721.

 �Prosięta, tel. 607-150-316.

 �Sprzedam krowę cielną, termin 20 
kwiecień, tel. 508-194-191.

 �Jałówka na wycieleniu, mieszaniec 
ras mięsnych, tel. 723-528-039.

 �Jałówka 2-miesięczna po mlecznej 
krowie, tel. 698-011-642.

 �Jałówka cielna, tel. 608-137-544.

 �Sprzedam krowę 6-letnią, wycielenie 
28.04.2018, tel. 793-707-234.

 �Sprzedam 9 prosiąt, tel. 782-233-997, 
Goleńsko 57.

 �Sprzedam bydło do dalszego chowu, 
różne wagi, tel. 606-569-727.

 �Sprzedam prosiaki 11 sztuk, okolice 
Głowna, tel. 500-296-373.

 �Prosięta, tel. 606-406-753.

 �Sprzedam stadko kóz 4 mleczne i 
młodzież, tel. (42) 719-62-51.

 �Prosięta, tel. 794-155-350.

 �Prosięta, tel. 695-727-596.

 �Sprzedam jałówki, wycielenie za 
miesiąc, tel. 886-591-787.

 �Sprzedam jałówkę, tel. 506-825-605.

 �Sprzedam jałówkę na ocieleniu, 
Urzecze 73, tel. 510-603-072.

 �Sprzedam prosiaki, tel. 500-860-650.

 �Prosiaki 9 sztuk, tel. 606-987-042.

 �Jałówka na wycieleniu, tel. 
668-761-665.

 �Jałówka wysokocielna, tel. 
518-103-986.

 �Jałówka cielna, tel. 695-774-236.

 �Sprzedam jałówkę cielną, termin: 
koniec kwietnia, tel. 600-287-313.

 �Jałówka roczna, tel. 785-159-385.

 �Sprzedam prosiaki, tel. 602-711-706.

 �Sprzedam prosiaki 20 sztuk, tel. 
605-227-242.

 �Prosięta, tel. 510-259-018.

 �Sprzedam prosiaki, maciory, tel. 
668-074-900.

 �Sprzedam kozę i 2 kózki 
2-miesięczne, tel. 696-836-896.

 �Sprzedam prosiaki 19 szt., tel. 
726-649-193.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. 
601-181-642.

 �Sprzedam prosiaki, tel. (46) 838-38-
65, tel. 795-645-597.

 �Sprzedam jałoszkę, wagę 1-tonową 
magazynową, tel. 604-245-140.

 �Sprzedam prosiaki, tel. 507-530-866.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. 
793-808-920.

 �Sprzedam krowę na wycieleniu i 
ziemniaki, tel. 781-267-288.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, tel. 
784-751-996.

 �Sprzedam byczka 3-tygodniowego, 
tel. (46) 838-25-79.

 �Krowa na wycieleniu, tel. 790-355-141.

 �Krowa na lub po ocieleniu, tel. 
794-970-444.

 �cielaki, tel. 727-472-512.
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 �Jałówka wysokocielna, tel. 
607-494-146.

maszyny
 �części używane do c-328, c-330, 

c-360, c-380, c-355, MTz, T-25 
Władimirec, tel. 880-353-819.

 �Ślęza sadownicza, duży kosz, tel. 
506-188-515.

 �Ursus c-360, tel. 885-459-698.

 �Kupię kombajn (Bolko, Anna, Karlik), 
sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, tel. 
511-713-596.

 �Pług 4-skibowy, obrotowy, 2012 rok, 
KM-180. Pług wahadłowy 4-skibowy, tel. 
505-929-983.

 �Przyczepa samozbierająca, pług 
3-skibowy, tel. 663-120-563.

 �Kombajn Bizon Super, ciągnik  
zetor 7711, siewnik zbożowy  
Konskilde, nowy po pokazach, pełna 
eletronika, komputer, siewnik  
do kukurydzy 5 sekcji, tel. 783-017-131 
797-506-016.

 �Sprzedam rozsiewacz nawozu Motyl, 
tel. 609-846-316.

 �Sprzedam rozrzutnik, brony, 
kultywator, sadzarka, siewnik punktowy, 
tel. 533-179-189.

 �Sprzedam rozrzutnik 1-osiowy, tel. 
721-341-649.

 �Atesty, przeglądy opryskiwaczy, 
Łowicz, tel. 608-684-292.

 �Kombajn Bizon, 1987 lub 1980 rok, 
tel. 697-892-925.

 �Kombajn Bizon z-56, prasa z-224, 
cyklop, sieczkarnia Fortschritt, 
rozrzutnik obornika, kosiarka rotacyjna, 
przyczepa 8 ton, tel. 512-179-465.

 �Kombajn ziemniaczany Anna, tel. 
664-114-645.

 �Beczka asenizacyjna 4000,  
rozrzutnik 2-osiowy z nadstawką, 
przetrząsarka 7, przyczepka 
samochodowa, tel. 728-894-563.

 �Wyciąg linowy, tel. 693-116-346.

 �Sprzedam agregat prądotwórczy  
16 kW do ciągnika, tel. 600-342-478.

 �Opryskiwacz, kopaczka, sortownik  
do ziemniaków, tel. 601-940-877.

 �Sprzedam sadzarkę kubełkową,  
tel. 602-582-405.

 �Sprzedam kultywator grudziądzki  
z wałem w dobrym stanie,  
tel. 660-842-007.

 �Ursus c-28, przyczepa  
3,5 tony, opryskiwacz 400 litrów, pług 
podorywkowy 4-skibowy,  
tel. 725-132-080.

 �Sprzedam siewnik do kukurydzy 
6 rzędów, rozrzutnik 10-tonowy, tel. 
500-225-198.

 �Opryskiwacz „Olza” ciągnikowy 
2100 L, szer. 21 m, tel. (46) 838-76-44 
po 18.00.

 �Maszt, tur, kultywator, siewnik do 
buraków, tel. 600-820-374.

 �ciągnik MTz 82A, I właściciel, tel. 
513-597-172 po 16.00.

 �Likwidacja maszyny rolnicze, tel. 
608-388-800.

 �Śrutownik walcowy, przyczepa 4 t. 
wywrotka, tel. 607-385-462.

 �Sprzedam przyczepę wywrotkę 
6-tonową, stan bdb., tel. 604-973-885.

 �Prasa rolująca Vicon, tel. 
665-340-488.

 �Rozrzutnik obornika Fortschritt 
oraz wszystkie części nowe, tel. 
693-830-160.

 �Stanowiska do bydła, nowe, 
ocynkowane, tel. 693-830-160.

 �Sprzedam śrutownik zasypowo-
tłoczący, tel. 798-826-705.

 �Sprzedam koparkę Nobas 11 ton, 
tel. 506-671-456.

 �Rozrzutnik obornika 1-osiowy, stan 
bdb, tel. 781-301-248.

 �zbiornik na mleko 300 litrów, stan 
bdb, tel. 781-301-248.

 �Kompresor 3-tłokowy, tel. 
692-292-969.

 �Kosiarka rotacyjna Słupsk; 
przetrząsarko-zgrabiarka 
niemiecka, podnoszenie ręczne, tel. 
606-357-786.

 �Przyczepę samozbierającą, siewnik 
Poznaniak, tel. 601-052-026.

 �ciągnik c-328, tel. 601-052-026.

 �Obsypnik ziemniaków 5-rzędowy, 
opiełacz do truskawek 2-rzędowy, 
cyklop, waga inwentarska mała, 
sadzarka do ziemniaków, tel. 
508-288-564.

 �Sprzedam rozrzutnik 2-osiowy 
lub zamienię na przyczepę D-47, tel. 
664-776-417.

 �Sprzedam cyklop, opryskiwacz, 
dmuchawa do zboża, sadzarka, tel. 
601-066-904.

 �Siewnik nawozowy Amazone i silnik 
elektryczny 11 kW, tel. 693-574-400.

 �Sprzedam kombajn Bolko, tel. 
514-642-411.

 �Rozdrabniacz do buraków, 
pompa do gnojówki, sadzarka do 
ziemniaków, tel. 791-785-230.

 �Prasa pasowa New Holland 648 
2002 rok, wielorak 6-rzędowy do 
warzyw i buraków, sortownik, parnik 
elektryczny 100-litrowy, tel. 609-562-159.

 �Kompletne koła 405/70/20 do 
ładowarki teleskopowej Manitu, Merlo, 
Matbro, itp, 70% bieżnika; prasa 
rolująca Metalfach rotor+noże 2012 rok, 
stan bdb, tel. 602-325-159.

 �Rozrzutnik 1-osiowy, opryskiwacz, tel. 
665-489-419.

 �T25, 1983 rok, tel. 695-894-414.

 �Opryskiwacz zawieszany „Pilmet” 
412LM, 400-litrowy, szerokość 12 m, 
stan bdb., tel. 601-326-555.

 �Sprzedam sadzarkę do ziemniaków 
podkiełkowanych, tel. 606-901-931.

 �T-25, 1985, 1986 rok; pług 2-skibowy, 
brony 3-polowe, siewnik 15-stka, 
kosiarka listwowa, tel. 608-686-489.

 �Ładowacze czołowe do Ursus c-330, 
c-360, 3512, T-25 – hydrauliczne lub na 
linkę, tel. 608-686-489.

 �zgrabiarka do siana Kuhn 3,5m, 
przetrząsacz do siana pasek Przedburz, 
przetrząsaczo-zgrabiarka 7 pająk, tel. 
511-176-470.

 �Pług 4-skibowy Unia Grudziądz, 
odkładnice „40”, tel. 664-748-795.

 �Sprzedam sadzarkę i sortownik 
ziemniaków, tel. 607-469-872.

 �Pług Kverneland zagonowy obrotowy, 
tel. 663-931-810.

 �Siewka nawozowa 2-talerzowa, 
zachodnia, tel. 601-272-521.

 �c-330, przyczepa 1-osiowa wywrot, 
przyczepa do balotów 6,40x2,10, tel. 
570-980-770.

 �Sprzedam kombajn buraczany 
Neptun, stan bdb., tel. 507-275-624.

 �Agregat uprawowy 2,8-metrowy, 
stawiacz balotów do owijarki, tel. 
668-162-199.

 �Beczka asenizacyjna, 2.500 l, stan 
dobry, tel. 692-205-762.

 �Beczkowóz Meprozet 4300 l, owijarka 
do bel, tel. 604-213-682.

 �Sprzedam pług 4-skibowy i słomę w 
balotach, tel. (42) 719-60-14.

 �ciągnik T-25, 1984 rok, opony 30% 
zużycia, nowy akumulator, zawieszenie 
od c-330, silnik po remoncie, nie 
wymaga nakładów finansowych, tel. 
500-385-907.

 �Orkan 2A; opony używane 11.4Rx24; 
chwytak bel Sipma, tel. 723-254-501.

 �Kombajn Bolko, tel. 660-266-355.

 �Waga 50-tonowa, wymontowana; 
w cenie złomu, kontener metalowy, 
agregat prądotwórczy, tel. 606-357-786.

 �Pająk 7, tel. 782-304-668.

 �Wywrot na przyczepę 6,5 t., tel. 
730-910-912.

 �Sprzedam ciągnik Ursus C-330M, 
1989 rok, tel. 784-734-322.

 �Sprzedam rozrzutnik 1-osiowy, 
drapak 18, Kos, śrutownik, tel. 
784-720-912.

 �Sadzarka, kopaczka, opryskiwacz 
polowy 1.000 litrów, deszczownia, tel. 
694-146-962.

 �Sprzedam widły do ładowania 
czołowego Tura, tel. 660-708-615.

 �Przyczepa METAL-FAcH T710/2 8 t. 
2013 rok, 3-stronny wywrot, plandeka 
ze stelażem +koło zapasowe, stan jak 
nowa, tel. 733-174-409.

 �Sprzedam kombajn Bolko, tel. 
669-303-235.

 �ciągniki, sadownicze MF-374S, 
MF-3340S, Same, Renault, platformy, 
opryskiwacze, gałęziarki, tel. 
504-475-567.

 �Rozrzutnik 1-osiowy, pług 2-skibowy, 
tel. 696-107-903.

 �Sprzedam części używane do Bizona, 
tel. 602-522-478.

 �Kombajn Bizon 1989 rok stan bdb., 
silosy lejowe, tel. 602-522-478.

 �zgrabiarka karuzelowa, siewka 
nawozowa, tel. 604-281-093.

 �Sprzedam ciągnik T-25, rejestrowany, 
tel. 661-289-533.

 �Kosiarka rotacyjna 1,65 m, kopaczka 
do ziemniakówm opryskiwacz polowy 
400 l, tel. 693-048-552.

 �Pług obrotowy 4-skibowy, tel. 
781-301-248.

 �Sprzedam łyżkę do zadawania 
pasz Emily szerokość 2,5 metra, tel. 
696-463-410.

 �Sprzedam c-330, 1987 rok, tel. 
660-243-935.

 �Sprzedam sadzarkę do ziemniaków 
czeską 500, tel. 604-557-182.

 �Sprzedam wywrotkę 6-tonową, tel. 
510-199-367.

 �Beczka asenizacyjna, rozrzutnik 
obornika, rozsiewacz nawozu, tel. 
693-256-015.

 �Schładzalnik do mleka 4.500 litrów, 
pług 3-skibowy, rozrzutnik 2-osiowy, 
agregat uprawowo-siewny 3 metry, tel. 
667-133-737.

 �Wywrotka 1-osiowa 3,5 tony, koła 
balon, 6.200 zł, tel. 880-709-761.

 �Sprzedam kosiarkę rotacyjną Famarol 
Słupsk (mała), fabryczna, stan dobry, 
tel. 695-819-625.

 �ciągnik rolniczy Deutz-Fahr Agroplus 
100 KM, tel. 506-178-432.

 �Sprzedam pług Unia Grudziądz 
4-skibowy, tur Vario, 2004 rok, tel. 
515-158-336.

 �Glebogryzarka boczna sadownicza, 
tel. 607-325-906.

 �Sprzedam podcinacz boczny do 
krzewów jagodowych, tel. 607-325-906.

 �Przyczepa Sanok D46B, sztywna, 
1988, stan bardzo dobry, tel. 
607-325-906.

 �Sprzedam ładowacz do obornika, 
zaczepiany z tyłu do traktora, zwalniany 
za pomocą linki, tel. 784-955-323.

 �zgrabiarka karuzelowa Deutz-
Fahr, siewka do nawozu Wikon 1 t., 
gruber 3 m, rozrzutnik Fortschritt, tel. 
600-822-089.

inne
 �Agrowłóknina z dostawą do klienta, 

tel. 693-177-813.

 �Nowa beczka do ślęzy sadowniczej, 
tel. 506-188-515.

 �Kurzy pomiot granulowany 
w big-bagach, lubianków, tel. 
601-286-499.

 �Tunel z grubej rury, 30x6 m, krótko 
używany, tel. 692-093-555.

 �Sprzedam obornik bydlęcy, 
Kocierzew, tel. 693-157-117.

 �Obornik, Bielawy, tel. 725-132-080.

 �Sprzedam gnojowicę bydlęcą oraz 
obornik z dowozem, tel. 607-244-368.

 �Sprzedam 2 opony tylne do c-360, 
tel. 666-046-328.

 �Sprzedam 3 ha trawy, tel. 728-749-086.

 �Beczka 1600 litrów metalowa,  
tel. 663-491-197.

 �Tunele foliowe 6/30 i 7/30,  
tel. 696-829-303.

 �Obornik z dowozem, tel. 601-630-882.

 �Obornik, tel. 665-489-419.

 �Sprzedam obornik, tel. 666-490-950.

 �Tunel foliowy 30x7x3, beczka na 
wodę 2000 litrów, chwytak kompletny 
do Nuika 500, tel. 510-800-242.

 �Obornik, tel. 608-137-544.

 �Obornik z dowozem, tel. 
726-121-861.

 �Sprzedam opryskiwacz 400 litrów, tel. 
887-793-961.

 �Sprzedam basen jednofazowy 400 
litrów, tel. 607-275-528.

 �Sprzedam opryskiwacz 2.400 litrów z 
komputerem, tel. 696-399-890.

 �Łąka do ścięcia, 5 ha, tel. 
791-759-507.

rolnicze – usługi
 �Białkowanie obór, tel. 518-168-598.

 �Naprawa ciągników, maszyn 
rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych, tel. 
510-809-025.

 �Transport maszyn rolniczych, 
kombajnów zbożowych, tel. 665-734-042.

 �zrobię ogrodzenia oraz bramy do 
stodoły, garażu, obory, tel. 505-928-735.

 �Bielenie budynków inwentarskich, 
dezynfekcja, tel. 663-452-727.

 �Naprawa pomp do opryskiwaczy, tel. 
506-188-515.

 �Transport niskopodwoziówką, tel. 
503-115-145.

 �Dojenie krów, tel. 726-811-028.

 �Siew kukurydzy siewnikami 
Vaderstad oraz Beckersami, wysoka 
precyzja wysiewu, dozowanie 
mikrogranulatu. Do dyspozycji 
siewniki z nawożeniem o różnych 
rozstawach międzyrzędzi. Romax, 
tel. 604-078-564.

 �Siew kukurydzy nowymi siewnikami 
w rozstawie 65 i 75 cm; nawóz, 
mikronawóz, tel. 695-052-735.

 �Siew kukurydzy siewnikami 
talerzowymi Gaspardo, duże zbiorniki 
na nawóz, dozowniki mikroelementów, 
komputer kontroli wysiewu, siew na 65 i 
75 cm, faktura VAT, tel. 577-366-404.

 �Siew bobu profesjonalnym 
siewnikiem, wywóz obornika, tel. 
693-698-295.

 �Okna: naprawa, regulacja,  
tel. 609-135-411.

 �Orka, głęboszowanie, tel. 509-339-587.

zwierzęta

sprzedaż
 �Sprzedam dwie klacze i ogierki 

srokate, wiek 12 miesięcy, po klaczach 
biorących udział w dotacjach unijnych, 
+paszporty, tel. 696-508-068.

 �Sprzedam kaczory francuskie, tel. 
667-566-276.

 �Źrebak, źrebica, tel. 721-819-250.

 �Kochiny lokowane, bażanty złote, 
gołębnik 3 na 3, tel. 506-198-171.

 �Koza, tel. 601-975-868.

 �Wyżeł szorstkowłosy, 12-miesięczna 
suka, do przyuczenia, tel. 606-357-786.

 �Owczarek niemiecki 5-letnia sunia, tel. 
725-368-799.

 �Oddam w dobre ręce sukę 
owczarka niemieckiego, łagodna, tel. 
603-972-528.
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Głowno | Miejska Spółka Wodna

Spółka prosi o więcej, 
miasto ma wątpliwości
Niedawno pisaliśmy o problemach z wodą zalewającą ul. Ostrołęcką w Głownie. Żeby rozwiązać 
problem z melioracją tego rejonu, potrzebne są szeroko zakrojone prace, a co za tym idzie  
– spore pieniądze. Sęk w tym, że Miejska Spółka Wodna, która ma zająć się tą sprawą, jak twierdzą  
jej przedstawiciele, nie ma na to wystarczających środków finansowych. Spółka zawnioskowała  
więc o dodatkowe fundusze do władz miasta. Te podchodzą jednak do tego sceptycznie.

Na ten rok Miejska Spółka 
Wodna otrzymała od miasta na 
swoją działalność dotację w kwo-
cie 10 tys. zł. Budżet spółki two-
rzą także składki członkowskie. 
Składka to 20 zł od ha fizyczne-
go, w przypadku nieruchomości 
mniejszych niż hektar płaci się ry-
czałt w kwocie 20 zł (spółka liczy 
sobie około 70 członków). Nowe, 
wybrane w tym roku, władze 
spółki starają się także pozyskać 
dofinansowanie z innych źródeł, 
m.in. z Urzędu Wojewódzkiego, 
ale na ten moment takiego wspar-
cia MSW nie otrzymała.

Budżet spółki przeznaczany 
jest m.in. na coroczne obkasza-
nie rowów melioracyjnych. Część 
pozostawiana jest w zanadrzu, 
na wypadek bieżących awarii.  
W tym roku MSW miała też  
w planach rozwiązanie dodatko-
wych, ale ważnych kwestii: wody 
zalewającej po deszczach i roz-
topach posesje przy ul. Ostrołęc-
kiej oraz obkoszenia zapomnia-
nego nieco rowu, znajdującego się  
na tyłach Miejskiego Zakładu Ko-
munalnego (rejon ul. Nowej).

Spółka podjęła rozmowy z wła-
dzami miasta. Jej przedstawiciele 
zostali poproszeni przez burmi-
strza Grzegorza Janeczka o do-
konanie wyceny tego, ile środków 
byłoby jeszcze potrzebne. Osta-
tecznie MSW zwróciła się z pi-
semnym wnioskiem o dodatkowe 

17 tys. zł (na Ostrołęcką i oczysz-
czenie wspomnianego rowu). 

Spółka została poinformowa-
na, że prośba zostanie rozwa-
żona i w ciągu kilku miesięcy 
otrzyma ostateczną odpowiedź. 
Dodatkowo, zasugerowano także, 
by MSW przystąpiła do działań  
w ramach posiadanego budżetu.

Nieco więcej o tej sprawie roz-
mawiano na posiedzeniu komi-
sji budżetu 26 marca. Burmistrz 
Janeczek podtrzymał w dyskusji  
z radnymi (w radzie zasiada kilku 
członków Miejskiej Spółki Wod-
nej: Wojciech Baleja, Krzysztof 
Wawrzyn oraz Grzegorz Szkup, 
który zresztą kilka lat temu był 
inicjatorem reaktywacji po latach 
spółki wodnej w Głownie) swoje 
stanowisko. Stwierdził, że skoro 
zaistniała tak trudna sytuacja, jak 
przy Ostrołęckiej, spółka już teraz 

powinna działać w ramach posia-
danych środków.

Wątpliwości władz miasta bu-
dzi też sama przedstawiona przez 
spółkę wycena kosztu prac, bo 
niewykluczone, że taki sam za-
kres można byłoby wykonać ta-
niej. Niemniej istotne wątpliwo-
ści budzi też u burmistrza sama 
techniczna strona przekazania do-
datkowych pieniędzy. Samorzą-
dy przekazują bowiem spółkom 
wodnym środki w drodze kon-
kursowej. Konkurs na dotację dla 
spółek wodnych na 2018 rok był 
już ogłaszany, został rozstrzygnię-
ty i przewidziane środki trafiły  
do Miejskiej Spółki Wodnej.

wiele problemów
Przedstawiciele spółki: prezes 

Jakub Krysicki i członek zarzą-
du Paweł Klimczak, w rozmowie  

z Wieściami wyjaśniają, że pro-
blemem nr 1 jest sytuacja przy 
Ostrołęckiej. Jak tłumaczą, wy-
nika on z zaniedbań sprzed lat,  
z czasów, gdy budowano wo-
dociąg. Przy okazji tych prac 
uszkodzone zostały bowiem  
w niektórych miejscach zbieracze 
odprowadzające wodę do głów-
nego rowu melioracyjnego. Prze-
rwanie zbieraczy spowodowa-
ło, że zapychają się one piachem  
i żwirem i trzeba je przetykać. 

Przez lata nie tylko przerywa-
nie zbieraczy doprowadziło do 
złej sytuacji. Część mieszkań-
ców pozasypywała istniejące nie-
gdyś rowy. Woda przelewa się 
więc przez ulice i zalewa posesje, 
pola, sady. Dodatkowym proble-
mem jest też fakt, że część osób 
opróżnia zawartość szamb nie 
poprzez zamówienie firmy, a po 

prostu wylewa ją do istniejących 
rowów, co doprowadza do ich za-
pychania.

Całości obrazu dopełnia fakt, 
że istnieje problem z dotarciem do 
map czy planów, na których by-
łoby widoczne, jak dawniej prze-
biegała sieć melioracyjna, co też 
znacznie utrudnia działania spółce 
wodnej. Niekiedy np. wspomnia-
nych wcześniej zbieraczy trzeba 
szukać „na ślepo”. Nie zawsze 
zresztą z sukcesem. Na koniecz-
ność dotarcia do map zwracają 
uwagę nie tylko w spółce. O tej 
sprawie mówił też nam wicebur-
mistrz Grzegorz Urbanik.

co dalej
Przedstawiciele spółki, pytani 

przez nas o podane przez siebie 
koszty prac, tłumaczą, że od lat 
współpracują z firmą, której ufa-
ją i która dysponuje odpowiednim 
sprzętem. Dodają, że godzina pra-
cy koparki i trzech ludzi to około 
200-250 zł. 

Władze spółki stoją na stanowi-
sku, że jeśli ktoś może wykonać te 
same prace taniej, to oni są otwar-
ci na propozycje. Jeśli będzie taka 
wola, spółka może nawet scedo-
wać sprawy związane z utrzyma-
niem infrastruktury melioracyjnej 
w mieście na urząd.

Przedstawiciele zarządu pod-
kreślają, że chętnych do pracy  
w spółce brakuje. Zarząd pracuje 
w zasadzie społecznie, w wolnym 
czasie. W zeszłym roku zarząd nie 
przyjął nawet przysługujących im 

minimalnych wynagrodzeń, gdyż 
były pilniejsze wydatki. 

Przedstawiciele spółki, w na-
wiązaniu do sugestii, że już te-
raz powinni rozpocząć prace przy 
Ostrołęckiej w ramach posiadane-
go budżetu, podkreślają, że był on 
przyjmowany z myślą o całorocz-
nych pracach w mieście. Samo 
tylko jednokrotne w roku wyko-
szenie rowów to koszt około 12 
tys. zł.

Przełomu ws. dodatkowych 
środków, czy też innej formy roz-
wiązania problemu istniejącego 
przy ul. Ostrołęckiej, na razie nie 
ma. Trzeba jednak liczyć na to, że 
taki złoty środek jednak się znaj-
dzie. 

mieSzkańców intereSuJe kOnkretny efekt

Nie ulega wątpliwości, że przez 
lata infrastruktura melioracyjna 
w Głownie została mocno 
zapuszczona. Powołana 
ponownie po latach niebytu 
w 2013 roku Miejska Spółka 
Wodna stara się, w granicach 
swoich, opartych w dużej 
mierze na miejskiej dotacji, 
możliwości finansowych, robić 
co w jej mocy, by tę sytuację 
poprawić. chwała za to tej 
nielicznej grupie ludzi, którzy 
poświęcają swój prywatny 
czas, by w spółce aktywnie 
działać i te niełatwe problemy 

rozwiązywać.
z drugiej strony, trudno się też 
dziwić władzom miasta, do 
których co i rusz ktoś zwraca 
się o pieniądze, że oglądają 
każdą złotówkę z miejskiej kasy 
z dwóch stron. W przypadku 
wsparcia dla spółki wodnej, 
trzeba też przecież brać pod 
uwagę wspomniane formalne 
uwarunkowania związane  
z możliwością udzielenia jej 
dotacji w ciągu roku. 
O wszystkich aspektach tej 
sprawy trzeba pamiętać, ale nie 
ulega też przy tym wątpliwości, 

że przeciętnego mieszkańca 
ul. Ostrołęckiej czy innej, 
którą po każdym większym 
deszczu zalewa woda, mało 
(by nie powiedzieć, że wcale) 
obchodzą tak finansowe 
możliwości spółki, jak  
i rozterki miasta. Ich interesuje 
konkretny efekt i kompleksowe 
rozwiązanie problemu. Trzeba 
więc mieć nadzieję, że wyjście 
z powstałego w ostatnim 
czasie impasu jednak się 
znajdzie. Dla dobra wszystkich 
stron. 
Jakub lenart

Sytuacja przy 
Ostrołęckiej wynika 
z zaniedbań sprzed 
lat, z czasów, gdy 
budowano wodociąg. 
Przy okazji tych prac 
uszkodzone zostały 
bowiem w niektórych 
miejscach zbieracze 
odprowadzające wodę 
do głównego rowu 
melioracyjnego. 

Jakub
Lenart

jakub.lenart@lowiczanin.info

Od lat woda przelewającą się przez drogę to na Ostrołęckiej  
normalny widok.

Część mieszkańców miała dość problemów z wodą na podwórkach i po prostu się wyprowadziła. 
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Woda, która nie ma dokąd odpłynąć, pojawia się na polach, w sadach czy na podwórkach.
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Bohaterowie spektaklu poszukiwali brakującego elementu, który pozwoliłbym im wrócić do domu.

JA
K

U
B

 L
E

N
A

R
T

Głowno | zespół Szkół Specjalnych

Wsparcie na kolejny rok
Wystawiony 6 kwietnia 
na scenie Miejskiego 
Ośrodka Kultury  
w Głownie spektakl 
„Brakujący element” 
podsumował coroczną 
akcję zbiórki środków 
dla Zespołu Szkół 
Specjalnych. Od końca  
lat 90. szkole pomaga 
w ten sposób kutnowski 
oddział Polskiego 
Towarzystwa Walki  
z Kalectwem.

Siłą sprawczą opisywanej już 
przez nas wielokrotnie akcji wciąż 
jest reprezentujący towarzystwo 
Ireneusz Terka. Corocznie odwie-
dza on okoliczne urzędy, mniejsze 
i większe firmy, szuka ludzi do-
brej woli, którzy zechcieliby wes-
przeć finansowo charytatywną 
akcję. Ireneusz Terka organizuje 
takie zbiórki, m.in. w Ozorkowie, 
Pabianicach, Łodzi, Zduńskiej 
Woli czy Kutnie. W Głownie od 
początku beneficjentem akcji jest 
Zespół Szkół Specjalnych.

Początkowo zbiórka przynosi-
ła 4-5 tys. zł. Od dłuższego cza-
su kwota ta jednak jest większa 
i oscyluje w granicach 10 tys. zł. 
Zebrane pieniądze, z których wy-
datkowania placówka się rozlicza, 
co roku przeznaczane są na inny, 
aktualnie najistotniejszy z punktu 
widzenia szkoły cel. 

W minionych latach, dzięki 
wsparciu Polskiego Towarzystwa 
Walki z Kalectwem, udało się 
choćby kupić łóżko wodne i ba-
sen z piłkami dla dzieci z głębo-
kim upośledzeniem, tablicę mul-
timedialną, wyremontować kilka 
klas. W ramach akcji dofinanso-
wano budowę boiska wielofunk-
cyjnego, stworzenie klasy przy-
sposabiającą do pracy dla dzieci 
upośledzonych w stopniu umiar-
kowanym, oddziału dla dzieci 
autystycznych czy też wreszcie 

utworzenie przedszkola i zasad-
niczej szkoły zawodowej. Ostat-
nio udało się zakupić wyposaże-
nie gabinetu biofeedbacku czy też 
wyremontować przekazane przez 
ludzi rowery, którymi uczniowie  
i nauczyciele mogą teraz jeździć 
na wycieczki.

Dyrektor Maciej Lisowski nie 
podjął jeszcze ostatecznej decyzji 
na co przeznaczone zostaną środki 
z tegorocznej akcji PTWzK. Pod 
uwagę bierze zakup tablicy inte-
raktywnej lub specjalnego krze-
sełka rehabilitacyjnego, który po-
mógłby w stabilizowaniu dziecka 
mającego problemy z siedzeniem.

Dyrektor Maciej Lisowski  
w rozmowie z nami o Ireneuszu 
Terce i jego inicjatywie mówi 
w samych superlatywach. – Jest 
(Ireneusz Terka – przyp. red.) 
wspaniałym człowiekiem o wiel-
kim sercu – mówi o nim. – Dzie-
sięć lat temu, na 40-lecie szkoły, 

został uhonorowany najwyższym 
odznaczeniem naszej szkoły: 
Złotym Piotrusiem. Zasługu-
je na najwyższe oceny, bo od 
wielu lat, okazuje się, że robi to  

z taką samą energią, z równie 
wielkim zaangażowaniem. On 
autentycznie troszczy się i widać, 
że los dzieci niepełnosprawnych 
leży mu na sercu.  kl

kiLka Słów O SPektakLu
Przedstawienie „Brakujący 
element”, które 6 kwietnia 
obejrzały w ramach 
podsumowania akcji dzieci 
z głowieńskich placówek 
oświatowych, przygotowali, 
podobnie jak przed rokiem, 
artyści z Łódzkiej Agencji 
Koncertowej. Spektakl 
opowiadał historię dwóch 
przybyszów z kosmosu, 
którzy poszukiwali 
brakującego elementu, 
który pozwoliłby im wrócić 
z ziemi na swoją planetę. 
Tytułowymi elementami 

okazały się wartości takie 
jak: miłość, współczucie 
czy zaufanie.
Libretto przedstawienia 
przygotowała Iwona 
Buczkowska. Autorami 
muzyki byli Marek 
Ostrowski i Arkadiusz 
Kupiecki, zaś za 
choreografię odpowiadała 
Anna Krzyżanowska. 
Wystąpili: Róża chrabelska, 
Małgorzata Ostrowska, 
Tomasz Kubiatowicz, 
Ireneusz Pietras, Marek 
Wyrwicz i Piotr Mielnik.

Głowno | Lokomotywą po wiedzę

Kolejne warsztaty w ASP
Grupa uczniów Szkoły Podsta-

wowej nr 3 w Głownie, biorących 
udział w programie „Lokomoty-
wą po wiedzę”, 5 kwietnia wzię-
ła udział w drugich już warszta-
tach na Akademii Sztuk Pięknych 
w Łodzi. Tym razem pracowa-
li pod okiem dr Izabelli Stronias  
z Pracowni Kostiumu Scenicz-
nego Wydziału Tkaniny i Ubio-
ru ASP. Tworzyli m.in. osadzane  
na manekinach figury ze zwy-
kłych białych kartek papieru. 

Rozwijanie wyobraźni ma po-
służyć uczestnikom projektu  
do przygotowywania scenografii  
i kostiumów do spektaklu „Ty-
dzień z życia kreta Józia”, któ-
ry ma być zwieńczeniem działań  
w ramach projektu. 

Od lutego do maja młodzież 
brała lub weźmie udział w szere-
gu prelekcji ekologicznych (m.in.  

w tematyce recyklingu, oszczę-
dzania energii, dbania o środowi-
sko naturalne itp.) i warsztatów 
dotyczących m.in. przygotowywa-
nia scenografii, kostiumów, aran-
żacji wnętrz – wszystko będzie 
wykonane z wykorzystaniem ma-
teriałów z odzysku czy też lekcji 
aktorsko-teatralnych. W najbliż-
szym czasie uczestnicy odwiedzą 
Politechnikę Łódzką.

Przypomnijmy, że Głow-
no jest jednym z 21 miast i gmin 
z województwa łódzkiego, któ-
re przystąpiły do wiosennej edy-
cji dofinansowywanego ze środ-
ków Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodar-
ki Wodnej projektu „Lokomoty-
wą po wiedzę”, którego głównym 
koordynatorem jest Łódzki Dom 
Kultury, zaś w skali naszego mia-
sta Miejski Ośrodek Kultury.  kl

Głowno | zespół Szkół Specjalnych

Koncert na 50-lecie szkoły
Od początku obecnego roku 

szkolnego Zespół Szkół Specjal-
nych w Głownie świętuje jubile-
usz 50-lecia istnienia. 

Kolejnym etapem obchodów 
będzie koncert pod hasłem „Arty-
ści dzieciom”, który zaplanowano 
na 24 kwietnia, na godzinę 17.00, 
w sali Miodowy Dom w Głownie. 
Wystąpią: Trzeci Oddech Kaczu-

chy, mająca głowieńskie korzenie 
grupa Billie Jean oraz duet blueso-
wy w składzie: Jacek Bedyniak 
(mający za sobą występy w zespo-
le Daab) i Jarosław „Sapcio” Sa-
pieja.

Główne uroczystości związane 
z 50-leciem Zespołu Szkół Spe-
cjalnych odbędą się w połowie 
czerwca.  kl

Głowno | Miejski Ośrodek Kultury

Bezpieczne Ekodzieciaki 
już po raz szósty

W czwartek, 26 kwietnia, o go-
dzinie 10.00, w Miejskim Ośrod-
ku Kultury w Głownie odbędzie 
się szósta edycja Festiwalu Pio-
senki „Bezpieczne Ekodzieciaki”. 
Najmłodsi z placówek oświato-
wych, nie tylko z terenu Głowna, 
zaprezentują się w repertuarze 
dotyczącym zagadnień z zakresu 
ekologii i bezpieczeństwa. 

Od kilku lat MOK organizu-
je imprezę, której patronuje bur-
mistrz miasta, we współpracy  

z miejskimi przedszkolami  
i Gminną Komisją Rozwiązywa-
nia Problemów Alkoholowych. 
Obecnie są na festiwalu również 
przedstawiciele Powiatowej Sta-
cji Sanitarno-Epidemiologicznej 
w Zgierzu, zgierskiej Komendy 
Powiatowej Policji, Komendy Po-
wiatowej Państwowej Straży Po-
żarnej, a także JRG PSP w Stry-
kowie. W tym roku do tego grona 
dołączy także głowieńska proeko-
logiczna „Ekorower Fundacja”.  kl

Głowno | Miejski Ośrodek Kultury

Opowieści o Kozim Wierchu
Znany głowieńskim miłośni-

kom podróży Krzysztof Pietru-
szewski z łódzkiego oddziału 
Polskiego Towarzystwa Tatrzań-
skiego 3 kwietnia odwiedził po-
nownie Miejski Ośrodek Kultury 
w Głownie. Tym razem opowie-
dział o Kozim Wierchu.

Wspomniany szczyt leży w Ta-
trach Wysokich na szlaku Orlej 
Perci i jest najwyższym (2291 m 
n.p.m.) leżącym w 100% na tery-
torium Polski. Swoją nazwę za-
wdzięcza pasterzom z Doliny Pię-
ciu Stawów, którzy z kolei nadali 
ją ze względu na znaczną ilość 
kozic, które niegdyś można było  
na Kozim Wierchu spotkać.

Krzysztof Pietruszewski przy-
bliżał w czasie spotkania m.in. 

historię zdobywania góry (pierw-
sze udokumentowane wejście 
na szczyt miało miejsce w 1867 
roku, zaś zimą w 1907 roku). Pre-
legent opowiadał także o obecnie 
wytyczonych w tym rejonie szla-
kach turystycznych wiodących na 
szczyt Koziego Wierchu (m.in.  
z Doliny Gąsienicowej albo Żle-
bem Kuczyńskiego). 

Na spotkaniu podróżnik opo-
wiadał także o faunie i florze 
szczytu. Spotkać można na nim 
m.in. turzycę tęgą, turzycę La-
chenala czy też rogownicę jedno-
kwiatową, zaś ze zwierząt, rzecz 
jasna, kozicę. 

Całość opowieści Krzysztofa 
Pietruszewskiego była wzbogaco-
na materiałem fotograficznym.  kl

Głowno 
Konferencja 
młodzieżowa

dokończenie ze str. 3
Prowadzący jest kaznodzieją  

i starszym zboru Kościoła Ewan-
gelicznych Chrześcijan w Gro-
dzisku Maz., absolwentem semi-
narium KECH, od 20 lat pracuje  
z młodzieżą. Konferencja od-
będzie się w siedzibie KECH  
w Głownie przy Pl. Wolności 
11/13, w godz. 11.00-17.15. Przewi-
dziano pięć wykładów, poświęco-
nych pytaniom, jakie Bóg mógłby 
zadać człowiekowi: „Gdzie je-
steś?”, „Czyż życie nie jest czymś 
więcej niż pokarm, a ciało niż 
odzienie?”, „Dlaczego mówicie 
do mnie Panie, a nie czynicie tego 
co mówię?”, „Co chcesz, abym Ci 
uczynił?” i „Miłujesz mnie?”. Nie 
zabraknie wspólnej zabawy i po-
częstunku. Zgłoszenia: 606-436-
690 lub daradam1@wp.pl.  klUczestnicy projektu mieli szansę uruchomić wyobraźnię.
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Sport
Skromne
zwycięstwo
Zjednoczonych. str. 40

Piłka nożna | 18. kolejka V ligi

Tomasz Florczak uratował Stal przed porażką
Głowieński zespół  
słabo spisał się w Łęczycy, 
gdzie przeciętny Górnik 
o mało co zgarnąłby 
komplet punktów.

To nie był dobry dzień dla gło-
wieńskich piłkarzy. Stal wybra-
ła się do Łęczycy bez trenera To-
masza Szcześniaka i piłkarze 
wyraźnie nie poradzili sobie bez 
wsparcia swojego szkoleniowca  
na ławce. W sobotę, 14 kwietnia  
w Łęczycy głownianie rzutem  
na taśmę zremisowali z Górni-
kiem 1:1.

Przez całe 90 min. goście prak-
tycznie nie zagrażali bramce Gór-
nika, oddając ledwie kilka mizer-
nych strzałów. Gospodarze z kolei 
zadali jeden cios w najbardziej 
dotkliwym momencie. Tuż przed 
przerwą bramkarza Głowna poko-
nał Dawid Michałowski. Po zmia-
nie stron piłkarze Głowna długo 
nie potrafili znaleźć recepty na do-
brą i przede wszystkim skuteczną 
akcję.

Z pomocą przyszedł jeden  
z najbardziej zasłużonych dla Sta-
li piłkarzy Tomasz Florczak, któ-
ry w doliczonym czasie gry po 

ogromnym zamieszaniu w polu 
karnym Górnika wpakował piłkę 
do siatki i ostatecznie wyrównał 
stan meczu.

Stal znów zgubiła punkty 
i wobec wyników innych drużyn 
z czołówki jest to z pewnością po-
dwójna strata. Niemal pewna mi-
strzostwa jest Andrespolia Wi-
śniowa Góra, która wygrała aż 5:2 
z Włókniarzem Pabianice i ma już 
11 pkt. przewagi nad drugim Za-
wiszą Rzgów i w dodatku mecz 
zaległy. 

Głowieńscy piłkarze zagrają te-
raz z ostatnim w tabeli Łódzkiej 
Klasy Okręgowej Włókniarzem 
Konstantynów Łódzki. Spotkanie 
zaplanowano na stadionie przy ul. 
Kopernika 37 w Głownie w sobo-
tę, 14 kwietnia o godz. 16:00. Tre-
ner Tomasz Szcześniak liczy na 
poprawę gry swoich podopiecz-
nych. wp

18. kolejka: 
 Górnik Łęczyca – Stal Głowno 
1:1 (1:0). Bramkę dla Stali zdobył 

w doliczonym czasie meczu To-
masz Florczak (90+)
 KS Sokół Aleksandrów Łódzki 
– lKS Orzeł Parzęczew 3:3
 ŁKS II Łódź – lKS Sarnów 4:2
 UKS SMS Łódź – lKS Rosa-
nów 4:0
 termy Uniejów – GKS Bedlno 1:0
 Górnik 1956 Łęczyca – KS 
Stal Głowno 1:1
 MKS Włókniarz Pabianice – 
Andrespolia Wiśniowa Góra 2:5
 Zawisza Rzgów – PtC Pabia-
nice 0:1

 KS Włókniarz Konstantynów 
Łódzki – RtS Widzew II Łódź 2:6
1. Andrespolia Wiś. Góra 17 49 62-11

2. zawisza Rzgów 18 38 57-22

3. LKS Rosanów 17 36 43-24

4. Górnik Łęczyca 17 34 52-38

5. Stal Głowno 17 32 45-23

6. Sokół II Aleksandrów Ł. 18 29 43-40

7. PTc Pabianice 18 28 45-33

8. RTS Widzew II Łódź 18 25 48-29

9. Termy Uniejów 18 23 29-40

10. ŁKS II Łódź 17 21 38-42

11. GKS Bedlno 18 18 34-65

13. LKS Sarnów 18 15 30-47

14. Włókniarz Pabianice 17 14 21-39

15. Orzeł Parzęczew 18 13 27-54

16. Wł. Konstantynów Ł. 18 8 19-68

 19. kolejka, 14-15 kwietnia: 
RTS Widzew II Łódź – Włókniarz 
Pabianice, Andrespolia Wiśniowa 
Góra – zawisza Rzgów, Górnik Łę-
czyca – ŁKS II Łódź, Stal Głowno 
– Włókniarz Konstantynów Ł., LKS 
Rosanów – Termy Uniejów, PTc 
Pabianice – UKS SMS Łódź, LKS 
Sarnów – Orzeł Parzęczew, GKS 
Bedlno – Sokół II Aleksandrów Ł.

Stal Głowno (żółto-niebieskie stroje) w ostatniej akcji meczu strzeliła wyrównującego gola za sprawą Tomasza Florczaka.

Stal przez całą 
pierwszą połowę  
nie oddała strzału  
na bramkę rywali.

Piłka nożna | 12. kolejka B-klasy gr. I i gr. II

Kiepskie wyniki Powstańca i Strugi, Iskra nie odpaliła fajerwerków
Inauguracja rundy wiosennej 
w najniższej łódzkiej  
klasie rozgrywek 
nie wypadła dobrze  
dla drużyn reprezentujących 
nasz region. Tylko Sokół 
Popów miał powody  
do zadowolenia.

W gr. I B-klasy niespodziewa-
ny remis z ostatnim LKS II Gał-
kówek zanotował Powstaniec Do-
bra. Goście do tej pory nie zdobyli 
nawet jednego punktu, a w pierw-
szym meczu wiosną zdołali zre-
misować z Powstańcem 2:2. Gole 
dla gospodarzy zdobyli z rzu-
tu karnego Christopher Kawalec 
oraz pięknym strzałem z rzutu 
wolnego z 30 m Hovhannes Ka-
rapetyan. Po 12. kolejkach Powsta-
niec zajmuje dalekie 8. miejsce  
z mizernym dorobkiem 11 pkt.

12. kolejka B-klasy, gr. I: 
 Husaria Gealan Rzgów – Wię-
cej Niż Sport Łódź 2:10
 KKS II Koluszki – lKS II Różyca 
0:0
 Powstaniec Dobra – lKS II 
Gałkówek 2:2
 Polonia Andrzejów – Ner Łódz-
ki 6:2
 Metalowiec Łódź – Milan Club 
Polonia 1:6
 Victoria Stoki – pauza.

tabela grupy I:
1. Więcej Niż Sport Łódź 11 33 60-14

2. Milan club Polonia 11 25 42-25

3. Polonia Andrzejów 11 22 36-20

4. Husaria Rzgów 11 18 34-29

5. Metalowiec Łódź 11 16 31-38

6. Victoria Stoki 10 15 24-15

7. LKS II Różyca 11 13 16-26

8. Powstaniec Dobra 11 11 18-20

9. Ner Łódzki 11 11 23-30

10. KKS II Koluszki 11 9 22-34

11. LKS II Gałkówek 11 1 8-63

 13. kolejka B-klasy, gr. I, 14-15 
kwietnia: Ner Łódzki – LKS II Gał-
kówek, Victoria Stoki – Więcej Niż 
Sport Łódź, Powstaniec Dobra – 
KKS II Koluszki, Metalowiec Łódź – 
Husaria Gealan Rzgów, Milan club 
Polonia – Polonia Andrzejów.

Z kolei w grupie III remisem 
1:1 zakończyło się spotkanie li-
dera OSP Iskry Głowno z KS Ży-
chlin. Bramkę na wagę jednego 
punktu zdobył dla głownian w 69 
min. Rafał Nagański. W najcie-
kawszym spotkaniu 12. kolejki tej 
grupy Sokół Popów niespodzie-
wanie łatwo rozbił trzecią w tabe-
li Strugę Dobieszków aż 6:2. Już 

do przerwy gospodarze prowadzi-
li 4:1, mimo że przegrywali 0:1. 
Po zmianie stron utrzymali wyraź-
ną przewagę i wysoko zwyciężyli 
gracze Sokoła. Gole dla popowian 
zdobywali Sebastian Owczarczyk 
3, Przemysław Gibała, Piotr Ja-
borski oraz Łukasz Jankowski, na-
tomiast dla Strugi trafiali Mariusz 
Kowalski i Tomasz Zawadzki.  wp

12. kolejka B-klasy gr. III:
 KP Byszewy – Sazan Pęczniew 
1:4
 Sokół Popów – Struga Do-
bieszków 6:2
 GKS Byszew – Olimpia Opo-
rów 3:1
 Błękitni Ciosny – lKS Gieczno 
1:1
 Iskra Głowno – KS żychlin 1:1
 Iskra Góra – Krośniewianka 
(wo).

tabela grupy III:
1. OSP Iskra Głowno 12 32 32-11

2. Sazan Pęczniew 12 29 54-22

3. Struga Dobieszków 12 24 53-21

4. Expom Krośniewianka 11 22 21-19

5. Sokół Popów 12 21 36-23

6. KS żychlin 12 18 30-19

7. GKS Byszew 12 15 38-38

8. Olimpia Oporów 12 13 22-46

9. Błękitni ciosny 12 10 29-54

10. LKS Gieczno 12 9 17-40

11. KP Byszewy 12 7 24-28

12. Iskra G. Św. Małgorzaty 11 6 13-48

 13. kolejka B-klasy, gr. III od-
będzie się w dniach 14-15 kwietnia: 
Olimpia Oporów – Struga Dobiesz-
ków, OSP Iskra Głowo – Sokół Po-
pów, LKS Gieczno – KP Byszewy, 
Expom Krośniewianka – GKS By-
szew (wo), Sazan Pęczniew – Iskra 
Góra Św. Małgorzaty, Błękitni cio-
sny – KS żychlin.

Piłkarze Sokoła Popów zaprezentowali wspaniałą formę podczas pierwszej kolejki rundy wiosennej B-klasy, gr. III.
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Siatkówka | Finał I Ligi ŁALS

Stalówki nie dały rady, awans wciąż możliwy
Stało się to,  
czego kibice obawiali 
się najbardziej. Siatkarki 
Stal Volley Głowno 
przegrały walkę  
w finale I Łódzkiej 
Amatorskiej Ligi Siatkówki 
Kobiet.

Decydujący o mistrzostwie 
i awansie do Ekstraklasy Kobiet 
mecz odbył się w sobotę, 7 kwiet-
nia w sali Szkoły Podstawowej  
nr 205 w Łodzi. Podopieczne tre-
nera Sylwestra Jasińskiego w fina-
le łódzkich rozgrywek podejmo-
wały Delię Cosmetics. Rywala, 
który w przeciwieństwie do Stali 
w ostatnim momencie sezonu zła-
pał optymalną formę. 

W rundzie zasadniczej Stalów-
ki były przez wiele tygodni nie do 
zatrzymania, a dopiero tuż przed 
fazą finałową złapały zadyszkę. 

W meczu o 1. miejsce I Ligi 
ŁALS Delia Cosmetics wyko-
rzystała każdy błąd Stalówek i za-

służenie wygrała 3:0, zgarniając 
główne trofeum i awans.

Podopieczne trenera Sylwestra 
Jasińskiego mają jeszcze szanse 
uzyskać promocję wyżej. Głow-
nianki wystąpią bowiem w bara-
żach i zmierzą się w nich z ostat-
nią drużyną Ekstraklasy Kobiet 
TKKF Dzikusy I Łódź. Spotkanie 
ostatniej szansy zaplanowano na 
sobotę, 14 kwietnia o godz. 11:00. 
Baraże zespoły rozgrywają w for-
mie jednego decydującego meczu 
do trzech wygranych setów. Zwy-
cięzcy awansują do wyższej ligi 
lub utrzymają się w dotychczaso-
wej lidze. Zespół, który nie stawi 
się na mecz, automatycznie prze-
grywa baraż.

Warto wspomnieć, że w Łódz-
kiej Amatorskiej Lidze Siatkówki 
przez ostatnie 8 miesięcy zagrało 
blisko 800 osób w 57 drużynach 
w aż 7 ligach. Oprócz trofeów 
dla zwycięskich drużyn uhonoro-
wano także najlepszych zawodni-
ków i zawodniczki bieżącego se-
zonu. 

W gronie nagrodzonych I Ligi 
Kobiet znalazła się siatkarka Stali 
Głowno Paulina Sobierajska.  wp

I liga ŁAlS Kobiet:
Mecz o 5. miejsce:
 ZSO nr 8 Łódź – UKS Wiśnio-
wa Góra 3:1
Mecz o 3. miejsce:
 tKKF Dzikusy II Łódź – XlVII 
lO Łódź 3:1
Mecz o 1. miejsce: 
 Stal Volley Głowno – Delia Co-
smetics Łódź 0:3

Klasyfikacja końcowa:
1. Delia cosmetics Łódź

2. Stal Volley Głowno

3. TKKF Dzikusy II Łódź

4. XLVII LO Łódź

5. zSO nr 8 Łódź

6. UKS Wiśniowa Góra

 Mecze barażowe o awans za-
planowano na sobotę, 14 kwietnia: 
VIP Gwarant – TKKF Dzikusy II 
Łódź, TKKF Dzikusy I Łódź – Stal 
Volley Głowno.

Stalówki z Głowna (czarno-czerwone stroje) stoją przed jeszcze jedną szansą awansu do Ekstraklasy Kobiet 
Łódzkiej Amatorskiej Ligi Siatkówki.

Koszykówka | 5. kolejka WLK U-11 M

Derby GTK – TK Basket dla Głowna
Po raz pierwszy dwie mę-

skie drużyny koszykarzy Głowna 
i Strykowa zmierzyły się w roz-
grywkach ligowych. Lepsi byli 
młodzi zawodnicy GTK, którzy 
pokonali TK Basket 92:23.

Strykowianie dopiero zaczyna-
ją swoją przygodę z koszyków-
ką. Trenerzy Jacek Lewandowski 
i Bartłomiej Szczepaniak powo-
łali drużynę chłopców i debiutu-
ją w tym sezonie w rozgrywkach. 
Głownianie z kolei mają kilka 
grup w swoich szeregach i zmaga-
nia w Wojewódzkiej Lidze Koszy-
kówki nie są im obce. Trener Rafał 
Szulc mógł też skorzystać z usług 
większej liczby zawodników.

Niedzielne spotkanie od po-
czątku układało się po myśli go-
spodarzy. Po stronie Strykowa 
brakowało przede wszystkim do-
świadczenia, ale też młodzi za-
wodnicy TK Basket znacznie 
odstawali fizycznie od GTK.  
W składzie gości pojawili się ko-
szykarze, którzy dopiero stawiają 
pierwsze kroki w tym sporcie, ale 
nie można im odmówić woli wal-
ki. Błyszczał zwłaszcza Mateusz 
Szymański, który zwrócił uwagę 
nawet miejscowych kibiców i tre-
nerów. Gospodarze dyktowali jed-
nak warunki przez całe spotkanie 
i zyskali ogromną przewagę głów-
nie dzięki głębi składu, ale inspi-
racją dla kolegów był Adam Ko-

łodziejczyk, który zdobył aż 33 
pkt. Drużyna GTK wygrała wyso-
ko i w pełni zasłużenie 92 do 23, 
ale gościom należą się słowa po-
chwały, bowiem mimo krótkiego 
stażu pokazali, że drzemie w nich 
potencjał.

Kolejne spotkania z udziałem 
młodych zawodników Głowna  
i Strykowa zaplanowano już na 
najbliższy weekend. W niedzielę, 
15 kwietnia drużyna GTK zmie-
rzy się w Zgierzu z lokalnym 
zespołem Basket Fabryki oraz 
Ósemki Skierniewice, z kolei stry-
kowianie pojadą do Tomaszowa 
Mazowieckiego i będą rywalizo-
wać tam z gospodarzami z klubu 
MUKS King oraz AZS PWSZ II 
Skierniewice.  wp

5. kolejka:
 GtK Głowno – tK Basket Stry-
ków 92:23 (23:5, 21:8, 19:6, 29:4)
GtK: K. Koźlik, D. Dziedziński,  
O. Olaszczyk – 2 pkt., W. Seferyń-
ski, F. Rosiak – 6 pkt., A. Malinow-
ski – 8 pkt., B. Szkup, M. Małek 
– 12 pkt., J. Sęczkowski – 6 pkt.,  
N. Dańczak – 4 pkt., K. Matyjasik – 7 
pkt., Mikołaj Kotecki – 12 pkt., Mak-
symilian Kotecki, W. Piszczyński – 
2 pkt., A. Kołodziejczyk – 33 pkt.
tK Basket: M. Szubert – 2 pkt., J. 
Witczak – 1 pkt., A. Głowacki – 2 
pkt., J. Skotarek, M. Bystrosz – 2 
pkt., M. Gałązka, S. Góralczyk, A. 

Góralczyk, K. Miśkiewicz, J. Kruk, 
M. Szymański – 16 pkt.
 MUKS King tomaszów Mazo-
wiecki – UMKS Piotrcovia Piotr-
ków trybunalski 44:25
 KKS Pro-Basket Kutno – AZS 
PWSZ II Skierniewice 61:34
 Basket Fabryka – ŁKS MiniBa-
sketliga Szkoła Gortata Łódź 
(wynik nn).

1. Szkoła Gortata Łódź 6 12 397:74

2. AzS PWSz I Skierniewice 5 10 522:72

3. KKS Pro-Basket Kutno 5 10 323:126

4. ósemka Skierniewice 5 8 267:145

5. GtK Głowno 5 8 183:236

6. Piotrcovia Piotrków Tryb. 7 8 160:349

7. King Tomaszów Maz. 5 7 164:205

8. AzS PWSz II Skierniewice 5 5 80:431

9. Basket Fabryka zgierz 4 4 43:269

10. tK Basket Stryków 4 5 64:269

 6. kolejka, niedziela 15 kwiet-
nia: TK Basket Stryków – MUKS 
King Tomaszów Mazowiecki, AzS 
PWSz II Skierniewice – TK Basket 
Stryków, MUKS King – AzS PWSz 
II Skierniewice, GTK Głowno – 
Basket Fabryka, MKS ósemka 
Skierniewice – GTK Głowno, KKS 
Pro-Basket Kutno – ŁKS MiniBa-
sketLiga Szkoła Gortata Łódź, 
Basket Fabryka – MKS ósemka 
Skierniewice, AzS PWSz I Skier-
niewice – KKS Pro-Basket Kutno, 
ŁKS Szkoła Gortata Łódź – AzS 
PWSz I Skierniewice.

Koszykówka | 6. kolejka WLK U-14 K, gr. D

Szósta wygrana młodziczek Strykowa
Drużyna koszykarek  
TK Basket U-14 jest  
do tej pory niepokonana 
w finałach grupy D  
Ligi Wojewódzkiej.

Walczące o 5. miejsce w wo-
jewództwie zawodniczki TK Ba-
sket Stryków na razie nie za-
wodzą jeżeli chodzi o finał D 
Wojewódzkiej Ligi Koszykówki 
do lat 14. Podopieczne trenerów 
Jacka Lewandowskiego i Bartło-
mieja Szczepaniaka w niedzielę,  
8 kwietnia podejmowały w Kut-
nie miejscowy KKS Pro-Basket 
II i po emocjonującym spotkaniu 
wygrały 55:45.

Pojedynek obfitował w wiele 
zwrotów akcji i trudno było orzec 
niemal do ostatniej kwarty kto ma 
zdecydowanie większe szanse na 
zwycięstwo. Po wyrównanym 
otwarciu w drugiej odsłonie mło-
dziczki Strykowa zademonstrowa-
ły świetną i przede wszystkim nie-
zwykle skuteczną koszykówkę. 
Później gospodynie niemal odro-
biły straty, ale kluczem do udanej 
końcówki w wykonaniu TK Ba-
sket była równa i dobra gra liderek 

Strykowa Aleksandry Kowalskiej, 
Martyny Goszczyńskiej, Zuzan-
ny Lipińskiej i Karoliny Żyga-
dło. Przed ostatnią kwartą wynik 
oscylował wokół remisu 35 do 39 
dla strykowianek. Zespół gości 
wytrzymał jednak presję i pod-
wyższył jeszcze wygraną, zwycię-
żając ostatecznie różnicą 10 pkt.

Kolejne, przedostatnie spotka-
nie w gr. D WLK U-14 strykow-
skie koszykarki rozegrają u sie-
bie w sali Szkoły Podstawowej 
w Dąbrówce Dużej. Rywalem 
podopiecznych trenerów Jacka 
Lewandowskiego i Bartłomieja 
Szczepaniaka będzie zgierski SK 
Mag-Rys, który zajmuje przed-
ostatnie miejsce w tabeli. Liderem 
jest PTK ETL Finance Pabianice 
przed American Widzew Łódź 
i TK Basket Stryków. Wszyst-
kie te trzy drużyny mają kom-
plet zwycięstw na swoim koncie,  
a o kolejności w rankingu decydu-
je lepszy bilans zdobytych i stra-
conych punktów.  wp

6. kolejka: 
 KKS Pro-Basket Kutno – tK 
Basket Stryków 45:55 (12:13, 

8:20, 15:6, 10:16). tK Basket:  
z. Kowalska – 1 pkt., A. chybińska, 
J. Dąbrowska, L. Piestrzeniewicz, 
K. żygadło – 11 pkt., A. Kowalska 
– 14 pkt., z. Lipińska – 11 pkt.,  
z. chybińska, M. Sadowska – 1 
pkt., M. Płucienik – 2 pkt., M. Gosz-
czyńska – 15 pkt.
 American Widzew Łódź – AKS 
SMS Łódź 120:37
 SK Mag-Rys Zgierz – PtK Etl 
Finance Pabianice 31:134
 UKS Basket Aleksandrów Ł. – 
lUKS trójka Sieradz 79:35.

1. PTK ETL Pabianice 6 12 602:179

2. American Widzew Ł. 6 12 591:189

3. tK Basket Stryków 6 12 445:266

4. AKS SMS Łódź 6 8 352:378

5. Basket Aleksandrów Ł. 6 8 285:451

6. KKS Pro-Basket II Kutno 6 7 280:358

7. SK Mag-Rys zgierz 6 7 154:616

8. LUKS Trójka Sieradz 6 5 165:437

 7. kolejka, 15 kwietnia: TK Ba-
sket Stryków – SK Mag-Rys zgierz, 
KKS Pro-Basket II Kutno – LUKS 
Trójka Sieradz, AKS SMS Łódź – 
PTK ETL Finance Pabianice, UKS 
Basket Aleksandrów Łódzki – KS 
American Widzew Łódź (24.04.).

Klub tK Basket Stryków po raz pierwszy w historii klubu ma męską drużynę koszykówki.

Koszykarki tK Basket Stryków (niebieskie stroje) prezentują wyborną formę w końcówce sezonu Ligi 
Wojewódzkiej do lat 14.
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PROGNOZA POGODY | 12.04.2018 – 18.04.2018

CZWARtEK – PIątEK:
Słonecznie, zachmurzenie małe, 
bez opadów oraz bardzo ciepło, 
w piątek okresami dużo chmur oraz miejscami 
przelotne opady deszczu, możliwe burze. 
Widzialność dobra, w czasie opadów 
umiarkowana.
Wiatr wschodni i południowo-wschodni, 
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.
Temp. max w dzień: + 22 st. c do + 20 st. c 
w piątek.
Temp. min w nocy: + 11 st. c do + 8 st. c.

SOBOtA – NIEDZIElA:
Słonecznie, zachmurzenie małe, 
bez opadów oraz bardzo ciepło.
Widzialność dobra.
Wiatr wschodni i południowo-wschodni, 
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.
Temp. max w dzień: + 20 st. c do + 22 st. c.
Temp. min w nocy: + 10 st. c do + 8 st. c.

PONIEDZIAŁEK – WtOREK – ŚRODA:
Słonecznie, zachmurzenie małe
i umiarkowane, bez opadów, ciepło.
Widzialność dobra.
Wiatr wschodni i północno-wschodni, 
słaby do umiarkowanego, 3-8 m/s.
Temp. max w dzień: + 20 st. c do + 17 st. c.
Temp. min w nocy: + 9 st. c do + 7 st. c.

BIURO METEOROLOGIczNE cUMULUS

PROGNOZA BIOMEtEOROlOGICZNA:
Pogoda korzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie. Dobra sprawność psychofizyczna 
i fizyczna.

Kolarstwo | Szosa

Bez błysku w Ślężańskim Mnichu
Zawodnicy LUKS Dwójki Danielo Sportswear Stryków 
oficjalnie rozpoczęli sezon 2018 na szosie. Podopieczni 
trenera Władysława Króla w niedzielę, 8 kwietnia 
udali się do Sobótki, gdzie tradycyjnie kolarze  
z całej Polski zainaugurowali szosową rywalizację  
w nowym roku w ramach Ślężańskiego Mnicha.

Sobótka od wielu lat jest moż-
na powiedzieć szosową stolicą ko-
larstwa polskiego. Właśnie w tym 
miejscu odbywa się inauguracja 
sezonu, a także organizowane Mi-
strzostwa Polski w kategorii eli-
ta. W tegorocznej imprezie po raz 
kolejny wystartowało mnóstwo 
miłośników kolarstwa, zarówno 
amatorów jak i licencjonowanych 
zawodników. W grupie wyczyno-
wej na starcie stanęli młodzi kola-
rze ze Strykowa pod opieką trene-
ra Władysława Króla.

W najliczniej obsadzonej ka-
tegorii młodzik rywalizowało aż 
133 kolarzy w wieku 13-14 lat. 
Mieli do pokonania oni trudną 

trasę o długości 18 km z dwoma 
podjazdami w połowie dystansu 
i jednym do samej mety. Dwójka 
zawodników w żółto-niebieskich 
barwach Rafał Szychowski i Da-
niel Podczarski nie mieli szczęścia 
bowiem już po 3 km byli zamie-
szani w kraksę. Strykowskim za-
wodnikom nic się na szczęście nie 
stało, ale obaj musieli się zatrzy-
mać, by uniknąć upadku i zanim 
wrócili do ścigania czołówka była 
już z przodu. Ostatecznie Szy-
chowski był 45., a Podczarski 65.

Juniorzy młodsi (15-16 lat) 
mieli do pokonania 3 rundy 
o łącznej długości 54 km. W za-
wodach z dobrej strony pokazał 

się Dawid Dordański, który pró-
bował ataków i kilkakrotnie od-
rywał się od grupy. Niestety pele-
ton nie pozwolił na żaden odjazd 
strykowianina, który zmęczony 
nie miał szans na skuteczny finisz 
i ostatecznie zameldował się na 
54. pozycji w ponad 120 osobowej 
grupie. W najstarszej kategorii ju-
nior (72 km) pecha miał Wiktor 
Sasin, który nie ukończył rywali-
zacji z powodu defektu koła.

Nieco zawiedziony postawą 
podopiecznych był trener Wła-
dysław Król, który liczył na wię-
cej, ale podkreślił, że nie o wynik 
chodziło mu na początku sezonu,  
a rywalizację w gronie najlep-
szych na bardzo wymagającej 
trasie. Ślężański Mnich pozostał 
zatem jednym z nielicznych wy-
ścigów niezdobytych przez kola-
rzy Strykowa. Zawodnicy LUKS 
Dwójki Danielo Sportswear szy-
kują się teraz do kolejnych startów. 

W najbliższy weekend wszyst-
kie strykowskie grupy pod opie-
ką trenerów Władysława Króla 
i Wojciecha Pożarlika udadzą się 
do Pruszkowa, gdzie w dniach 
13-15 kwietnia na torze rywa-
lizować będą juniorzy młodsi  
w ramach I serii Pucharu Polski 
i eliminacji do Ogólnopolskiej 
Olimpiady Młodzieży oraz w nie-
dzielę, 15 kwietnia do Chrzano-
wa Małego na V Memoriał Eryka 
Stolarza na szosie.  wp

Finisz kategorii młodzik był jednym z najbardziej emocjonujących w trakcie trwania imprezy w Sobótce.

Najwięcej na starcie 
pojawiło się kolarzy 
w kategorii młodzik, 
których rywalizowało 
133. Wśród nich byli 
dwaj kolarze Strykowa.

tenis stołowy | 20. kolejka II ŁLTSAiW

Druga porażka Koźla 
niszczy marzenia o tytule

Po porażce z łódzkim Uniwer-
sytetem Medycznym II tenisiści 
stołowi z Koźla musieli wrócić 
na zwycięską ścieżkę jeśli myśle-
li walczyć o najwyższe cele. W 
piątek, 6 kwietnia drużyna z Koź-
la zmierzyła się u siebie z TBS 
Piekarnią i niestety przegrali nie-
znacznie 4:6.

Podopieczni Macieja Markie-
wicza słabo rozpoczęli piątkowy 
pojedynek od porażek Adriana 
Podolskiego i Macieja Kilanow-
skiego. Trener LUKS-u szukał in-
nych rozwiązań i wprowadził do 
gry rezerwowego Macieja Skow-
rońskiego. Ten odpłacił się wy-
graną z Pawłem Kępińskim i wy-
równał stan meczu na 3:3. Obie 
drużyny szły cios za cios, ale w 
decydującym momencie po nie-
zwykle wyrównanym pojedynku 
2:3 przegrał Tomasz Wieteska. 
W ostatnim spotkaniu najlepszy 
gracz gości Adam Gralewski nie 
miał problemów z pokonaniem 
Skowrońskiego i zakończył piąt-
kowy mecz na korzyść Piekarni.

Druga z rzędu porażka i czwar-
ta w sezonie sprawiła, że LUKS 
Koźle spadł na 5. miejsce w ta-
beli i raczej nie ma już szans na 
mistrzostwo II ligi. Patrząc na re-
gularność niepokonanego lidera 
Jusport II trudno przypuszczać, 
by na sześć kolejek przed końcem 
roztrwonił on 7 pkt. przewagę nad 
LUKS-em, a trzeba pamiętać jesz-
cze o innych mocnych drużynach. 
Podopieczni Macieja Markiewi-
cza skupiają się teraz na walce o 
podium, do którego mają tylko 2 
pkt. W kolejnym meczu tenisiści 

stołowi Koźla zmierzą się na wy-
jeździe z przedostatnim w tabeli 
Kamikaze.  wp

20. kolejka: 
 lUKS Koźle – tBS Piekarnia 
Łódź 4:6
Punkty dla Koźla: Tomasz Wiete-
ska – 1 pkt., Maciej Kilanowski – 2 
pkt., Maciej Skowroński – 1 pkt. 
Grał także Adrian Podolski i debel 
Skowroński/Wieteska. 
 Aristo Jeans – Kamikaze 6:4
 GOK lutomiersk – Vabank 9:1
 Korad – Uniwersytet Medycz-
ny II Łódź 3:7
 toma – Sobmar Kudrowice 
10:0 (walkower)
 Woodstyl – Jusport II 0:10
 Zapał – Zarten 9:1

1. Jusport II 20 55 146:54

2. GOK Lutomiersk 20 54 154:46

3. UMed II Łódź 20 50 129:71

4. TBS Piekarnia 20 48 133:67

5. lUKS Koźle 20 48 126:74

6. zapał 20 48 122:78

7. Aristo Jeans 20 46 123:77

8. Korad 20 36 85:115

9. Woodstyl 20 33 85:115

10. Vabank 20 32 78:122

11. Toma 20 32 70:130

12. zarten 20 27 64:136

13. Kamikaze 20 26 51:149

14. Sobmar Kudrowice 20 19 34:166

 21. kolejka, 9-13 kwietnia: 
Jusport II – GOK Lutomiersk, Ka-
mikaze – LUKS Koźle, Sobmar 
Kudrowice – zapał, TBS Piekarnia 
– Korad, Uniwersytet Medyczny II 
Łódź – Toma, Vabank – Aristo Je-
ans, zarten – Woodstyl.

Piłka nożna | 16. kolejka A-klasy, gr. II

Kwiato dał 3 pkt. Dmosinowi
Kolejne zwycięstwo zanotowa-

li piłkarze Błękitnych Dmosin w 
ramach 16. kolejki A-klasy, gr. II. 
Podopieczni grającego trenera Da-
wida Ślązaka zachowali 2. miejsce 
w tabeli.

W miniony weekend Błękitni 
udali się do Zgierza, gdzie podej-
mowali miejscowego Włókniarza. 
Świetny mecz rozegrał Mateusz 
Kwiatkowski, który ustrzelił hat-
-tricka i poprowadził niebieskich 
do zwycięstwa 3:1. Po tej wygra-
nej Błękitni nadal są na 2. miej-
scu w tabeli i tracą 6 pkt. do pro-
wadzącego Startu Brzeziny, który 
wygrał ostatnio 3:2 w derbach z 
KKS Koluszki.

Nie wiedzie się z kolei Huraga-
nowi Swędów, który wiosną pre-
zentuje się fatalnie i doznał kolej-
nej wysokiej porażki, tym razem 
1:4 z Pogonią Rogów. Swędowia-
nie zajmują 12. miejsce w tabeli i 
jeśli nie poprawią się znacząco to 
będą rozpaczliwie bronić się przed 
spadkiem.  wp

 16. kolejka: LKS Kalonka – za-
mek Skotniki 8:1, LzS Justynów 
– czarni Smardzew 3:0, Sport 

Perfect Łódź – LKS Gałkówek 0:0, 
LKS Różyca – Boruta II zgierz 3:2, 
Włókniarz zgierz – Błękitni Dmo-
sin 1:3, Huragan Swędów – Pogoń 
Rogów 1:4, Start Brzeziny – KKS 
Koluszki 3:2.

1. Start Brzeziny 15 38 72-14

2. Błękitni Dmosin 15 32 54-14

3. Pogoń Rogów 14 30 47-18

4. Boruta II zgierz 15 28 45-30

5. czarni Smardzew 15 28 34-19

6. KKS Koluszki 15 28 56-16

7. LzS Justynów 15 27 38-32

8. LKS Różyca 15 27 55-35

9. Włókniarz zgierz 16 25 34-40

10. LKS Kalonka 15 10 31-86

11. zamek Skotniki 16 10 20-75

12. Huragan Swędów 16 10 25-71

13. LKS Gałkówek 14 8 12-48

14. Sport Perfect Łódź 14 5 20-45

 Następna, 17. kolejka odbędzie 
się w dniach 14-15 kwietnia: Błę-
kitni Dmosin – Sport Perfect Łódź, 
zamek Skotniki – LzS Justynów, 
czarni Smardzew – LKS Różyca, 
Boruta II zgierz – Pogoń Rogów, 
LKS Gałkówek – LKS Kalonka, 
KKS Koluszki – Włókniarz zgierz, 
Start Brzeziny – Huragan Swędów.

Błękitni Dmosin (niebieskie stroje) walczą o mistrzostwo.
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Koszykówka | 5. i 6. kolejka WLK U-11 K

Skrzatki Alles Basket wciąż niepokonane
Kolejne dwa zwycięstwa 
odniosły młodziutkie 
zawodniczki z klubu  
Alles Basket Głowno. 
Koszykarki pod opieką 
trenerki Pauliny Hemki  
pozostały niepokonane  
w rozgrywkach 
Wojewódzkiej Ligi do lat 11.

W sobotę, 7 kwietnia w gło-
wieńskiej Hali Sportowo-Wido-
wiskowej przy Szkole Podsta-
wowej nr 2 odbyły się spotkania  
nr 5 i 6 dla Allesianek. Rywalem 
koszykarek Głowna były kolejno 
zespoły KKS Pro-Basket Kutno 
oraz UKS Altas Ksawerów. Go-
spodynie przystępowały do tych 
spotkań bez żadnej porażki, a pu-
bliczność zgromadzona w hali li-
czyła na podtrzymanie tej serii.

Pierwszy sobotni pojedynek  
z Kutnem od początku układał 
się po myśli zawodniczek Al-
les Basket. Brylowała zwłasz-
cza Julia Rakowska, która w ca-
łym spotkaniu zgromadziła aż 19 
pkt. Wszystkie cztery kwarty pa-
dły łupem miejscowych, które już  
do przerwy praktycznie rozstrzy-
gnęły losy rywalizacji. Ostatecz-
nie Alles Basket pewnie zwycię-
żył różnicą 18 pkt.

Drugi pojedynek dnia z UKS 
Atlas Ksawerów zakończył się 
jeszcze pewniejszym zwycię-
stwem skrzatek Alles Basket. Pod-
opieczne trenerki Pauliny Hemki 
całkowicie zdominowały grę i do 
wysokiej skuteczności dołożyły 
świetną grę w obronie. Cała pięt-
nastka głowieńskiego składu przy-
czyniła się do kolejnego, szóstego 
już zwycięstwa w sezonie. Tym 
razem Alles Basket wygrał 53 do 

22, a najwięcej bo 17 pkt. zdobyła 
Lena Grabowicz.

Kolejne dwa spotkania gło-
wieńskie koszykarki rozegrają już 
w najbliższy weekend w Aleksan-
drowie Łódzkim. Rywalem ze-
społu z Głowna będzie gospodarz 
UKS Basket Aleksandrów Łódz-
ki oraz MUKS Bełchatów. Oba 
pojedynki będą niezwykle trud-
ne, bowiem zarówno aleksandro-

wianki, jak i bełchatowianki obok 
głownianek pozostają niepokona-
ne w lidze. Po 14 kwietnia status 
niezwyciężonych utrzyma tylko 
jedna lub żadna drużyna.  wp

Wyniki: 
 Alles Basket Głowno – KKS 
Pro-Basket Kutno 50:32 (15:6, 
12:10, 14:8, 9:8)
Alles Basket: M. Kotecka, P. 

Krzeszewska – 7 pkt., z. Sitkie-
wicz – 2 pkt., A. Kubińska – 10 
pkt., A. Wykrętowicz, L. Trauth, N. 
Rożniata – 4 pkt., M. żełubowska,  
L. Grabowicz – 6 pkt., J. Wróbel,  
W. Więcławska – 2 pkt., M. Janic-
ka, J. Rakowska – 19 pkt., K. Waw-
rzyn i A. Michalak.
 Alles Basket Głowno – UKS 
Atlas Ksawerów 53:22 (10:2, 
19:4, 14:0, 10:16)

Alles Basket: M. Kotecka – 6 pkt., 
P. Krzeszewska – 10 pkt., z. Sitkie-
wicz, A. Kubińska – 4 pkt., A. Duda, 
L. Trauth, N. Rożniata – 4 pkt.,  
M. żełubowska, L. Grabowicz – 
17 pkt., J. Wróbel, W. Więcławska 
– 2 pkt., J. Rakowska – 10 pkt.,  
L. Goszczyńska, M. Nowak oraz A. 
Michalak.
 PtK II Szmigiel Znaki Pabiani-
ce – MUKS Bełchatów 46:62

 ŁKS KK Łódź – UKS Atlas Ksa-
werów II 81:16
 KKS Pro-Basket Kutno – Alles 
Basket Głowno 32:50
 UKS Szkoła Gortata Łódź – 
PtK II Szmigiel Znaki Pabianice 
53:54
 UKS Atlas Ksawerów I – KKS 
Pro-Basket Kutno 26:56
 MUKS Bełchatów – UKS Szko-
ła Gortata Łódź 61:29
 UKS Atlas Ksawerów II – UKS 
Basket Aleksandrów Łódzki 
10:130

tabela:
1. KKS Pro-Basket Kutno 9 13 414:307

2. UKS Atlas Ksawerów I 9 13 329:410

3. Basket Aleksandrów Ł. 6 12 566:132

4. Alles Basket Głowno 6 12 345:131

5. Szkoła Gortata Łódź 7 11 317:336

6. PTK I Suwary Pabianice 6 10 413:171

7. ŁKS KK Łódź 7 9 293:260

8. PTK II Szmigiel Pabianice 5 8 278:175

9. Atlas Ksawerów II 7 7 58:634

10. MUKS Bełchatów 3 6 143:75

11. Widzew Łódź 5 5 24:486

12. UKS Orlik Ujazd 6 5 138:201

 Następne mecze odbędą się 
w dniach 12-14 kwietnia: MUKS 
Bełchatów – Widzew Łódź, UKS 
Atlas Ksawerów II – MUKS Bełcha-
tów, Widzew Łódź – UKS Atlas Ksa-
werów II, PTK II Szmigiel znaki Pa-
bianice – PTK I Suwary Pabianice, 
MUKS Bełchatów – UKS Basket 
Aleksandrów Łódzki, ŁKS KK Łódź 
– PTK II Szmigiel znaki Pabianice, 
Widzew Łódź – UKS Orlik Ujazd, 
PTK I Suwary Pabianice – ŁKS KK 
łódź, UKS Szkoła Gortata Łódź – 
Widzew Łódź, Alles Basket Głow-
no – MUKS Bełchatów, UKS Orlik 
Ujazd – UKS Szkoła Gortata Łódź, 
UKS Basket Aleksandrów Łódzki – 
Alles Basket Głowno.

Najmłodsza grupa Alles Basket Głowno (przy piłce) jest na dobrej drodze do wywalczenia mistrzostwa Wojewódzkiej Ligi do lat 11.

Koszykówka | 5. kolejka WLK U-14 M, gr. D

Pewna wygrana młodzików GTK
Koszykarze Głowieńskiego 
Towarzystwa Koszykówki 
odnieśli zdecydowane 
zwycięstwo w 5. kolejce 
Wojewódzkiej Ligi  
do lat 14. Podopieczni 
trenera Rafała Szulca  
są już pewni zajęcia 
2. miejsca w tabeli gr. D, 
gdzie walczy się o miejsca 
5-11 w województwie.

W sobotę, 7 kwietnia w Siera-
dzu koszykarze GTK podejmowa-
li miejscową LUKS Trójkę, która 
mogła jeszcze wyprzedzić głow-
nian w tabeli. Goście pokazali 
się ze znakomitej strony i pewnie 
zwyciężyli w sobotnim pojedyn-
ku. Kluczowy dla zespołu Głow-
na był Bartosz Białczak, który 
niemal w pojedynkę rozmonto-
wał ekipę gospodarzy. Młody 
gracz GTK zdobył aż 31 pkt. dla 

przyjezdnych i wielokrotnie uła-
twiał kolegom drogę do kosza. 
Sieradzcy zawodnicy w pierw-
szej połowie otrzymali srogą lek-
cję od graczy trenera Rafała Szul-
ca. W drugiej odsłonie mecz się 
wyrównał, ale LUKS Trójka nie 
miał argumentów, by odwrócić 
losy spotkania. Ostatecznie goście 
zwyciężyli 85 do 64.

Młodzicy GTK mają do roze-
granie jeszcze jedno zaległe spo-
tkanie. W sobotę, 14 kwietnia gło-
wieńscy koszykarze pojadą do 
Pabianic na pojedynek z ostatnim 
PKK 99 II, który przegrał dotąd 
wszystkie mecze. Podopieczni tre-
nera Rafała Szulca nie zmienią już 
swojej pozycji w tabeli i pozosta-
ną na 2. miejscu, bowiem strata do 
prowadzącego IUKS Lidera To-
maszów Maz. jest zbyt duża.  wp

 lUKS trójka Sieradz – GtK 
Głowno 64:85 (12:18, 14:28, 
17:17, 21:22)

GtK: K. Śmiałek – 2 pkt., B. Biał-
czak – 31 pkt., B. Matyjasik – 19 
pkt., J. Bogus – 6 pkt., M. Pietra-
siak, H. Majewski – 4 pkt., D. Skal-
ski – 12 pkt., J. Staszewski, O. Koź-
lik, D. Podlecki – 6 pkt., J. Kotecki, 
J. Grajek – 5 pkt. 

 PKK 99 II Pabianice – ŁKS Szko-
ła Gortata II Łódź (przełożony)
 IUKS lider tomaszów Mazo-
wiecki – UMKS Księżak Łowicz 
92:36

1. Lider Tomaszów Maz. 6 12 485:243

2. GtK Głowno 5 9 410:267

3. LUKS Trójka Sieradz 6 9 412:368

4. Szkoła Gortata II Łódź 5 7 262:373

5. UMKS Księżak Łowicz 6 7 295:476

6. PKK 99 II Pabianice 4 4 176:313

 Zaległe spotkania odbędą się 
w dniach 14-15 kwietnia: PKK 99 
II Pabianice – GTK Głowno, PKK 
99 II Pabianice – Szkoła Gortata 
II Łódź. Gracze Głowieńskiego towarzystwa Koszykówki (pomarańczowe koszulki) są wiceliderami swojej grupy.
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Sport

z

KAlENDARZ
IMPREZ 
SPORtOWYCH

tomasz Florczak
uratował Stal Głowno
przed porażką. str. 36

Skrzatki Alles Basket
wciąż niepokonane
w lidze Wojewódzkiej U-11. str. 39

SOBOtA, 14 KWIEtNIA:
 godz. 16:00, Stadion Miejski 
przy ul. Kopernika 37 w Głownie, 
19. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo Łódzkiej Klasy Okrę-
gowej: Stal Głowno – Włókniarz 
Konstantynów Łódzki,
 godz. 16:00, stadion przy ul. 
Sportowej 3 w Kleszczowie, 22. 
kolejka rozgrywek o mistrzo-
stwo IV ligi: Omega Kleszczów 
– zjednoczeni Stryków,
 godz. 16:00, stadion przy ul. 
Sportowej 1 w Brzezinach, 17. 
kolejka rozgrywek A-klasy, gr. 
II: Start Brzeziny – LKS Huragan 
Swędów,
 godz. 17:00, boisko w Kopance 
26a, 13. kolejka rozgrywek B-
-klasy, gr. I: Powstaniec Dobra – 
KKS II Koluszki.

NIEDZIElA, 15 KWIEtNIA:
 godz. 10:00, sala Szkoły Pod-
stawowej w Dąbrówce Dużej, 7. 
kolejka rozgrywek Finału D 
Wojewódzkiej ligi Koszykówki 
do lat 14 dziewcząt: TK Basket 
Stryków – SK Mag-Rys zgierz,
 godz. 11:00, boisko przy ul. żwir-
ki 1 w Głownie, 13. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo B-klasy, 
gr. III: OSP Iskra Głowno – Sokół 
Popów,
 godz. 12:00, boisko w Oporowie 
57, 13. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo B-klasy, gr. III: Olimpia 
Oporów – Struga Dobieszków,
 godz. 12:00-18:00, sala MOSiR 
przy ul. Wschodniej 2 w zgierzu, 
Basket Fabryka – młodzieżowy 
turniej koszykówki,
 godz. 15:00, Stadion Leśny w 
Dmosinie Drugim, 17. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo A-kla-
sy, gr. II: Błękitni Dmosin – Sport 
Perfect Łódź.

PONIEDZIAŁEK, 
16 KWIEtNIA:
 godz. 10:00, Orlik przy ul. Mu-
sierowicza 1/3 w zgierzu, lice-
aliada – mistrzostwa powiatu w 
piłce nożnej chłopców.

ŚRODA, 18 KWIEtNIA:
 16.30 – Stadion w Łowiczu, 
ul. Jana Pawła II 3; 5. kolejka II 
ligi wojewódzkiej piłki nożnej 
trampkarzy młodszych C2: 
MUKS Pelikan-2004 Łowicz – 
laktoza Łyszkowice;

 godz. 17:00, stadion im. Mirosła-
wa Koprowskiego przy ul. Brzeziń-
skiej 24 w Strykowie, 23. kolejka 
o mistrzostwo IV ligi: zjednocze-
ni Stryków – Unia Skierniewice.

PIątEK, 20 KWIEtNIA:
 godz. 18:30, sala Szkoły Podsta-
wowej w Koźlu, 9. kolejka rozgry-
wek o mistrzostwo II Łódzkiej 
ligi tenisa Stołowego Amato-
rów i Weteranów: LUKS Koźle 
– Vabank.

Piłka nożna | 21. kolejka IV ligi

Skromne zwycięstwo Zjednoczonych
Piłkarze Strykowa 
pokonali niżej 
notowaną Ceramikę  
i wrócili na 6. miejsce 
w tabeli IV ligi.

zJeDnOczeni 1 (0)
ceramika 0 (0)

Bramkę dla Zjednoczonych zdo-
był w 63 min. Szymon ziółkowski.

Zjednoczeni: Tyburski – Bełdziń-
ski, ziółkowski, Sender, Wodziński 
(w 65 min. Osajda) – Drożdż, Le-
nart, Bogdan, Potocki (77 zawa-
dowski) – chmielewski (83 Majew-
ski), Serwaciński (87 Ryplewicz).

Po porażce w Zelowie piłka-
rze Strykowa chcieli szybko wró-
cić na zwycięską drogę. W sobo-
tę, 7 kwietnia podopieczni trenera 
Łukasza Wijaty po raz pierwszym 
w tym sezonie zaprezentowa-
li się przed własnymi kibicami 
na stadionie przy ul. Brzezińskiej 
24. Zjednoczeni po pełnym wal-
ki spotkaniu pokonali Ceramikę 
Opoczno 1:0.

Goście rozgrywają bardzo 
przeciętny sezon i plasują się w 
dolnych rejonach tabeli. W Stry-
kowie Ceramika pokazała się jed-
nak z dobrej strony i postawiła go-
spodarzom trudne warunki. W 
składzie Zjednoczonych zabrakło 
tym razem najlepszego strzelca 
Sebastiana Balcerka, który opuścił 
mecz ze względów osobistych.

Pojedynek obfitował przede 
wszystkim w walkę w środkowej 
strefie, gdzie w swoim stylu dzie-
lił i rządził kapitan Tomasz Le-
nart. Głównym aktorem tego wi-
dowiska był jednak kto inny. W 63 
min. obrońca Szymon Ziółkow-
ski znalazł się w polu karnym w 
odpowiedniej chwili i zdobył jak 

się później okazało zwycięskiego 
gola. Skromna, ale cenna wygra-
na Strykowa.

Trener Łukasz Wijata może być 
zadowolony z kolejnych 3 pkt., 
które przybliżają Zjednoczonych 
do podium IV ligi, do którego tra-
cą 5 pkt., ale trzeba pamiętać, że 
trzecia Warta Działoszyn ma dwa 
mecze zaległe. W następnym ty-
godniu rywalizacji Zjednoczeni 
Stryków rozegrają dwa spotkania. 
W ramach zaległej, 18. kolejki z 
Zawiszą Pajęczno i w 22. kolejce 
z Omegą w Kleszczowie.  wp

 21. kolejka: GKS II Bełchatów 
– Unia Skierniewice 1:1, Pelikan II 
Łowicz – Pilica Przedbórz 2:1, Stal 
Niewiadów – LKS Kwiatkowice 1:1, 
zjednoczeni Stryków – ceramika 
Opoczno 1:0, KS Paradyż – Ome-
ga Kleszczów 0:0, Boruta zgierz 
– zawisza Pajęczno 5:0, Włók-
niarz zelów – Orkan Buczek 2:1, 
Termy Ner Poddębice – KS Sand 
Bus Kutno 1:1, Warta Działoszyn 
– zjednoczeni Bełchatów (przeło-
żony).

 22. kolejka, 14-15 kwietnia: 

LKS Kwiatkowice – GKS II Beł-
chatów, Pilica Przedbórz – Boruta 
zgierz, zawisza Pajęczno – Termy 
Poddębice, Omega Kleszczów 
– zjednoczeni Stryków, KS Sand 
Bus Kutno – Warta Działoszyn, 
ceramika – Orkan Buczek, Unia 
Skierniewice – KS Paradyż, Włók-
niarz zelów – Pelikan II Łowicz, 
zjednoczeni Bełchatów – Stal Nie-
wiadów.

1. Unia Skierniewice 19 21 61-7

2. Termy Ner Poddębice 20 45 45-20

3. Warta Działoszyn 18 37 37-19

4. Włókniarz zelów 20 37 40-29

5. KS Paradyż 20 35 42-25

6. Zjednoczeni Stryków 20 32 45-24

7. Omega Kleszczów 20 31 42-39

8. LKS Kwiatkowice 19 30 43-19

9. Pelikan II Łowicz 20 30 38-25

10. KS Sand Bus Kutno 20 30 61-24

11. Boruta zgierz 20 29 48-38

12.Stal Niewiadów  20 28 34-27

13. Orkan Buczek 20 24 39-37

14. GKS II Bełchatów 20 21 39-50

15. ceramika Opoczno 20 21 22-37

16. Pilica Przedbórz 20 13 30-50

17. zawisza Pajęczno 20 10 11-70

18. zjednoczeni Bełchatów 18 0 4-141

Zjednoczeni Stryków (niebieskie stroje) z Ceramiką Opoczno przegrali pierwszy mecz 0:1. Teraz wzięli udany rewanż w takim samym stosunku.

Kolarstwo | MTB

Dwa trofea Weroniki
W Strykowie rośnie kolejny 

wielki talent kolarski. 11-letnia 
Weronika Skrzyńska od począt-
ku tego sezonu udowadnia, że po-
siada nieprzeciętne umiejętności 
na rowerze. Zawodniczka Szkół-
ki Kolarskiej Logo Service LUKS 
Dwójki Stryków w miniony week-
end w dwóch wyścigach dwukrot-
nie stanęła na podium.

W sobotę, 7 kwietnia podczas 
imprezy w Otwocku w ramach 
Małej Ligi XC Skrzyńska w ka-
tegorii D2 uplasowała się na 3. 
miejscu. Organizatorzy przygo-
towali świetną trasę na Łysej Gó-
rze, na której reprezentantka klubu 
ze Strykowa spisała się świetnie. 
Dzień później podopieczna trene-
ra Wojciecha Pożarlika udała się 
do Legionowa na pierwszy tego-
roczny etap Mazovii MTB Ma-
rathon. 

Weronika spisała się jeszcze le-
piej i po walce do samego końca 
uplasowała się ostatecznie na 2. 
miejscu w kategorii HK3 i 3. miej-

scu open wśród wszystkich startu-
jących dziewcząt.

Świetne starty Skrzyńskiej  
w dodatku po niedawno przebytej 
chorobie potwierdzają dobre przy-
gotowanie do sezonu 2018. Bę-
dzie to pierwszy rok dla tej młodej 
zawodniczki, w którym spróbu-
je ona także swoich sił na szosie. 
Stryków może więc mieć bar-
dzo silnego kandydata do medalu 
podczas czerwcowych Mistrzostw 
Polski Szkółek Kolarskich, które 
tradycyjnie odbędą się w Rasz-
kowie, gdzie w poprzednim sezo-
nie dwa złote medale wywalczyła 
inna zawodniczka LUKS Dwójki 
Aleksandra Patora. 

Trwa nadal nabór do strykow-
skiej szkółki kolarskiej, która przez 
3 lata działalności zdobyła już  
22 medale Mistrzostw Polski.  
W tym roku zapisać się mogą 
dziewczęta i chłopcy ze szkół 
podstawowych. Najlepsi dostaną 
rower, kask i strój oraz zostaną za-
pisani do klubu. wpWeronika Skrzyńska w barwach Strykowa zdobyła w tym sezonie 5 medali. Wszystkie w kolarstwie górskim.
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